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අ. භා. 1.00ට පාර්ලිෙම්න්තුව රැස ්විය.  

කථානායකතුමා [ගරු  චමල් රාජපක්ෂ මහතා]  මූලාසනාරූඪ විය. 
பாராᾦமன்றம் பி.ப. 1.00 மணிக்குக் கூᾊயᾐ.  

சபாநாயகர்  அவர்கள்  [மாண்ᾗமிகு சமல் ராஜபக்ஷ ] தைலைம 
வகித்தார்கள். 

The Parliament met at 1.00 p.m.,  
MR. SPEAKER [THE  HON. CHAMAL RAJAPAKSA] in the Chair. 

 

 

නිෙව්දන 
அறிவிப்ᾗக்கள் 

ANNOUNCEMENTS 
 
පාර්ලිෙම්න්තු කටයුතු පිළිබඳ කාරක සභා රැසව්ීම 
பாராᾦமன்ற அᾤவல்கள் பற்றிய குᾨக்கூட்டம் 

MEETING OF COMMITTEE ON PARLIAMENTARY BUSINESS 
 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
පාර්ලිෙම්න්තු කටයුතු පිළිබඳ කාරක සභාෙව් රැස්වීමක් 2015 

මාර්තු මස 24 වන අඟහරුවාදා, එනම් අද දින පස් වරු 1.30ට   
මාෙග් නිල කාමරෙය්දී පැවැත්වීමට නියමිත බැවින් එයට පැමිණ 
සහභාගි වන ෙලස ගරු සභික මන්තීන් සියලු ෙදනාට ෙමයින් 
දැනුම් දීමට කැමැත්ෙතමි.  

 
ෙපත්සම් 
மᾔக்கள் 
PETITIONS 

 

ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා (සව්ෙද්ශ 
කටයුතු හා ධීවර අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா - 
உள்நாட்டᾤவல்கள் மற்ᾠம் கடற்ெறாழில் அைமச்சர்) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera - Minister of Home 
Affairs and Fisheries) 
ගරු කථානායකතුමනි, ලංකා බැංකුව, පධාන කාර්යාලෙය්, 

ෙක්.බී.එල්. පනාන්දු මහතාෙගන් ලැබුණු  ෙපත්සමක් මම 
පිළිගන්වමි. 

 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු මන්තීතුමන්ලාෙග් ආසන ෙවනස් වී තිෙබනවා. 

කරුණාකර නිශ්ශබ්දව බලාගන්න.   

ඊළඟට, ගරු එස්.එම්. චන්දෙසේන මහතා ෙග්  ෙපත්සම ඉදිරිපත් 
කිරීම - එතුමා පැමිණ නැත. 

 

ගරු  සුසන්ත පුංචිනිලෙම් මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சுசந்த ᾗஞ்சிநிலேம) 
(The Hon.  Susantha Punchinilame) 
ගරු කථානායකතුමනි, කන්තෙල් අගෙබෝධි මාවත, අංක 151 

දරන  ස්ථානෙයහි පදිංචි එම්.ඒ.ඩී.සී.ෙක්. කුලරත්න මහතාෙගන් 
ලැබුණු  ෙපත්සමක් මම පිළිගන්වමි. 

ගරු අජිත් මාන්නප්ෙපරුම මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அஜித் மான்னப்ெபᾞம) 
(The Hon. Ajith Mannapperuma) 
ගරු කථානායකතුමනි, මුදුන්ෙගොඩ, මාහරගම, "සියනෑ 

විෙලජ්" හි පදිංචි ඩබ්ලිව්.ඩබ්ලිව්.ඒ.ඩී. පනාන්දු මහතාෙගන් 
ලැබුණු  ෙපත්සමක් මම පිළිගන්වමි. 

 

 

ඉදිරිපත් කරන ලද ෙපත්සම්  මහජන ෙපත්සම් පිළිබඳ කාරක 
සභාවට පැවරිය යුතු යයි නිෙයෝග කරන  ලදී. 

சமர்ப்பிக்கப்பட்ட மᾔக்கைளப் ெபாᾐமᾔக் குᾨᾫக்குச் சாட்டக் 
கட்டைளயிடப்பட்டᾐ. 

Petitions ordered to be referred to the Committee on Public 
Petitions. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ස්ථාවර  නිෙයෝග 23(2) යටෙත් පශ්නය, ගරු අනුර 

දිසානායක මහතා. - පැමිණ නැත.  

ඊළඟට, අමාතɕාංශ නිෙව්දන. අගාමාතɕ ගරු රනිල් විකමසිංහ 
මහතා   

 

ගරු ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමාෙග් අභාවය 
පිළිබඳ ෙශෝකය: ගරු අගාමාතɕතුමාෙග් 

පකාශය 
மாண்ᾗமிகு லீ குவான் ᾝ அவர்களினᾐ 

மைறᾫக்கு அᾔதாபம் : மாண்ᾗமிகு பிரதம 
அைமச்சாினᾐ கூற்ᾠ  

CONDOLENCE ON DEATH OF HON. LEE KUAN 
YEW: STATEMENT BY HON. PRIME MINISTER 

 
ගරු රනිල් විකමසිංහ මහතා (අගාමාතɕතුමා සහ පතිපත්ති 
සම්පාදන, ආර්ථික කටයුතු, ළමා, තරුණ හා සංසක්ෘතික 
කටයුතු අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு ரணில் விக்கிரமசிங்க - பிரதம அைமச்சᾞம் 
ெகாள்ைக உᾞவாக்கம், ெபாᾞளாதார அᾤவல்கள், சிᾠவர், 
இைளஞர் மற்ᾠம் கலாசார அᾤவல்கள் அைமச்சᾞம்) 
(The Hon. Ranil Wickremasinghe - Prime Minister, Minister 
of Policy Planning, Economic Affairs, Child, Youth and 
Cultural Affairs) 
Hon. Speaker, I rise today to express our sorrow on 

the passing away of Lee Kuan Yew, a former Prime 
Minister of Singapore.  I remember, late in August 1965 
when I was still a student, I went to the Majestic Theatre 
located where the present Majestic City is, to watch a 
film.  There was a practice of having a newsreel and the 
newsreel showed Lee Kuan Yew, the Prime Minister of 
Singapore, standing on the steps of the Municipal Hall, 
wearing a white trouser and a white shirt and announcing 
in tears that their union with Malaya, which is now called 
Malaysia, had broken up.  Singapore was on its own and 
they were not sure whether Singapore would survive.  
Sixty years later, Singapore has become one of the 
wonders of the world. An island with no resources, only 
having its strategic location and its manpower, became 
the most competitive platform for value addition;  a 
country which created a strong middle class; a country 
which retained the standards of a developed nation and a 
developed economy. All this was done by Lee Kuan Yew 
at a time when the market economy was not fashionable.  
But, he also stressed on education, health, housing, full 
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employment and, pension and retirement benefits, for all 
people in Singapore. These were the achievements of Lee 
Kuan Yew. He made a nation out of an island, which was 
only discovered two centuries ago and colonized by 
Governor Raffles.  

In a sense, he is the inheritor of D.S. Senanayake’s 
vision. He admired D.S. Senanayake and his Ceylon and 
he wanted Singapore to certainly follow the example, and 
he did so. In a way, he is what we miss. He stressed the 
need for national unity; he stressed the need for a 
Singaporean identity, while recognizing and emphasizing 
the fact that the Chinese were a majority. Nevertheless, 
Malay was kept as an official language and Tamil was 
also recognized. He made it into a great trading nation, a 
successor to the Sriwijaya Kingdom, which was one of 
the biggest trading nations in this region. His example 
was what was followed by J.R. Jayewardene in Sri Lanka 
and by Deng Xiaoping in China. The great Chinese 
economy became possible because of the visit he paid to 
Singapore. Similarly, we became a market economy 
following the example of Singapore. When we opened 
out, he sent his Deputy Goh Chok Tong to study the 
economy of Sri Lanka. I remember the report that he 
submitted to President Jayewardene in which he said that 
if he had the plantation industry which Sri Lanka had, he 
may have followed a different path. He helped us to start 
an airline for Sri Lanka; he gave us much advice, which 
we did not follow. So, Singapore prospered whilst Sri 
Lanka did not.  

I have had the occasion of meeting him many a time: 
when he came to Sri Lanka in 1978 to meet President J.R. 
Jayewardene; then, at Lusaka at the Commonwealth 
Heads of Government Meeting, one of the many such 
meetings I attended and at different discussions we had 
when I accompanied the then Prime Minister and the    
subsequent President, His Excellency R. Premadasa, to 
Singapore. I remember, on one occasion, when he was 
here and stayed with President Jayewardene at his private 
residence "Redcliffs" in Mirissa, he looked at the Hon. 
Gamini Dissanayake, the Hon. Lalith Athulath Mudali 
and me and said, “I am under no illusion that I am the 
most popular person in Singapore; I am not the most 
popular  person. There will be others who are more 
popular, but remember, I am the most credible. People 
know that if I say something, I will do it. That is the way I 
have done my politics”. And, his credibility stood the test 
of time.  

In 2002 and 2003, I had occasion to meet him when I 
was the Prime Minister and he gave me some valuable 
advice. Last year, when I visited Singapore, it was clear 
that he was in decline and he would not live very much 
longer. Unfortunately, he has not lived to see the 50th 
Independence Anniversary of Singapore. He, himself, had 
to find unique solutions to that island, which was not even 
a nation State and he pointed out: "We do not have the 
background for a Westminster System". His solution was 

to make the People’s Action Party - PAP - the dominant 
party in Singapore, virtually a single-party State, which 
was able to carry on getting a mandate at every election.    

His analysis of what is wrong with the Westminster 
System is valid for many countries, but his solution is 
certainly not for Sri Lanka. That is why we, in Sri Lanka, 
have today taken the step of forming a Government, 
representing many parties including the two major parties, 
the UNP and the SLFP, to see how we can get together to 
put together long-term policies and bring stability, both 
political and economic, to resolve the issues of our 
people, finding a national identity, reconciliation and 
bringing about economic development and a prosperous 
middle-class.  

So, at this moment, I have risen to express our 
condolences, and the best we can do in remembering the 
late Lee Kuan Yew is to ensure that there is an even 
closer friendship, closer cooperation between people, on 
trade, economic affairs, education, and culturally among 
these two nations, which are strategically located at two 
ends of the Bay of Bengal, one in the passage between the 
Indian Ocean and the East Asia and the other in the 
middle of the Indian Ocean. Together, there is much more 
we can achieve. Singapore has reached out to us; we also 
should reach out to Singapore and continue to build on it.  

Sir, on this occasion, I would like you to express our 
condolences to the Government of Singapore and to its 
Prime Minister, the son of late Lee Kuan Yew. We miss 
Mr. Lee Kuan Yew and he will remain an example to 
many countries in Asia. Thank you.  

 
ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මහතා (විරුද්ධ පාර්ශව්ෙය් 
නායකතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு  நிமல் சிறிபால த சில்வா - எதிர்க்கட்சி ᾙதல்வர்) 
(The Hon. Nimal Siripala de Silva - Leader of the 
Opposition) 
ගරු කථානායකතුමනි, අභාවපාප්ත වූ ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා 

පිළිබඳව ගරු අගාමාතɕතුමා විසින් කරන ලද පකාශය අපි අනුමත 
කරනවා. ශී ලංකාව සමඟ සමීප මිතත්වයක් ඇති, ශී ලංකාව හා 
ෙවෙළඳ සබඳතා පමණක් ෙනොෙවයි, විවිධ ක්ෙෂේතයන්හි සබඳතා 
රාශියක් ඇති සිංගප්පූරු රාජɕෙය් නිර්මාතෘවරයා වශෙයන් අපට 
සැලකිය හැකි ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමාෙග් අභාවය පිළිබඳව අපෙග් 
ෙශෝකය එතුමාෙග් පවුෙල් සියලු ෙදනාටමත්, සිංගප්පූරු රෙට් 
ජනතාවටත් දැන්වීම අෙප්ෙග් යුතුකමක් හා වග කීමක් ෙලස 
සලකනවා.  

ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමාෙග් ජීවිත කථාව ෙබො ෙහෝ විට අෙප් 
හුඟක් අය දන්ෙන් නැහැ. එතුමා උපතින් සිංගප්පූරු ජාතිකෙයක්. 
එෙහත් එතුමා උපන්ෙන් ඉංගීසි පන්නෙය් සුපිරි පවුලක වැඩිමහල් 
දරුවා ෙලසටයි. ඒ, 1923, සැප්තැම්බර් මස 16වැනි දා 
සිංගප්පූරුෙව් කම්ෙපොන් ජාවා මාවෙතහි අංක 95 දරන සුවිසල් 
ෙදමහල් නිවස තුළදීයි. ෙදමව්පිෙයෝ එතුමාට “හැරී” ලී ක්වාන් යූ 
ෙලස නම් තැබුවා. හැරී යන නම තැබුෙව් ඉංගීසි පන්නයට උචිත 
වනු පිණිසයි. “ක්වාන් යූ” යනු මැන්ඩරින් භාෂාෙවන් "ආෙලෝකය 
සහ දීප්තිය" යන්නයි.  

ධනවත් පවුලක දරුෙවකුව සිටිය ද ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා 
කුඩා අවධිෙය්දී වඩාත් පිය කෙළේ අවට පැල්පත්වල විසූ ධීවර 

553 554 

[ගරු රනිල් විකමසිංහ  මහතා] 
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පවුල්වල දරුවන් සමඟ කීඩා කරන්නටයි. එතුමා තම ධීවර 
මිතයන් සමඟ සිග්ලප් ෙවරෙළේ තරගයට සරුංගල් යැව්වා; 
වැල්ෙල් බඹර කරකැවුවා; හිෙත් හැටියට ජල කීඩා කළා .  

ගෙම් පාසෙලන් මූලික අධɕාපනය ලද ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා, 
1936 දී සිංගප්පූරුෙව් තිබූ ෙහොඳම ඉංගීසි පාසලක් වූ "රැෆල්ස්" 
අධɕාපන ආයතනයට ඇතුළත් වුණා. එම පාසෙල්දී එතුමා 
ෙක්ම්බිජ් ෙජɕෂ්ඨ විභාගෙයන් සමත් වූෙය් මැෙල් ෙද්ශෙයන්ම 
පථම ස්ථානය ලබා ගනිමිනුයි. 

පාසල් විෙය්දී දඟකාර සිසුෙවකුද වූ ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා, තම 
ජීවිතෙයහි අධɕාපන චාරිකාව හමාර  කෙළේ එංගලන්තෙය් 
ෙක්ම්බිජ් විශ්වවිදɕාලෙයනුයි. ඒ, 1950 වසෙර්දී නීතිඥ වෘත්තියට 
එක් ෙවමිනුයි. බාල විෙය් සිටම එතුමාෙග් සිහිනය වී තිබුෙණ් ද 
දක්ෂ නීතිඥයකු වීමයි. 

1950 සැප්තැම්බර් 30වන දා ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා විවාහ 
වූෙය් ද්විතීයික පාසෙල්දී ෙමන්ම ෙක්ම්බිජ් විශ්වවිදɕාලෙය්දී තම 
කිට්ටුම මිතුරිය වූ "ක්වා ගිෙයොක් චූ" සමඟිනුයි.  

සිංගප්පූරු රජෙයහි වත්මන් අගමැති ලී ෙසයින් ලූන් -Lee 
Hsien Loong- ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමාණන්ෙග් වැඩිමහල් 
පුතණුවනුයි. 

ඉංගීසි උගත් රජෙය් ඉහළ නිලතල දරන චීන, මැෙල් සහ 
ඉන්දියානු මිතුරන්ෙග් ඇසුර ෙද්ශපාලන ක්ෙෂේතය කරා ලී ක්වාන් 
යූ මැතිතුමා කැඳවාෙගන ගියා. ඒ වන විට එතුමා පබල යටත් විජිත 
විෙරෝධියකු බවට පත්ව සිටියා. 

එතුමා මිතයින් සමඟ නව ෙද්ශපාලන පක්ෂයක් සඳහා 
සැලසුමක් සකස් කළා. 1954 වසෙර්දී සිංගප්පූරුෙව් ජනතා 
කියාකාරි පක්ෂය -People's Action Party- ආරම්භ වූෙය් එහි 
පතිඵලයක් වශෙයනුයි. 1955 දී එතුමා මැතිවරණයක් තුළින් 
පාර්ලිෙම්න්තුවට ෙත්රී පත් වූෙය් ඉතා පැරැණි පක්ෂ අබිබවමින් 
ෙබොෙහෝ වැඩි ඡන්ද සංඛɕාවක් ලබා ගනිමිනුයි. තම නිදහස් සටන 
දියත් කිරීම ෙවනුෙවන් ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා ෙමය ෙහොඳ 
අවස්ථාවක් ෙකොට ගත්තා. 

1956 මාර්තු මාසෙය්දී එතුමා සංවිධානය කළ මර්ෙදකා සතිය -
නිදහස් සතිය- අසාර්ථක වූ නමුදු එයින් එතුමා වඩාත් ශක්තිමත් 
වුණා. ෙමහිදී එතුමා නිදහස ෙවනුෙවන් ලබා ගත් අත්සන් සංඛɕාව 
1,70,000ක් වුණා. 

"අපෙග් පළමු අරමුණ සියයට හැත්තෑපහක ස්වයං බලයක් 
ලබා ගැනීමයි. සම්පූර්ණ නිදහස ඉන් වසර පහකට පසුව ෙහෝ අපට 
ලබා ගත හැකියි" යනුෙවන් එතුමා තම ස්ථාවරය පැහැදිලි කළා. 

ෙකොමියුනිස්ට්වාදය පිළිෙකව් කළ ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා තම 
මාතෘ භූමිෙයහි නිදහස ෙවනුෙවන් අතිශය කියාකාරි ෙද්ශපාලන 
නායකෙයකු වුණා. එෙමන්ම, එතුමා අතිදක්ෂ නීතිඥවරෙයකු ද 
වුණා. 

අවසානෙය් දී එතුමා තම සටන ජය ගත්තා. 1959 ජුනි 05වැනි 
දා ආසන 51න් ආසන 43ක් ලබා ගනිමින් මැතිවරණෙයන් ලද 
ජයගහණය සිංගප්පූරු ජන රජෙයහි පථම අගමැති ධුරය දක්වා 
එතුමා  කැඳවාෙගන ෙගොස් තිබුණා. 1959 වසර සිට 1990 වසර 
දක්වාම වසර තිස් එකක් ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමා සිංගප්පූරුෙවහි 
අගමැතිව සිටිෙය් ෙලෝකෙය් දීර්ඝ කාලීනතම අගමැතිවරයා ෙලස 
ෙලෝක වාර්තාවක් ද තබමිනුයි.  

එතුමා විසින් සිංගප්පූරුෙව් තිබුණු  සීමිත සම්පත් උපෙයෝගී 
කර ගනිමින් නව දර්ශනයක් හා වැඩ පිළිෙවළක් අනුව සිංගප්පූරුව 
ෙලෝකෙය් ශක්තිමත්ම ආර්ථිකයක් බවට පත් කළා. 

විෙශේෂෙයන්ම ස්වාභාවික ධන සම්පත් ෙනොමැති රටක් කුමන 
ආකාරෙයන් ආර්ථික වශෙයන් සංවර්ධනය කළ හැකිද යන 
කාරණය පිළිබඳව එතුමා අප සියලු ෙදනාටම සුවිෙශේෂ වූ 
ආදර්ශයක් දුන්නා. එතුමාෙග් වදන් ෙපළක් මම කියවන්නට 
කැමැතියි:  

"අෙප් ජීවිතවලට කිසිවක් අහසින් කඩා වැෙටන්ෙන් නැත. අප 
ලබා ෙගන ඇති සෑම ෙහොඳ ෙදයක්ම අප මහන්සි වී වැඩ 
කිරීෙමන් ලබා ගත් දෑ ය. ජනතාවෙග් සහ ෙයෝගය ෙනොමැති 
රජයකට ඵලදායී යමක් කළ ෙනොහැක."   

එය තමයි, එතුමා අගමැති පදවිය භාර ගනිමින් 50,000කට 
අධික ජනතාවක් ඉදිරිෙය් පකාශ කර සිටිෙය්. 

එතුමා විෙශේෂෙයන්ම පකාශ කෙළේ ජනතාවෙග් සහෙයෝගය 
ෙනොමැතිව රජයක් පවත්වා ෙගන යන්නට පුළුවන්කමක් නැති 
බවයි. ලී ක්වාන් යූ මැතිතුමාෙග් පාලන තන්තය පිළිබඳව, පාලන 
කියාදාමය පිළිබඳව ෙද්ශපාලන විචාරකයන් ෙනොෙයකුත් මත පළ 
කර තිෙබනවා. එතුමාෙග් පාලනය තුළ ෙකොෙතක් දුරට 
පජාතන්තවාදී ෙද්ශපාලන ලක්ෂණ තිබුණාද කියන කාරණය 
පිළිබඳ පශ්නාර්ථයක් නඟා තිෙබනවා.  

ඒ වුණත් මම හිතන විධියට එතුමා ආර්ථික වශෙයන් ලබා ගත් 
ඒ ජයගහණය  විෙශේෂයි.  එතුමා වෙරක කල්පනා කෙළේ 
සිංගප්පූරුව ශී ලංකාවක් බවට පත් කරන්න ඕනෑ කියලායි. 
ආර්ථික අංශයට එතුමා විසින් කරන ලද ෙසේවාවත්, එතුමා එරටට 
ෙදන ලද නායකත්වයත් අපි ඉතාම සතුටින් මතක් කරන අතරම, 
එතුමාෙග් අභාවය පිළිබඳව අපෙග් ෙශෝකය එතුමාෙග්  පවුෙල් 
අයටත්, සිංගප්පූරු රජයටත්, ඒ වාෙග්ම සිංගප්පූරු ජනතාවටත්  
දන්වන ෙලස ගරු අගාමාතɕතුමා විසින් කරන ලද ෙයෝජනාව මා 
ඉතා සතුටින් ස්ථිර කරනවා.  

ගරු කථානායකතුමනි, එතුමා පිළිබඳව මා සකස් කළ කථාෙව් 
ඉතිරි ෙකොටස හැන්සාඩ් වාර්තාවට ඇතුළු කිරීම සඳහා සභාගත* 
කරනවා. 

 
සභාෙම්සය මත තබන ලද කථාෙව් ඉතිරි ෙකොටස: 
சபாபீடத்தில் ைவக்கப்பட்ட உைரயின் எஞ்சிய பகுதி:: 
Rest of the speech tabled: 
මලයාසියානු අර්ධද්වීපෙය්, දකුණු පෙද්ශෙය්, බිතානɕ අධිරාජɕය යටෙත් 
පාලනය වූ වර්ග සැතපුම් 226ක විශාලත්වයකින් යුතු සිංගප්පූරුව 
මැෙල්සියාෙවන් ෙවන්ව ස්වාධීන රාජɕයක් බවට පත් කරන ලද්ෙද් 1959 
වර්ෂෙය්දීයි. රාජɕ නායකත්වයට පත් වූ ලී ක්වාන් යූ කියා සිටිෙය් ඔහු තම 
රාජɕය ශී ලංකාවක් බවට පත් කරන බවයි. ලංකාෙව් ෙබොෙහෝ 
නායකයන් අෙප් රටද සිංගප්පූරුවක් බවට පත් කරන්නට සිහින මැව්ෙව් 
එය ආසියාෙව් ආශ්චර්යය පිළිබඳ අගනා ෙමොඩලයක් ෙලස සැලකුණු 
නිසායි. එෙහත් ලී ක්වාන් යූ මහතා 1959 වසෙර් සිංගප්පූරුෙව් පාලන 
බලය ලබා ගත්ෙත් සිංගප්පූරුව ශී ලංකාවක් බවට පත් කරන්නට 
ෙපොෙරොන්දු ෙවමිනි. 

ඇෙමරිකාෙව් ජනාධිපති බැරැක් ඔබාමා වරක් කියා තිෙබන්ෙන්, "ලී 
ක්වාන් යූ යනු සිංගප්පූරුෙව් ෙයෝධයා" බවයි. 

ඔහු ඉතා ඉක්මනින්ම ඇමැති වැටුප ෙඩොලර් 2,600 සිට 2,000 දක්වා පහත 
ෙහළනු ලැබුවා. රට පුරා මහජන සංවිධාන බිහි කරවූවා. පජා ශාලා ෙගොඩ 
නැංවූවා. පාසල්, විශ්වවිදɕාල සහ උසාවි අලුතින් ආරම්භ කළා. කාන්තා 
පක්ෂය අධɕාපනික හා සමාජයීය අතින් ඉදිරියට ෙගන එන්නටද ඔහු 
උනන්දු වුණා. සිංගප්පූරු වරාය පතිසංවිධානය, තට්ටු නිවාස හා මංමාවත් 
ඉදි කිරීම ඔහුෙග් ආර්ථික සැලසුෙමහි සුවිෙශේෂී කරුණු බවට පත් වුණා.  

1990 සිට 2004 වසර දක්වා සිංගප්පූරුෙව් මහාමාතɕතුමා ෙලසින්ද, 
එතැන් සිට එනම් 2004 වසෙර් සිට 2011 දක්වා අමාතɕ උපෙද්ශක - 
Minister Mentor - ෙලසද තම ජාතික කර්තවɕය අඛණ්ඩව ෙගන 
යන්නට ලී ක්වාන් යූ මහතා සමත් වුණා.  
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

2011 මැයි මස 14 වන දින ඔහු පාර්ලිෙම්න්තුෙවන් විශාම ගන්නා විට 
වයස අවුරුදු 85ක් වුණා.  

සිංගප්පූරුව මැෙල්සියානු සමූහාණ්ඩුව තුළම රඳවා තබමින් එය දියුණුව 
කරා ෙගන යන්නට ඔහු දැරූ උත්සාහය අනල්පයි. එෙහත් ෙමහිදී සමහර 
මැෙල් නායකයන් නිසා ඔහුට විඳින්නට සිදු වූ අපහාස උපහාස හා සතුරු 
කුමන්තණ ද අපමාණයි.  

එෙහත් ඔහු ඒ සියලු අභිෙයෝගවලට පුදුමාකාර ශක්තියකින් මුහුණ දුන්නා. 
සිංගප්පූරුව මැෙල්සියානු ෙෆඩෙර්ෂනය තුළින් ද ස්වාධීන ෙකොටගත් 
ෙහෙතම තම මහත්මා ෙද්ශපාලනය තුළින් සිංගප්පූරුව සමෘද්ධිය කරා 
රැෙගන ගියා.  

අද ෙලෝකෙය් ඉහළම ෙපෙළේ ආර්ථික මධɕස්ථාන අතුරින් සිව් වැනි 
ස්ථානය ලැෙබන්ෙන් සිංගප්පූරුවටයි. ෙලෝකෙය් ෙතවැනි විශාලතම 
ෙතල් පිරිපහදු මධɕස්ථානය වන්ෙන් ද සිංගප්පූරුවයි. එෙමන්ම සාගරය 
විසින් ෙබොෙහෝ දූපත් ගිල ගනු ලබද්දී ෙගොඩ බිම විසින් සාගරය අත් පත් 
කර ගනිමින් තම වර්ග පමාණය විශාල කර ගන්නා රට ද සිංගප්පූරුවයි.  

අද අප දකින ඉතා පිරිසිදු, දියුණු හා සුන්දර වර්තමාන සිංගප්පූරුව 
නිර්මාණය කිරීම ෙවනුෙවන් සෑම සිංගප්පූරු වැසිෙයකුම තම 
ෙගෞරවාදරය පුද කරනුෙය් ලී ක්වාන් යූ නම් වූ ඒ කාර්යශූර, දූරදර්ශි හා 
කෘත හස්ත රාජɕ නායකයාටයි.  

ආර්ථික, ෙද්ශපාලනික හා සංස්කෘතික වශෙයන් ස්වාධීනත්වය සහ 
සංවර්ධනය ෙසොයා යන ඕනෑම රාජɕයකට ලී ක්වාන් යූ ආදර්ශයට ගත 
හැකි රාජɕ නායකයකු බව අද මුළු ෙලොවම පිළිගන්නා කරුණක් බවට 
පත්ව තිෙබනවා.  

  
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා. 

 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ගරු කථානායකතුමනි, ෙමම අවස්ථාව මට ලබා දීම පිළිබඳව 

ඔබතුමාට ෙබෙහවින්ම ස්තුති වන්ත වනවා. අපි- 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ඔබතුමා කථා කරන්ෙන් ෙම් පිළිබඳව ද?  

 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
නැහැ, ගරු කථානායකතුමනි. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
එෙහමනම්, මෙග් පකාශෙයන් පසුව කථා කරන්න.  

 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ෙහොඳමයි. 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
සිංගප්පූරුව ජාතɕන්තර වɕාපාර ෙලෝකෙය් ෙක්න්දස්ථානය 

බවට පරිවර්තනය කරමින්, දශක තුනක කාලයක් පුරාවට 
වචනෙය් පරිසමාප්ත අර්ථෙයන්ම සැබෑ ෙද්ශපාලන 
නායකත්වයකට සහ රාජɕ තාන්තිකභාවයකට ජීවිත ආදර්ශෙයන් 
සාක්ෂි දරමින්, තම රෙට් පමණක් ෙනොව ෙලොව පුරා මහත් 
ෙගෞරවාදරයට පාත වූ සිංගප්පූරුෙව් පථම අගාමාතɕ, අතිගරු ලී 
ක්වාන් යූ මැතිතුමාෙග් අභාවය පිළිබඳව ශී ලංකා පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
පක්ෂ විපක්ෂ ෙදපාර්ශ්වයම නිෙයෝජනය කරමින් ගරු 
අගාමාතɕතුමා සහ විපක්ෂ නායකතුමා විසින් කරන ලද ෙශෝක 
ෙයෝජනා අනුමත කරමින් මම ද ඒ සමඟ එකතුවීමට කැමැත්ෙතමි.  

දූෂණෙයන්, නාස්තිෙයන් ෙතොර සංස්කෘතියක් රට තුළ 
නිර්මාණය කරමින්, රටවැසියන්ෙග් ජීවන තත්ත්වය  නඟා 
සිටුවීමට නිරන්තරෙයන් ඇප කැප වූ එම ෙශේෂ්ඨ, අභිමානවත් 
නායකයා අපෙග් වත්මන් ෙද්ශපාලන ජීවිතයටත් අගනා 
ආදර්ශයක් බව ද ෙමහිදී මම සඳහන් කරනු කැමැත්ෙතමි. ස්තුතියි. 

 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ගරු කථානායකතුමනි, ෙමම අවස්ථාව ලබා දීම පිළිබඳව 

ඔබතුමාට ෙබෙහවින්ම ස්තුති වන්ත වනවා. අෙප් ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් කටයුතු කියාත්මක ෙවන්ෙන් ඒ සඳහා පනවා 
තිෙබන ස්ථාවර නිෙයෝග අනුවයි. ස්ථාවර නිෙයෝගවල පැහැදිලිව 
යමක් සටහන් වී නැත්නම්, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් පැවැති 
සම්පදායයක්  පාර්ලිෙම්න්තුෙව් කටයුතු සඳහා අපි උපෙයෝගි කර 
ගන්නවා.  

අෙප් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂ නායක ධුරය පිළිබඳව 
ස්ථාවර නිෙයෝගවල නිශ්චිතව යමක් සටහන් වී ෙනොතිබුණත්, අපි 
ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව හැසිරවිය යුතු වන්ෙන් පසු ගිය පාර්ලිෙම්න්තු 
තුළ ෙගොඩ නැඟී තිබුණු සම්පදායයන් අනුවයි.  

ගරු කථානායකතුමනි, එෙහම අරෙගන බැලුෙවොත් 1977-
1983 දක්වා වූ අවුරුදු 6ක කාල පරිච්ෙඡ්දය තුළ අෙප් රෙට් විපක්ෂ 
නායක ධුරය ෙහබවූෙය් අමිර්තලිංගම් මැතිතුමායි. එතුමා සමඟ 
විපක්ෂ මන්තීවරුන් 17ෙදෙනක් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව නිෙයෝජනය 
කළා. ඒ මන්තීවරු 17ෙදනාම විපක්ෂෙය් වාඩි වුණා. 1983-1988 
කාලෙය් දවිඩ එක්සත් විමුක්ති ෙපරමුණ පාර්ලිෙම්න්තුව වර්ජනය 
කිරීම ෙහේතු ෙකොටෙගන, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂ නායක 
ධුරයට පත් වුෙණ් ගරු අනුර බණ්ඩාරනායක මැතිතුමායි. ඒ 
කාලෙය් මන්තීවරු අටෙදෙනකු විපක්ෂය නිෙයෝජනය කළා. ඒ 
අටෙදනාම විපක්ෂෙය් වාඩි වී සිටියා. 1989-1994 කාලෙය් ගරු 
සිරිමාෙවෝ බණ්ඩාරනායක මැතිනිය විපක්ෂ නායක ධුරය 
ෙහබවූවා. එතුමියට පක්ෂව මන්තීවරුන් 67ෙදෙනක් සිටියා. ඒ 
පිරිස ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂෙය් අසුන්ෙගන තිබුණා. 1994 
අෙගෝස්තු මාසෙය් 25වැනි දා සිට 1994 ඔක්ෙතෝබර් මාසෙය් 24 
දක්වා කාලය තුළ ආසන 94ක් නිෙයෝජනය කරමින් එක්සත් 
ජාතික පක්ෂෙය් ගරු ගාමිණී දිසානායක මැතිතුමා ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂ නායක ධුරය ෙහබවූවා. 1994 -2000 
කාලෙය් වර්තමාන අගමැති ගරු රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමාට 
විපක්ෂෙය් ආසන 94ක් තිබුණා.  පක්ෂෙය් පතිපත්තිවලට එකඟ 
ෙනොවන  කණ්ඩායමක් විටින් විට පක්ෂෙයන් ඉවත්ව  ආණ්ඩුවට 
හවුල් ෙවමින් ආණ්ඩුවට සහාය ලබා දීලා තිෙබනවා. හැබැයි, එය 
කිසිෙසේත්ම එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් කණ්ඩායමක් ආණ්ඩුෙව්, 
කණ්ඩායමක් විපක්ෂෙය් කියලා ෙබදා ගැනීමක් ෙනොෙවයි කෙළේ. 
ඒ ෙද්ශපාලන ඉතිහාසය පිළිබඳව කවුරුත් සාක්ෂි දරනවා. 

2000-2001 කාලය තුළ පැවැති පාර්ලිෙම්න්තුෙව්ත් එක්සත් 
ජාතික පක්ෂය මන්තීවරු 89ෙදෙනක් නිෙයෝජනය කළා. රනිල් 
විකමසිංහ මැතිතුමා එහි විපක්ෂ නායක ධුරය ෙහබවූවා. 2001-
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2002 කාලෙය් රත්නසිරි විකමනායක මැතිතුමා පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
මන්තීවරුන් 77ක් නිෙයෝජනය කරමින් විපක්ෂනායක ධුරයට පත් 
වුණා. එතුමා විපක්ෂෙය් වාඩි වුණා. 2002-2004 කාලය තුළ ගරු 
මහින්ද රාජපක්ෂ මැතිතුමා සමඟ විපක්ෂෙය් මන්තීවරු 77ක් 
සිටියා. මන්තීවරු කිහිප ෙදෙනක් අෙනක් පැත්තට ගියා. නමුත්, 
ෙපොදු පතිපත්තියක් අනුව ෙනොෙවයි, පක්ෂ ෙය් පතිපත්තිවලට 
පිටුපාලා තමයි එතුමන්ලා ගිෙය්. 

 2004-2010 කාලය තුළත්, 2010-2015 කාලය තුළත් ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂ නායක ධුරය ෙහබවූෙය් ගරු රනිල් 
විකමසිංහ මැතිතුමායි. එතුමාෙග් පක්ෂෙයන් යම් පිරිසක් 
ආණ්ඩුවට ගියා. හැබැයි, ෙද්ශපාලන ඉතිහාසය සාක්ෂි දරනවා, 
එම පිරිස පක්ෂෙය් පතිපත්තිවලට අනුකූල ෙනොවන ෙලස ගිය 
බවට. ඒ නිසා තමයි එතුමන්ලාට එෙරහිව විනය පරීක්ෂණ පටන් 
අ රෙගන තිබුෙණ්; අධිකරණ කියා මාර්ගවලට අවතීර්ණ ෙවලා 
තිබුෙණ්.  

ගරු කථානායකතුමනි, අෙප් රෙට් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂය 
නි ෙයෝජනය කරන මන්තීවරුන්ෙගන් වැඩිම කණ්ඩායෙම් 
විශ්වාසය තිෙබන තැනැත්තා විපක්ෂ නායක ධුරයට පත් ෙවනවා. 
පක්ෂ පතිපත්තිවලට එකඟ ෙනොවන පරිදි, පක්ෂෙය් විනයට යටත් 
ෙනොවන පරිදි ඒ පක්ෂෙය් යම් පිරිසක් ආණ්ඩුවට ගිහින් තිෙබනවා. 
ඒකයි ඉතිහාසය.  

වර්තමානෙය් සිදුවී තිෙබන්ෙන් කුමක්ද? වර්තමානෙය් අප 

“ආණ්ඩුව” කියන්ෙන් ෙමොකටද? අපි ෙකටිෙයන් විමසා බලමු. ශී   
ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් නායකත්වය හැටියට ගරු ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන මැතිතුමා ජනාධිපති ධුරය ෙහොබවනවා. කැබිනට් 
මණ්ඩලය පමුඛ අගාමාතɕවරයා ආණ්ඩුවක් ෙලස ඉතිරි පාර්ශ්වය 
නිෙයෝජනය කරනවා. ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව ගත්ෙතොත්, “ආණ්ඩුව” 
කියා කියන්ෙන් අගමැතිවරයා පමුඛ කැබිනට් මණ්ඩලයයි. අප 
ආණ්ඩුවට එෙරහිව ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විශ්වාස භංග 
ෙයෝජනාවක් ෙගෙනනවා කියන්ෙන්, අගාමාතɕවරයා හා කැබිනට් 
මණ්ඩලයට එෙරහිව විශ්වාස භංග ෙයෝජනාවක් ෙගෙනනවා 
කියන එකයි. එෙහම නම් නිශ්චිතයි, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් අප 
ආණ්ඩුව කියා හඳුනා ගන්ෙන් අගාමාතɕවරයා පමුඛ කැබිනට් 
මණ්ඩලය බව. අප යම් පශ්නයක් නැඟුෙවොත්, ආණ්ඩු 
පාර්ශ්වෙයන් අගාමාතɕවරයා ෙහෝ අමාතɕවරෙයක් ෙහෝ 
නි ෙයෝජɕ අමාතɕවරෙයක් අපට පිළිතුරු ලබා ෙදනවා. විපක්ෂය 
විසින් පශ්නයක් ඇහුවාම, ආණ්ඩුව විසින් පිළිතුරු ලබා ෙදනවා. ඒ 
නිසා ෙගොඩක් අටුවා ටීකා අවශɕ නැහැ, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී 
“ආණ්ඩුව” කියා කියන්ෙන්, අගාමාතɕවරයා පමුඛ කැබිනට් 
මණ්ඩලයයි.  

ගරු කථානායකතුමනි, දැන් සිදු වී තිෙබන්ෙන් ෙමයයි. ඒ 
ආණ්ඩුව ඇතුෙළේ සිටින අගාමාතɕවරයා පමුඛ කැබිනට් මණ්ඩලය 
වර්තමාන ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් ෙබොෙහෝ ෙදෙනක් 
නි ෙයෝජනය කරනවා. ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් භාණ්ඩාගාරික 
නාවින්න මැතිතුමා දැන් කැබිනට් මණ්ඩලෙය් සාමාජිකෙයක් 
බවට පත් වී තිෙබනවා. ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් ෙජɕෂ්ඨ 
උපසභාපති රාජිත ෙසේනාරත්න මැතිතුමා, පියෙසේන ගමෙග් 
මැතිතුමා ඇතුළු ෙජɕෂ්ඨ උපසභාපතිවරු ගණනාවක් ආණ්ඩුෙව් 
අමාතɕ ධුර ෙහොබවනවා. ඒ වාෙග්ම ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් 
මාධɕ පකාශක ඩිලාන් ෙපෙර්රා මන්තීතුමා දැන් ආණ්ඩුෙව් රාජɕ 
අමාතɕ ධුරයක් ෙහොබවනවා. ඒ වාෙග්ම ගරු කථානායකතුමනි, ශී  
ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් නිෙයෝජɕ ෙල්කම්වරු, උපෙල්කම්වරු 
ගණනාවක් ආණ්ඩුෙව් කැබිනට් මණ්ඩලය  ෙහොබවනවා. එම නිසා 
ෙමය නිශ්චිත ෙලසම ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් ෙබදීමක් 
ෙනොෙවයි. ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් එකඟතාව අනුව එහි තනතුරු 
දරන විශාල පිරිසක් ආණ්ඩු පාර්ශව්ය ෙහොබවනවා. එෙහම නම් ශී  
ලංකා නිදහස් පක්ෂය ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව නිෙයෝජනය කරන්ෙන් 
ආණ්ඩුෙව් ෙකොටස්කරුවකු ෙලසයි. ෙමහි තිෙබන්ෙන් ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂයත්, එක්සත් ජාතික පක්ෂයත් පමුඛ ෙකොට ගත් 
හවුල් ආණ්ඩුවක්.  

අපි දැකලා තිෙබනවා, 1965 හත් හවුල් ආණ්ඩුව, 1970 තුන් 
හවුල් ආණ්ඩුව. ඒ වාෙග්ම වර්තමානෙය්ත් ෙගොඩ නැඟී තිෙබනවා, 
හවුල් ආණ්ඩුවක්. ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය, එක්සත් ජාතික 
පක්ෂය, ජාතික ෙහළ උරුමය, ශී ලංකා මුස්ලිම් ෙකොංගසය, පලනි 
දිගම්බරම් ඇමතිතුමාෙග් පක්ෂය ඇතුළු පක්ෂ ගණනාවකින් 
සමන්විත හවුල් ආණ්ඩුවක් තිෙබනවා. ගරු කථානායකතුමනි, 
හවුල් ආණ්ඩුවක් ෙගොඩ නැඟුණාම ඒ හවුෙල් ඉන්න 
කණ්ඩායමකට විපක්ෂෙය් වාඩි ෙවලා විපක්ෂ නායක ධුරය 
ෙහොබවන්න පුළුවන්ද? 1965 - 1970 කාලෙය් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
හත් හවුල් ආණ්ඩුවක් තිබුණා. ඒ ආණ්ඩුව ඇතුෙළේම යම් පක්ෂවල 
සාමාජිකයන් සංඛɕාවක් විපක්ෂෙය් වාඩි ෙවලා විපක්ෂ නායක 
ධුරයටත්, විපක්ෂ සංවිධායක ධුරයටත් පත් ෙවලා විපක්ෂය 
ෙමෙහවීම අයිතියට ගන්නවා. ඒක සාධාරණද? 1970 තුන් හවුල් 
ආණ්ඩුවක් තිබුණා. ඒෙක් කණ්ඩායමක් විපක්ෂෙය් වාඩි ෙවලා 
විපක්ෂ නායක ධුරයටත්, විපක්ෂ සංවිධායක ධුරයටත් පත් ෙවලා 
විපක්ෂෙය් කාර්ය භාරය අතට ගන්නවා. ඒක සාධාරණද? එය 
කිසිෙසේත්ම ෙම් රෙට් පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදායයන්ට ෙහෝ 
පජාතන්තවාදයට ෙහෝ හිතකර තත්ත්වයක් ෙනොෙව්. එම නිසා 
ගරු කථානායකතුමනි, ෙම් ඇති වී තිෙබන තත්ත්වය ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුව තුළ ඉදිරියට පවත්වා ෙගන යන්න ඉඩ දිය යුතු 
නැහැ. කුමන ෙහෝ ෙද්ශපාලන පක්ෂයක් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විශාල 
බහුතරයක් අත් පත් කර ගත්තාට පස්ෙසේ කථා ෙවලා 
කණ්ඩායමක් ආණ්ඩු පක්ෂෙය් වාඩි ෙවනවා; කණ්ඩායමක් 
විපක්ෂෙය් වාඩි ෙවනවා. ඒක පජාතන්තවාදය ද?  

එතැන පජාතන්තවාදය නිෙයෝජනය වනවාද? ඒ නිසා 
පාර්ලිෙම්න්තු පජාතන්තවාදෙය්දී ආණ්ඩු පක්ෂයක් වාෙග්ම 
විපක්ෂයත් සිටිය යුතුයි. නමුත් ඒ විපක්ෂය set up කරන ලද 
විපක්ෂයක් ෙනොවිය යුතුයි.  කථා ෙවලා,  "ඔයෙගොල්ෙලෝ 
ආණ්ඩුෙව්, අපි විපක්ෂෙය්. ඔයෙගොල්ෙලෝ ඇමති ධුර දරන්න, අපි 
පශ්න කරන්නම්" කියලා ෙසල්ලම් ෙගදර වාෙග් විපක්ෂ හදන්නට 
බැහැ. ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව ෙසල්ලම් ෙගදර වාෙග් ෙසල්ලම් කරන 
තැනක් බවට පත් කර ගත යුතු නැහැ. නමුත් ගරු 
කථානායකතුමනි, දැන් ඒකයි ෙවලා තිෙබන්ෙන්. යාළුෙවෝ 
කට්ටියක් ආණ්ඩු පක්ෂෙය් වාඩි කරවනවා; කට්ටියක් විපක්ෂෙය් 
වාඩි ෙවනවා; විපක්ෂ නායක ධුරය ෙහොබවනවා; යාළුවන්ෙගන් 
පශ්න අහනවා. ඒ වාෙග් තමයි අද ෙවලා තිෙයන්ෙන්. ෙම් 
ෙමොකක්ද කරලා තිෙබන්ෙන්? ගරු කථානායකතුමනි, ෙම්කද 
පාර්ලිෙම්න්තු පජාතන්තවාදය? විෙශේෂ ෙයන්ම කථානායකතුමා 
මුලසුන ෙහොබවමින් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් සම්පදායන්, ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් පජාතන්තවාදය ආරක්ෂා කරන්නට, ගරු 
කරන්නට බැඳී සිටිනවා. ගරු කථානායකතුමනි, අද අපි ෙම් 
විගඩම්කාරී තත්ත්වයට ඉඩ දුන්ෙනොත්, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
පජාතන්තවාදය පිළිබඳව තිෙබන මුළු විශ්වාසයම කඩා වැෙටන 
එක අපට වළක්වන්නට බැහැ. එවිට අනාගතෙය්දී ෙමොකක්ද 
ෙවන්ෙන්?  

ගරු කථානායකතුමනි, විපක්ෂ නායක ධුරය පත් කිරීම 
සම්බන්ධව ස්ථාවර නිෙයෝගවල සඳහන්ව නැත්නම්, අද කරන ෙම් 
කියා පිළිෙවළ සම්පදායක් බවට පත් වුෙණොත්, ආණ්ඩුෙව් 
බහුතරයක් ෙහොබවන පක්ෂෙය් යම් කණ්ඩායමක් විපක්ෂෙය් වාඩි 
ෙවලා විපක්ෂය ෙමෙහයවීෙම් බලයත් අත් පත් කර ගත්ෙතොත්, 
ෙම් රෙට් පජාතන්තවාදයට ෙවන්ෙන් ෙමොකක්ද? එම නිසා මම 
ගරු කථානායකතුමාෙගන් ඉල්ලා සිටින්ෙන් ෙම් විගඩම්කාරී, 
විසුළුකාරී, අපුල දනවන දර්ශනය, -ෙම්ක අපුලයි- අපට ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී ෙපන්වන්න එපා කියලායි. කරුණාකර, 
“ආණ්ඩුව” නම් ආණ්ඩුව කියන්න; “විපක්ෂය” නම් විපක්ෂය 
කියන්න. පක්ෂෙය් කණ්ඩායමක් ආණ්ඩුවට එවනවා; කට්ටියක් 
විපක්ෂයට එවනවා. විපක්ෂය ඇවිල්ලා එතැන නාඩගමක් 
නටනවා. ෙමොකක්ද ෙම් කරමින් සිටින්ෙන්? ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව 
අපුල දනවන, විකෘති තත්ත්වෙය් මධɕස්ථානයක් බවට පත් විය 
යුතු නැහැ. ෙම්කට පජාතන්තවාදී මධɕස්ථානය කියලා කියනවා 
නම්, පජාතන්තවාදෙය් ෙක්න්දස්ථානය කියලා කියනවා නම්, 
ජනතාවෙග් උත්තරීතර මධɕස්ථානය කියලා කියනවා නම් ඒ 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

උත්තරීතර බව ආරක්ෂා කළ යුතුයි. ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව ෙසල්ලම් 
ෙගදරක් බවට පත් කරලා, විකෘති තත්ත්වයක් නිර්මාණය කරලා, 
අපුල දනවන දර්ශනයක් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් නිර්මාණය විය යුතු 
නැහැ.  

මම ගරු කථානායකතුමාෙගන් ඉල්ලා සිටින්ෙන් ෙම් 
තත්ත්වය පිළිබඳව ඉතා ගැඹුරින් සලකා බැලිය යුතුයි බවයි. ෙම්, 
මට විපක්ෂ නායකවරයා පිළිබඳව ෙහෝ විපක්ෂෙය් පධාන 
සංවිධායකවරයා පිළිබඳව ෙහෝ තිෙබන ෙපෞද්ගලික ගැටලුවක් 
ෙනොෙවයි. ෙම් විධියට කටයුතු කරන්ෙන් නම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
අපි ෙකොහාටද ෙම් ගමන් කරන්ෙන්?  ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් එවැනි 
සම්පදායක් හැෙදන්නට අපි ඉඩ ෙදනවාද?  අපි එවැනි සම්පදායක් 
අනුමත කරනවාද? එය ෙවනස් කළ යුතු නැද්ද? 

ෙහට දවෙසේ ෙමවැනි භයංකාර විපතක් අත් කර දිය යුතුද? යම් 
ඒකාධිපති පාලනයක් යටෙත් අෙප් බලය අත් පත් කර ගත්තාට 
පස්ෙසේ ඔහුට බහුතර බලයක් අත් වුෙණොත්, ඔහු විසින්ම 
කණ්ඩායමක් හදලා විපක්ෂෙය් වාඩි කරවනවා. ෙම් 
ඒකාධිපතිත්වයට පාර්ලිෙම්න්තුවත් යටපත් කරන්න පුළුවන්. එම 
නිසා ෙමවැනි සම්පදායයක් අෙප් රෙට් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් දියත් 
වීමට ඉඩ කඩ ලබා ෙනොදිය යුතුයි. ඒ පිළිබඳව ඔබතුමා ගැඹුරින් 
කල්පනා කරලා තීරණයක් ලබා ෙදනු ඇතැයි සිතනවා. ගරු 
කථානායකතුමනි,  මට ෙමම අවස්ථාව ලබා දීම පිළිබඳව 
ඔබතුමාට ෙබෙහවින්ම ස්තුතිවන්ත වනවා.   

 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ඔබතුමා කියන්ෙන් මහන්සිෙයන් ලබා ගත යුතු ෙදයක් 

කියලාද? 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ගරු කථානායකතුමනි, ෙමොනවා ගැනද? 
 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ඒ තතතුර මහන්සිෙයන් ලබා ගත යුතු ෙදයක් කියලාද? 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ගරු කථානායකතුමනි,  කානුව දිෙග් ඇවිල්ලා ඔටුන්න 

වැෙටන ඒවාත් තිෙබනවා. ඉතින් කට්ටිය කුණු කානුවට ඔළුව 
අල්ලන් ඉන්නවා ඔටුන්න වැෙටනකන්. මම කියන්ෙන් එෙහම 
ෙදයක් ගැන ෙනොෙවයි. ඒකට මහන්සි ෙවනවාද, පයින් යනවාද 
කියලා එෙහම ෙදයක් ගැන ෙනොෙවයි මම කියන්ෙන්. දැන් නිෂ්චිත 
ෙලසම ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් ෙජɕෂ්ඨ උප සභාපතිවරු 
ගණනාවක්, භාණ්ඩාගාරිකවරයා, ෙල්කම්වරු ගණනාවක් 
ආණ්ඩුව නිෙයෝජනය කරනවා. ඒ කියන්ෙන්, ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂය  නිෂ්චිත ෙලසම ආණ්ඩුෙව් පංගුකාරයන් බවට පත්ව 
තිෙබනවා.  

 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු මන්තීතුමනි, ඔබතුමාට ස්තුතියි. 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ඒ ආණ්ඩුෙව් පංගුකාරයන් කියන කණ්ඩායමක් විපක්ෂෙය් 

වාඩි ෙවලා ඉන්නවා.  

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ෙහොඳයි, අපි ගරු දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මන්තීතුමාටත් සවන් 

ෙදමු. ගරු දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මන්තීතුමා ඔබතුමා කථා කරන්න. 

 
ගරු දිෙන්ෂ ්ගුණවර්ධන මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  திேனஷ் குணவர்தன) 
(The Hon. Dinesh Gunawardena) 
ගරු කථානායකතුමනි, ෙද්ශපාලන ව ශෙයන් ෙමම 

පාර්ලිෙම්න්තුවත්, පාර්ලිෙම්න්තු කමයත්, පාර්ලිෙම්න්තු 
සම්පදායත් අලුත් අභිෙයෝගවලට මුහුණ ෙදනවා. ඒ වාෙග්ම එම 
අභිෙයෝග පාර්ලිෙම්න්තුව සැහැල්ලු කිරීමට ෙහෝ ෙමම 
පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදාය පැත්තකට විසි කරන්නට ෙහෝ ෙයොදා 
ෙනොගත යුතුයි.  පාර්ලිෙම්න්තුව මත පිහිටා තිෙබන ආණ්ඩුව සහ 
ආණ්ඩුව මඟින් රෙට් ජනතාව පාර්ලිෙම්න්තුව හරහා 
බලාෙපොෙරොත්තු වන කියාදාමය  ආරක්ෂා කරන්න අපි බැඳී 
සිටිනවා.  

එහි පධානත්වය, මූලාසනය දරන්ෙන් ඔබතුමායි 
කථානායකතුමා හැටියට.  විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායක, ආණ්ඩු 
පක්ෂෙය් සභානායක, අගාමාතɕ කියන තනතුරු පාර්ලිෙම්න්තු 
සම්පදායටත්, පාර්ලිෙම්න්තු ස්ථාවර නිෙයෝගවලටත්, 
පාර්ලිෙම්න්තුව හා සම්බන්ධ සියලු තීරණවලටත් බැඳී තිෙබනවා. 
මහජන නිෙයෝජිතයන් හැටියට පාර්ලිෙම්න්තු මන්තීවරු 
පාර්ලිෙම්න්තුවට පත් ෙවන්ෙන් ඒ අනුවයි; ඒ වගකීම ඉෂ්ට 
කිරීමටයි.  රජය හා ආණ්ඩුව කියන්ෙන් ෙදකක් කියලායි 
ෙද්ශපාලන විදɕාෙව් පිළිගන්ෙන්. ආණ්ඩුව කියන්ෙන් ෙවනස් වන 
ෙදයක්. ආණ්ඩුව කියන්ෙන් ෙද්ශපාලන  ජන වරමකින් 
පැමිෙණන ෙදයක්. ඒ අනුව පැවෙරන කටයුතු ඉටු කරලා යම් 
අවස්ථාවකදී ඉවත් ෙවලා යාමට තිෙබන තීරණ හා සම්පදායනුත් 
අපි ආරක්ෂා කර තිෙබනවා.    

අපි දන්නවා, විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකතුමා, සංවිධායකතුමා  
දීර්ඝ කාලීන අෙප් ෙද්ශපාලන මිතයන් බව. ඒ ගැන කිසි 
ගැටලුවක් ඇතිව ෙනොෙවයි මා ෙම් කාරණය මතු කරන්ෙන්. නමුත් 
පාර්ලිෙම්න්තුව හැටියට ඉතාම බරපතළ ෙද්ශපාලන පශ්නයකට 
අපි මුහුණ ෙදනවා. පාර්ලිෙම්න්තුව විහිළුවක් කරන්න බැහැ. 
පාර්ලිෙම්න්තු මන්තීවරු විහිළුවට පත් කරන්නත් බැහැ. 
පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදාය විහිළුවට පත් කරන්නත් බැහැ. එය එෙසේ 
සිදු විය හැකි වන්ෙන් ගරු කථානායකතුමා හැටියට ඔබතුමා 
ගන්නා තීරණ අනුවයි.  

1948 පාර්ලිෙම්න්තු මහ මැතිවරණෙයන් පස්ෙසේ පාර්ලිෙම්න්තු 
ඉතිහාසය කිෙයව්ෙවොත් පධාන විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකත්වය හිමි 
වී තිබුෙණ් ආචාර්ය එන්.එම්. ෙපෙර්රා මැතිතුමාටයි. නමුත් 
ආචාර්ය එන්.එම්. ෙපෙර්රා මැතිතුමාට රැජිනෙග් විපක්ෂ නායක 
ධුරය භාර ගැනීමට එපාය කියලා මාක්ස්වාදී ෙද්ශපාලන දර්ශනය 
අනුව තීරණයක් දුන්නු නිසා එතුමා අවුරුදු ගණනාවක් විපක්ෂ 
නායකකම භාර ගත්ෙත් නැහැ. He refused, as a result of the 
interpretation given by the Left leaders, that he should not 
accept the post of the Leader of the Opposition because they 
did not accept the Queen as the Head of the State at that 
time. They believed in a revolution to bring in a Socialist 
State. That was another era. The post of the Leader of the 
Opposition was not accepted. So, this went on for some time. 
But, after some time, they united as one Party and finally Dr. 
N.M. Perera accepted the post of the Leader of the 
Opposition of Her Majesty’s Government. That was the first 
instance.   
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විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායක ධුරය සම්බන්ධෙයන් ස්ථාවර 
නිෙයෝගවලට හා පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදායට අනුව කටයුතු කළ 
යුතුවා පමණක් ෙනොව, අද අය වැය ඇස්තෙම්න්තුවල පවා 
“විපක්ෂ නායක” කියන තනතුර පිළිගනිමින් කටයුතු කරන්න 
සිද්ධ වී තිෙබනවා.  

ගරු කථානායකතුමනි, ඉතාම පැහැදිලිව ඔබතුමා දන්නා 
ෙදයක් ඔබතුමාට සිහිපත් කරන්න මම කැමැතියි.  1952 දී විරුද්ධ 
පාර්ශ්වෙය් පක්ෂ ෙදකට මන්තී ධුර  තිබුෙණ් නමයයි, නමය 
වශෙයනි.   ගරු එස්.ඩබ්ලිව්.ආර්.ඩී. බණ්ඩාරනායක මැතිතුමාෙග් 
පක්ෂයට මන්තී ධුර 9යි; ගරු ආචාර්ය එන්.එම්. ෙපෙර්රා 
මැතිතුමාෙග් පක්ෂයට මන්තී ධුර 9යි.  ෙම් විධියට තිෙබනෙකොට 
විපක්ෂ නායකකම තීරණය කෙළේ අනිත් මන්තීවරු කැඳවලා.  ඒ 
අනිත් මන්තීවරු කැඳවා විපක්ෂ නායකකම තීරණය කරන්න 
ඔබතුමාෙග් ආදරණීය පියාණන් එදා විශාල ෙමෙහවරක් ඉෂ්ට 
කළා. අවසානෙය් ගරු එස්.ඩබ්ලිව්.ආර්.ඩී. බණ්ඩාරනායක 
මැතිතුමාට විරුද්ධ පක්ෂ නායකකම ලැබුණා.  එෙසේ ලැබුෙණ් 
අනිත් මන්තීවරුන්ෙග් බහුතර සහෙයෝගය ලැබුණ නිසායි.  ෙම් 
විධියටයි විපක්ෂ නායකකම තීරණය කෙළේ.   

1983 දී මම ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් හිටියා. රනිල් විකමසිංහ 
මැතිතුමාට මතක ඇති, එදා විපක්ෂෙය් සිටිෙය් අෙප් හිතවත් 
මිතයකුව සිටි ගරු අනුර බණ්ඩාරනායක මැතිතුමා පධාන 
අටෙදනකුයි  කියන එක. එදා ඒ විරුද්ධ පක්ෂෙය් හිටපු ඒ 
මන්තීවරු අටෙදනාෙගන් දැනට ජීවත් වන්ෙන් මා විතරයි. එදා 
අමිර්තලිංගම් මැතිතුමන්ලා පාර්ලිෙම්න්තුෙවන් ඉවත් ෙවලා ගියාට 
පසුව ඒ ඉතිරි අටෙදනා අතුරින් විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් නායකයා පත් 
කළ යුතුද කියන පශ්නය ආවා. එතුමන්ලා නැවත එන්ෙන් නැහැ 
කියලා ගිය නිසා මන්තී ආසන හිස ් වුණා. එතුමන්ලා නැවත 
පැමිණිෙය් නැහැ, ඒ පාර්ලිෙම්න්තුවට. ඒ අවස්ථාෙව්දී ගරු අනුර 
බණ්ඩාරනායක මැතිතුමාට විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් නායකකම දීෙම්දී 
ගරු කථානායකතුමා අප සියලු ෙදනා -"සියලු ෙදනා" කියන 
කණ්ඩායමට අටෙදනායි සිටිෙය්- ෙහවත් අප අටෙදනාම කැඳවලා 
තීරණයක් අරෙගන ගරු අනුර බණ්ඩාරනායක මැතිතුමා විරුද්ධ 
පාර්ශව ෙය් නායක කළා. ගරු අනුර දිසානායක මැතිතුමා කිව්වා 
වාෙග්ම, ෙද්ශපාලන ක්ෙෂේතෙය් විශාල ෙපරළි ඇති වූ අවස්ථාවලදී 
පවා ඒ කිසිම අවස්ථාවක කිසිම ෙද්ශපාලන පශ්නයක් මතු වුෙණ් 
නැහැ.  

ගරු කථානායකතුමනි, අපි ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ආණ්ඩුව 
කරපු කාලෙය් -ගරු මහින්ද රාජපක්ෂ ජනාධිපතිතුමාෙග් ආණ්ඩුව 
කාලෙය්- එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් මන්තීවරු ඒ පැත්ෙතන් අෙප් 
පැත්තට ආවා. අපි ඒ අයට අමාතɕ ධුර පිරිනැමුවා. නමුත් ඒ 
එක්සත් ජාතික පක්ෂය කිව්ෙව් නැහැ, "අපි ආණ්ඩුෙව් 
ෙකොටස්කාරෙයෝ" කියලා. එක්සත් ජාතික පක්ෂය 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී පකාශ කළා ඒ ගිය හැම ෙදනාම එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙයන් ඉවත් වූවන් ෙලස සලකනවා කියලා. ඒ අනුව ෙචෝදනා 
පත දී ඒ අය පාර්ලිෙම්න්තුෙව් මන්තී ධුරවලින් පවා ඉවත් කිරීමට 
කටයුතු කිරීෙම් කියා මාර්ගය මඟින් එක්සත් ජාතික පක්ෂය 
පැහැදිලිව “ආණ්ඩුව” හා “විපක්ෂය” කියන ෙදක ඒ අවස්ථාෙව්දීත් 
ගරු කථානායකතුමාට ෙබදා ෙපන්නුවා.  

ගරු කථානායකතුමනි, මා කියන්ෙන් ෙම්කයි. අද අපි මුහුණ 
ෙදන පශ්නයක් තිෙබනවා. අද ෙම් පැත්ෙත් හිටපු මන්තීවරු 
පිරිසක් අමාතɕ ධුර පිළිෙගන තිෙබනවා; රාජɕ අමාතɕ ධුර 
පිළිෙගන තිෙබනවා. නිෙයෝජɕ අමාතɕ ධුර පිළිෙගන තිෙබනවා. 
ඒ අය එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානෙය් මන්තීවරු. ඒ අය 
ෙවනත් පක්ෂයක මන්තීවරු ෙනොෙවයි. ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
සිටින මන්තී කණ්ඩායම් පිළිගන්නා ආකාරය ගැන  
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ගරු කථානායකතුමා තීරණයක් අරෙගන 
තිෙබනවා. ඒ අනුව ෙම් අය එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානෙය් 

මන්තී කණ්ඩායම හැටියටයි පිළිෙගන තිෙබන්ෙන්. එක්සත් 
ජනතා නිදහස ්සන්ධානෙය් මන්තී කණ්ඩායෙම් සමහර අය අද ශී 
ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් මන්තීවරු හැටියට  ආණ්ඩුව පැත්තට 
ගිහිල්ලා ඇමතිකම් ආදිය දැරුවාට අපි ඒ තීරණය අනුමත කරලා 
නැහැ. අපි ඒ තීරණය අනුමත කර නැහැයි කියන එක මම 
කනගාටුෙවන් පකාශ කරනවා. අපි දන්ෙන් නැහැ, ඒක ශී ලංකා 
නිදහස ් පක්ෂය අනුමත කළ තීරණයක් ද කියලා කියන්න. ශී 
ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් අය ඉන්ෙන් ඒ පැත්ෙත්ද, ෙම් පැත්ෙත්ද? 
ෙම් පශ්නය රෙට් මිනිස්සු අහනවා. ඊෙය් ඉඳලා ෙම්ක රෙට් 
මිනිස්සු අෙපන් අහනවා. ඒක අපිටත් දැන් පශ්නයක්. ෙමොකද, 
යන යන තැන ජනතාව අෙපන් ඒ ගැන අහනවා. “ජනතාව” 
කියන්ෙන් අපට  ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුවට එන්න  වරම දීපු අයයි. 
අෙප් ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාව අනුව උත්තරීතර අයිතිය තිෙබන්ෙන් 
ජනතාවටයි. අපට ඕනෑ ෙදයක් කරන්න පුළුවන් කියලා අපි හිතා 
ෙගන ඉන්න ෙහොඳ නැහැ. අවසානෙය්දී ඒ උත්තරීතර අයිතිය 
ෙවනස් කිරීමට බලය තිෙබන්ෙන්ත් ජනමත විචාරණයක් මඟින්, 
ජනතාවෙගන් අහලායි කියන එක ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාෙව් 
සඳහන් වී තිෙබනවා. ඒක ජනතාවෙගන් අහන්න ඕනෑ. ඒ නිසා 
ජනතාවට යම්කිසි බලයක් තිෙබනවා, ගරු කථානායකතුමනි.   
ගරු කථානායකතුමා හැටියට ඔබතුමාට තිෙබන ඒ බලය මත අද 
ෙම් සිදු ෙවලා තිෙබන්ෙන් ෙමොකක්ද කියන එක ගැන ෙසොයා 
බැලිය යුතුයි. අද පාර්ලිෙම්න්තුව මුහුණ ෙදන්ෙන් බැරෑරුම් 
පශ්නයකටයි. පාර්ලිෙම්න්තුව පමණක් ෙනොෙවයි, 
පාර්ලිෙම්න්තුවට පැමිණි මන්තීවරු වාෙග්ම රෙට් ජනතාවත් ඒ 
පශ්නයට මුහුණ ෙදනවා.  

පාර්ලිෙම්න්තුව ෙකෙරහි තිෙබන ජනතාවෙග් විශ්වාසය කඩා 
වැෙටන්න පටන් ගත්ෙතොත්, පාර්ලිෙම්න්තුව විහිළුවකට 
පරිවර්තනය ෙවන්න පටන් ගත්ෙතොත් ජනතාව ෙවනත් විධියකට 
හැසිෙරන්න පටන් ගන්න පුළුවන්ය කියන භයානක අන්තරාව 
ගැන අපි පකාශ කරන්න ඕනෑ. ඒ නිසා ෙම් අවස්ථාෙව්දී අපි ඉතාම 
ඕනෑකමින් ගරු කථානායකතුමාෙගන් අහන්න ඕනෑ, ෙම් පශ්නය 
ඔබතුමා විසඳා ගත යුතුයි ෙන්ද කියලා. නැත්නම් පාර්ලිෙම්න්තු ෙව් 
ෙම් කටයුතු දිෙනන් දින අර්බුදෙයන් අර්බුදයට  පත් ෙවන්න 
පුළුවන්. එෙහම ෙදයක් නැහැ කියලා හිතලා ගරු 
කථානායකතුමනි, ඔබතුමා කටයුතු කරන්නට එපා.  
කථානායකතුමා හැටියට ඒක ඔබතුමාෙග් වගකීමක්. අපි කිසිම 
ෙදයක් ගණන් ගන්ෙන් නැතිව ගමන් කෙළොත් පාර්ලිෙම්න්තුව 
විහිළුවක් ෙවයි. මා ඒ අනතුරු ඇඟවීම කරනවා. පාර්ලිෙම්න්තුව 
විහිළුවක් කරන්න එපා.  අපි - ඒ පැත්ෙත් අයත්,  ෙම් පැත්ෙත් 
අයත් - අමාරු අවස්ථාවලදීත් පාර්ලිෙම්න්තුව විහිළුෙවන් ෙහෝ 
තර්ජනෙයන් ෙබ්රා ෙගන තිෙබනවා. අෙප් යුතුකමක් තිෙබනවා 
නිවැරදි විධියට ඉර ගහලා ෙම් ඉෙර් එහා පැත්තයි, ෙමහා පැත්තයි 
කියලා තීරණය කරන්න. ඒක ඔබතුමාෙග් වගකීම. ඒක ගරු 
අගාමාතɕතුමාෙග් ෙහෝ විරුද්ධ පාර්ශවෙය් නායකතුමාෙග් ෙහෝ 
වගකීම ෙනොෙවයි. එතුමන්ලා  කියන කාරණාවලට ඔබතුමාට 
සවන් ෙදන්න පුළුවන්;  අපි කියන කරුණුවලට සවන් ෙදන්න 
පුළුවන්. නමුත් ෙම් පශ්නය ෙනොසලකා ෙමය ගණන් ගත යුතු 
නැති පශ්නයක් කියලා හැසිෙරන්න පටන් ගත්ෙතොත් අෙප් 
පාර්ලිෙම්න්තුව ෙලෝකෙය් පසිද්ධතම විහිළු පාර්ලිෙම්න්තුව බවට 
පත් ෙවන බව ෙබොෙහොම කනගාටුෙවන් අප පකාශ කරන්න ඕනෑ.  

අපි පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදායන් රැකිය යුතුයි. අපි නැවත 
පාර්ලිෙම්න්තුවට එන්න පුළුවන්; ෙනොඑන්න පුළුවන්. නමුත් ෙම් 
රෙට් අනාගත පරම්පරාව ට, ෙම් රෙට් අනාගත මන්තීවරුන්ට ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් වගකීම - සම්පදායන් - ආරක්ෂා කර ෙදන්න 
පුළුවන්කම තිෙබන්න ඕනෑ. එයයි අෙප් වගකීම. අපි හිතනවා නම් 
අපි සදාකාලික අය කියලා, එෙහම  හිතපු අය සදාකාලික ෙනොවන 
බව ජනතාව පකාශ කර  තිෙබනවා. පාර්ලිෙම්න්තු නිෙයෝජන 
කමෙයන් පත් වන  මන්තීවරු ෙනොනවත්වා ඉදිරියට  පැමිණ, 
අෙප් රෙට්  “ආණ්ඩු” බවට  පත් ෙවලා රටට නායකත්වය ෙද්වි.  

ගරු අනුර දිසානායක මන්තීතුමා  කියපු ෙදයට මා 
සම්පූර්ණෙයන් එකඟ   ෙනොවුණත් පශ්නයක් තිෙබන බවත්, ඒ 
පශ්නය  ගරු කථානායකතුමාෙග්  ගැඹුරු අවධානයට පත් කරලා 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

තීරණයක් දීෙම් පශ්නයක් බවට පත් වී තිෙබන බවත්  ෙම් 
අවස්ථාෙව්දී පකාශ කරනවා.  මීළඟ පාර්ලිෙම්න්තු දිනයට පථම 
ෙම් පිළිබඳ තීරණයක් ලබා ෙදන්ෙන් නම් පාර්ලිෙම්න්තුවට 
යහපතත්, ජනතාවෙග් විශ්වාසයට තවත් අෙප් ආචාරය හා 
ශක්තියත් ලබා දීමක් ෙවනවා ඇතැයි කියා මා හිතනවා.  

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු විමල් වීරවංශ මන්තීතුමා. 
 
ගරු විමල් වීරවංශ මහතා   
(மாண்ᾗமிகு விமல் ᾪரவங்ச) 
(The Hon. Wimal Weerawansa) 
මෙග් අදහස් විනාඩිෙයන් ඉදිරිපත් කරනවා, ගරු 

කථානායකතුමනි.  

මීට  කලින්  පැවති රජයට  ආසන 150කට වඩා තිබුණා.  
එතෙකොට  ෙමතුමන්ලා ඒ රජය -මහින්ද රාජපක්ෂ ආණ්ඩුව- 
හැඳින්වූෙය් ඒකාධිපති ෙරජිමය කියලයි. ඒ ෙවලාෙව්දී ඒ ආණ්ඩුව 
ෙම් කමය අනුගමනය කළා නම් ෙමොකක්ද ෙවන්ෙන්?   මම හිතන 
හැටියට අවසාන ෙවනෙකොට, විපක්ෂ නායකතුමාත් සමඟම 
මන්තීවරු 47ක් පමණ තමයි ඒ පක්ෂෙය් හිටිෙය්.  [බාධා කිරීමක්] 
හරි, ඒ ෙවලාෙව් 50ක්  ෙමහාට එව්වා නම්, ඒ 50න් විපක්ෂ 
නායකකම ෙතෝරන්න ෙදනවාද? එෙහම විපක්ෂ  නායකකම් 
ෙතෝරන්න  ෙදන්න එපා. ඒ ආණ්ඩුව ඒකාධිපති ෙරජිමයක් නම් 
ෙම්ක පුදුම ඒකාධිපති ෙරජිමයක්. ඇයි? ජනාධිපති ඡන්දයක් 
තිබ්ෙබ්. ඒෙකන් ෙතෝරන්ෙන් ජනාධිපති.  ඒ ඡන්දෙයන් 
ජනාධිපතිත් ෙතෝරා ෙගන, අගමැතිත් ෙතෝරා ෙගන, විපක්ෂ 
නායකත් ෙතෝරා ෙගන! ඒ තනතුරු තුනම අල්ලා ෙගන තිෙබනවා. 
ෙමොකක්ද ෙම් කමය? තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් බල වɕාපෘති ඕනෑ 
විධියකට කර ගන්න. කරුණාකර  පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ෙමෙතක්  
පැවතුණු සම්පදාය උල්ලංඝනය කරන්න එපා.  විරුද්ධ පක්ෂෙය් 
අට ෙදෙනක්  හිටියා නම්  ඒ  අට ෙදනාටත් විපක්ෂ  නායක 
ෙකෙනක් හිටියා.  එතුමා,  ඒ අට ෙදනාට විපක්ෂ  නායකයා; 
එෙහම නැතිව ආණ්ඩුවකට විපක්ෂ නායකයා ෙනොෙවයි.  
ආණ්ඩුෙවන් විපක්ෂ  නායකෙයො හදලා ෙමෙහන් තියන්න එපා.  
එෙහම විපක්ෂ නායකෙයො අපට ඕනෑ නැහැ. විපක්ෂයටයි, විපක්ෂ 
නායකෙයක් ඕනෑ. 

 ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය "ආ", ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය "වි"  
කියා ෙකොටස් ෙදකක් තිෙබනවාද? ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය "ආ"  
කියන්ෙන් ආණ්ඩු පක්ෂය, ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය "වි"  
කියන්ෙන් විරුද්ධ පක්ෂය.  එෙහම පක්ෂ ෙදකක් තිෙබනවා නම්, 
ඔබතුමාට ඒ බව ලිඛිතව දැනුම් දී තිෙබනවා නම් ශී ලංකා නිදහස ්
පක්ෂය "වි" කියන එකට විපක්ෂ නායකකම ෙදන්න. එෙහම 
ෙදකක් නැත්නම්, තිෙබන්ෙන් එක පක්ෂය නම් ඒ පක්ෂයට 
ඉන්ෙන් එක සභාපති නම්  ඒ පක්ෂය  තිෙබන්ෙන් ෙකොෙහේද 
කියලා ෙමොනවා හරි පරීක්ෂණයක් කරලා ෙසොයා ගන්න.  ඒක ෙම් 
වන ෙකොට තිෙබන්ෙන් ආණ්ඩුෙව්ද, නැත්නම් විපක්ෂෙය්ද කියා 
හරියටම තිෙබන තැන ෙහොයා ෙගන, ඒ තැනට ඒ ෙගොල්ලන්ව 
දමන්න. ෙමෙහනම් ෙමෙහට; එෙහනම් එෙහට. ෙකොෙහේ හරි එක 
තැනකට දමන්න. එෙහම නැතුව විපක්ෂ නායකකම උගස් 
කරන්න ආණ්ඩුවට ෙදන්න එපා. 

ගරු කථානායකතුමනි, අපි ඔබතුමාෙගන් ඉතාම ඕනෑකමින් 
ඉල්ලනවා, කරුණාකර ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව විහිළුවක් වන්න ඉඩ 
ෙනොදී ඒ සධාරණය ඉෂ්ට කරන්න කියා. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු අජිත් කුමාර මන්තීතුමා. 

ගරු අජිත් කුමාර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அஜித் குமார) 
(The Hon. Ajith Kumara) 
ගරු කථානායකතුමනි, ස්වාධීන මන්තීවරෙයකු වශෙයන් 

සිටින මට ෙම් අවස්ථාව ලබා දීම ගැන ඔබතුමාට ස්තුතිවන්ත 
වනවා.  

දැන් ආණ්ඩුව ෙමොකක්ද, විපක්ෂය ෙමොකක්ද කියන පශ්නය 
ජනතාව අෙපන් අහනවා. ඡන්දය තිබුෙණ්, ජනාධිපතිවරණයට. අද 
අගමැතිකම, විපක්ෂ නායකකම, සංවිධායකකම් ඔක්ෙකෝම 
ඇවිල්ලා තිෙබන්ෙන් කුණු කානුෙවන්. විපක්ෂ නායකකම විතරක් 
ෙනොෙවයි. ඔක්ෙකෝම ඇවිල්ලා තිෙබන්ෙන් කුණු කානුෙවන්. ගරු 
කථානායකතුමනි, ඔබතුමා දැන් බලන්න ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂෙය් නිලධාරී මණ්ඩලය ගැන. එහි සභාපති, ජනාධිපතිතුමා. 
උප සභාපතිවරු ෙලස ඉන්නවා; මහින්ද යාපා අෙබ්වර්ධන 
මැතිතුමා, ජනක බණ්ඩාර ෙතන්නෙකෝන් මැතිතුමා, පියෙසේන 
ගමෙග් මැතිතුමා, එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස්. ගුණවර්ධන මැතිතුමා. 
භාණ්ඩාගාරික, එස්.බී. නාවින්න මැතිතුමා. උප ෙල්කම්වරු ෙලස 
ඉන්නවා, පවිතාෙද්වි වන්නිආරච්චි මැතිනිය, රංජිත් සියඹලාපිටිය 
මැතිතුමා, ඩිලාන් ෙපෙර්රා මැතිතුමා, මහින්ද අමරවීර මැතිතුමා, 
ඒ.පී. ජගත් පුෂ්පකුමාර මැතිතුමා, දුමින්ද දිසානායක මැතිතුමා, 
රාජිත ෙසේනාරත්න මැතිතුමා. සී.බී. රත්නායක මැතිතුමාත් 
තනතුරක් දරනවා. මම හිතන හැටියට ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් 
නිලධාරී මණ්ඩලයම 26ක් විතර සිටිනවා. ඒ නිලධාරී 
මණ්ඩලෙයන් සාතිශය බහුතරයක් අද ආණ්ඩුෙව් ඇමති තනතුරු 
අරෙගන තිෙබනවා. ඒ නිසා විපක්ෂය ෙමොකක්ද, විපක්ෂෙය් 
පධාන සංවිධායක කවුද, ආණ්ඩුව ෙමොකක්ද කියා දැන් ෙලොකු 
පශ්නයක් තිෙබනවා. ගරු කථානායකතුමනි, ෙම්ක හැම දාම 
ෙමෙහම තමයි. ෙමච්චර කල් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව උත්තරීතරයි 
කියා ෙම්ක හංගලා ගැහුෙව්. ඉතිහාසෙය්ම එෙහම කළා. ජනතාව 
පැත්තකින් තියලා ෙම් රෙට් එක්තරා ෙපළැන්තියකෙග් වුවමනා 
ඉෂ්ට කරන්න ෙදපැත්තට ෙබදිලා, පාර්ලිෙම්න්තුෙව් නීති 
සම්පාදනය කළා. එෙහම ෙනොවුණා නම්, ෙම් රෙට් මිනිසුන්ෙග් 
පශ්න විසඳිලා තිෙබන්න ඕනෑ. ෙම්ෙකන් එෙහම ඉල්ලනවා නම්, 
ඒකත් විහිළුවක්. එෙහම ඉල්ලන අය සිටිනවා. හැබැයි, 
මාක්ස්වාදය විශ්වාසය කරන පක්ෂයක් විධියට අපි එෙහම 
ඉල්ලන්ෙන් නැහැ. ෙවනදා හැංගිලා ගහපු "ෙග්ම්"  එක අද ආණ්ඩු 
පක්ෂයයි, විපක්ෂයයි ෙදකම ෙබදා ෙගන ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව 
ඇතුෙළේ එළිපිට ගහනවා.   

ගරු කථානායකතුමනි, පාර්ලිෙම්න්තුෙවන් පිටත ගැනත් 
ඔබතුමාට කියන්න ඕනෑ. ෙම් ආණ්ඩුව හදන්න දවිඩ ජාතික 
සන්ධානය, ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ හා දැන් ආණ්ඩුවත් සමඟ  
එකතු වුණු ෙබොෙහෝ අය එකතු වුණා. ෙම් අණ්ඩුෙව් මූලික තීරණ 
ගන්න විධායක සභාෙව් ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ, දවිඩ ජාතික 
සන්ධානය සිටිනවා. ඇත්තටම ගරු කථානායකතුමනි, එළිපිට 
ෙමොන කථා කිව්වත් ෙමතැන ෙවන්ෙන් කවුරුත් එකතු ෙවලා 
ජනතාවට විරුද්ධව ආණ්ඩුවක් කරන එකයි. [බාධා කිරීමක්] 
අතුරලිෙය් රතන හාමුදුරුවෙන්, මම විතරක් ෙනොෙවයි, කවුරුත් 
ෙම් ෙද්ශනය කළා. මම කථා කරන ෙකොට විතරක් විරුද්ධ 
ෙවන්න එපා හාමුදුරුවෙන්. කවුරුත් ෙම් ගැන කථා කළා. කවුරුත් 
ඊට එහා ෙද්වලුත් කිව්වා. [බාධා කිරීමක්] ෙගෞරවනීය ස්වාමීන් 
වහන් ස, මම කථා කරන ෙකොට විතරක් ඔබවහන්ෙසේට පශ්නයක් 
ෙවන්න විධියක් නැහැ ෙන්. දැන් කවුරුත් කථා කළා ෙන්. ගරු 
කථානායකතුමා කිව්ෙවොත් මෙග් කථාව නවත්වන්න කියා, මම 
නවත්වන්නම්. ෙම් ගැන කියන ෙකොට කාටත් රිෙදන්න පුළුවන්. 
ෙමොකද, ආණ්ඩුව හදලා, ඒෙක් විවිධ උපෙද්ශක සභා, විධායක 
සභා තුළ ඉඳ ෙගන ඒ ගන්න තීන්දු, තීරණ සමහර විට මඟ හැරලා, 
එක්ෙකෝ දැක්ෙක් නැහැ වාෙග් ඉඳලා ඔක්ෙකෝම කර දැන් ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂෙය් බහුතරයක් ආණ්ඩු පක්ෂෙය් තනතුරු දරනවා. 
එක අතකට අපි ස්තුතිවන්ත වනවා. ෙමොකද, ෙමච්චර කල් හංගලා 
ගහපු "ෙග්ම්" එක  එළිපිටට ෙගනාපු එක ගැන. ඒක ෙහොඳයි.  
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පාර්ලිෙම්න්තු සම්පදායට අනුව ෙබොෙහොම ගරු කටයුතු ෙලස 
කථා කරන මැතිතුමන්ලාෙගන් දැන් අපි ඉල්ලනවා, ආණ්ඩුව 
ෙමොකක්ද, විපක්ෂය ෙමොකක්ද කියා රෙට් ජනතාවට නිරවුල් කර 
ෙදන්න කියා. කරුණාකර ඒ තීරණය නිශ්චිතව ෙදන්න කියා මා 
ඉල්ලා සිටිනවා. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
මටත් ෙම්ක ෙපොඩි පශ්නයක්. මම ෙම්කට කල් අරෙගන, 

ෙහොඳින් හිතලා තීන්දුවක් ෙදන්නම්. ෙබොෙහොම සත්ුතියි. 
 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ගරු කථානායකතුමනි, පාර්ලිෙම්න්තුෙව් සම්පදාය පිළිබඳව 

කථා කරද්දි බිතානɕය සම්පදාය ගැන විටින් විට කියනවා. අද 
නිහඬවීම බරපතළයි. ඒකයි මටත් දැන ගන්න ඕනෑ. [බාධා කිරීම්] 

 
 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
අද ගරු අගමැතිතුමාෙග් උපන් දිනය. ගරු අගමැතිතුමාට සුබ 

පතමින්, අලුත් අදහසක් ඉදිරිපත් කරන්න අවස්ථාව ෙදනවා. 
 
ගරු රනිල් විකමසිංහ මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ரணில் விக்கிரமசிங்க) 
(The Hon. Ranil Wickremasinghe) 
ගරු කථානායකතුමනි, මම අවුරුදු එෙකොළහක් විරුද්ධ 

පාර්ශ්වෙය් නායකයා හැටියට හිටියා. කිසිම පශන්යක් තිබුෙණ් 
නැහැ. මහින්ද රාජපක්ෂ ජනාධිපතිවරයා බැලුෙව් මාව එතැනම 
තියන්න. මම ෙමතැනට ආවා විතරයි අර්බුදය පටන් අරෙගන.  

ඇත්ත වශෙයන්ම ෙම්ක ආණ්ඩුෙව් පශ්නයක් ෙනොෙවයි. 
අලුතින් ඇති වුණු තත්ත්වයක්. ෙම්ක විරුද්ධ පක්ෂ විසින් 
විසඳාගත යුතු ෙදයක්. පසු ගිය ජනාධිපතිවරණයට ෙපොදු 
අෙප්ක්ෂකයා වශෙයන් ඉදිරිපත් වූ ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
මැතිතුමාට ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් කීප ෙදෙනක් සහෙයෝගය 
දුන්නා. අෙනක් අය මහින්ද රාජපක්ෂ හිටපු ජනාධිපතිතුමාට 
සහෙයෝගය දුන්නා. ඒ අවස්ථාෙව්දී ෙවනසක් තිබුණාට දැන්             
ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂයත් ෙමතැනට ඇවිත් තිෙබනවා. එෙහම 
නම් අපි ෙම් සාම්පදායික කමෙයන් ටිකක් ඉවත් ෙවන අවස්ථාව. 
ෙකොෙහොම ද ඔබතුමා ඒක සකස් කරන්ෙන්? අපට සාම්පදායික 
විරුද්ධ පක්ෂයක් තිෙබනවා ද? ඒ අනුව කියාත්මක ෙවනවා ද? 
ෙම්ක  ඔබතුමා විරුද්ධ පක්ෂයත් සමඟ කථා කරලා  ගන්න 
තිෙබන තීරණයක්.  

මීට පථම කථා කළ ගරු දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මන්තීතුමා 
සඳහන් කළ හැ ටියට  1947 දී විපක්ෂ නායකකම තිබුෙණ් නැහැ.  
එදා අර ගත්ෙත් නැහැ. විෙශේෂෙයන්ම එහිදී පශ්නයක් තිබුෙණ් 
පක්ෂපාතී විරුද්ධ පක්ෂයක් ද, නැද්ද කියන  එකයි.  1952 සිට 
අපිට විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකවරු හිටියා. ඒ වාෙග්ම එදා සරත් 
එන්. සිල්වා අග විනිශ්චයකාරතුමා ෙශේෂ්ඨාධිකරණ තීන්දුවක් දී 
තිෙබනවා,  "ජනාධිපතිට  තමන් කැමති  ඕනෑම ෙකෙනක් ඇමති 
ෙකෙනක් කරන්නට පුළුවන්ය" කියා. ඒකත් 
ෙශේෂ්ඨාධිකරණෙයන් දී තිෙබන තීන්දුවක්. ෙම්වා  මැදයි අපි 
ඉන්ෙන්.  

බිතානɕ සම්පදාෙයත් පක්ෂ  කමය තමයි තිෙබන්ෙන්.  එක 
පක්ෂයක්  ආණ්ඩු  පක්ෂය වුණාම අෙනක් පක්ෂය  විරුද්ධ පක්ෂය 
හැටියට කියාත්මක ෙවන බල අරගලයක් තිෙබන්ෙන්. ඒ බල 
අරගල  කම ෙයන් තමයි අපි ටිකක් ඈත් ෙවලා තිෙබන්ෙන්.  

එංගලන්තෙය් 1914 දී යුද්ධය පටන් ගන්නෙකොට අගමැති 
හැටියට සිටිෙය් ලිබරල් පක්ෂෙය් හර්බ ට් ෙහන්රි ඇස්ක්විත්  
මැතිතුමා.  විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකයා හැටියට ෙකොන්සර්ෙව්ටිව් 
පක්ෂෙය් බැල්ෆර් මැතිතුමා. 1916 දී ෙම් පක්ෂ ෙදක එකතු ෙවලා  
යුද්ධයට ජාතික ආණ්ඩුවක් ඇති කළා.  ඇස්ක්විත් මැතිතුමා ෙග් 
ෙදවැනියා වන ෙලොයිඩ් ෙජෝර්ජ් මැතිතුමා අගමැති වුණා. ඒ 
අවස්ථාෙව්දී ඇස්ක්විත් මැතිතුමාවත් ලිබරල් පක්ෂෙය් 
ෙකොටසකුත්  ඒ ආණ්ඩුව පිළිගත්ෙත්  නැති නිසා හර්බට්  ෙහන්රි 
ඇස්ක්විත් මැතිතුමා විරුද්ධ පක්ෂයට  ගිහින් විරුද්ධ පක්ෂෙය් 
නායකයා හැටියට  කියා කළා.  ඒ පළමුවන ෙලෝක යුද්ධෙය්දී.  

1931 ආර්ථික අර්බුදය නිසා, කම්කරු පක්ෂෙය්  රැම්ෙසේ 
මැක්ෙඩොනල්ඩ් අගමැතිතුමා  ෙලස හිටපු අවස්ථාෙව්දී V වන 
ෙජොර්ජ් රජතුමා කිව්වා, "ඔක්ෙකොම එකතුෙවලා ආණ්ඩුවක් 
හදන්න. ෙම් අවස්ථාෙව්දී  ඡන්දයකට යන එක හරි නැහැ." කියා. 
එම නිසා  ෙබෝල්ඩ්වින් මැතිතුමාත්, ලිබරල් පක්ෂයත් එතැනට 
එකතු  වුණා. එකතුෙවලා රැම්ෙසේ මැක්ෙඩොනල්ඩ් මැතිතුමා 
යටෙත් ජාතික ආණ්ඩුවක් හැදුවා. ඒක කම්කරු පක්ෂය 
පිළිගත්ෙත් නැති නිසා ෙකොටසක් එතැනට ගිහින්  ඒ අය විරුද්ධ 
පක්ෂයට නායකත්වය දුන්නා.  

1935න් පසු ඡන්දෙය්දී ෙම් පශ්නය විසඳුණා. කම්කරු පක්ෂය  
විරුද්ධ පක්ෂය වුණා. අෙනක් පක්ෂ ආණ්ඩු පක්ෂය වුණා.  ෙදවන 
ෙලෝක යුද්ධය  අවස්ථාෙව්දී  ආපසු ජාතික ආණ්ඩුවක් ඇති කරලා 
ක්ෙලමන්ට් ඇට්ලි  කම්කරු පක්ෂෙය් නායකතුමා  නිෙයෝජɕ 
අගමැති බවට  පත් වුණා. ඒ අවස්ථාෙව්දී පක්ෂ එකඟත්වයකට 
ආවා. "ඒ වැඩ කටයුතු කර ෙගන යන්න" කම්කරු පක්ෂය 
නිෙයෝජනය කරන -නම් කරන -ෙජɕෂ්ඨ මන්තීවරෙයක්  විරුද්ධ 
පක්ෂෙය් නායකයා කරන්නම් කියා.  ඒ අනුව  ආතර් ගීන්වුඩ්  
විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකයා හැටියට පත් කර තිබුණා. ෙමන්න 
ෙම්කයි, එංගලන්තෙයන් ගන්න තිෙබන උදාහරණය.  ෙමතැන 
තිෙබන්ෙන් අලුත් තත්ත්වයක්.  

මට  ෙපෙනන විධියට නම්,   ඔබතුමා ෙම් සියලු ෙදනා එක්කම  
සාකච්ඡා කර -ෙම් අවස්ථාෙව් දවිඩ සන්ධානය ෙමතැන නැහැ. ඒ  
අය  සමඟත්  සාකච්ඡා කර- විසඳුමක් ෙදන්න ෙවයි. ෙමොකද, 
විපක්ෂ නායක  ධුරය වැදගත් එකක්. නීතිෙයත් ඒ බව තිෙබනවා. 
අපි දහනවවන  ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධන පනත් 
 ෙකටුම්පත සම්මත කළාම එතුමාට වැදගත් කාර්යයක් තිෙබනවා. 
විෙශේෂෙයන්ම වɕවස්ථා මණ්ඩලය සම්බන්ධෙයන් 
සංෙශෝධනයකුත් තිෙයයි. හදිසි  අවස්ථාවකදී  ජනාධිපතිවරයකු 
පත් කරන්න අවශɕ නම්, කථානායකතුමා නැත්නම් 
අගමැතිතුමාට විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකතුමාත් සමඟ සාකච්ඡා කර 
තමයි කටයුතු කරන්නට   තිෙබන්ෙන්. එම නිසා ෙම් තනතුර ගැන 
යම් කිසි පැහැදිලි තීරණයක් ගන්න සිදු ෙවනවා.  

 
 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ෙබොෙහොම ස්තුතියි.  ඊළඟට ගරු ඒ.ඩී. සුසිල් ෙපේමජයන්ත 

මහතා. 
 
 

ගරු ඒ.ඩී. සුසිල් ෙපේමජයන්ත මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ஏ.ᾊ. சுசில் பிேரமஜயந்த) 
(The Hon. A.D.  Susil Premajayantha) 
ගරු කථානායකතුමනි, අෙප් ගරු අගාමාතɕතුමා විහිළුවට 

වාෙග් ෙපොඩි කථාවක් කිව්වා, එතුමා  විරුද්ධ පක්ෂෙය් අවුරුදු   
11ක් හිටියා එෙතක් ෙමෙහම අර්බුදයක් තිබු ෙණ් නැහැ කියා.  මා 
හිතන විධියට නැවත  එතුමාට  ඒ තනතුර භාර දුන්නා නම් ෙම් 
පශ්නය විස  ෙඳනවා. [බාධා කිරීමක්]  මමත් විහිළුවටයි කිව්ෙව්.  
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ගරු රනිල් විකමසිංහ මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ரணில் விக்கிரமசிங்க) 
(The Hon. Ranil Wickremasinghe) 
ගරු කථානායකතුමනි, මම  ලැහැස්තියි, අගමැතිකමයි විරුද්ධ 

පක්ෂෙය් නායකකමයි ෙදකම භාර ගන්න.  
 
ගරු ඒ.ඩී. සුසිල් ෙපේමජයන්ත මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ஏ.ᾊ. சுசில் பிேரமஜயந்த) 
(The Hon. A.D.  Susil Premajayantha) 
ඊට වඩා වැදගත් කාරණාවක්  ගරු කථානායකතුමනි, මම  

ෙමහිදී  ෙපන්වා ෙදන්ෙන්.  අද ෙම් පශ්නය විසඳීෙම්දී  ඔබතුමාට 
සහාය වීමක් සඳහායි මා ෙම්  කරුණු ටික ඉදිරිපත් කරන්ෙන්.  

ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව 2010 නව සැසිවාරය පටන් ගන්නා 
අවස්ථාෙව් සිට අද දක්වා ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් පධාන ෙද්ශපාලන 
පක්ෂ වශෙයන් තිබුෙණ් එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානය, 
එක්සත් ජාතික පක්ෂය, දවිඩ ජාතික සන්ධානය හා පජාතන්තවාදී 
ජාතික ෙපරමුණයි. ෙමන්න ෙම් පක්ෂ තමයි ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
2010 නව පාර්ලිෙම්න්තු සැසිවාරය පටන් ගන්න ෙකොට තිබුණු 
ෙද්ශපාලන පක්ෂ. එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානය තුළ 
පාර්ලිෙම්න්තුව නිෙයෝජනය කරන ෙද්ශපාලන පක්ෂ 15ක් 
තිෙබනවා. ඒ සෑම ෙද්ශපාලන පක්ෂයකම අෙප්ක්ෂකයන් හැටියට 
එදා ඉදිරිපත් වුෙණ්, ජාතික ලැයිස්තුෙවන් පත් වුෙණ් එක්සත් 
ජනතා නිදහස් සන්ධානය කියන ෙපොදු සන්ධානය යටෙත්යි.  

ගරු කථානායකතුමනි, පසු ගිය වකවානුව තුළ විෙශේෂෙයන්ම 
පසු ගිය ජනාධිපතිවරණය සමෙය්දී මන්තීවරු ෙද්ශපාලන 
වශෙයන් විවිධ පැතිවලට ගමන් කරලා අද ෙවන ෙකොට යම් 
ආකාරයකින් එහි සංයුතිෙය් ෙවනසක් සිදු ෙවලා තිෙබනවා. ෙම් 
ෙවන ෙකොට එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානය හැටියට මන්තීවරු 
138 ෙදෙනක් ඉන්නවා. එයින් ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය 
නිෙයෝජනය කරන මන්තීවරු120ක් ඉන්නවා. සංඛɕාත්මකව 
එහාට ෙමහාට ෙවන්න පුළුවන්. ඒකත් අපට හිතන්න අමාරුයි, පසු 
ගිය කාලෙය් ෙම් තත්ත්වය දවසින් දවස ෙවනස් ෙවමින් පැවතුණු 
නිසා. [බාධා කිරීමක්] ෙදෝලනය ෙවනවා. දැන් ෙම් 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂ මන්තීවරු නිෙයෝජනය 
වන්ෙන්ත් එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානය තුළයි. පසු ගිය 
ජනාධිපතිවරණෙයන් පස්ෙසේ පත් වුණු වර්තමාන ගරු 
අගාමාතɕතුමා එක්සත් ජාතික පක්ෂ ය නිෙයෝජනය කරන 
මන්තීවරුන්ෙග් කණ්ඩාය ෙම් නායකයායි. හැබැයි ඒ එක්සත් 
ජාතික පක්ෂය තුළ ශී ලංකා මුස්ලිම් ෙකොංගසයත් ඉන්නවා. ගරු 
දිගම්බරම් මැතිතුමාත් එක්සත් ජාතික පක්ෂය යටෙත් තමයි එදා 
2010 දී ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුවට ෙත්රී පත් වුෙණ්. ඒ පාර්ලිෙම්න්තුව 
තමයි ලබන අවුරුද්ෙද් අෙපේල් මාසය දක්වා -අපි එෙතක් ගිෙයොත්- 
තිෙබන්ෙන්. [බාධා කිරීමක්] නැහැ, නැහැ. මම කිව්ෙව් "ගිෙයොත්" 
කියලා; subject to that. 

ගරු කථානායකතුමනි, මුස්ලිම් ෙකොංගසෙය් මන්තීවරු පසු 
ගිය කාලය තුළ දහඅටවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනයට 
ෙපරාතුව එදා තිබුණු ආණ්ඩු පක්ෂයට එකතු ෙවලා ආණ්ඩු පක්ෂය 
පැත්ෙත් අසුන් ෙගන සිටියා; ඇමති ධුර දැරුවා. ඊට පස්ෙසේ පසු 
ගිය ජනාධිපතිවරණෙයන් පස්ෙසේ එතුමන්ලා ආණ්ඩු පක්ෂෙය් 
මන්තීවරුන් ෙවලා තිෙබනවා. එතෙකොට ඒ අය හැම දාම ආණ්ඩු 
පක්ෂෙය්. කලින් හිටිෙය්ත් එෙහමයි. එතුමන්ලාත් ඇමති ධුර 
දරමින් ඉන්නවා. ෙම්ක හරි අමාරු පශ්නයක්.  ඔබතුමාට ෙම් 
පශ්නය විසඳන්න යන ෙකොට ෙවනම පතිකාවක් අරෙගන ෙමහාට 
ගිය ඒවා ගැන ඊතලයක් ගහලා එෙහේට අඳින්න ෙවනවා. එෙහේට 
ගිහිපු ඒවා ගැන ඊතලයක් ගහලා ෙමෙහේට අඳින්න ෙවනවා. 
එෙහම ෙවන ෙකොට ෙම්ක නිකම් නූල් ඇද්දා වාෙග් ෙබොෙහොම 
පැටලිලි සහිත තත්ත්වයකට එනවා. මම ඔබතුමාට සහාය 
ෙවන්නයි ෙම් කාරණය කියන්ෙන්. ෙමතැනදී සලකා බලන්න 
ෙවන්ෙන්, පාර්ලිෙම්න්තුව අද ෙවන ෙකොට නිෙයෝජනය කරන 
ෙද්ශපාලන පක්ෂවල සංයුතිය ෙකෙසේද, ඒ සංයුතියත් එක්ක 

ආණ්ඩු පක්ෂය සහ විපක්ෂය කියන කාරණය ෙබදා හදා ගන්ෙන්  
ෙකොෙහොමද කියන එකයි. 

2010 පාර්ලිෙම්න්තුවට ෙපර 2004 පාර්ලිෙම්න්තු මැතිවරණය 
තිබුණු ෙවලාෙව් ගරු අනුර දිසානායක මැතිතුමා, ගරු විජිත 
ෙහේරත් මැතිතුමා, ගරු විමල් වීරවංශ මැතිතුමා, ගරු දිෙන්ෂ් 
ගුණවර්ධන මැතිතුමා ඇතුළු අපි ඔක්ෙකෝම එක්සත් ජනතා නිදහස් 
සන්ධානය යටෙත් තරග කරලා තමයි එදා පාර්ලිෙම්න්තුවට ආෙව්. 
හැබැයි ඒ පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දීත් සුනාමි සහන මණ්ඩලෙයන් පස්ෙසේ 
ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ තීන්දු කළා, එදා හිටපු ආණ්ඩු 
පක්ෂෙයන් ඉවත් ෙවලා විපක්ෂෙය් අසුන් ෙගන ස්වාධීන 
කණ්ඩායමක් හැටියට කියා කරනවා කියලා.  මා හිතන හැටියට ඒ 
මන්තීවරු කණ්ඩායෙම් මන්තීවරු 38යි හිටිෙය්. ඒ අවස්ථාෙව් ඊට 
වඩා වැඩි මන්තීවරු සංඛɕාවක් එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් හිටපු 
නිසා එදාත් එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් නායකයා තමයි විපක්ෂ 
නායක ධුරය ෙහබවූෙය්. ඒ නිසා තමයි එතුමා කිව්ෙව් අවුරුදු 
11ක්ම -ඒ කාල සීමාවත් එක්ක- එතුමා විපක්ෂ නායක හැටියට 
හිටියා කියලා.  

ඊට පසු අවස්ථාවක 2007 දී එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් 18 
ෙදෙනක් එදා තිබුණු ආණ්ඩු පක්ෂයට එකතු වුණා.  ඊට පස්ෙසේ ඒ 
18 ෙදනාම වාෙග් ඇමති ධුර ෙහෝ නිෙයෝජɕ අමාතɕ ධුර ලබා 
ගත්තා. එතෙකොටත් විපක්ෂ නායකතුමා එෙහමම හිටියා. ෙමොකද 
එතෙකොටත් එක්සත් ජාතික පක්ෂ  කණ්ඩායෙම් මන්තීවරු 
සංඛɕාව වැඩියි. එතෙකොටත් විපක්ෂෙය් එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් 
මන්තී ධුර සංඛɕාව වැඩියි. අද ෙවන ෙකොට ෙම් සංයුතීන් 
තවදුරටත් ෙවනස් ෙවලා ගිහිල්ලා ෙම්  තත්ත්වයට ඇවිල්ලා 
තිෙබනවා. එෙහම නම් අපි විපක්ෂ නායක ධුරය විතරක් 
ෙනොෙවයි, අගමැති ධුරය ගැනත් බලන්න ඕනෑ. ආණ්ඩුකම 
වɕවස්ථාවට අනුව තිෙබන්ෙන් අගමැති ධුරයට පත්  ෙවන්න ඕනෑ 
පාර්ලිෙම්න්තු මන්තීවරුන්ෙගන් වැඩිම මන්තීවරුන් සංඛɕාවක් 
තමන්ෙග් අණසකට යටත් කර ගන්නට හැකි  මන්තීවරයායි. අපි 
දැන් වɕංගෙයන් එෙහමයි කියලා හිතාෙගන ඉන්න පුළුවන්. නමුත් 
වɕවස්ථාෙව් තිෙබන්ෙන් ඔය මම කියන ආකාරයටයි. ඒ නිසා 
ෙම්ක සුවිෙශේෂ වූ තත්ත්වයක්.  

අද දවෙසේ අෙප් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් වාෙග් "අපි ආණ්ඩු 
පක්ෂෙය්", "අපි විපක්ෂෙය්" කියාෙගන ඉන්න තත්ත්වයක් 
ෙලෝකෙය් කිසිම පාර්ලිෙම්න්තුවක නැතුව ඇති. ගරු 
කථානායකතුමනි, ඒ නිසා අද ෙම් ෙමොෙහොෙත් විපක්ෂ 
නායකවරයා කවුද කියන එක තීන්දු කිරීෙම්දී ඔබතුමාටත් 
සුවිෙශේෂී කාර්ය භාරයක් තමයි ඉටු කරන්න ෙවන්ෙන්. අද 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් තිෙබන පක්ෂවල සංයුතිය සලකා බලන්න. මම 
කලින් කිව්ව උදාහරණය අරෙගන බලන්න. එදා 18ෙදෙනක් 
ආණ්ඩුව පැත්තට ගිහිල්ලා ඇමතිධුර භාරගත්තා. එතෙකොට දැන් 
26 ෙදෙනක් ආණ්ඩුව පැත්තට ගිහිල්ලා ඇමතිධුර භාරගත්තාය 
කියන කාරණය තුළ එක්සත් ජනතා නිදහස ්සන්ධානෙය් මන්තී 
ධුර 138න් 26ක් අඩු ෙවන්න ඕනෑ. 138න් 26ක් අඩු වුණත් 
එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානය හැටියට තවමත් මන්තීවරු 
112ෙදෙනක් ඉතුරුයි.  එෙහම නම් අද ගණන් කෙළොත් එක්සත් 
ජනතා නිදහස් සන්ධානය හැටියට මන්තීවරු 112 ෙදෙනක් 
ඉන්නවා. TNA එක ආණ්ඩුවට සම්බන්ධ ෙවලා නැහැ. ඒ 
පක්ෂෙය් මන්තීවරු 12ෙදනා ෙවනම ඉන්නවා. ඒ අර්ථෙයන් අදත් 
මන්තී ධුර සංඛɕාව අරෙගන බැලුෙවොත් ආණ්ඩු පක්ෂෙය් බහුතරය 
අඩුයි. ගරු කථානායකතුමනි, ඒ නිසා ඔබතුමාට තීරණයක් 
ගැනීමට පහසු වීම පිණිස ෙම් කරුණු ෙකෙරහි අවධානය ෙයොමු 
කරන්නය කියා මම ඉතාම ෙගෞරවෙයන් ඉල්ලා සිටිනවා. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ෙහොඳයි, ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 
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ගරු අනුර පියදර්ශන යාපා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அᾒர பிாியதர்ஷன யாப்பா) 
(The Hon. Anura Priyadharshana Yapa) 
ගරු කථානායකතුමනි-  
 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ඔබතුමන්ලාත් ඇමතිකම් භාර ගත්තා නම් ෙම් පශ්නය 

විස ෙඳනවා. ඉක්මනට කර ගන්න පුළුවන්. [බාධා කිරීම්] ගරු අනුර 
පියදර්ශන යාපා මහතා. 

 
ගරු අනුර පියදර්ශන යාපා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அᾒர பிாியதர்ஷன யாப்பா) 
(The Hon. Anura Priyadharshana Yapa) 
ගරු කථානායකතුමනි, ඔබතුමාට විසඳන්නට තවත් පශ්නයක් 

තිෙබනවා. ජාතික විධායක සභාව කියලා එකක් හදලා තිෙබනවා. 
සමහර පක්ෂ එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් ආණ්ඩුව නිෙයෝජනය 
ෙනොෙකරුවත්, ඒ විධායක සභාව නිෙයෝජනය කරනවා. ජනතා 
විමුක්ති ෙපරමුණ නිෙයෝජනය කරමින් අනුර දිසානායක මැතිතුමා 
ඉන්නවා; දවිඩ ජාතික සන්ධානය නිෙයෝජනය කරන 
කණ්ඩායමක් ඉන්නවා. ඔබතුමාට ඒ ගැනත් සලකා බලන්න 
ෙවනවා. ඇත්ත වශෙයන්ම ඒ අයත් ෙකොයි පැත්ෙත්ද කියලා මම 
දන්ෙන් නැහැ. එම නිසා ඒ ගැනත් සලකා බැලිය යුතුයි. ෙමොකද, 
අපි විපක්ෂය හැටියට කියා කරන බව නම් ෙබොෙහොම පැහැදිලිව 
ෙම් ගරු සභාවට කියනවා. 

 
ගරු විමල් වීරවංශ මහතා   
(மாண்ᾗமிகு விமல் ᾪரவங்ச) 
(The Hon. Wimal Weerawansa) 
ෙමොන කණ්ඩායමද? 
 
ගරු අනුර පියදර්ශන යාපා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அᾒர பிாியதர்ஷன யாப்பா) 
(The Hon. Anura Priyadharshana Yapa) 
ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් ෙම් ඉන්න කණ්ඩායම.  
 

ගරු විමල් වීරවංශ මහතා   
(மாண்ᾗமிகு விமல் ᾪரவங்ச) 
(The Hon. Wimal Weerawansa) 
කණ්ඩායම් ෙදකක්ද? 
 

කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ෙහොඳයි, ෙහොඳයි. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. අපි බලන්නම්. 
 

ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 

 

නැඟී සිටිෙය්ය. 
எᾨந்தார். 
rose. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා. ඉක්මන් කරන්න, 

පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ඉදිරි කටයුතුවලට යන්න ඕනෑ. 
 
ගරු අනුර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அᾒர திஸாநாயக்க) 
(The Hon. Anura Dissanayake) 
ඉක්මනින් අවසන් කරන්නම්. ගරු කථානායකතුමනි, 

ඔබතුමාට ෙම් රට භාර දීලා නැහැ. ඔබතුමාට භාර දීලා තිෙබන්ෙන් 

පාර්ලිෙම්න්තුවයි. ඒ නිසා ඔබතුමා තීන්දු තීරණ ගත යුතු ෙවන්ෙන් 
එළිෙය් තිෙබන ෙද්වල් දිහා බලා ෙනොව, පාර්ලිෙම්න්තුව දිහා 
බලායි. ඒ නිසා මම ඔබතුමාෙග් අවධානය ෙයොමු කරන්ෙන්, අපි 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් “ආණ්ඩු පක්ෂය” කියලා කියන්ෙන් ෙමොකක්ද, 
“විපක්ෂය” කියලා කියන්ෙන් ෙමොකක්ද, set up කරපු විපක්ෂ 
තිෙබන්න පුළුවන්ද, එෙහම නැත්නම් ෙසල්ලම් ෙගදරක් වාෙග් 
විපක්ෂ  හදන්න පුළුවන්ද කියන කරුණු පිළිබඳවයි. ඒ නිසා 
ඔබතුමා පාර්ලිෙම්න්තුව පිළිබඳව අවධානය ෙයොමු කරලා තමයි 
ඔබතුමාෙග් තීරණය ගත යුතු වන්ෙන්. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
හැෙමෝම, "අපි විපක්ෂෙය්" කියලා කියනවා නම් එතෙකොට 

ෙමොකක්ද ෙවන්ෙන්? සියලු ෙදනාම කියනවා නම්, "අපි 
විපක්ෂෙය්" කියලා, ඊට පස්ෙසේ ෙකොෙහොමද කරන්ෙන්? [බාධා 
කිරීමක්] ෙහොඳයි, අපි පධාන කටයුතුවලට යමු. පධාන කටයුතු 
ආරම්භෙය්දී පනත් ෙකටුම්පත් පිළිගැන්වීම. 

ගරු අගාමාතɕතුමා සහ පතිපත්ති සම්පාදන, ආර්ථික කටයුතු, 
ළමා, තරුණ හා සංස්කෘතික කටයුතු අමාතɕතුමා. 

 
පනත් ෙකටුම්පත් පිළිගැන්වීම 

சமர்ப்பிக்கப்பட்ட சட்டᾚலங்கள் 
BILLS PRESENTED 

 
දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවසථ්ා සංෙශෝධනය 

පනත් ෙකටුම්පත 
அரசியலைமப்ᾗக்கான பத்ெதான்பதாம் திᾞத்தச் 

சட்டᾚலம் 
NINETEENTH AMENDMENT TO THE CONSTITUTION BILL 

 
“Bill to amend the Constitution of the Democratic Socialist 
Republic of Sri Lanka.” 
 

පිළිගන්වන ලද්ෙද් අගාමාතɕතුමා සහ පතිපත්ති සම්පාදන, 
ආර්ථික කටයුතු, ළමා, තරුණ හා සංසක්ෘතික කටයුතු අමාතɕ ගරු 
රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා විසිනි. 

  

2015 අෙපේල් 07 වන අඟහරුවාදා  ෙද වන වර කියවිය යුතුයයි ද, 
එය මුදණය කළ යුතුයයි ද නිෙයෝග කරන ලදී.  

 
பிரதம அைமச்சᾞம் ெகாள்ைக உᾞவாக்கம், ெபாᾞளாதார 

அᾤவல்கள், சிᾠவர், இைளஞர் மற்ᾠம் கலாசார அᾤவல்கள் 
அைமச்சᾞமான மாண்ᾗமிகு ரணில் விக்கிரமசிங்க அவர்களால் 
சமர்ப்பிக்கப்பட்டᾐ. 

 

2015 ஏப்பிரல் 07, ெசவ்வாய்க்கிழைம இரண்டாம் ᾙைற 
மதிப்பிடப்பட ேவண்ᾌெமனᾫம் அச்சிடப்பட ேவண்ᾌெமனᾫம் 
கட்டைளயிடப்பட்டᾐ. 

 
Presented by the Hon. Ranil Wickremasinghe, Prime Minister, 

Minister of Policy Planning, Economic Affairs, Child, Youth and 
Cultural Affairs; to be read a Second time upon Tuesday, 07th April, 
2015 and to be printed. 

 
ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு  நிமல் சிறிபால த சில்வா) 
(The Hon. Nimal Siripala de Silva) 
ගරු අගාමාතɕතුමනි, ෙම් සම්බන්ධෙයන් ඔබතුමා සමඟත් අපි 

සාකච්ඡා වට රාශියක් පැවැත්වූවා. විෙශේෂෙයන්ම, ෙම් පනත් 
ෙකටුම්පත තුෙනන් ෙදකක ඡන්ද බලෙයන් අනිවාර්යෙයන්ම 
සම්මත කර ගත යුතු පනත් ෙකටුම්පතක්. ඒ වාෙග්ම, ෙම් පනත් 
ෙකටුම්පෙත් සමහර වගන්ති එකිෙනකට හැප්ෙපන බව අපට 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ෙපෙනනවා. කැබිනට් මණ්ඩලෙය් පධානියා කවුද, රෙට් 
විධායකෙය් පධානියා කවුද කියන  කාරණා පිළිබඳව සමහර විට 
ෙම් පනත් ෙකටුම්පත ජන මත විචාරණයකට තල්ලු ෙවයිද 
දන්ෙන් නැහැ. එෙහම කෙළොත් එහි වගකීම රජය භාර ගන්න 
ඕනෑ. ෙමොකද, ඔබතුමන්ලා පකාශ කෙළේ ජන මත විචාරණයකට 
ෙනොයන ආකාරෙයන් ෙම් පනත් ෙකටුම්පත සකස් කරනවාය 
කියන එකයි. Therefore, we have our own reservations about 
that. So, you have to be careful. 

ගරු අගාමාතɕතුමා ෙම් පනත් ෙකටුම්පත හදිසිෙය් ඉදිරිපත් 
කළා වාෙග්ම, ෙක්වල කමය හා මිශ කමය එකතු කළ නව 
මැතිවරණ කමයක් ෙගෙනනවා කියලා ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
ජනාධිපතිතුමා විසින් ෙපොෙරොන්දුවක් දුන්නා. ඒකත් ඉතා 
ඉක්මනින් පාර්ලිෙම්න්තුවට ෙගෙනන්න. අපි ෙම් පනත් 
ෙකටුම්පත් ෙදකම එකට තමයි සම්මත කරන්ෙන් කියන කාරණය 
සම්බන්ධෙයන් ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය ඉතා පැහැදිලි ස්ථාවරයක 
ඉන්නවා. ඒ නිසා ඒ පිළිබඳවත් ඔබතුමාෙග් රජෙය් විෙශේෂ 
අවධානය ෙයොමු කරන්න කියන එක තමයි අෙප් ස්ථාවරය. 
ෙබොෙහොම ස්තුතියි.  

 
ගරු රනිල් විකමසිංහ මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ரணில் விக்கிரமசிங்க) 
(The Hon. Ranil Wickremasinghe) 
ගරු කථානායකතුමනි, අපි එකඟ ෙවලා තිෙබන්ෙන් ජන මත 

විචාරණයකට තුඩු ෙනොෙදන විධියට ෙම් පනත් ෙකටුම්පත 
ඉදිරිපත් කරන්නයි. ෙම් පිළිබඳව පැහැදිලි කිරීෙම් සංෙශෝධන 
කිහිපයකුත් එනවා. පාර්ලිෙම්න්තුවට සංෙශෝධන ෙගෙනන්න 
ඉස්ෙසල්ලා උසාවිෙය් තීරණය දැන ගන්න ඒක 
ෙශේෂ්ඨාධිකරණයට ලබා ෙදන්න කියලා නීතිපතිතුමා දැනුම් 
දුන්නා. අපි ඒකත් දැනුම් ෙදන්නම්.  

ෙකෙසේ ෙහෝ දැන් ෙම් පිළිබඳව උසාවියට ෙපත්සම් කිහිපයක් 
ගිහිල්ලා තිෙබනවා. අන්තිම තීරණය තිෙබන්ෙන් 
ෙශේෂ්ඨාධිකරණය සතුවයි. ෙශේෂ්ඨාධිකරණෙය් තීන්දුව අනුව තමයි 
අපට වුවමනා නම් සංෙශෝධන ඉදිරිපත් කරන්නට සිදු වන්ෙන්.  

ඡන්ද කමය ගැන දින සියෙය් වැඩසටහෙන් තිෙබන්ෙන් සියලු 
පක්ෂ සාකච්ඡා කරලා ෙක්වල කමයයි, අනුපාත කමයයි මිශ 
කරන කමයක් ෙගෙනන්ෙන් ෙකොෙහොමද කියලායි. ඒ ගැන තමයි 
අපි මින් පසුවත් සාකච්ඡා කරන්ෙන් කියලා මම ෙම් සභාවට 
මතක් කරන්න කැමැතියි. 
 

ගරු (පූජɕ) අතුරලිෙය් රතන හිමි 
(மாண்ᾗமிகு (வண.) அத்ᾐரᾢேய ரதன ேதரர்) 
(The Hon. (Ven.) Athuraliye Rathana Thero) 
ගරු කථානායකතුමනි, දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 

සංෙශෝධන  පනත් ෙකටුම්පත සම්බන්ධවයි මම ෙම් කියන්ෙන්. 
ඇත්ත වශෙයන්ම අපි බලාෙපොෙරොත්තු  වුෙණ් ජනමත 
විචාරණයකට තුඩු ෙනොෙදන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනයක්. 
ෙම් ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනෙයන් විධායක ජනාධිපති 
ධුරෙය් තිෙබන ඉතාම අහිතකර අංග ලක්ෂණ ඉවත් කරන්න 
එක්සත් ජාතික පක්ෂයත්, ජාතික ෙහළ උරුමයත්, අවෙශේෂ 
ෙද්ශපාලන පක්ෂ සියල්ලත් එදා එකඟ වුණා. අධිකරණය පාලනය 
කිරීම, පාර්ලිෙම්න්තුව අත්තෙනෝමතිකව විසුරුවා හැරීම වැනි 
විධායක ජනාධිපති ධුරෙය් තිෙබන පජාතන්තවාදයට අහිතකර  
බරපතළ වැරැදි ඉවත් කිරීෙම් අභිෙයෝගයක් තිබුණා. ඒ සඳහා තමයි 
අපි සියලු ෙදනාම එකඟ වුෙණ්. හැබැයි,  ෙමම සංෙශෝධනෙය් 
4වැනි පරිච්ෙඡ්දෙයන් ජනාධිපතිවරයාට තිෙබන ස්වාධිපතɕ හා 
විධායකෙය්  බලතල 8වැනි පරිච්ෙඡ්දෙය්දී තමයි නිර්ණය වන්ෙන්. 
ෙම් ඉදිරිපත් කරපු ආකාරයට, ෙබොෙහෝ විට ජනමත විචාරණයකට 

තුඩු ෙදන ආකාරයට තමයි  8වැනි පරිච්ෙඡ්දය සකස් වීමට ඉඩ 
තිෙබන්ෙන් කියලා අෙප් අදහසක් තිෙබනවා.   

ගරු කථානායකතුමනි, අපට අවශɕ කෙළේ ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව 
ජාතික ආණ්ඩුවක් බවට පත් ෙවලා, වාද විවාදවලින් ෙතොරව, 
ජාතික වැදගත්කමකින් යුත් ෙම් පශ්නයට ජනාධිපතිතුමාත්, 
අගමැතිතුමාත් රෙට් අනාගතය ෙවනුෙවන් ඒකමතිකව තීරණයක් 
ගැනීමයි. එෙහම නැතිව හිතුණු, හිතුණු ෙවලාවට තීරණ ගන්න 
ෙනොෙවයි.  ඊෙය්ත් කැබිනට් මණ්ඩලෙය්දී තීරණ අරෙගන 
තිෙබනවා. එෙහම තීරණ ගන්න බැහැ. පක්ෂ අතර සාකච්ඡාවකට 
ඉඩ තිෙයන්න ඕනෑ. ඒ කිසිවක් නැතිව ෙම් ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය අද ඉදිරිපත් කර තිෙබනවා. ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය අද ඉදිරිපත් කිරීෙම්දී, "පිවිතුරු ෙහටක්" ජාතික 
සභාෙව් පතිපත්ති පකාශනය සැලකිල්ලට ගන්නවාය කියලා 
පැහැදිලිව කියා තිෙබනවා. අපි විෙශේෂෙයන්ම කිව්වා  පළාත් සභා 
සියල්ෙලහිම ඡන්දය එකවර තියන්න කියලා. ඒ කිසිම අදහසක් 
ෙහෝ කළ හැකි වැදගත් අදහස ් ෙම් ලියවිල්ල තුළ අන්තර්ගත 
ෙනොවීම ගැන අපි ඉතාම කනගාටු වන බව කියන්න කැමැතියි.  

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
පධාන කටයුතු. අද දින නɕාය පතෙය් විෂය අංක 1 සිට 3 

දක්වා තිෙබන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාව යටෙත් ෙයෝජනා අනුමත 
කිරීම. විෙද්ශ කටයුතු අමාතɕතුමා. 

 
ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා (වැවිලි කර්මාන්ත 
අමාතɕ සහ පාර්ලිෙම්න්තුෙව් සභානායකතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல - ெபᾞந்ேதாட்டக் 
ைகத்ெதாழில் அைமச்சᾞம் பாராᾦமன்றச் சைப ᾙதல்வᾞம்) 
(The Hon. Lakshman Kiriella - Minister of Plantation 
Industries and Leader of the House of Parliament) 
Hon. Speaker, we will not be taking up Item Nos. 1 to 

3 today.  
 

කල්තැබීම 
ஒத்திைவப்ᾗ 

ADJOURNMENT 
 

ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා  
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella) 
Sir, I move,  

"That the Parliament do now adjourn." 
 
පශන්ය සභාභිමුඛ කරන ලදී. 
வினா எᾌத்தியம்பப்ெபற்றᾐ. 
Question proposed. 

 
රාජɕ ක්ෙෂේතය තුළ සිදු ෙකෙරන ෙද්ශපාලන බලපෑම් 

அரச ᾐைறயில் இடம்ெபᾠம் எதிராக அரசியல் 
தைலயீᾌகள் 

POLITICAL INTERFERENCE IN GOVERNMENT SECTOR 
 

[අ.භා. 2.06] 
 
ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு  நிமல் சிறிபால த சில்வா) 
(The Hon. Nimal Siripala de Silva) 
ගරු කථානායකතුමනි,  සභාව කල්තබන අවස්ථාෙව් ෙමම 

ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කිරීමට අවසර ලබා දීම පිළිබඳව මා ඔබතුමාට 
ස්තුතිවන්ත ෙවනවා. මා දැන් ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කරනවා: 

573 574 

[ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා  මහතා] 
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"නීතිය හා පරිපාලනය රජෙය් සෑම ක්ෙෂේතයක් තුළම කිසිදු ෙද්ශපාලන 
බලපෑමකින් ෙතොරව කියාත්මක කිරීම යහ පාලනෙය් අතɕවශɕ අංගයක් 
වන අතර රාජɕ ෙහෝ සංස්ථා ෙසේවෙය් ෙමන්ම ෙපොලිස් ෙසේවෙය්ද 
නිලධාරින් හා ෙසේවකයින් මාරු කිරීම, ඉවත් කිරීම, අනිවාර්ය නිවාඩු 
යැවීම වැනි කාර්යයන් රෙට් ස්ථාපිත නීතිය හා පරිපාලන ෙරගුලාසි අනුව 
සිදු කිරීම සාධාරණ යහපත් පාලනයක අතɕවශɕ අංගයක් වන ෙහයින්ද, 
යහ පාලනය හා සාධාරණත්වය පෙසල තබා සියලුම පටු ෙද්ශපාලන 
අරමුණු ඉටු කර ගැනීෙම් පටු බලාෙපෙරොත්තු තුළින් එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් මැති ඇමතිතුමන් යටෙත් පාලනය වන ෙපොලීසිය, පවාහන, 
ඛනිජ ෙතල් ඇතුළු ක්ෙෂේත රාශියක ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය ඇතුළු 
එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධාන ෙය් වෘත්තීය සමිති නිලධාරින් හා 
සාමාජිකයින් ඇතුළු පසු ගිය රජය මඟින් රැකියා අවස්ථා සපයා ෙදන ලද 
විශාල පිරිසකට ෙද්ශපාලන ෙහේතූන් මත මාරු වීම්, ෙසේවෙයන් පහ කිරීම් 
හා විවිධ අකටයුතුකම් සිදු වී ඇති බව වාර්තා වී ඇති ෙහයින්ද,  

එෙසේම ජාතික ෙසේවක සංගමෙය් සාමාජිකයන් හා එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් හිතවතුන්ට විවිධ තනතුරු අවශɕ සුදුසුකම් ෙනොමැතිව ලබා දීම 
තුළින් නීති විෙරෝධි ෙලස කටයුතු කරමින් රාජɕ, සංස්ථා කඩා වැටීමට 
ලක් කර ඇති බව පැහැදිලිවම ෙපෙනන ෙහයින්ද, ෙපොලීසිය ස්වාධීන 
ආයතනයක් බවට පත් කරන බවත් විපක්ෂෙය් සිටියදී පුන පුනා පකාශ 
කළ එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් සමහර මැති ඇමතිතුමන්ලා විෙශේෂෙයන් 
නීතිය හා සාමය පිළිබඳ භාරව කටයුතු කරන අමාතɕවරයා නීති විෙරෝධි 
හා අයථා ෙලස, අනිසි ෙලස ෙපොලීසිෙය් විවිධ නිලධාරින් 
ෙපොලිස්පතිතුමාෙග් අනුමැතියක් ෙනොමැතිව හා ෙපොලිස්පතිවරයාට දැනුම් 
දීමක් ෙනොමැතිව මාරු වීම් කර ඇති බවද වාර්තා වීම නිසා ෙපොලීසිය තුළ 
බලවත් කලකිරීමක් ඇති වී ඇති ෙහයින්ද, ඉහත කී කියාවලිය  තුළින් යහ 
පාලනය පිළිබඳව වූ සංකල්පය ෙබොඳ වී ෙගොස් ඇති බව ඉතා පැහැදිලිව 
ෙපෙනන ෙහයින්ද, 

1. නීතිය හා සාමය පිළිබඳ අමාතɕවරයාෙග් බලපෑම මත කරන ලද 
ෙපොලිස ්මාරු වීම් වහා අවලංගු ෙකොට ෙපොලීසිෙය් සිදු ෙකෙරන මාරු 
වීම් සියල්ල නීතɕනුකූල ෙලස ඉටු කිරීමට ෙනොපමාව රජය කටයුතු 
කළ යුතු බවත්,  

2. රජෙය් ෙදපාර්තෙම්න්තු, සංසථ්ා හා ආයතන විෙශේෂෙයන් දුම්රිය, 
ලංකා ගමනාගමන මණ්ඩලය, මහාමාර්ග අධිකාරිය, රජෙය් 
මුදණාලය ඇතුළු රාජɕ, සංසථ්ා, ආයතනයන්හි කර ඇති නීති විෙරෝධී 
මාරු කිරීම්, නීති විෙරෝධි ෙලස රැකියාෙවන් පහ කිරීම් වහා නතර 
ෙකොට එෙසේ කරන  ලද මාරු කිරීම් වහා අවලංගු ෙකොට රැකියාවලින් 
ඉවත් කරන සියලු ෙදනාට නැවත එකී  රැකියා ලබා දීමට කටයුතු 
කරන ෙලසත්, 

3. ජාතික ෙසේවක සංගමය හා එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් හිතවතුන් 
ෙවනුෙවන් නීති විෙරෝධි ෙලස රාජɕ ආයතනයන්හි ලබා දී ඇති නව 
පත්වීම්, උසසව්ීම් හා අෙනකුත් පතිලාභ වහා අවලංගු කරන ෙලසත්, 

4. ශී ලංකා නිදහස ්පක්ෂය ඇතුළු එක්සත් ජනතා නිදහස ්සන්ධානෙය් 
වෘත්තීය සමිති නායකයන්ට, කියාකාරින්ට හා සාමාජිකයන්ට කරනු 
ලබන තර්ජන ගර්ජන, අනිසි බලපෑම්, ඔවුන්ෙග් නිල නිවාසවලින්, 
කාර්යාලවලින් ඉවත් කිරීම සඳහා ගනු ලබන කියාමාර්ග වහා නතර 
කිරීමට  කටයුතු කරන ෙලස ෙමම සභාවට ෙයෝජනා කර සිටිමි." 

ගරු කථානායකතුමනි, ඇත්ත වශෙයන්ම ෙම් ෙයෝජනාව 
ඉදිරිපත් කළාට පස්ෙසේ අතිගරු ජනාධිපති ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
මැතිතුමා  ෙපොලිස් මාරුවීම් පිළිබඳව ඉතාම සාධනීය පියවරක් 
අරෙගන තිෙබනවා.  අත්තෙනෝමතිකව කරන ලද ෙපොලිස් 
මාරුවීම් සියල්ලම එතුමා අවලංගු කරලා තිෙබනවා. ඒ ගැන අපි 
අෙප් ස්තුතිය ජනාධිපතිතුමාට පුද කරන්නට කැමැතියි. මම හිතන 
විධියට  එෙසේ සිද්ධ වුෙණ්ත් මෙග් ෙම් ෙයෝජනාෙව් පතිඵලයක් 
නිසා වන්නට ඇති.  

ජනාධිපති ෙල්කම්තුමා, මහජන සාමය, ආපදා 
කළමනාකරණය හා කිස්තියානි ආගමික කටයුතු අමාතɕාංශෙය් 
ෙල්කම්තුමා ඇතුළු ති පුද්ගල මණ්ඩලයක් ජනාධිපතිතුමා විසින් 
පත් කරලා, ඇමතිතුමාෙග් ෙහෝ ෙවනත් අයෙග් බලපෑම්වලින් 
ෙකෙරන ෙපොලිස් මාරු කිරීම් නතර කිරීමට කටයුතු කිරීම 
පිළිබඳව අපි ඉතාම සන්ෙතෝෂ ෙවනවා. ඒක සාධනීය පියවරක්. ඒ 
වාෙග්ම, මීට ෙපර සිදු කරන ලද ෙපොලිස් මාරුවීම් පිළිබඳව 
පරීක්ෂා කරලා බලලා, ඒ මාරුවීම් සියල්ල අවලංගු කරලා, ඒ අය 
සිටි ස්ථානවලටම අනුයුක්ත කරන ෙලස මම ඉල්ලීමක් කරන්න 
කැමැතියි.  

තවද, අෙප් වෘත්තීය සමිති කියාකාරිකයන් ෙවත එල්ල කරන 
ලද බලපෑම්, රැකියාවලින් ඉවත් කිරීම් පිළිබඳව මම අභɕන්තර 

පවාහන අමාතɕතුමාෙගන් දීර්ඝ පශ්නයක් ඇහුවා. නමුත් එතුමා 
ෙදන ලද පිළිතුෙරන් අපට කිසි ෙසේත්ම සෑහීමකට පත් වන්නට 
පුළුවන්කමක් නැහැ. දැනට ලංකාෙව් ඩිෙපෝ 500 ගණනක ඩිෙපෝ 
අධිකාරිවරුන් පත් කිරීම සඳහා අලුෙතන් වැඩ පිළිෙවළක් 
ෙයොදාෙගන යනවා, සාමානɕ සම්පදාෙයන් බැහැර ෙවලා. [බාධා 
කිරීමක්] සමහර තැන්වල දැනටම පත් කරලා ඉවරයි. ඒ නිසා 
තමයි අපි විෙශේෂෙයන්ම කියා සිටින්ෙන්, ජනාධිපතිවරණ දිනෙය් 
යම් යම් රැකියාවල පුද්ගලයන් නිරත ෙවලා සිටියා නම්, ඒ සියලු 
ෙදනාම ඒ තැන්වල තියන්නට ඕනෑ කියලා.  ඒ තැන්වලට කිසිම 
කමෙව්දයක් නැතිව, කිසිදු සාධාරණත්වයක් නැතිව එෙහන් 
ෙමෙහන් ෙගනැල්ලා පත් කරපු අය අයින් කරන්න ඕනෑ. ඒක 
තමයි යහ පාලනය කියන්ෙන්. අෙප් ෙම් ෙයෝජනාෙව් අදහස 
ඒකයි.  

දැන් සමහර අය අහනවා, ''ඔබතුමන්ලාත් ෙම් ආණ්ඩුෙව්ද?” 
කියලා. නැහැ. රජය කරන වැරදි තිෙබනවා නම් -අෙප් පක්ෂෙය්  
ඇමතිවරු ෙහෝ එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් ඇමතිවරු ෙහෝ - ඒ සියලු 
ෙදනාම විෙව්චනය කිරීෙම් අයිතිය අෙප්  ජනාධිපතිතුමා ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂෙය් අපට ලබා දීලා තිෙබනවා. අපි ඒ අයිතිය පාවිච්චි 
කරනවා. එෙහම නැත්නම් අපිත්, "දවල් මිෙගල් රෑ දනිෙයල්" 
වාෙග්, ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ වාෙග් කටයුතු කරන්ෙන් නැහැ.  
ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ  රෑට  අගමැතිතුමාෙග් කාර්යාලෙය් තව 
කාර්යාලයක් පිහිටුවාෙගන එතැන සාකච්ඡා කරලා, ෙමතැනට 
ඇවිල්ලා ආණ්ඩුෙවන් පශ්න අහනවා. 

ෙම් අය උත්තර ෙදනවා. එෙහම සංෙයෝගයක් අෙප් නැහැ. 
අෙප් තිෙබන්ෙන් විෙව්චනාත්මක සහෙයෝගයක්. ෙම් රෙට් 
වɕවස්ථාව සංෙශෝධනය කර ගැනීෙම් ඒ අතɕවශɕ ජාතික 
ෙමෙහවර ඉටු කිරීම සඳහා තමයි ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය අද 
රජයට සහෙයෝගය ලබා ෙදන්ෙන්. ඒ වාෙග්ම රජය කරන ෙහොඳ 
වැඩ තිෙබනවා නම් අපි ඒවාට සහෙයෝගය ලබා ෙදන අතරම, 
අෙප් පාක්ෂිකයන්ට සිදු වන ෙම් වාෙග් අකටයුතුකම් පිළිබඳව අපි 
කථා කරනවා. ඒ නිසා එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් මැති 
ඇමතිවරුන්ෙගනුත් අපි ඉල්ලා සිටිනවා, ෙම් පිළිබඳව 
සංෙව්දීභාවෙයන් කටයුතු කරන්න කියලා. නැතිනම් ඔබතුමන්ලා 
ඊට විරුද්ධව කටයුතු කෙළොත්, ෙමම සමඟි සන්ධානෙයන් වැඩක් 
වන්ෙන් නැහැ. ෙමයින් වන්ෙන් ජනතාව ෙමය පතික්ෙෂේප 
කිරීමයි. ෙම් රටට ෙහොඳ අලුත් මැතිවරණ කමයක් ෙගන ඒම සහ 
විධායක ජනාධිපති ධුරෙය් ඒ අනිසි බලතල ඉවත් කිරීම කියන 
ෙමම පමුඛ කාරණා ෙදක මුල් කර ෙගන තිෙබන සන්ධානයක් 
තමයි අපට තිෙබන්ෙන්.  

ගරු කථානායකතුමනි, ෙබොෙහෝ සංස්ථා, ආයතන තුළ අද වන 
විට විශාල වශෙයන් සිදු වුණ අකටයුතුකම් රාශියක් තිෙබනවා. අද 
මන්තීවරුන් ගණනාවක්ම ෙම් පිළිබඳව කථා කිරීම සඳහා 
ඇවිල්ලා ඉන්නවා. මම හිතනවා, ඒ සියලු ෙදනාම තම තමන්ෙග් 
පෙද්ශවල තිෙබන විවිධ කරුණු ගැන කථා කරයි කියලා. 
විෙශේෂෙයන්ම, මහින්ද අමරවීර නව අමාතɕතුමා තමයි ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂෙය් වෘත්තීය සමිති සම්බන්ධීකරණය කෙළේ. ඒ 
සම්බන්ධීකරණය තුළින් ලබා ගත්ත කරුණු රාශියක් එතුමා ළඟ 
තිෙබනවා. එතුමා විෙශේෂ කැබිනට් සන්ෙද්ශයක් ශී ලංකා නිදහස් 
පාක්ෂිකයන් ෙවනුෙවන් අලුත් ආණ්ඩුවට ඉදිරිපත් කරනවා, ෙම් 
සියලු ෙතොරතුරු ෙසොයා ෙගන ෙම්වා නිවැරැදි කරන්නට ෙමම 
ආණ්ඩුව තුළ Cabinet Subcommittee එකක් පත් කරන්න කියලා 
ඉල්ලලා.  

මම විෙශේෂෙයන්ම කියන්න ඕනෑ, සළුසල ආයතනය ගැනත්. 
එම ආයතනෙය් අනියම් හා ෙකොන්තාත් පදනම මත ෙසේවෙය් 
නියුතු ෙසේවක ෙසේවිකාවන්ෙග් තනතුරු ස්ථීර කිරීෙම් ගැටලුවක් 
තිෙබනවා. ඒ වාෙග්ම  ෙකොන්තාත් පදනම මත ෙසේවයට බඳවා 
ෙගන, දින 180ක් ෙසේවය කරපු  අය ස්ථීර කරලා නැහැ. ෙම්වාට 
අනුමැතිය ලබා දීලා තිෙබනවා. එෙසේම කටුනායක ගුවන් ෙතොටු 
ෙපොෙළේ ගුවන් ෙතල් අංශෙය් ෙසේවෙය් නියුතු ෙජɕෂ්ඨ ගුවන් ෙතල් 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

පරීක්ෂක වන නිශ්ශංක මහතාෙග් ගැටලුව ගැනත් කියන්නට 
ඕනෑ. දැනට කටුනායක ගුවන් ෙතොටු ෙපොෙළේ  ගුවන් ෙතල් 
අංශෙය් බී2 ෙශේණිෙය් ෙජɕෂ්ඨ ගුවන් යානා පරීක්ෂක ෙලස  එතුමා 
වැඩ කරනවා. 

ගරු කථානායකතුමනි, විෙශේෂෙයන්ම ජාතික ඉතිරි කිරීෙම් 
බැංකුෙව් Board එෙක් Director ෙකෙනකු ෙලස  නැවත පත් කර 
තිෙබනවා, සුරංග නාවුල්ලෙග් මහත්මයා. එතුමාෙග් පත් කිරීම 
සම්බන්ධෙයන් ජාතික ඉතිරි කිරීෙම් බැංකුව ශාඛාෙවන් එවා ඇති 
ෙමම ලිපිෙය් ෙමෙසේ සඳහන් වනවා: 

"Re : Appointment of Board Director 

" We hereby wish to bring your kind attention to the appointment of 
Mr. Suranga Nawullage (Secretary of Jathika Sevaka Sangamaya) 
as Board Director of National Savings Bank."   

සම්පූර්ණෙයන්ම නීති විෙරෝධියි. ෙමොකද,  Banking Act, No. 
30 of 1988 හි ෙමෙසේ සඳහන්ව තිෙබනවා:  

"1.  No person shall be appointed or elected as a director of a 
licensed specialised bank if he - ......................." 

 "1.4  is an employee or a director of any other licensed specialised 
bank or an employee (other than the chief executive officer) of 
the licensed specialised bank."  

ඉතින් ෙම් විධියට බැංකු පනතට එෙරහිව, ඒ පනත් 
උල්ලංඝනය කරමින්,  තමන්ෙග් ෙද්ශපාලන හිතවත්කම් මත අද 
ඒ පත් කිරීම් කර තිෙබන බවට ඉතාම පැහැදිලි කාරණයක් මා ෙම් 
ඉදිරිපත් කරලා තිෙබන්ෙන්. ඒ වාෙග්ම අෙප් වෘත්තිය සමිති 
ගණනාවක් සඳහා ෙවන් කර දී තිබුණු කාර්යාල ජාතික ෙසේවක 
සංගමය මඟින් ඇවිල්ලා බලහත්කාරෙයන් අරෙගන තිෙබනවා. මා 
හිතනවා,  කැබිනට් අනුකාරක සභාව ෙවත ඒ විස්තර සියල්ලම 
වාෙග් අපට ඉදිරිපත් කිරීමට පුළුවන් ෙව්වි කියලා. ඒ නිසා එම 
කැබිනට් අනුකාරක සභාව පත් කරලා ෙම් පිළිබඳව සාධාරණ 
පරීක්ෂණයක් පවත්වන්නය කියන කාරණය මා විෙශේෂෙයන්ම 
ඉල්ලා සිටිනවා.  

අද ෙම් පිළිබඳව සාකච්ඡා කරන්න ගරු මන්තීවරුන් රාශියක් 
සිටින නිසා මා  දීර්ඝ වශෙයන් කථා කරන්ෙන් නැහැ. ෙමම 
ෙයෝජනාව ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මන්තීතුමා ස්ථිර කරනවා 
ඇති. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
ෙයෝජනාව ස්ථිර කිරීම ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මන්තීතුමා.  
 
 

[අ.භා. 2.17] 
 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ගරු කථානායකතුමනි, විපක්ෂ නායකතුමා විසින් ඉදිරිපත් 

කරන ලද ෙයෝජනාව මා ඉතා සතුටින් ස්ථිර කරනවා.  
 
 
කථානායකතුමා 
(சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(Mr. Speaker) 
පාර්ලිෙම්න්තු කටයුතු පිළිබඳ කාරක සභාෙව් රැස්වීමක් දැන් 

මාෙග් නිල කාමරෙය්දී පැවැත්ෙවනවා. එයට සහභාගි වන ෙලස 
ගරු සභික මන්තීවරුන්ට දන්වා සිටිනවා. 

Order, please! ෙම් අවසථ්ාෙව්දී ගරු නිෙයෝජɕ 
කථානායකතුමා මූලාසනයට පැමිෙණනවා ඇති.  

 

අනතුරුව කථානායකතුමා මූලාසනෙයන් ඉවත් වුෙයන්,  
නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා [ගරු චන්දිම වීරක්ෙකොඩි මහතා] 
මූලාසනාරූඪ විය. 

அதன்பிறகு, சபாநாயகர் அவர்கள் அக்கிராசனத்தினின்ᾠ 
அகலேவ, பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள் [மாண்ᾗமிகு  சந்திம 
ᾪரக்ெகாᾊ] தைலைம வகித்தார்கள். 

Whereupon MR. SPEAKER left the Chair, and MR. DEPUTY 
SPEAKER [THE HON. CHANDIMA WEERAKKODY] took the 
Chair. 
 

ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, “යහ පාලනය” කියන 

වචනෙය් අර්ථය ගත්තාම ෙබොෙහොම සාධාරණ අර්ථයක් 
තිෙබනවා.  

ඒක නිසා අපි කියාෙවනුත් යහපත් ආකාරයට කටයුතු කළ 
යුතුයි.  ෙද්ශපාලනය ෙව්වා, ෙවන කාරණයක් ෙව්වා  ඒ සෑම 
කාරණයකදීම යහපත් ආකාරයට අෙප් කාර්ය ඉෂ්ට කිරීම 
අවශɕයි.  පත්වීම් දීම, මාරු කිරීම, උසස් කිරීම, ඉවත් කිරීම ආදිය 
කමානුකූල පතිපත්තියක් අනුව, පිළිෙවළක් අනුව ඒ කාර්යයන් 
එෙසේ ඉෂ්ට කර ගැනීම තමයි ඒ වගකීම් දරන  ඇමතිතුමන්ලාෙගන් 
අපි බලාෙපොෙරොත්තු ෙවන්ෙන්.  අපට තිෙබන අත් දැකීම් අනුව 
කිව හැකියි, එක්සත් ජාතික පක්ෂය තනියම බලයට ආපු සෑම 
අවස්ථාවකම නීති රීති බලන්ෙන් නැතුව, සම්පදායයන් බලන්ෙන් 
නැතුව, කමෙව්දයන් බලන්ෙන් නැතුව සංස්ථාවල, 
ෙදපාර්තෙම්න්තුවල පළිගැනීම් කරලා තිෙබනවා; ෙසේවකයන් 
ඉවත් කරලා තිෙබනවා; මාරු කරලා තිෙබනවා; රස්සාවල හිටපු 
අය තනතුෙරන් පහළට දාලා තිෙබනවා;  ඒ වාෙග්ම  තනතුරුවලට 
ෙනොගැළෙපන අය, තනතුරුවලට සුදුසුකම් නැති අය, සහතික 
නැති අය, පුහුණුව නැති අය තනතුරුවලට පත් කරලා තිෙබනවා 
කියන එක. ලංගමෙය් - SLTB එෙක් -  හැමදාම ෙම් අවුල 
ෙවනවා;  හැමදාම ෙම් කාර්යය කරනවා. නමුත් ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂය පමුඛ ආණ්ඩු බලයට පත්වූ කාලෙය් ෙම් ආකාරයට 
ෙකරිලා නැහැ.  ඒක නිසා ෙම් තත්ත්වය පිළිබඳ ඉතාම කනගාටු 
වනවා. නමුත් අතිගරු ජනාධිපතිතුමා සිටින නිසා අද ෙම් දුර්වලතා 
අඩු කර ගන්න පුළුවන් ෙවලා තිෙබනවා.   

ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමනි, ෙම්වා ගැන මම කථා 
කරන්ෙන් අත් දැකීෙමන්. මට ඔබතුමාට අමුතුෙවන් උගන්වන්න 
ෙදයක් ෙමහි නැහැ.  මම ආණ්ඩු ගණනාවක කාලයක් තුළදී ෙම් 
කටයුතුවල ෙයදිලා තිෙබනවා.  ලංගමය ජනතාසන්තක කරලා,  
හැම  ඩිෙපෝවක්ම සමාගමක් බවට පත් කරලා ෙමොනතරම් 
පිරිසකට ෙවනස්කම් ෙකරුවාද? ඉංජිෙන්රුවන් දැරූ  
තනතුරුවලට, කිසිම ආකාරෙය් ඉංජිෙන්රු සුදුසුකමක් නැති ඊට 
පහළ සුදුසුකම් ඇති අය දැම්මා. සමහර ඩයිවර්ලාෙග් සහ 
ෙකොන්ෙදොස්තරවරුන්ෙග් උසස් කිරීම්ද ඒ ආකාරයට ෙකරුවා. ඒ 
වාෙග්ම විශාල පිරිසකට රැකියා අහිමි ෙකරුවා; ෙනොෙයක් 
තැන්වලට මාරු කරලා යැව්වා.  ෙම්න්න ෙම්වාෙග් ෙද්වල් සිද්ධ 
වුණා.  ඒක නිසා අපි කියන්ෙන් පුරප්පාඩු තිෙබනවා නම්, ඒවාට 
ඔබතුමන්ලාට පත් කිරීම් කර ගන්න පුළුවන්.  නමුත් මාරු කිරීම් 
කරන ෙකොට, ඒ වාෙග්ම තනතුරුවල ඉන්න අය ෙවනස් කරන 
ෙකොට ඒ විධියට ඉවත් කරන්න බැහැ.  ඒවාට එක්තරා වෘත්තීය 
සමිති සම්පදායක් තිෙබනවා;  කම්කරු නීති රීති තිෙබනවා; 
කම්කරු ෙදපාර්තෙම්න්තුව තිෙබනවා. ඒ ආයතනවලට නීති 
රීතිවලට ගැළෙපන ආකාරයට ඒ කාර්යය කිරීම ඉතාම වැදගත් 
ෙවනවා.  

ගරු කථානායකතුමනි, යූඑන්පී එක 1977 බලයට පැමිණි 
අවස්ථාෙව් මෙග් ආසනෙය් ගුරුවරුන්ම 10ෙදනකු අස් කරන්න 
ෙයදුණා. ඒ වාෙග්ම, ෙසේවකයන් දිගට හරහට මාරු කර යැව්වා. 
ඈත මඩකලපුව වාෙග් පෙද්ශවලට ෙසේවකයන් මාරු කර යැව්වා. 
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මා තෙල් දිස්තික්කය ආදි දිස්තික්කවලට ගුරුවරු මාරු කර යැව්වා.  
ඒ පළාත්වලට ගිය ඒ අය ෙබොෙහොම අපහසුතාවට පත් වුණා. එදා 
ඒ ආකාරෙය් සිදුවීම් වුණා. යහ පාලනය කියන පදනම යටෙත් ෙම් 
ආණ්ඩුව බලයට ආපු නිසා දැන්වත් ඒ තත්ත්වය නැති කරන්න. 
දැන් අපත් එහි ෙකොටස්කාරෙයෝ. අෙප් පිරිසකුත් ඇමතිකම් 
භාරෙගන තිෙබනවා. ෙම් සියලුෙදනා එකතු ෙවලා යහ පාලනය 
ස්ථාපිත කරන්න.  

අෙප් ගරු විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් නායකතුමා මතක් කළා වාෙග්, 
ෙපොලීසිෙය් ස්ථාන මාරු ලබා ෙදන්න අවශɕ අය ඉන්නවා නම් ඊට 
ගැළෙපන පිළිෙවළක් සකස් කරලා, නිසි කමයක් හදලා ඒ 
මාරුකිරීම් කරන්න. සමහර අය ඉන්නවා, එක් එක්ෙකනාෙග් 
වුවමනාවට තබාෙගන සිටින. අෙප් කාලෙය්ත් යම් යම් අයෙග් 
ෙද්ශපාලන වුවමනාකම් අනුව දීර්ඝ කාලයක් තියාෙගන හිටපු අය 
සිටියා. එෙහම ෙනොෙවයි කරන්න ඕනෑ. මාරු කිරීම් සඳහාත් 
කමයක් සකස් කරන්න. එවිට ෙසේවකයන් අතර 
ෙනොසන්සුන්කමක් ඇති වන්ෙන් නැහැ. ඒ වාෙග්ම, ෙසේවකයන් 
ෙවතින් ෙචෝදනාවක් එල්ල වන්ෙන් නැහැ. කමානුකූල කමයක් 
හදලා ඒ කාර්යය කරන්න. විෙශේෂෙයන්ම ෙපොලීසිෙය් අයට 
පුළුවන්, ජනතාවට ෙනොෙයක් ෙනොෙයක් ආකාරෙය් බලපෑම් 
කරන්න; මිනිසුන්ට ෙනොෙයක් ෙනොෙයක් හතුරුකම් කරන්න. ඒ 
නිසා ෙමොන ෙකොමිෂන් සභා පත් කළත් වැඩක් නැහැ. පසු ගිය 
කාලෙය් පත් කළ ෙපොලිස් ෙකොමිසම අසාර්ථක වීමට එක 
ෙහේතුවක් වුෙණ් ෙමොකක්ද? SSP  මහත්වරු, ASP මහත්වරු 
කිව්වා, "සමහරුන් මාරු කරගන්න ඕනෑ. නමුත් ෙකොමිසම නිසා 
මාරු කරගන්න බැහැ. ඒ අය දැන් අප කියන එක අහන්ෙන්ත් 
නැහැ. විනයක් නැතිව මාරු කිරීම් කරනවා." කියලා. ඒ නිසා ඒ 
මාරුවීම් පිළිබඳව පරීක්ෂා කරන්න ඉඩ තබලා ඒ පරීක්ෂණවලින් 
පසුව ෙහෝ අදාළ තැන්වලට මාරු කරන්න. එෙහම ෙවනස්කම් 
කළාට කමක් නැහැ. නමුත් සාමානɕ ආයතනවල නම් එෙසේ මාරු 
කිරීම කිසිෙසේත් ගැළෙපන්ෙන් නැහැ. 

ගරු කථානායකතුමනි, ආයතන තුළත් රණ්ඩු තිෙබනවා. 
සමහර අය ඈත පෙද්ශවලට මාරු කර තිෙබනවා,  ආයතන තුළ 
තිෙබන වෘත්තීය සමිතිවල තරහා පිරිමසාගන්න. ෙම් තත්ත්වය 
ෙවනස් කිරීම යහපත් පාලනයකට විතරක් ෙනොෙවයි 
පජාතන්තවාදය රැක ගන්නත්  ෙහේතු වනවා.  පජාතන්තවාදය 
කියන එක ඇති කරන්න නම් කාටත් සමානව සලකන කමයක් 
අපි සකස් කරන්න ඕනෑ.           

ෙසේවකයන්ට ෙද්ශපාලනය කරන්න අයිතිය තිෙබනවා; 
වෘත්තීය සමිති කරන්න අයිතිය තිෙබනවා. පසු ගිය කාලෙය් මට 
ෙකෙනක් කිව්වා,  වෘත්තීය සමිති කරනවාය කියලා  ශී ලංකා 
ගුවන් විදුලි සංස්ථාෙව්, ශී ලංකා නිදහස් ෙසේවක සමිතිෙය් 
ෙල්කම්ෙග් ද ෙකොෙහේද වැඩ තහනම් කරලා තිෙබනවාය කියලා.  
අෙප් පක්ෂෙය් ඇමතිවරු ෙකොටසකුත් ඔය පැත්ෙත් ඉන්න 
අවස්ථාෙව් කියන්න ඕනෑ, ෙම්වා පිළිබඳව පිළිෙවළක් ඇති කෙළේ 
නැත්නම් අපට ෙම්වා විෙව්චනය කරන්න සිදු වන බව. ෙමොකද, 
යහපතක් කරන්න ඕනෑ කර තිෙබන නිසා; සාධාරණ වැඩ 
පිළිෙවළක් ඇති කරන්න ඕනෑ කර තිෙබන නිසා.  

මම විෙශේෂෙයන් මතක් කරන්න කැමැතියි, අෙප් පාෙද්ශීය 
සභා, පළාත් පාලන ආයතන ගැන.  අලුත් සීමා නිර්ණයන් අනුව 
ෙකොට්ඨාස ෙවන් කරන ෙතක් පළාත් පාලන මැතිවරණය කල් 
දමන්න අපි කාටත් ඕනෑ කර තිෙබනවා. අවුරුදු හතර අවසාන 
ෙවන ෙකොට මැතිවරණයක් පවත්වන්ෙන් නැතිව ඒ පළාත් පාලන 
ආයතනවල කාල සීමාව අවුරුද්දක් දීර්ඝ කරන්න පුළුවන්කම 
තිෙබනවා. ඒ අවුරුද්දක කාලය තුළ ඒ සීමා නිර්ණයන් හදලා - 
මායිම් හදලා- ගැසට් කරලා, ඒ අනුව කටයුතු කරන්න කියලා මම 
විෙශේෂෙයන් ඉල්ලා සිටිනවා. එෙහම නැතිව නිකම් හිතුවක්කාරී 
ෙලස ගැසට් කරලා නිලධාරින්ට ෙම් ආයතන පවරන්ෙන් නැතිව, 
ඒ පළාත් පාලන ආයතනවලට පජාතන්තවාදී පිළිෙවළට පත් වුණු 

අයටම ඒ  ආයතන පාලනය කර ෙගන යන්න අවස්ථාවක් ෙදන්න 
ඕනෑ. නිලධාරින්ට පවරන එක කිසිෙසේත්ම සුදුසු නැහැ. ඒක 
අෙනක් අයෙගන් පළි ගැනීමක්; පජාතන්තවාදෙයන් පළිගැනීමක්. 
ඒ කාර්යයන් ගැන අදාළ ඇමතිවරු කල්පනා කළ යුතුය කියන 
එක මතක් කරනවා. 

විෙශේෂෙයන්ම අපට ඕනෑ කරන්ෙන් යහ පාලනයක් ඇති 
කරන්න නම්, ෙද්ශපාලනමය වශෙයන් නායකත්වයට පත් වන 
අයෙග් ෙහොඳකමක් තිෙයන්න ඕනෑ; යහපත්කමක් තිෙයන්න 
ඕනෑ; නɕායාත්මක බවක් තිෙයන්න ඕනෑ. එෙහම නැති වුණාම 
තමයි රජෙය් ආයතන පිරිෙහන්ෙන්; රජෙය් ආයතනවල අර්බුද 
ඇති වන්ෙන්; ෙම් ගැටුම් ඇති වන්ෙන්.  ඒ නිසා  
ෙද්ශපාලනඥයන් පුළුල් විධියට හිතන්න ඕනෑ; කියා කරන්න 
ඕනෑ.  ඒ අය narrow-minded  විධියට කියා කරන්ෙන් නැතිව 
පුළුල් විධියට හිතුෙවොත් තමයි අෙනක් අයත් එෙහම හිතන්ෙන්ත්, 
ඊ ළඟට ඉන්න නිලධාරින්, අෙනක් ෙසේවකයන් ඒ විධියට හිතන්න 
පටන් ගන්ෙන්ත්. ඇමතිවරයා ෙහොඳ නම්; ඇමතිවරයා කමානුකූල 
නම්; ඇමතිවරයා අවංක නම්; සාධාරණ නම් ෙල්කම්වරුත් ෙහොඳ 
ෙවනවා. අෙනක් නිලධාරිනුත් ෙහොඳ ෙවනවා. ඒ වාෙග්ම 
තමන්ෙග්  පාක්ෂිකෙයෝත් ෙහොඳ ෙවනවා. පාක්ෂිකයන් කියලා 
වැරදි විධියට කියා කරන්න ඉඩ ෙදන්න බැහැ. එෙහම යුතුකමක් 
නැහැ. එෙහම වුණාම තමයි ෙම් අර්බුද ඇති වන්ෙන්.  

සමහර අය එෙහම කළාම අෙනක් පක්ෂයකට යනවා. අෙනක් 
පක්ෂයකට ගිහිල්ලා ඒ පක්ෂය බලයට ආවාම ඒෙක්දී ඒ අඩු පාඩු 
හදා ගන්න බලනවා. ඉතින් ෙමොකද පක්ෂ තිෙබන්ෙන් එකක් 
ෙනොෙවයි ෙන්.  එකම පක්ෂෙය් ඉන්න ඕනෑ නැහැ ෙන්. දැන් 
ඇමතිවරුන් මන්තීවරුන් ෙවනස් ෙවලා එක එක පක්ෂවලට යන 
හැටි බලන්න ෙකෝ.  මිනිස්සුන්ටත් එෙහම තමයි.  ෙම් හැම තැනම 
යන්න එන්න පුළුවන්.  ෙවනත් ආණ්ඩුවක් එනෙකොට ෙම් පැත්ෙත් 
හිටි අය ඒ පැත්තට ගිහිල්ලා ඒ ආණ්ඩුෙවන් ෙවනත් ෙද්වල් කර 
ගන්නවා.  ඒක නිසා අෙප් පාලකයා, නායකයා ෙහොඳ නැතිනම්, 
නරක නම්, ඔහු යටෙත් සිටින ෙගෝලයින් හැසිෙරන්ෙනත් ඒ 
විධියටම තමයි.   

 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා (මහජන සාමය, ආපදා 
කළමනාකරණය හා කිසත්ියානි ආගමික කටයුතු  
අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க - மக்கள் ஒᾨங்கு, அனர்த்த 
ᾙகாைம மற்ᾠம் கிறிஸ்தவ சமய அᾤவல்கள்  
அைமச்சர்)   
(The Hon.  John Amaratunga - Minister of Public Order, 
Disaster Management and Christian Affairs) 
ගරු මන්තීතුමා පසු ගිය ආණ්ඩුෙව්දීත් වුෙණ් ඒක තමයි. 
 
 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
සෑම ආණ්ඩුවකින්ම ඒක සිදු ෙවලා තිෙබනවා. 

තමුන්නාන්ෙසේට ඒෙකන් සුද්ධවන්ත ෙවන්න බැහැ ෙන්.  
තමුන්නාන්ෙසේ සුද්ධවන්න ෙවනවා නම්  ජනාධිපතිතුමා ෙපොලිස් 
ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් මාරුවීම් ටික cancel  කරන්ෙන් නැහැ ෙන්. 
ෙන්ද? ඒකත් බාර ගන්න ෙකෝ තමුන්නාන්ෙසේ.  අපි විශ්වාසභංග 
ෙයෝජනාවකුත් ෙගෙනන්න කටයුතු කෙළේ ඒක නිසා ෙන්. ඒක 
නිසා ෙන් තමුන්නාන්ෙසේ ෙහොඳ ෙවන්න හදන්ෙන්.  නැත්නම් 
තමුන්නාන්ෙසේෙග් ෙහොඳකම ෙකොෙහොමද කියන්න මම දන්ෙන් 
නැහැ.   

 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க)   
(The Hon.  John Amaratunga) 
ගරු මන්තීතුමා, මම ඔබතුමාට විස්තර ටික කියන්නද? 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ගරු ඇමතිතුමා, මට විස්තර ඕනෑ නැහැ. ෙම් ටික අහෙගන 

ඉඳලා ෙහොඳට හැෙදන්න, එච්චරයි කියන්න තිෙබන්ෙන්.  ෙමොකද, 
මම වැරැදි කරන්ෙන් නැහැ.   

 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க)   
(The Hon.  John Amaratunga) 
ඔබතුමාෙග් ෙයෝජනාවට ෙබොෙහෝම ස්තුතියි, ගරු මන්තීතුමා. 
 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
මම අමාතɕාංශයක හිටියත්, තවත්  තැෙනක හිටියත්, ෙගදර 

හිටියත් වැරැදි  කරන්ෙන් නැහැ.  ෙමොකද සමාජවාදිෙයක් හැටියට, 
මාක්ස්වාදිෙයක් හැටියට, ෙහොඳ ෙබෞද්ධෙයක් හැටියට මම 
මානසිකව ෙම්වා ෙත්රුම් අරෙගනයි ෙමතැනට ඇවිල්ලා 
තිෙබන්ෙන්. ෙමොකක් හරි ෙසොයා ගන්න, business එකකට 
ෙද්ශපාලනයට ආෙව් නැහැ. ෙද්ශපාලනයට ඇවිල්ලා business 
කරන්න පටන් ගත්ෙතත් නැහැ. සල්ලි ෙහොයන්න පටන් ගත්ෙතත් 
නැහැ.  මම ඉන්න තැනම තමයි ඉන්ෙන්.  අෙප් බුදුරජාණන් 
වහන්ෙසේ ෙද්ශනා කරලා තිෙබන්ෙන් "සන්තුෂ්ඨි පරමං ධනං" 
කියලායි.  මට තිෙබන එකම ධනය ඒක තමයි.  ඒක නිසා මම 
ගැන ඕනෑ ෙකෙනකුට ඕනෑ ෙදයක් කියන්න පුළුවන්. නමුත් මම 
වැරැදි කරන්ෙන් නැහැ. ඒ නිසා කාටවත් මෙග් වැරැද්දක් ගැන 
අදින්න ෙදයක් නැහැ. සමහර ෙකෙනක් හරියට මම ගැන දන්ෙන් 
නැති නිසා ෙනොෙයක් විධියට මඩ ගහන්න පුළුවන්.  හරියට 
ෙනොදන්නා ෙකෙනක් ෙද්ශපාලන වශෙයන් මට පහර ගහන්න 
පුළුවන්. එෙහම කරනවා. ජලෙයෝජනා කමයක් සම්බන්ධෙයන් 
සිදු වූ සිද්ධියකදී මම ඒක සමථයකට පත් කරන්න ගියාම අෙප්ම 
පක්ෂෙය් සමහර අය ෙපොලීසියට මෙග් නමත් ඇතුළත් කරලා මාව 
නඩුවකට පැටෙලව්වා.  ඒ අෙප්ම පක්ෂෙය් අය. පිට අය ෙනොෙවයි.  
ෙම් මනාප කමය අනුව පක්ෂ අතරත් රණ්ඩු තිෙබනවා.  ෙම් ඡන්ද 
කමයත් යහ පාලනයකට ගැළෙපන්න අපි හදන්න ඕනෑ.  ඒක 
නිසා තමයි ආසන කමය හදලා ෙම් පිළිෙවළ හරිගස්සන්න ඕනෑ 
කියලා අපි කියන්ෙන්. අපි අතිගරු ජනාධිපතිතුමාට ආණ්ඩුෙව් 
කටයුතුවලට ආධාර ෙදන්ෙන් ඒ කාර්ය අපිට ඉෂ්ට කර ගන්න 
ඕනෑ නිසායි.  යහ පාලනයක් ඇති ෙවන්න ෙම් මැතිවරණ කමයත් 
හානිදායකයි, විපත්තිදායකයි.  මම ෙජ්.ආර්. ජයවර්ධන 
මහත්මයාෙගන් ඒ කාලෙය්දී ඇහුවා "ඇයි සර් ෙම් විධියට 
දිස්තික්ක කමය දමන්ෙන්?" කියලා.  එතෙකොට එතුමා කිව්වා 
"නැහැ, ආතාවුද ඔයෙගොල්ලන් ඔක්ෙකෝම හැප්ෙපනවා, 
හැප්ෙපනවා. එෙහම ඔක්ෙකෝම හැප්ෙපනෙකොට අපි හැමදාම 
දිස්තික්කය දිනලා" කියලා.  "ඒක නිසා අපිට හැමදාම 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් බලයට එන්න පුළුවන්  ෙම් කමය දාපුවාම 
කියලා දිස්තික්ක කමය, අනුපාත කමය දැම්මා" කියලා කිව්වා.  

ඊළඟට කිව්වා, ''එෙහම හැප්ෙපනෙකොට මුළු රෙට්ම ඡන්ද 
ගණන් කරලා බැලුවාම, අපට හැමදාම රෙට් වැඩි ඡන්ද ගණනක් 
ලැබී තිෙබනවා''ය කියා.   
 

නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා 
(பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(The Deputy Speaker) 
ගරු මන්තීතුමා, දැන් කථාව අවසන් කරන්න. 

 

ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ඒක නිසා, ඒක කර ගන්න විධායක ජනාධිපති කමය දැම්මාය 

කිව්වා. ඒ නිසා  ෙම් තුළින් සිදු වුණ හානිය  ගැන බැලුෙවොත් 

තමුන්නාන්ෙසේලාෙග්  පක්ෂෙය්ම, දිවංගත ලලිත් ඇතුලත්මුදලි 
මහත්මයා, ගාමිණී දිසානායක මහත්මයා  වාෙග් අය පක්ෂෙයන් 
කැඩී ගියා කියලා ෙපෙනනවා. ඒවා ෙවනස් කරන්න ඕනෑය කියා 
ඒ අය කිව්වා. අෙප් පැත්ෙත්ත් හිටපු යම් යම්  මන්තීවරු, 
ඇමතිවරු  ෙම්වා ෙවනස්  කරන්න ඕනෑය කිව්වත් ඒ ෙවනස්කම් 
කෙළේ නැහැ.  ෙම් ජනාධිපතිතුමා ඇවිල්ලා, ෙම් ඡන්දෙය්දී  ෙම් 
කටයුත්ත කරනවා. යහපත්  පාලනයක් ඇති කරන්න, රටට  
නායකත්වය  ෙදන්න කරන යහපත් කටයුතුවලට අපි සහෙයෝගය  
ෙදනවා. ඒ නිසා තමුන්නාන්ෙසේලාත්, අපිත්  වැරදි ෙනොකර, 
සාධාරණ සමාජයක් හදන්න කටයුතු කරමුය; ෙම් පත්වීම්, මාරු 
වීම් කරන ඒවා හරියට කරන්නය  කියා ඉල්ලමින් මෙග් කථාව 
අවසන් කරනවා.  

 
 

[අ.භා. 2.31] 
 
 

ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා (සව්ෙද්ශ 
කටයුතු හා ධීවර අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா - உள்நாட்ட 
ᾤவல்கள் மற்ᾠம் கடற்ெறாழில் அைமச்சர்) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera - Minister of Home 
Affairs and Fisheries) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, අද දින ඉදිරිපත් කර  

තිෙබන   සභාව කල් තබන අවස්ථා ෙව් ෙයෝජනාව මම  ෙහොඳින් 
කියවා බැලුවා.   ෙපොඩි සංෙශෝධනයක් ඇතිව අපට ඒක  
පිළිගන්න පුළුවන්ය කියා මම හිතනවා. ඒ තමයි, අවුරුදු 20ක් 
තිස්ෙසේ එක්සත් ජාතික පක්ෂයට වුණු හිරිහැර, වැරදි ෙම් 
ෙවලාෙව්ම   පාර්ලිෙම්න්තු  විෙශේෂ කාරක සභාවක් ඉදිරියට 
ෙගනත් නිවැරදි  කරන්නය කියන එක. [බාධා කිරීමක්] මම 
කිව්ෙව් ෙම් ෙයෝජනාවට ෙපොඩි සංෙශෝධනයක් කරන්නය කියන 
එකයි. අවුරුදු 20ක් තිස්ෙසේ, ෙම් කියන ආකාරයට සීටීබී එෙක්, 
ෙර්ල්ලුෙව්  ආදී සියලු තැන්වල සිටි  එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් 
අයට ෙවච්ච අසාධාරණකම් පළිගැනීම්, promotions නැතිව 
නිකම් ෙගදර ඉඳීම් ආදී ෙම් සියල්ලම ඒ  විෙශේෂ කාරක සභාව 
ඉදිරියට  අරෙගන ඒ සියල්ලම නිවැරදි කරන්නය කියා ෙයෝජනා 
කරනවා නම් අපට ෙම්කට එකඟ ෙවන්න පුළුවන්.  ඒ ගැන කිසි 
පශ්නයක් නැහැ. [බාධා කිරීමක්]  අපි ඔක්ෙකොම ඒකට එකඟ 
ෙවමු. ඒ ගැන කිසි පශ්නයක් නැහැ.   ගරු මන්තීතුමනි, ඔබතුමා 
ඒකට එකඟයි ෙන්ද?  යහ පාලනයයි කියන්ෙන් එදා ෙව්චච වැරදි 
ඔක්ෙකොම හරිය කියා  හිතාෙගන ෙම්  කාලෙය් ෙවන ඒවා 
ඔක්ෙකොම    වැරදිය කියා හිතාෙගන  සංෙශෝධනය කරන එක 
ෙනොෙවයි.  මට කථා කරන්න අවස්ථාවක් හම්බ ෙවච්ච ෙවලාෙව් 
ෙම් ගැන කියන්න ඕනෑ.  මීට කලිනුත් මම ෙම් ගැන කථා කළා, 
ගරු  නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි. ෙම් ෙයෝජනාෙව් ෙම් විධියට 
තිෙබනවා: 

  
"නීතිය  හා පරිපාලනය රජෙය් සෑම ක්ෙෂේතයක් තුළම කිසිදු  ෙද්ශපාලන 
බලපෑමකින් ෙතොරව  කියාත්මක  කිරීම යහපාලනෙය් අතɕවශɕ අංගයක් 
වන අතර, රාජɕ  ෙහෝ සංස්ථා ෙසේවෙය්  ෙමන්ම ..."   

යහපාලනය  කියන්ෙන් ෙම්  කාලෙය් විතරක් ෙනොෙවයි. මීට 
ඉහතත් කාලයක් තිබුණා. තමුන්නාන්ෙසේලා පිළිගන්න ෙහොඳ 
නැහැ, ඒ කාලෙය්  අෙප් තිබුෙණ්  අයහපත් පාලනයක්ය කියා. 
අයහපත් පාලනයක්ය කිව්ෙවොත් ඒක ෙහොඳ නැහැ. ඒක නිසා ඒ 
ටිකත්  ෙම්කට ගනිමු. එතෙකොට  තමයි යහපත් ෙවන්ෙන්.  
නැත්නම් යහපත්  ෙවන්ෙන් නැහැ.  

"රාජɕ ෙහෝ සංස්ථා ෙසේවෙය් ෙමන්ම, ෙපොලිස් ෙසේවෙය් ද නිලධාරින් හා 
ෙසේවකයින්  මාරු කිරීම, ඉවත් කිරීම, අනිවාර්ය නිවාඩු යැවීම වැනි  
කාර්යයන් රෙට්  ස්ථාපිත නීතිය හා පරිපාලන ෙරගුලාසි අනුව සිදු කිරීම 
සාධාරණ, යහපත් පාලනයක අතɕවශɕ අංගයක් වන ෙහයින්ද, 
යහපාලනය හා සාධාරණත්වය පෙසක තබා සියලුම පටු ෙද්ශපාලන 
අරමුණු ඉටු කර ගැනීෙම් පටු  බලාෙපොෙරොත්තු තුළින් එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් මැතිඇමතිතුමන් යටෙත් ......"   
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 අන්න එතැන සංෙශෝධනය කරන්න ඕනෑ.  එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් මැතිඇමතිතුමන් යටෙත්  විතරක් ෙනොෙවයි,  මීට ඉහත 
පැවති ආණ්ඩුෙව් හිටපු මැති ඇමතිවරුත්  යටෙත් වශෙයන් ඒක 
සංෙශෝධනය කරන්න ඕනෑ.  

"......පාලනය වන ෙපොලීසිය, පවාහන, ඛනිජෙතල් ඇතුළු ක්ෙෂේත රාශියක 
ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය ඇතුළු ..." 

 එතැනට එක්සත් ජාතික පක්ෂය කියන ෙකොටස ඇතුළත් 
කරන්න ඕනෑ.     

"එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානෙය් වෘත්තිය සමිති නිලධාරින් හා 
සාමාජිකයින් ඇතුළු පසුගිය රජය මගින් රැකියා අවස්ථා සපයා ෙදන ලද 
විශාල පිරිසකට ෙද්ශපාලන ෙහේතූන් මත මාරුවීම්, ෙසේවෙයන් පහ කිරීම්  
හා විවිධ අකටයුතුකම් සිදු වී ඇති බව වාර්තා වී ඇති ෙහයින් ද, " 

ඒක  සංෙශෝධනය කරලා ඒ පිළිෙවළට  ගන්නවා නම් ඉතා 
වැදගත්ය කියා මා හිතනවා.  

"එෙසේම ජාතික ෙසේවක සංගමෙය් සාමාජිකයින් හා එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය්  හිතවතුන්ට විවිධ තනතුරු අවශɕ සුදුසුකම් ෙනොමැතිව ලබා දීම  
තුළින් නීතිවිෙරෝධී ෙලස කටයුතු  කරමින්...." 

 අෙප් ගරු ඇමතිතුමා ෙම් ගරු සභාෙව් ඉන්නවා. එතුමා ඒකට 
පිළිතුරු ෙද්වි.   Driver  ෙකෙනකුටත් උසස් වීමක් දුන්නාය කියා 
එදා කථා කළා.  

 
ගරු මන්තීවරෙයක් 
(மாண்ᾗமிகு உᾠப்பினர் ஒᾞவர்) 
(An Hon. Member) 
නැහැ.  
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
එෙලස උසස් වීමක් දුන්ෙන් නැහැ කියන එක ගරු ඇමතිතුමා 

කියයි. මම කියන්ෙන්, ඉස්සර එෙලස උසස්වීම් දුන්නා කියලායි. 
ඒක අසාර්ථක කමයක්. ඒක නිවැරදියි කියන්න කාටවත් බැහැ. 
නමුත් දක්ෂ driversලා ඉන්නවා. අවුරුදු 20ක් විතර හිටියා නම් ඒ  
ෙගොල්ලන්ටත් ඉහළ තැනකට යන්න පුළුවන්. හරියට 
තමුන්නාන්ෙසේලා අපි වාෙග් තමයි. අපි පළමුෙවන්ම පාෙද්ශීය 
සභාෙවන් ආවා වාෙග්  ටික ටික ඉහළට ගිහිල්ලා, ඊළඟට ඉහළම 
තැනකට යන්ෙන් දක්ෂකමින්. එෙහම යන්න පුළුවන්. එම නිසා 
ඒක ෙලොකු වරදක් කියලා අපි හිතන්ෙන් නැතුව, ෙමෙතක් වරදක් 
වුණා නම් ඒක හදන්න ඕනෑ. ගරු ඇමතිතුමා ෙම් ගරු සභාෙව් 
ඉන්නවා. එතුමා ඒ සම්බන්ධව පකාශ කරයි.  අවුරුදු 20ක් හිටපු 
ෙකෙනකුට - සමහර විට driver  ෙකෙනක් ෙවන්න පුළුවන් - මම 
කියන්ෙන් අපි උසස්වීමක් දුන්නාය කියන එක ෙනොෙවයි. එයාටත් 
අධɕාපන මට්ටම අනුව ඉහළට යන්න පුළුවන්.  

 
ගරු ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර මහතා (අභɕන්තර 
පවාහන අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு ஆர்.எம். ரஞ்ஜித்  மத்ᾐம பண்டார - உள்ளக 
ேபாக்குவரத்ᾐ அைமச்சர்) 
(The Hon.  R.M. Ranjith Madduma Bandara - Minister of 
Internal Transport) 
කිසිම අවස්ථාවක එෙහම  දීලා නැහැ. 
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ගරු ඇමතිතුමා කියනවා, කිසිම අවස්ථාවක එෙහම දීලා නැහැ 

කියලා.  කිසිම පළිගැනීමක් කෙළේ නැහැ කියලා එතුමා කියනවා. 

ඉතින් ඒවාත් සැලකිල්ලට අරෙගන මම කියපු ෙකොටස 
ෙයෝජනාවට ඇතුළත් කරන්න. එතෙකොට ෙයෝජනාව හරි. ඒෙක් 
කිසිම පශ්නයක් නැහැ.  ෙම් ෙකොමිටියට  - [බාධා කිරීමක්] අවුරුදු 
20ක් තිස්ෙසේ ජාතික ෙසේවක සංගමෙය් ෙසේවකයන්ටම- [බාධා 
කිරීමක්] නැහැ, නැහැ. පරීක්ෂණ කරලා අපි ඒක ෙහොයලා 
තිෙබන්ෙන්. ෙම් කාලය තුළ එෙහම ෙදයක් වුණා නම්, අපි 
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙදෙගොල්ෙලෝම එකතු ෙවලා ඒවා ෙවනස් 
කරලා ඒ ෙසේවකයන් ෙවනුෙවන් හරි ෙද් කරන්න, ෙද්ශපාලන 
නිදහස ෙදන්න අපි කටයුතු කරමු.  ඒෙක පශ්නයක් නැහැ. 
ඔබතුමා එකඟ නම් අපිත් ඒ කමිටුවලට එකඟයි. ඒ අනුව ෙම් 
ෙයෝජනාව පිළිබඳව අපි කටයුතු කරමු.  

ෙමම ෙයෝජනාෙව් තවදුරටත් ෙමෙසේ සඳහන් කරනවා: 

"රාජɕ සංස්ථා කඩා වැටීමට ලක් කර ඇති බව පැහැදිලිව ෙපෙනන 
ෙහයින්ද, .."  

ඒ ෙකොයි කාලෙය්ද? ඒකත් අපි ඇතුළු කරන්නට ඕනෑ. ගරු 
නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි,  රාජɕ සංස්ථා කඩා වැෙටන්නට 
ෙහේතුව,  මැතිවරණ සමෙය් 400ක්, 500ක් විතර ෙසේවකයින් 
සමහර සංසථ්ාවලට බඳවා ෙගන තිෙබන නිසායි. ඒ අයට වැටුප් 
ෙගවන්න විධියක් නැහැ. ස්ථිර පත්වීම් දීලා තිෙබන නිසා ඒ අයව 
ඉවත්  කරන්න විධියකුත් නැහැ. ඒ අයව ඉවත් කෙළොත් කියනවා, 
ෙද්ශපාලන පළිගැනීමක් කියලා. ඒ වාෙග් කටයුතු රාශියක් සිදු 
ෙවලා තිෙබනවා.  

ඊළඟට ෙමහි ෙමන්න ෙමෙහම සඳහන් කරනවා: 

"ෙපොලීසිය ස්වාධීන ආයතනයක් බවට පත් කරන බවත්, විපක්ෂෙය් සිටියදී 
පුන පුනා පකාශ කළ එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් සමහර මැති 
ඇමතිතුමන්ලා...."  

අපි ෙම් කාරණෙය් දී කිසිෙවකුටවත් - ගරු ෙජෝන් අමරතුංග 
ඇමතිතුමාටවත් -  ෙදොස ්කියන එක ෙනොෙවයි කළ යුත්ෙත්.  ෙම් 
කටයුතු කරන්න තමයි අපි අද දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධන පනත් ෙකටුම්පත ඉදිරිපත් කෙළේ. එතැනින් තමයි 
විසඳුමක් තිෙබන්ෙන්. දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය ඉවත් කෙළේ කවුද? ඒක කෙළේ අපි ෙනොෙවයි ෙන්. 
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙන්. අෙප් පක්ෂෙය් අයවත් අරෙගන, තුෙනන් 
ෙදෙක් බලයක් තිෙබනවා කියලා, බලහත්කාරෙයන්, ඒකාධිපති 
විධියට කටයුතු කෙළේ කවුද? දහඅට වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය ෙගනැල්ලා ඒ ටික කළා. තමුන්නාන්ෙසේලා ෙගනාපු 
ෙම් ෙයෝජනාවට ඒවාත් අදාළ වනවා. මට හිෙතන විධියට නිමල් 
සිරිපාල ද සිල්වා මැතිතුමා ෙම් ෙයෝජනාව ෙගනැල්ලා තිෙබන්ෙන් 
අපට විරුද්ධව ෙනොෙවයි.  ෙම් ෙයෝජනාව ගැන වැඩිෙයන්ම 
කියන්න කරුණු තිෙබන්ෙන් එදා තිබුණු තත්ත්වය ගැනයි.   

ඊළඟට, ෙම් ෙයෝජනාෙව් තවදුරටත් ෙමෙසේ සඳහන් කරනවා: 

"නීති විෙරෝධි හා අයථා ෙලස ෙපොලීසිෙය් විවිධ නිලධාරින් 
ෙපොලිස්පතිතුමාෙග් අනුමැතියක් ෙනොමැතිව හා ෙපොලිස්පතිවරයාට දැනුම් 
දීමක් ෙනොමැතිව අනිසි ෙලස මාරුවීම් කර ඇති බවද ...." 

අපි ෙම්කට එකඟ නැහැ.  ෙපොලිස්පතිතුමාට ෙම් ඔක්ෙකෝම 
කියන්න ඕනෑ නැහැ. Police Commission එක පත් කරන්න 
කියලා අපි කියන්ෙන් ඒකයි. ඒක ඇමතිවරයාට ෙහෝ 
ෙපොලිස්පතිතුමාට භාර ෙදන කටයුත්තක් ෙනොෙවයි. ඒ 
ෙගොල්ලන්ෙග් රාජකාරිය අනුව යම් කිසි මට්ටමකට ෙගනැල්ලා 
Police Commission එක පත් කරන්න. 

දැන් රාජɕ ෙසේවෙය්ත් ෙම් තත්ත්වයම තිෙබනවා. සමහර 
විභාග පවත්වලා, interview  තියලා, වැඩි ලකුණු දීලා, එවැනි 
පශ්න රාශියක් තිෙබනවා. අපි ඒවාට බැණලා හරියන්ෙන් නැහැ. ඒ 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

පශ්නවලට ලක් වුණු අයට ෙම් කමෙව්දයම අදාළ කර ෙගන 
ෙකොමිටියක් පත් කරලා අපි කටයුතු කරමු.  

එහි තවදුරටත් ෙමෙසේ සඳහන් වනවා: 

"ෙපොලිස්පතිවරයාට දැනුම් දීමක් ෙනොමැතිව අනිසි ෙලස මාරුවීම් කර ඇති 
බවද ෙම් නිසා ෙපොලීසිය තුළ බලවත් කලකිරීමක් ඇති වී ඇති ෙහයින්ද, 
ඉහත කී කියාවලියන් තුළින් යහ පාලනය පිළිබඳව වූ සංකල්පය ෙබොඳ වී 
ෙගොස් ඇති බව ඉතා පැහැදිලිව ෙපනන ෙහයින්,"  

ඒ කටයුතු නිසි ෙලස කියාත්මක කරන්න තමයි අපි ෙම් 
දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය ෙගෙනන්ෙන්. ඒ 
අනුව ෙමවැනි මාරුවීම් සිදු ෙවන්ෙන් නැහැ. මෙග් ආසනෙය් නම් 
කවුරුවත් මාරු කරන්න කියලා මම කිව්ෙව් නැහැ. කාවවත් 
එවන්න කිව්ෙවත් නැහැ. පසු ගිය මැතිවරණෙය් දී සියලුම  ෙපොලිස් 
නිලධාරින් ඉතා ෙහොඳ ෙසේවයක් කළාය කියන එකයි මම 
සලකන්ෙන්. ඒක අපි කියන්න ඕනෑ. සමහර තැන්වල ෙනොෙයක් 
ෙනොෙයක් විධිෙය් අය ඉන්න පුළුවන්. එෙහම අය මන්තීවරුන් 
අතරත් සිටිනවා ෙන්. ඒක වළක්වන්න බැහැ ෙන්. නමුත් ඔවුන් 
ෙහොඳ ෙසේවයක් කළා. ඒක නිසා අපි විශ්වාස කරන්ෙන්, නරක 
ෙකෙනක් අතනට මාරු කළාය කියලා එයා ෙහොඳ ෙවන්ෙන් නැහැ 
කියන එකයි. තවත් ෙකෙනකුව ෙමතැනට ෙගනාවා කියලා එයා 
ෙහොඳ ෙවන්ෙනත් නැහැ. එෙහම නම් ෙවන්ෙන් ෙමොකක්ද? අපි ඒ 
හැම ෙකෙනකුටම උසස්වීම් ලබා ගැනීමට අවශɕ වන වැඩ 
පිළිෙවළ සකස් කරන්නට ඕනෑ.  

ඒක තමයි ෙම් දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනෙයන් කරන්නට යන්ෙන් තමුන්නාන්ෙසේලා ෙපොඩි 
ෙපොඩි ෙද්වල් අල්ලාෙගන  කියනවා, අපි  ඒකට සහෙයෝගය 
ෙදන්ෙන් නැහැ කියා. මම ඒකත් කියන්නම්. මට කථා කරන්න  
තව ටික ෙවලාවක් තිෙබනවා ෙන්ද ගරු නි ෙයෝජɕ 
කථානායකතුමනි? 

 

නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා 
(பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(The Deputy Speaker) 
ඔව්. ෙවලාව තිෙබනවා, ගරු ඇමතිතුමා. 
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, ෙම් කල්තැබීෙම් 

ෙයෝජනාෙවන් කියන කරුණු අපි ෙබොෙහොම ඉහළින්  
පිළිගන්නවා. ඒ අතරම අද දින ඉදිරිපත් කර තිෙබන දහනව වන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධන  පනත් ෙකටුම්පත   ගැනත් අපි 
කියන්නට ඕනෑ. ඔබතුමන්ලා ෙම් කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාව 
ඉදිරිපත් කරමින් ඉල්ලා තිෙබන කරුණු ෙබොෙහොමයක්  එම  
දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සං ෙශෝධන පනත්  ෙකටුම්පත 
සම්මත කර ගැනීම මඟින් ඉෂ්ට කරන්න පුළුවන්.  ඔබතුමන්ලා 
ෙම් කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාෙවන් ඉදිරිපත් කර තිෙබන කරුණු 
ෙබොෙහොම ෙහොඳයි.   

දින සියය වැඩ පිළිෙවළ ඇතුළත    සිදු වුණු ෙද්වල් ගැන තමයි 
ඔබතුන්ලා ෙම් කියන්ෙන්.    ෙපොලීසිෙය් මාරු කිරීම්, ෙනොෙයක් 
ෙනොෙයක්  ඒවා ගැන කියනවා.  ෙම් ඔක්ෙකොම දින සියය ඇතුළත 
සිදු වුණු ෙද්වල්. ඒවා ෙවනස් කරන්නට තමයි  අපි දහනවවන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සං ෙශෝධන පනත් ෙකටුම්පත ෙගනැවිත් 
තිෙබන්ෙන්. අපි  එය සම්මත කර ගැනීමට  එකඟ ෙවමු.   එකඟ 
ෙවන්ෙන් නැතිව   ඒෙකන් පැනලා යන්න  එපා.  

ෙම් කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාෙව් ෙමෙසේ සඳහන් ෙවනවා:  

"නීතිය හා සාමය පිළිබඳ අමාතɕවරයාෙග් බලපෑම මත කරන ලද ෙපොලිස් 
මාරු වීම් වහා අවලංගු ෙකොට ෙපොලීසිෙය් සිදු ෙකෙරන මාරු වීම් සියල්ල 
නීතɕනුකූල ෙලස ඉටු කිරීමට ෙනොපමාව රජය කටයුතු කළ යුතු බවත්..  "   

ඔව්, කටයුතු කරලා තිෙබනවා.  වරදක් වුණා නම් 
ෙපොලිස්පතිතුමා  කටයුතු කර තිෙබනවා.  ඒක ෙහොඳයි ෙන්. 
ෙපොලිස්පතිතුමාට  ඒක කරන්නට  අවසර තිෙබනවා. මම ඒකට  
එකඟ වන්ෙන් නැහැ.  ෙමොකද, මම කියන්ෙන් ස්වාධීනව කටයුතු 
කරන්න කියලයි.  එක පුද්ගලයකු අතට ෙදන එක - [බාධා 
කිරීමක්]  මම  ඒකට එකඟ ෙවන්ෙන් නැහැ. ෙපොලිස්පතිතුමාට 
මම ෙදොස් කියන්ෙන්ත් නැහැ. අපි දන්නවා, එතුමා  election  
කාලෙය්   ෙබොෙහොම ෙහොඳට කටයුතු කළ බව.  මා කියන්ෙන් ෙම් 
ෙයෝජනාෙව් තිෙබන එක ගැනයි.  තමුන්නාන්ෙසේලා කියන්ෙන් 
ෙපොලිස්පතිතුමා ගැන. ඒ බලය නැති කරන්න තමයි ෙපොලිස් 
ෙකොමිසම ඇති කරන්න යන්ෙන්. ඒක අපි අවෙබෝධ   කර ගන්නට 
ඕනෑ. එෙහම නැත්නම්  අපට ඉතාමත් අමාරු තත්ත්වයකට යන්න 
ෙවනවා. 

ෙමම කල්තැබීෙම් ෙයෝජනාෙව්  මුළු හරයම  වුෙණ් ඒකයි.  
අපි ඒකට එකඟයි.  ඔබතුමාත් එකඟ වන බව මා දන්නවා.  
ෙබොෙහෝ කාරණාවලට අපි එකඟෙවලා  තිෙබනවා.  ඒවා පසු 
කාලයක ස්ථිර ෙවලාත්  තිෙබනවා.  එම නිසා ෙම් ෙයෝජනා කර 
තිෙබන ෙද්වල් ෙබෙහොම ෙහොඳයි. අපි ඒවාට එකඟයි.  මා සඳහන් 
කළ  කරුණු ටිකත් එයට  ඇතුළත් කරන්න කියන එකයි 
කියන්ෙන්.  

එක්සත් ජාතික පාක්ෂිකයින්ට අවුරුදු 20ක් තුළ ඇති වුණ 
අසාධාරණකම්, වැරදි  ඔක්ෙකොම හදලා, උසසව්ීම් ලැෙබන්නට 
තිබුණු අයට,  ඒ උසස්වීම් ලබා ෙනොදුන් අයට ඒවාත්  ලබා දීලා, 
ෙම් කාල පරිච්ෙඡ්දය තුළ  - ෙම් දින සියෙය් කාලය ඇතුළත -  යම් 
වැරදි ෙදයක් වුණා නම්,  ඒවාත් නිවැරදි කිරීෙම් වගකීම අපි  භාර 
ගන්නවා.  ෙමොකද   දැන් අපි ඉන්ෙන්  එක රජයක් තුළ.   දැන් අපි 
කථා කරන්ෙන් එෙහම ෙන්.  දැන් ෙම් කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාව 
ඉදිරිපත්  කළාය කියලා මම කාටවත් බණින්න යන්ෙන් නැහැ 
ෙන්. අපි එක රජයක් තුළ ඉන්ෙන්. ෙම්ක ඉතාමත් වැදගත් 
කල්තැබීෙම් ෙයෝජනාවක්.  ෙමහි මම කියපු ටික සංෙශෝධනය 
කරන්නත් තමුන්නාන්ෙසේලා එකඟ ෙවනවා නම්, ෙමය  
සංෙශෝධනයක් හැටියට  භාර ගන්නය කියලා මම ෙයෝජනා 
කරනවා.  [බාධා කිරීමක්] ගරු ඇමතිතුමා එයට එකඟ ෙවනවා. 
එෙසේ නම් අපි ඒ විධියට ඒක සකස් කර ගනිමු.  

ගරු විරුද්ධ පාර්ශවෙය් නායකතුමා කිව්වා,  අපි කියපු විධියට 
මනාප කමය නැති මැතිවරණ කමයක්  අනුව  මැතිවරණය 
පවත්වන්නයි එකඟ වන්ෙන් කියලා. "එෙහම නම් තමයි අපි 
වɕවස්ථා සංෙශෝධනයට ඡන්දය ෙදන්ෙන්, නැත්නම්  ඡන්දය 
ෙදන්න බැහැ" කියලා. ෙම්ක සම්පූර්ණ වැරදි කථාවක්. අපි 
ෙකොෙහේවත් එෙහම කියලා නැහැ.  අපි දින සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ 
යටෙත් කියලා තිෙබන්ෙන් ෙමොකක්ද? අෙප්  දින සියෙය් වැඩ 
පිළිෙවළ ෙපොෙත් සඳහන් කර තිෙබන්ෙන්, "මනාප ඡන්ද කමය 
සහමුලින්ම අෙහෝසිෙකොට සෑම මැතිවරණ ෙකො ට්ඨාසයකටම   
මන්තීවරෙයකු ලෙබන පරිදි මන්තී ආසන කමය හා සමානුපාතික 
කමෙය් සම්මිශණයක්  සහිත  නව මැතිවරණ කමය සඳහා 
ෙයෝජනා  ඉදිරිපත් කිරීම පිළිබඳ සර්ව  පාක්ෂික කමිටුව   පත් 
කිරීම." කියලායි.  ෙම්ක ෙත්රුම් ගන්නට ඕනෑ. ෙලොකුවට 
පශ්නයක්   මවා  ෙගන කථා  කරන්ෙන් නැතිව,  ෙමොකක්ද ෙම් 
කියලා තිෙබන්ෙන් කියලා කල්පනා කර බලන්න.  ඊළඟට එම 
වැඩ පිළිෙවළ යටෙත් සඳහන් ෙවනවා,  " නව මැතිවරණ කමය 
ඇතුළත්  සං ෙශෝධන  පාර්ලිෙම්න්තුවට  ඉදිරිපත් කර හැකිතාක් 
ඉක්මනින්  සම්මත කිරීම."   කියලා.  දින සියය ඇතුළත ෙම්ක 
කරනවාය කියලා සඳහන් කරලා නැහැ. මම කියන්ෙන් ෙම් දින 
සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ ෙපොෙතන්. [බාධා කිරීමක්] ඒක තමයි ෙම්  
කියලා තිෙබන්ෙන්. ෙම් දින සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ යටෙත් අපි 
කියලා තිෙබනවා, ෙම්ක පාර්ලිෙම්න්තුවට ඉදිරිපත් කරනවා 
කියලා.  එය සම්මත කර ගන්නට සහෙයෝගය ෙදන්නට  ඕනෑත් 
තමුන්නාන්ෙසේලායි. දින සියය තුළ අපි ෙම් සංෙශෝධන 
පාර්ලිෙම්න්තුවට ෙගෙනනවාය කියලා ෙම් ෙපොෙත් අපි කියලා 
තිෙබනවා. ඔව්. [බාධා කිරීමක්] ෙදෙදෙනකුට  කථා කරන්න 
බැහැ ෙන්. [බාධා කිරීමක්]  ඒ තමුන්නාන්ෙසේලා කියන ෙදය ෙන්. 
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[බාධා කිරීම්]  හරි, මන්තීතුමා ෙපොඩ්ඩක් ඉන්න ෙකෝ. ඔබතුමා 
මෙග් ෙවලාව ගන්න එක හරි නැහැ ෙන්.  ඔබතුමා කථා කරන 
අවස්ථාෙව් මා බාධා කෙළේ නැහැ ෙන්.  [බාධා කිරීම්] ෙම් දින 
සියය වැඩ පිළිෙවළ ෙපොෙත් සඳහන් ෙවලා තිෙබන ෙද්වල් 
අනුමත කළ නිසා තමයි මිනිස්සු ඡන්දය දුන්ෙන්. 

 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ඔය ෙපොෙත් තිෙබන ෙද්වල්ද ෙම් කරන්ෙන්? 
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මන්තීතුමනි, මම ඔබතුමාට බාධා 

කෙළේ නැහැ ෙන්. එම නිසා කරුණාකර මට කථා කරන්න ඉඩ 
ෙදන්න ෙකෝ. ෙම් ෙපොෙත් තිෙබන ෙද්වල්වලට තමයි ජනතාව 
ඡන්දය දුන්ෙන්. දැන් කියපු පජාතන්තවාදය, ඡන්ද බලය කියන ඒ 
සියලු ෙද්වල් නිවැරදියි. ඒ නිසා තමයි ෙම් වැඩ පිළිෙවළට 
ජනතාව ඡන්දය දුන්ෙන්. ෙමහි තිෙබන ඒවායි මම කිව්ෙව්. "අපි 
යහ පාලනයට එකතු ෙවනවා" කියලා ඇවිල්ලා, 
තමුන්නාන්ෙසේලාට වාසි ෙවන ෙදයක් අරෙගන "අපි ඡන්දය 
ෙදන්ෙන් නැහැ" කියලා කිව්ෙවොත් ඒක වැරදියි. එෙහම ෙහොඳ 
නැහැ. ෙම්ක කියවා බලන්න. [බාධා කිරීමක්] දින සියෙය්  වැඩ 
පිළිෙවළ ඇතුළත් ෙම් ෙපොත කියවා බලා ෙම්ෙක් තිෙබන ෙද්වල් 
කරමු.  

 
ගරු අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  அதாᾫத ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. Athauda Seneviratne) 
ඔය ෙපොෙත් තිෙබන ෙද්වල් කරන්න ෙන් දැන් ෙකොෙහොමත් - 
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ඔන්න පශ්නය. අපි කටයුතු කරන්ෙන් ෙම් ෙපොත අනුවයි. දින 

සියය ඇතුළත කරන වැඩ පිළිෙවළ ගැන ජනාධිපතිතුමා 
ෙපොෙරොන්දුවක් දුන්නා. [බාධා කිරීමක්] ඒ ජනාධිපතිතුමා තමයි, 
තමුන්නාන්ෙසේලා ඡන්දය ෙනොදුන්නත් දිනුෙව්. රෙට් ජනතාව 
ඡන්දය දුන්ෙන් ඒකටයි. යහ පාලනය නම් අපි ඒකට එකතු ෙවමු. 
ජනතාවෙග් මතය යහ පාලනයයි කියලා ඔබතුමා පිළිගන්නවා 
නම් අපි ඒකට ඡන්දය ෙදමු. එය දැන් ඉදිරිපත් කරලා තිෙබනවා. 
යම් යම් අඩු පාඩුකම් තිෙබනවා නම් අපි ඒවා නිවැරදි කර ගනිමු. 
ඒෙක් පශ්නයක් නැහැ. 

 
ගරු වාසුෙද්ව නානායක්කාර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு வாசுேதவ நாணாயக்கார) 
(The Hon. Vasudeva Nanayakkara) 
ඇතුෙළේදී කථා කරමු. 
 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ඇතුෙළේදී කථා කරලා ෙබ්රා ගනිමු. ඒෙක් පශ්නයක් නැහැ. අපි 

ෙමය ඉදිරිපත් කර තිෙබනවා. එහි අඩුවක් තිෙබනවා නම් අපි ඒක 
හදා ගනිමු. ෙම්ක අවශɕයි. එදා, 2000 වසෙර්දී චන්දිකා 
කුමාරතුංග මැතිනිය පාර්ලිෙම්න්තුවට අලුත් ආණ්ඩුකම 
වɕවස්ථාවක් ඉදිරිපත් කෙළේ නැද්ද? ඉදිරිපත් කළා. යම් යම් ෙහේතු 
නිසා අපියි ඒකට විරුද්ධ වුෙණ්.   ඒ කියන්ෙන් ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂය එය ඉදිරිපත් කෙළේ. දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය ඕනෑය කියලා ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් තුෙනන් 
ෙදකකටත් වැඩි පමාණයකින් සම්මත කළා ෙන්. එතෙකොට 

තමුන්නාන්ෙසේලා ඒක අයින් කරලා දහඅටවන ආණ්ඩුකම 
වɕවස්ථා සංෙශෝධනය ෙගනාෙව් නැද්ද? සිදු වී තිෙබන වැරදි හදා 
ෙගන අපි අලුත් තැනකට යමු. ඒක තමයි ෙම් ඉදිරිපත් කර 
තිෙබන්ෙන්. තමුන්නාන්ෙසේලා බලාෙපොෙරොත්තු ෙවන ෙද්වල් 
කථා කරලා කරන්න පුළුවන් නම්, මනාප කමය අයින් කරලා ඉතා 
ඉක්මනින්  ෙකොට්ඨාස කමයට  මැතිවරණයක් පවත්වන්න පුළුවන් 
නම්, ෙව්ලාව තිෙබනවා නම් අපි ඒකට ෙබොෙහොම කැමැතියි. 
නමුත් අපි කමය ඉදිරිපත් කරන්න ඕනෑ. ඊට පසුව මැතිවරණ 
ෙකොමසාරිස්තුමාට භාර දුන්නාම, එතුමා කාල සටහනක් බලාවි. 
අපි අෙපේල් මාසෙය්දී ෙම්ක කරනවා කියලා කිව්වත්, ඊට 
ඉස්ෙසල්ලා කරන්න පුළුවන් නම් අපි එෙහම කරමු. කිසි 
විරුද්ධත්වයක් නැහැ. 

ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, මම පධාන කරුණු ටික 
ගැන සඳහන් කළා. අනිත් එක තමයි, පළාත් පාලන මැතිවරණය. 
පළාත් පාලන මැතිවරණය සම්බන්ධව අපට කිසිම පශ්නයක් 
නැහැ. අපි විසුරුවන්න කිව්ෙව් නැහැ. ෙමය පැහැදිලි කර ගන්න. 
තමුන්නාන්ෙසේලා අද ෙවනකම් පළාත් පාලන ආයතන පවත්වා 
ෙගන යනවා. අපිට විරුද්ධව වුණත් පළාත් පාලන ආයතන 
පවත්වා ෙගන යනවා. ෙම් තිෙබන යහ පාලනය පළාත් පාලන 
ආයතනවල නැහැ. ඒ ගැනත් අපි කියන්න ඕනෑ. නමුත් අපි 
විසුරුවන්ෙන් නැහැ. අපි කරන්ෙන් ඒ ෙවනුවට පිළිගත් රජෙය් 
නිලධාරිෙයකු පත් කරලා වැඩ ටික කරන එකයි. 
තමුන්නාන්ෙසේලාට ෙයෝජනා කරන්න පුළුවන්,  තවත් ෙමන්න ෙම් 
අය පත් කරන්න කියලා. නමුත් කාල සීමාව ඉවරයි. අපි එය දිගු 
කරලා තවත් අවුල් ඇති කරන්න යන්ෙන් නැහැ. එහිදී ෙබොෙහොම 
පැහැදිලිව කියන්න ඕනෑ, අෙප් ෙද්ශපාලන පළි ගැනීමක් නැහැ, 
තමුන්නාන්ෙසේලා වැඩ කළාය කියලා විසුරුවන්ෙන් නැහැ කියලා. 
අපි කරන්ෙන් කාලය අවසන් වුණාම එහි වැඩ කරන්න පුළුවන්, 
පිළිගත් රජෙය් නිලධාරිෙයකු පත් කරන එකයි. සමහර විට 
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙයෝජනා කරනවා නම්, "එම කමිටුෙව් 
සභාපතිකමට අෙප් කණ්ඩායෙම් නායකයා පත් කරන්න" කියලා, 
අන්න එෙහම තමයි ෙහොඳ. එතෙකොට තමයි පජාතන්තවාදි 
කමයක් හැෙදන්ෙන්.  

 

ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
ගරු ඇමතිතුමනි, පළාත් පාලන ආයතනවල කාලය අවසන් 

නම් ඡන්දයක් පැවැත්වූවා නම් ඉවරයි ෙන්. ඇයි, ඒකට බය? 
 
ගරු මන්තීවරෙයක් 
(மாண்ᾗமிகு உᾠப்பினர் ஒᾞவர்) 
(An Hon. Member) 
ඉස්ෙසල්ලා මහ ඡන්දය තිෙබනවා. 
 
ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
නැහැ, පළාත් පාලන ආයතනවල කාලය ඉවරයි  ෙන්. එෙසේ 

කාලය ඉවර  වුණාම පළාත්  පාලන  ආයතනවලට ඡන්දයක් 
පවත්වා - 

 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා  
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா ) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
ගරු මන්තීතුමනි, දැන් කිව්වා වාෙග්, ඔය පැත්ෙත් ෙකොටසක් 

ෙම් පැත්ෙත් ඉන්නවා. ඒ අයටත් කථා කරලා, විරුද්ධ අය හැටියට 
තමුන්නාන්ෙසේලා කියන ඒවාත් පිළිඅරෙගන අ පි කථා කරලා ෙමය 
ෙබ්රා ගනිමු. එක මන්තීවරෙයක් කියන්ෙන්, කාලය දිගු කරන්න 
කියලායි. අනිත් මන්තීතුමා කියන්ෙන් දිගු කරන්න ෙනොෙවයි 
ඡන්දය පවත්වන්න කියලායි. ඉතින්  ෙකොයි ෙද්ද ෙහොඳ? 
මන්තීවරුන් වැඩිපුර කැමැති ෙකොයි ෙද්ටද? අපි ඒක ෙබ්රා ගනිමු. 

587 588 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

ඒෙක් පශ්නයක් නැහැ. පළාත් පාලන ආයතන සම්බන්ධව ගරු 
අතාවුද ෙසෙනවිරත්න මැතිතුමාෙග් අදහසත් තිෙබනවා; ගරු 
චන්දසිරි ගජදීර මැතිතුමාෙග් අදහසත් තිෙබනවා; ඒ වාෙග්ම 
ඡන්දය දුන් ජනතාවෙග් අදහසත් තිෙබනවා. එම නිසා අපි ඒ 
විධියට ෙහොඳින් කටයුතු කරමු.  

ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, මම මීට වඩා කථා කරන්න 
බලාෙපොෙරොත්තු ෙවන්ෙන් නැහැ. මා හට  කථා කිරීමට ෙම් 
ෙව්ලාව ලබා දීම ගැන ඔබතුමාට ස්තුතිවන්ත ෙවමින් මම නිහඬ 
ෙවනවා. 

 
[අ.භා. 2.50] 
 
ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, විපක්ෂෙයන් ඉදිරිපත් කළ 

සභාව කල් තබන අවස්ථාෙව් ෙයෝජනාව සම්බන්ධෙයන් වචන 
කිහිපයක් කථා කරන්න ලැබීම ගැන මම සන්ෙතෝෂ ෙවනවා. 
ඇත්ත වශෙයන්ම ෙම් ෙයෝජනාව මා දකින්ෙන්, යහ පාලන ය 
කියන සළු පිළි අන්දවපු වෘකයාට මස් කන්න එපා කියලා කියනවා 
වාෙග්යි. ෙම් ගැන මෙග් නම් එච්චර බලාෙපොෙරොත්තුවක් නැහැ. 
අෙප් විපක්ෂය තමන්ෙග් ජාතික වගකීමක් හැටියට, ෙම් තිෙබන 
රාජɕ ආයතන, සංස්ථා ඇතුළු සියලු තැන්වල සිදු ෙවන විවිධ 
ස්වභාවෙය් අකටයුතුකම් නිසා, අයහපත් කියාවන් නිසා ෙම් 
ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කරලා තිෙබනවා.  

මට කලින් අෙප් ෙජෝශප් මයිකල් මැතිතුමා සාන්තුවරෙයක් 
වාෙග් කථා ෙකරුවා.  එතුමා කිව්වා, කිසි තැනක එෙහම ෙවලා 
නැහැ කියලා. මම එතුමාට ෙම් කාරණය කියන්න කැමැතියි. 
එතුමාෙග් අමාතɕාංශෙය් ධීවර වරාය නීතිගත සංස්ථාෙව් කාර්මික 
නිලධාරිෙයකු වන ජාතික ෙසේවක සංගමෙය් සභාපතිවරයාට 
උසස්වීෙම් පටිපාටි ෙනොසලකා, පිළිගත් කමෙව්දයන්  ෙනොතකා 
වැටුප් සහිතව උසස් පදවියක් දීලා තිෙබනවා.  

 
ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு எம். ேஜாசப் ைமக்கல் ெபேரரா) 
(The Hon.  M. Joseph Michael Perera) 
මම නම් දීලා නැහැ. ෙහොයලා බලන්න. 
 
ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
ගරු ඇමතිතුමනි, මම හිතන හැටියට, "ෙහොයලා බලන්න" 

කියන එක එච්චර ෙහොඳ ලක්ෂණයක් ෙනොෙවයි. ඒ ආයතනය 
ඔබතුමාෙග් අමාතɕාංශය යටෙත් තිෙබන ආයතනයක්. 
ඔබතුමාෙග් අමාතɕාංශය යටෙත් තිෙබන ආයතනයක ෙකෙරන 
කටයුතු පිළිබඳව ඔබතුමාට දැනීමක් තිෙබන්න ඕනෑ. 1,200ක් 
පමණ ඉන්න ශී ලංකා නිදහස් ෙසේවක සංගමෙය් සාමාජිකෙයෝ ඒ 
පිළිබඳව පැමිණිල්ලක් කළා. ඒ පැමිණිල්ල කළාම ඒකට ලැබුණු 
පතිචාරය තමයි, පහර දීම. විපක්ෂ නායකතුමාත් කිව්වා, මහින්ද 
අමරවීර මැතිතුමාට ෙම් දුක් ගන්නා වැෙඩ් භාර දීලා තිෙබනවාය 
කියලා. මම එතුමාට කියනවා, ෙම් ගැන ෙසොයා බලන්න කියලා. 
ෙම් ගැන ෙසොයලා බලලා ෙම් පිළිබඳව විධිමත් විධියට කටයුතු 
කරන්න කියන ඉල්ලීම මා කරනවා.  

අපි කවුරුත් කථා කරනවා රාජɕ ආයතනවල, රාජɕ 
සංස්ථාවල සිදු වුණ අසාධාරණකම් පිළිබඳව. මුළු රටම අයහපත් 
තත්ත්වයකට පත් ෙවලා තිෙබනවා. ඒ අංශවලින් විතරක් 
ෙනොෙවයි, සමස්ත රෙට්ම ජනතාවෙගන් පළිෙගන තිෙබනවා. මම 

එෙහම කිව්ෙව් සංවර්ධනය මුළුමනින්ම නතර කර තිෙබන නිසායි. 
අද ෙම් සංවර්ධන කියාදාමයත් එක්ක විවිධ රැකියාවල නිරත වුණු 
අහිංසක කම්කරු ෙකොටස් කැඳ උගුරක් ෙබොන්න විධියක් නැතුව 
මහ මඟට වැටිලා තිෙබනවා. එක පුද්ගලෙයකුෙගන් විතරක් 
ෙනොෙවයි; රාජɕ ආයතනවලින් විතරක් ෙනොෙවයි; සංස්ථාවලින් 
විතරක් ෙනොෙවයි; සමස්ත රෙටන්ම පළි අරෙගන තිෙබනවා. ෙම් 
තත්ත්වය ෙවනස් කිරීම රජයකට පැවරුණු ජාතික වග කීමක්.  

දැන් අලුත් තාලෙය් ආණ්ඩුවකුයි තිෙබන්ෙන්. ෙලෝකෙය් 
ෙකොෙහේවත් නැති අලුත් තාලෙය් -නව තාලෙය්- ආණ්ඩුවක් අද 
බිහි ෙවලා තිෙබනවා. මම අහන්න කැමැතියි, ෙමවැනි ආණ්ඩුවක් 
හදන කල් ද යහ පාලන වැඩ කටයුතු ෙගන යන්න බැරි වුෙණ් 
කියලා. අෙප් ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමා විධායක 
ජනාධිපතිතුමා හැටියට හිටියත් රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමාට ඕනෑ 
විධියට තමයි හුඟක් කටයුතු ෙගන ගිෙය්. සියලු ෙද්ම එෙහම 
කළාය කියලා මම කියන්ෙන් නැහැ.  

දැන් ෛමතීපාල - රනිල් ආණ්ඩුවක් හැදිලා තිෙබනවා. ෙම් 
ආණ්ඩුව ඇතුෙළේ දින 73ට ඇමතිකම් 77යි. දැන් කියන්න බැහැ, 
යහ පාලනය ෙගන යන්න බැහැ කියලා. ෙම්ක තමයි යහ පාලනය. 
දින 73යි, ඇමතිකම් 77යි. මම හිතන්ෙන් ෙම්ක ෙලෝක 
වාර්තාවක්. දින 73ට, ඇමතිකම් 77ක් හදාපු ආණ්ඩුවක් ෙලෝකෙය් 
ෙකොෙහේවත් තිෙබනවාය කියලා මම හිතන්ෙන් නැහැ. සමහර 
ෙවලාවට ෙම් ආණ්ඩුව එෙහම හදන්න ඇත්ෙත් එක පැත්තකට 
තිෙබන බර ෙවනස් කරන්න ෙවන්න ඇති. ඒ බර ෙවනස් කරලා 
ඒ යහ පාලනය රටට ෙදන්න හැදුවා නම් කමක් නැහැ. ෙමෙහම 
ජනතාව පිට බර පටවන්න පටවන්න; දින සියෙය් වැඩසටහනින් 
ඉදිරිපත් කරපු කරුණු කියාවට ෙනොනඟා ෙම් ෙගන යන 
නවතාලෙය් වැඩ පිළිෙවළ පිළිබඳව තමුන්නාන්ෙසේලා ෙකොයි 
තරම් කථා කළත්, ඡන්දය දීපු ඡන්දදායකයින් තමුන්නාන්ෙසේලා 
අත් හැර යනවාය කියන එක ගැන පුදුම ෙවන්න එපාය කියා මම 
කියන්න කැමැතියි, ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි. ෙමොන 
තරම් බලපෑම් කර ඒවා නවත්වන්න හැදුවත්, ඒක නිකම් 
"අතීසාරයට අමුඩ ගහනවා" වාෙග් වැඩක්. හිටපු ජනාධිපතිතුමා 
වටා ජන බලෙව්ග ෙපළ ගැෙහන ෙකොට ඒවා පිළිබඳව විවිධ 
අර්ථකථන දක්වනවා. ඒ ෙපළ ගැස්වීම හැෙදන්ෙන් එම නිසයි. අද 
ෙම් රෙට් පීඩනය නිසා, මිනිසුන්  මුහුණ ෙදන සමාජ පශ්න -ගැටලු- 
නිසා,  ඔය තිබුණු ෙවනසින් වැඩක් නැතිකම පිළිබඳව ෙත්රුම් 
ගත්ත නිසා ෙම් රෙට් මිනිසුන් අද ෙවනසක් ඉල්ලනවා. "යහ 
පාලනය" කියන වචනය තුළට මුවාෙවලා අද ෙගනි යන නව වැඩ 
පිළිෙවළ පිළිබඳව මිනිසුන්ෙග් විශ්වාසය භංග ෙවලා. ෙම් පාලනය 
ෙපරළා දමන්න ජනතාව ෙපළ ගැෙහන ෙමොෙහොත එළැඹිලා 
ඉවරයි. ඒ නිසා මම කියනවා, "අප කිසිම අවස්ථාවක 
මැතිවරණයකට බය නැහැ" කියා. ඒකයි මම සව්ෙද්ශ කටයුතු 
ඇමතිතුමාට කිව්ෙව්, "කාල සීමාව අවසන් නම් ෙවනත් 
නිලධාරිවරෙයකුට පළාත් පාලන ආයතන බාර ෙදන්ෙන් නැතිව 
නිර්භයව පළාත් පාලන මැතිවරණය පවත්වන්න" කියා. එතෙකොට 
ජනතාව ෙදන තීන්දුව බලා ගන්න පුළුවන්. මැතිවරණය 
පවත්වන්න තව කාලයක් ගත කරන්ෙන් ෙමොකටද?  

අද ෙම් රෙට් තිෙබන හැඩ ගැස්ම අනුව, තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් 
දින සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ අනුව ඡන්දය  පවත්වන කාලයට අපි 
කිසි ෙලසකින්වත් බය නැහැ කියා මම කියන්න කැමැතියි. 
හැබැයි, දින සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ විප්ලවයක්. ඒ දින සියෙය් වැඩ 
පිළිෙවෙළේ තිෙබන විප්ලවීය කරුණු අවසන් කර ඡන්දයකට 
 එන්න. ඡන්දය පවත්වන එක කල් දමන්න ඕනෑ නැහැ. දින 
සියෙය් වැඩ පිළිෙවළ අනුව තමුන්නාන්ෙසේලා දුන්නු ඉලක්ක 
අවසන් කර ඕනෑම ෙවලාවක ඡන්දයකට එන්න. ෙම් රෙට් 
ජනතාව මැතිවරණයකට සූදානමින් ඉන්නවා. ෙවනදාටත් වඩා 
මිනිසුන්ෙග් ෙව්දනාව වර්ධනය ෙවලා තිෙබන බව මම දන්නවා. 
වැඩ කරන පන්තිය අද ෙම් රජෙයන් ගිලිෙහමින් යනවා. ඔවුන් 
අනාථ ෙවලා සිටිනවා. රාජɕ අංශෙය්, ෙපෞද්ගලික අංශෙය් ෙසේවක 

589 590 

[ගරු එම්. ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර්රා  මහතා] 



2015 මාර්තු 24 

පිරිස් ෙවත තමුන්නාන්ෙසේලා දීපු බලාෙපොෙරොත්තු අද බිඳ දමලා 
තිෙබනවා. ඒ නිසා අද සමස්ත සමාජ බලෙව්ගම තමුන්නාන්ෙසේලා 
ෙගනි යන ජාතික වැඩ පිළිෙවළට විරුද්ධව විකල්පයක් ෙසොයමින් 
ඉන්නවා. දැන් ෙම් කුණුකන්දල් කර තියාෙගන ගියා ඇති. ඒකත් 
දැම්ෙම් ෙලඩක්. වැඩ කරන පන්තිෙය් පශ්නය ඉස්සරහට ගන්න 
අපට තිෙබනවා. ඒවා යටපත් කරන්න තමයි ෙම් උපකමීය වැඩ 
පිළිෙවළ හැදුෙව්.  

විෙශේෂෙයන්ම මම ජනතා විමුක්ති ෙපරමුෙණ් අෙප් මිතුරන්ට 
ඉතා දයාෙවන් ආරාධනය කරනවා, ෙම් රෙට් කම්කරු  පන්තිෙය් -
වැඩ කරන පන්තිෙය්, පෑෙගන පීඩිත ජනතාවෙග්- පශ්න යටපත් 
කරන්න ඉඩ ෙනොදී, එය කවර ජාතියක, කවර ආගමක වුණත් 
ජාති, ආගම් ෙභ්දවලින් ෙතොරව ෙපරට අරෙගන, ඒ ජන 
බලෙව්ගෙය් අභිලාෂයන් ඉෂ්ට කරන්න එකතු ෙවන්න කියා. අප 
ෙවත පැවරුණු වගකීම අපි ඉටු කෙළේ නැත්නම් ෙවනත් වැරැදි 
විකල්පයන් කරා මිනිසුන් ෙපළෙඹන්න පුළුවන්. අද විපක්ෂය 
පැත්ෙත් ආසනවල වාඩි ෙවලා ඉන්න නිසාම ඔවුන් විපක්ෂෙය් අය 
කියා කියන්න බැහැ. මට නම් දැන් විපක්ෂය ෙතෝරා ගන්න බැහැ. 
විපක්ෂය පැත්ෙත් වාඩි ෙවලා හිටියත්, පක්ෂද - විපක්ෂද, 
ආණ්ඩුෙව් පැත්ෙත්ද, අනික් පැත්ෙත්ද කියා ෙතෝරා ගන්න බැහැ. 
එය ෙතෝරා ගන්න පුළුවන්කම ලැෙබන්ෙන් ෙගනි යන 
පතිපත්තිමය කියා මාර්ගයන් තුළින් විතරයි. අපට ජාතික 
වගකීමක් තිෙබනවා. හව්හරණක් නැති පන්තිමය බලෙව්ග 
ඔක්ෙකොම එක ෙපළකට එකතු ෙවලා, ෙම් රෙට් සාමානɕ ජනතාව 
පීඩනයට ලක් කරන ෙවලාෙව් ඒ ෙවනුෙවන් ෙපනී සිටිමින් ෙම් 
සකල විධ  පතිගාමී කියාවන්ට විරුද්ධව කියා කළ යුතුයි. ඡන්දය 
කවර කාලයක පැවැත්වූවත් අපට කමක් නැහැ. රාජɕ ආයතනවල 
ෙහෝ ෙව්වා සංස්ථාවල ෙහෝ ෙව්වා ඔවුන්ෙග් අභිලාෂයන් 
ජයගහණය කරවන වගකීම අන් කවරදාටත් වඩා  අද විපක්ෂයට 
පැවරී තිෙබනවා. ඒ වග කීම ඉටු කරන්නට අෙප් පමාණෙය් 
හැටියට කියා කරන බවට පතිඥා ෙදමින් ෙම් රෙට් වැඩ කරන 
පන්තියට මා කියනවා, මුළාෙව් වැෙටන්න එපා කියලා.  

ෙම් යන ගමන ෙත්රුම් ගැනීමට දැන් ලබා තිෙබන අත් දැකීම් 
ෙහොඳටම ඇති. ෙම් ඉදිරිපත් කර තිෙබන දින සියෙය් ජාතික වැඩ 
පිළිෙවළ දවසින් දවස ෙම් රෙට් ජනතාවෙග් බලාෙපොෙරොත්තු 
ෙබොඳ කරමින්, කියාවට ෙනොනැ ෙඟන, යථාර්ථයක් විධියට මතු 
ෙනොවන තත්ත්වයක් ෙපෙනන්න තිෙබනවා. කියාවට නඟන්න 
බැරි ෙපොෙරොන්දු ජනතාවට ෙදන එකත් වැරදියි. ෙම් වැඩ පිළිෙවළ 
දින සියය ඇතුළත කියාත්මක කරන්න බැහැ කියලා කියන්න 
කාටවත් පුළුවන්කමක් තිෙබන්න බැහැ. කියාත්මක කරන්න බැරි 
ෙපොෙරොන්දු ජනතාවට දුන්ෙන් ඇයි? කියාත්මක කරන්න බැරි 
ෙපොෙරොන්දු ජනතාවට දුන්නා නම්, ඒක රැවටීමක්. ඒ නිසා ෙම් 
රෙට් ජනතාව තවත් රවටන්නට ඉඩ ෙනොදී ඔවුන්ෙග් අභිලාෂ 
ඉදිරියට ෙගන යන්න කටයුතු කරන්නට ෙම් සභා ගැෙබ්දී පතිඥා 
ෙදමින් මට ෙවන් කර තිෙබන කාලය අවසන් නිසා මාෙග් කථාව 
අවසන් කරනවා. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
[අ.භා. 3.02] 
 
ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල මහතා (වැවිලි කර්මාන්ත අමාතɕ 
සහ පාර්ලිෙම්න්තුෙව් සභානායකතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல - ெபᾞந்ேதாட்டக் 
ைகத்ெதாழில் அைமச்சᾞம் பாராᾦமன்றச் சைப ᾙதல்வᾞம்) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella - Minister of Plantation 
Industries and Leader of the House of Parliament) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, ෛමතීපාල සිරිෙසේන 

ජනාධිපතිතුමාෙග් පධානත්වෙයන් කැබිනට් මණ්ඩලය ඊෙය් 
දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අනුමත කළා. ගරු 
අගාමාතɕතුමා අද එම පනත් ෙකටුම්පත පාර්ලිෙම්න්තුවට ඉදිරිපත් 
කළා. එම පනත් ෙකටුම්පත පාර්ලිෙම්න්තුවට ඉදිරිපත් කිරීෙමන් 
පසුව අෙප් නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා විපක්ෂ නායකතුමා කිව්වා, ෙම් 
දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනයට සහෙයෝගය 

ෙදන්ෙන් මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරනවා නම් පමණයි කියලා. 
අෙප් රෙට් ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාව කිහිප වතාවක් සංෙශෝධනය 
කළා. ෙමෙතක් හිටපු හැම නායකෙයක්ම කෙළේ, බලය වැඩි කර 
ගැනීමයි. සමගි ෙපරමුණු ආණ්ඩුව ෙව්වා, 1977 වසෙර් බලයට 
පත් වුණු ආණ්ඩුව ෙව්වා, දහඅටවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය සිදු කළ මහින්ද රාජපක්ෂ මහත්මයාෙග් ආණ්ඩුව 
ෙව්වා, ෙම් හැම ආණ්ඩුවකින්ම පාලකයන්ෙග් බලය වැඩි කර 
ගන්න තමයි ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාවට සංෙශෝධන ෙගනාෙව්. 
නමුත් ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා විතරයි බලය අත් 
හරින්නට ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාවට සංෙශෝධනයක්  -දහනව වන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය- ෙගනැල්ලා තිෙබන්ෙන්. 
ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා බලය අත් හරින්න සූදානම් 
ෙවන ෙවලාෙව් ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා විපක්ෂ නායකතුමාට 
තිබුෙණ් ෙකොන්ෙද්සි විරහිතව ඒ සඳහා සහෙයෝගය ෙදන්නයි. 
ෙකොන්ෙද්සි විරහිතව ඒ සඳහා සහෙයෝගය ෙදන්ෙන් නැතුව, 
මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරන්න ඕනෑ කියලා එතුමා 
ෙකොන්ෙද්සියක් දමනවා. ෙම්ක හරිද?  

දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අනුව 
දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනෙය් තිබුණු කරුණු 
සම්පූර්ණෙයන්ම ආපසු ෙගනැල්ලා තිෙබනවා. තමුන්නාන්ෙසේලා 
අෙහෝසි කළ දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනෙය් 
තිබුණු කරුණු නැවත ෙම් මඟින් ෙගනැල්ලා තිෙබනවා. 
දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අනුව 
ජනාධිපතිතුමාෙග් බලතල විශාල පමාණයක් අඩු ෙවනවා.  

අද තිෙබන නීතිෙය් හැටියට ජනාධිපතිතුමාට 
ෙශේෂ්ඨාධිකරණෙය් විනිශ්චයකාරවරුන් පත් කරන්න පුළුවන්; 
ෙපොලීසිෙය් ෙලොක්කන් පත් කරන්න පුළුවන්; අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ 
ෙචෝදනා විමර්ශන ෙකොමිෂන් සභාෙව් ෙලොක්කන් පත් කරන්න 
පුළුවන්; මැතිවරණ ෙකොමසාරිස් ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් නිලධාරින් 
පත් කරන්න පුළුවන්. ෙම් හැම පත් කිරීමක්ම එතුමාට කරන්න 
පුළුවන්. ඒකට විරුද්ධ ෙවන්න කාටවත් බැහැ. නමුත් 
තමුන්නාන්ෙසේලා අෙහෝසි කළ දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනෙය් තිබුණු කරුණු සම්පූර්ණෙයන්ම අද ඉදිරිපත් කළ 
දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනෙය් තිෙබනවා. ෙම්ක 
ෙකොතරම් පරිතɕාගශීලී කියාවක්ද? ජනාධිපතිතුමාට තිෙබන බලය 
අත් හරිනවා. ඉතිහාසය දිහා බලන විට අපට ෙපෙනනවා, 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාවට සංෙශෝධන ෙගනාෙව් බලය තහවුරු කර 
ගන්න බව. ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා විතරයි බලය අත් 
හරින්න ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාවට සංෙශෝධනයක් ෙගනාපු එකම 
ජනාධිපතිවරයා.  

නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මැතිතුමා අද ඉදිරිපත් කර තිෙබන 
කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාෙව් තිෙබන්ෙන් නීතිය හා පරිපාලනය 
ගැනයි; සිදු වන අසාධාරණකම් ගැනයි. ෙම්කට වග කියන්න ඕනෑ 
කවුද? ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමනි, ෙම්කට වග කියන්න 
ඕනෑ දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අෙහෝසි කළ 
අය ෙන්ද? එදා අපි පාර්ලිෙම්න්තුෙව් ඉන්න ෙකොට ආණ්ඩු 
පක්ෂෙය් හා විපක්ෂෙය් ෙදෙගොල්ලන්ම  එකතු ෙවලා දහහත්වන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය සම්මත කළා. මට මතක 
හැටියට එදා ඒ සඳහා විරුද්ධව ඡන්දය දුන්ෙන් එක මන්තීවරෙයක් 
විතරයි. මම හිතන විධියට පාර්ලිෙම්න්තුවට ඉදිරිපත් කර තිෙබන 
පනත් ෙකටුම්පත්වලින් ෙශේෂ්ඨතම පනත් ෙකටුම්පත තමයි 
දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය සඳහා වූ පනත් 
ෙකටුම්පත. දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය යටෙත්  
ජනාධිපතිතුමාට ඕනෑ විධියට ෙශේෂ්ඨාධිකරණෙය් 
විනිශ්චයකාරවරුන්, රජෙය් උසස් නිලධාරින් පත් කරන්න බැහැ. 
ජනාධිපතිතුමා එවන නම වɕවස්ථාදායක සභාෙවන් අනුමත 
වුෙණොත් විතරයි ඒ පත් කිරීම ස්ථිර වන්ෙන්. ජනාධිපතිතුමා එවන 
නම අවශɕ නම් පතික්ෙෂේප කරන්නට වɕවස්ථා සභාවට බලයක් 
තිබුණා. නමුත් තමුන්නාන්ෙසේලා දහඅටවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 

591 592 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

සංෙශෝධනය ෙගනැල්ලා ස්වාධීන ෙකොමිෂන් සභාවලින් ඒ බලතල 
ඉවත් කරලා ජනාධිපතිතුමාට දුන්නා. එෙහම නම්  ඒ වැරැද්ද කෙළේ 
තමුන්නාන්ෙසේලායි. දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය 
දිගටම තියා ෙගන ආවා නම් ෙපොලීසියට ෙද්ශපාලන ඇඟිලි ගැසීම් 
කරන්න බැහැ; ෙපොලීසියට ෙද්ශපාලන බලපෑම් කරන්න බැහැ; 
ෙශේෂ්ඨාධිකරණයට ෙද්ශපාලන බලපෑම් කරන්න බැහැ; මැතිවරණ 
ෙකොමසාරිස් ෙදපාර්තෙම්න්තුවට ෙද්ශපාලන බලපෑම් කරන්න 
බැහැ; රාජɕ ෙසේවයට ෙද්ශපාලන බලපෑම් කරන්න බැහැ. ඒ 
ඔක්ෙකෝම ෙද්වල් නැති වුෙණ්, දහඅටවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය නිසායි. අන්න ඒ නිසා මම ගරු විපක්ෂ නායකතුමාට 
කියනවා, දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනයට 
ෙකොන්ෙද්සි විරහිතව සහෙයෝගය ෙදන්න කියලා.  

මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරන්න කියලා දැන් එතුමා 
කියනවා. "දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මැතිවරණ පතිසංස්කරණ කමිටුව" 
පත් කෙළේ කවුද? රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා 2002 දී තමයි 
"දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මැතිවරණ පතිසංස්කරණ කමිටුව" පත් 
කෙළේ. අපියි ඉල්ලුෙව්, පවතින මැතිවරණ කමය සඳහා 
පතිසංස්කරණ අවශɕයි කියලා. 2002 දී රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා 
පත් කළ කමිටුව තමයි තවමත් "දිෙන්ෂ් ගුණවර්ධන මැතිවරණ 
පතිසංස්කරණ කමිටුව" හැටියට තිෙබන්ෙන්. දැන් 2015 වර්ෂය. 
ෙම් මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරන්න තමුන්නාන්ෙසේලාට අවුරුදු 
13ක් තිබුණා. ඇයි ෙවනස් කෙළේ නැත්ෙත්? තමුන්නාන්ෙසේලාට 
තුෙනන් ෙදෙක් බලයක් තිබුණා. නමුත් ෙම් මැතිවරණ කමය 
ෙවනස් කරන්න තමුන්නාන්ෙසේලාට ෙද්ශපාලන වශෙයන් 
වුවමනාවක් තිබුෙණ් නැහැ. තමුන්නාන්ෙසේලාට අවුරුදු 13ක් 
තිස්ෙසේ කරන්න බැරි වුණු ෙද් අපට දින සියයක් තුළ 
අනිවාර්යෙයන්ම කරන්න ඕනෑ කියන එක ඉතාමත් අසාධාරණ 
පකාශයක්. මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරන්න අවුරුදු 13ක් තිස්ෙසේ 
තමුන්නාන්ෙසේලාට වුවමනාවක් තිබුෙණ් නැහැ. You did not 
have a political will to change the electoral system for 13 
years. තමුන්නාන්ෙසේලා ෙම් මැතිවරණ කමය ෙවනස් කරන්න 
කියලා කියන්ෙන් ඇයි? තමුන්නාන්ෙසේලාට ඕනෑ මැතිවරණය 
කල් දමා ගන්නයි; මැතිවරණය පමාද කරන්නයි. 
තමුන්නාන්ෙසේලා පිළිගන්න ඕනෑ, ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව පත් වුෙණ් 
මහින්ද රාජපක්ෂ මැතිතුමාෙග් පතිපත්ති කියාත්මක කරන්න බව. 
අද අලුත් ජනාධිපතිවරෙයක් ඉන්නවා. එම නිසා එතුමාෙග් 
පතිපත්ති කියාත්මක කරන්න පුළුවන් පාර්ලිෙම්න්තුවක් අද අෙප් 
රටට අවශɕයි. ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව පත් වුෙණ් මහින්ද රාජපක්ෂ 
මැතිතුමාෙග් පතිපත්ති කියාත්මක කරන්නයි. මහින්ද රාජපක්ෂ 
මැතිතුමාෙග් පරාජයත් සමඟම අලුත් ජනාධිපතිවරෙයක් පත් වුණු 
නිසා අද අෙප් රටට අලුත් පාර්ලිෙම්න්තුවක් අවශɕයි. අලුත් 
පාර්ලිෙම්න්තුවක් අවශɕ නිසා ඉක්මන් මැතිවරණයක් අවශɕයි. 

තමුන්නාන්ෙසේලාම කියනවා, අද ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව තුළ 
වɕාකූල තත්ත්වයක් ඇති ෙවලා කියලා. ඒ වɕාකූල තත්ත්වය ඇති 
ෙවලා තිෙබන්ෙන් අද ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව රෙට් ජනතාව 
නිෙයෝජනය කරන පාර්ලිෙම්න්තුවක් ෙනොවන නිසායි. අන්න එම 
නිසා මම විපක්ෂෙයන් ඉල්ලීමක් කරනවා, බලය අත් හරින්න 
ෙගන ආ ෙමම ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය තුෙනන් ෙදෙක් 
ඡන්දෙයන් සම්මත කරලා අපි අලුත් ගමනක් ආරම්භ කරමු 
කියලා. අෙප් නායකතුමා -ගරු අගමැතිතුමා- කියලා තිෙබනවා, 
මැතිවරණෙයන් පස්ෙසේ මුළු පාර්ලිෙම්න්තුවම ජාතික ආණ්ඩුවකට 
පරිවර්තනය කරලා අෙප් රටට මුහුණ පාන්න තිෙබන දැවැන්ත 
පශ්න විසඳිය යුතුයි කියලා. එක පැත්තකින්  ජාතික පශ්නය 
තිෙබනවා. අෙනක් පැත්ෙතන්  ජාතɕන්තර පශ්නය තිෙබනවා. ඒ 
පශ්න ෙදකට අපි එකා ෙමන් මුහුණ දීලා අෙප් දරුවන්ට ෙම් රට 
තුළ නිදහෙසේ ජීවත් ෙවන්න පුළුවන් වාතාවරණය සකස් කරමුයි 
කියන පණිවුඩය තමුන්නාන්ෙසේලා ඉදිරිෙය් තබමින් මෙග් වචන 
ස්වල්පය අවසන් කරනවා. 

නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා 
(பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(The Deputy Speaker) 
මීළඟට ගරු දි.මු. ජයරත්න මහතා. 
 
ගරු දි.මු. ජයරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ᾊ.எம். ஜயரத்ன) 
(The Hon. D.M. Jayaratne) 
ඊට ඉස්ෙසල්ලා ගරු (මහාචාර්ය) තිස්ස විතාරණ මන්තීතුමා 

කථා කරනවා. 
 
නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා 
(பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(The Deputy Speaker) 
ගරු (මහාචාර්ය) තිස්ස විතාරණ මහතා. 

[අ.භා. 3.10] 
 
ගරු (මහාචාර්ය) තිසස් විතාරණ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு (ேபராசிாியர்) திஸ்ஸ விதாரண) 
(The Hon. (Prof.) Tissa Vitarana) 
ගරු නිෙයෝජɕ කථානායකතුමාෙගන් අවසරයි. මැතිවරණ 

කමිටුවට සහභාගි වීමට තිෙබන නිසා  ගරු දි.මු. ජයරත්න 
මන්තීතුමාෙග් කථාවට කලින් මෙග් කථාව කරන්න ඉඩ දීම 
පිළිබඳව මුලින්ම මම එතුමාට මෙග් ස්තුතිය පකාශ කරනවා. 

ගරු ලක්ෂ්මන් කිරිඇල්ල ඇමතිතුමා කිව්වා, දහනවවන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය කියාත්මක කිරීම තුළින් 
විරුද්ධ පක්ෂෙය් නායකතුමාෙග් ෙයෝජනාෙවන් ඉදිරිපත් කර 
තිෙබන කරුණුවලට විසඳුම් ලැෙබ්වි කියලා. මම ඒක 
පිළිගන්නවා. අපි බලාෙපොෙරොත්තු ෙවනවා ඉදිරි කාලෙය්දී එය 
කියාත්මක කිරීම ෙම් මැතිවරණ කමය සම්පූර්ණෙයන්ම ෙවනස් 
කිරීමට රුකුලක් ෙවයි කියලා. 

මම තව කාරණයක් මතක් කරන්න ඕනෑ. පසු ගිය මැතිවරණ 
කාලෙය්දීත්, ඊට ෙපරත් අපට කිව්ෙව් විධායක ජනාධිපති බලතල 
සම්පූර්ණෙයන්ම ඉවත් කරලා, නාමික ජනාධිපතිවරෙයක් පත් 
කරලා විධායක බලතල සියල්ලම පාර්ලිෙම්න්තුෙව් කැබිනට් 
මණ්ඩලය පමුඛ අගමැතිතුමා ෙවත ලබා ෙදනවා කියලායි. 

දැන් ඒක ෙනොවීම ගැන මෙග් කනගාටුව පකාශ කරන්න  
ඕනෑ. ගරු ඇමතිතුමා කිව්වා වාෙග්ම ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
ජනාධිපතිතුමා කලින් ෙනොකළ විශාල පරිතɕාගයක් කරලා 
තිෙබනවා. එය සලකා, ඒ  වɕවස්ථා සංෙශෝධන සාකච්ඡාෙව්දී -ඒ 
ෙකොමිෙය්දී- මම පැහැදිලිව කිව්වා, එතුමාෙග්  කාලය තුළ දැන් 
ෙයෝජනා කර තිෙබන ෙද් කියාත්මක කරන්න කියලා. ඉන්  පසුව, 
මැතිවරණෙයන් පසුව, විධායක ජනාධිපති කමය සම්පූර්ණෙයන් 
අෙහෝසි කරලා  නාමික ජනාධිපති කමය ඇති කිරීමට අපි කියා 
කරන්න ඕනෑ.  ඒක කෙළොත් මම හිතන හැටියට ෙම් පශ්න 
සම්පූර්ණෙයන්ම නිරවුල් කරන්න පුළුවන් ෙවයි.   

දැන් ෙයෝජනා කරලා තිෙබන හැටියට සීමිත බලතල තිෙබන 
ජනාධිපතිවරයා වුණත් පත් කරන්න යන්ෙන් මහජන ඡන්දයකින්. 
ඒ කියන්ෙන්, මහජන පරමාධිපතɕය කලින්  වාෙග්ම නැවත  
ෙකොටස් ෙදකකට ෙබෙදන එක. එක ෙකොටසක් ෙබෙදනවා 
විධායක ජනාධිපතිතුමාට. අෙනක් ෙකොටස ෙබෙදනවා 
පාර්ලිෙම්න්තුෙව් කැබිනට් එක හරහා අගමැතිතුමාට. එතැනදී  ෙම් 
තිෙබන ෙභ්දය නැවත මතු ෙවනවා. ඒ ෙභ්දය තුළින් තමයි ෙම් 
පශ්න ඇති වන්ෙන්. ෙම් පත්වීම් සියල්ලටම ෙද්ශපාලනය ඇතුළු 
ෙවනවා. ඒ තත්ත්වය ඉදිරි කාලෙය්දීත් වර්ධනය ෙවනවා. 
විෙශේෂෙයන් ජනාධිපති එක පක්ෂයකින් සහ අගමැති තව 
පක්ෂයකින් පත් වුෙණොත් ෙම් ෙභ්දය උග තත්ත්වයකින් 
ඇවිස්සිලා එයි.  
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ඔබතුමන්ලා දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය 
හරහා තැබූ පියවර, ඉදිරි පියවරක්. ඒ සඳහා අපි සම්පූර්ණ සහාය 
ෙදනවා. පාර්ලිෙම්න්තුෙව් තුෙනන් ෙදකක බලයක් තිෙබන ෙම් 
අවස්ථාෙව්දී  ෙම් පශ්නය සම්පූර්ණෙයන්ම නිරවුල් කිරීම සඳහා, ඒ 
කියන්ෙන්, නාමික ජනාධිපති ධුරයක් ඇති කිරීම සඳහා වɕවස්ථාව 
සංෙශෝධනය ෙනොකිරීම ගැන ලංකා සමසමාජ පක්ෂය  හැටියට 
අෙප් කනගාටුව පකාශ කරනවා.   

අපි කවුරුත්  බලාෙපොෙරොත්තු ෙවනවා  යහ පාලනයක්.  මම 
හිතන හැටියට ඒ යහ පාලනය ඇති කිරීෙම් අවශɕතාව  මුළු රටම 
පිළිෙගන තමයි පසු ගිය ජනාධිපතිවරණෙය්දී ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
මැතිතුමාට ජනාධිපති ධුරය භාර දුන්ෙන්. ඒ හරහා අපි විශ්වාස 
කළා, අලුත් සංකල්ප කියාත්මක ෙවයි කියලා. ඊට අදාළ මූලික 
ෙවනස්වීම සිදු කිරීම ෙලොකු පියවරක්. අපි දැන් කථා කරනවා 
  අලුත් ෙද්ශපාලන සංස්කෘතියක් ෙගොඩ නැඟීම ගැන. ඒ ෙද්ශපාලන 
සංස්කෘතිය තුළ සහෙයෝගෙයන් කටයුතු කරන්නට ඕනෑය කියලා 
කථා කරනවා.  එෙහම කථා කළත් අපි දැක්කා,  මැතිවරණෙය් 
පතිඵල පිටවුණාට පසුව සිද්ධ වුණ ෙද්. මා නිෙයෝජනය කරන 
යටියන්ෙතොට ෙකොට්ඨාසෙය්ත්  නිෙවස්වලට පහර දුන්නා. අෙප් 
හිතවත් පිරිසට හැරිහැර කළා;  තර්ජනය කළා; සමහර අයට 
පින්තූර ඉදිරිෙය් දණ ගහලා වඳින්න කිව්වා. ඒ වාෙග් ෙද්වල් කළා. 
ඒ ආකාරයට විවිධ පශ්න ඇති වුණාම ඒවා ගැන ෙපොලීසියට 
පැමිණිලි කළත්, තවම ඒ ගැන කිසිම කියාවක් කර නැති බව  
කියන්න කනගාටුයි. 

ඒ වාෙග්ම ෙකොෙලොන්න පාෙද්ශීය සභාෙව් සභාපති දයා 
පතිරණ මහත්මයාෙග් කාර්යාලය තිබුණු කඩ ෙදකටම හානි කළා. 
එතුමා ඒ බව ෙපොලීසියට පැමිණිලි කළා. ඒ පැමිණිලි කළත්, ඒ 
OIC මහත්මයා ඒ ගැන කිසිම සැලකිල්ලක් දැක්වූෙය් නැහැ. 
අන්තිෙම්දී කිව්වා, "ෙම්ක 'short' එකක් නිසා සිද්ධ වුණු ෙදයක්" 
කියලා. කවුරුත් දන්නවා ෙම් හානිය ෙද්ශපාලන කටයුත්තක් 
හැටියට පසිද්ධිෙය් ෙකරිලා තිබුණු බව. ඒ OIC මහත්තයාත් ඒ 
වාෙග් කියා කළා. හරියාකාරව පාලනයක් කරන ෙහොඳ DIG 
මහත්මෙයක් -ලලිත් ජයසිංහ- රත්නපුරෙය් හිටියා. නමුත්, එතුමා 
මාරු කරලා තිබුණා.  මම එතුමාට කථා කරලා බැලුවා, ෙම් සිද්ධිය 
නිරවුල් කරන්න. නමුත්, බලනෙකොට එතැන ෙවන ෙකෙනක් 
ඉන්ෙන්. එයා ඒ ගැන ඒ තරම් උනන්දුවක් දක්වලා නැහැ. ෙමොකුත් 
පියවරක් අරෙගනත් නැහැ. ඒ නිසා කියාෙවන්  බලන ෙකොට අප 
බලාෙපොෙරොත්තු වන ඒ ෙද්ශපාලන සංස්කෘතිය, ෙවනස 
ෙපෙනන්න නැහැ.  

 

ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා  
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella) 
තමුන්නාන්ෙසේලා දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 

සංෙශෝධනය අෙහෝසි කෙළේ නැත්නම් ඒ තත්ත්වය ඇති වන්ෙන් 
නැහැ ෙන්.   

 

ගරු (මහාචාර්ය) තිසස් විතාරණ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு (ேபராசிாியர்) திஸ்ஸ விதாரண) 
(The Hon. (Prof.) Tissa Vitarana) 
ඒක මම පිළිගන්නවා. 
 
ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා  
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella) 
දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අෙහෝසි කළ 

නිසා තමයි ෙම් තත්ත්වය රෙට් ඇති ෙවලා තිෙබන්ෙන්. 
 
ගරු (මහාචාර්ය) තිසස් විතාරණ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு (ேபராசிாியர்) திஸ்ஸ விதாரண) 
(The Hon. (Prof.) Tissa Vitarana) 
මම ඒකයි කිව්ෙව්, දහහත්වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 

සංෙශෝධනය කියාත්මක කරනවාට අපි සම්පූර්ණෙයන්ම පක්ෂයි 

කියලා. අපි ඒ කමිටුෙව් හිටියා. ඒ සංෙශෝධනෙය් තිබුණු අඩු 
පාඩුකම් පවා නැති කරලා දැන් ෙහොඳට සකස් කරලා තිෙබනවා. 
ඒක දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය හැටියට 
කියාත්මක කරන්න. ඒක ෙබොෙහොම ෙහොඳයි. ෙම් තත්ත්වය 
ෙවනස් කරන්න, සමනය කරන්න ඒෙකන් පදනමක් ඇති ෙවයි. 
නමුත්, ඒ කාර්යය කිරීෙම්දී ෙහොඳ හිත තිෙබන්නත් ඕනෑ; ඒක 
කියාත්මක ෙවන්නත් ඕනෑ. නමුත් ඒ තත්ත්වය තවම දකින්න 
නැහැ. ඒකයි මම ෙමතැනදී ෙපන්වන්න හදන්ෙන්. 
සහෙයෝගෙයන් වැඩ කරමු කියලා කථා කරන ෙකොට ෙම් 
සංස්කෘතිය අෙප් ආයතන තුළටත් ෙගෙනන්න අපි කටයුතු 
කරන්න ඕනෑ.  

 
ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා  
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella) 
ජනාධිපතිතුමා ෙපොලීසිෙය් සියලු මාරුවීම් නවත්වලා 

තිෙබනවා. He has stopped all transfers of police officers. 
 

ගරු (මහාචාර්ය) තිසස් විතාරණ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு (ேபராசிாியர்) திஸ்ஸ விதாரண) 
(The Hon. (Prof.) Tissa Vitarana) 
 I know. ඒ ගැන අෙප් සංෙතෝෂය පකාශ කරනවා. ඒ ගැන 

එතුමාට අෙප් අවංක ආදර ස්තුතිය පළ කරනවා. ඒක ෙබොෙහොම 
ෙහොඳයි.  

ලංගමය ගැනත් මම ෙම් ෙවලාෙව් කියන්න ඕනෑ. මට 
කනගාටුයි කියන්න, කලිනුත් ලංගමෙය් ෙම්  පශ්න තිබුණා. මම 
ඒක පිළිගන්නවා.  ඒ පාලනෙය් අඩු පාඩුකම් තිබුණා. ලංගමය 
කියන්ෙන් ඇත්ත වශෙයන්ම යහ පාලනයක් අවශɕ ස්ථානයක්. 
අලුත් පවාහන ඇමතිතුමාත් ෙම් ගරු සභාෙව් ඉන්නවා. එතුමාෙග් 
නායකත්වෙයන් ලංගමෙය් ෙම් තිෙබන  සංසක්ෘතියත් ෙවනස් 
කරන්න කටයුතු කරයි කියලා අපි හිතනවා. නමුත්, බැලුවාම 
ඇත්ත වශෙයන්ම ඒක ෙනොෙවයි ෙවලා තිෙබන්ෙන්.   

ලංගමෙය් තිෙබන depots දිහා බැලුවාම අ පට ෙපෙනනවා, 
ෙහොඳ depots තිෙබන බව. හැබැයි, නරක ඒවාත් තිෙබනවා. ෙහොඳ 
කියාකාරි  depotsවලින් ලාභයකුත් උපදවනවා; නිසි ෙවලාවට පඩි 
ෙගවනවා; ජනතාවට ලැෙබන ෙසේවයත් ෙහොඳට ෙකෙරනවා. ෙම් 
සියල්ලම හරියාකාරව කරනවා. නමුත්, කනගාටුයි කියන්න. ඒ 
වාෙග් ෙහොඳට කියා කරන depotsවල සිටින depot managersලා 
දැන් මාරු කර තිෙබනවා. නුසුදුසු අය තමයි දැන් ඒ තැන්වලට පත් 
කරලා තිෙබන්ෙන්. ෙද්ශපාලන  ෙහේතූන් මත සුදුසුකම් නැති එවැනි 
පුද්ගලයන් පත් කරලා තිෙබනවා. ඒක කනගාටුවට කාරණයක්. 
ෙම්වා ගැන ෙහොයා බලලා, ෙම් තත්ත්වය ෙවනස් කරන්න 
බලන්න කියලා මම ඇමතිතුමාෙගන් ඉල්ලීමක් කරනවා. 

 ගරු අමාතɕතුමනි, කලින් තිබුණු තත්ත්වය දිහා බැලුවාම 
ලංගමයට වෘත්තීය සමිතිෙයන් ෙලොකු ඇඟිලි ගැසීමක්  තිබුණා. 
නමුත් කනගාටුයි කියන්න, ඒ කලින් කරපු වැරැදි  ඒ ආකාරයටම 
දැන් ජාතික ෙසේවක සංගමය පැත්ෙතනුත්  කරෙගන යනවා. ඒ 
කියන්ෙන් උසස්වීම්වලට ඇඟිලි ගහනවා; transfersවලට ඇඟිලි 
ගහනවා.  ෙද්ශපාලන පදනමකින් තමයි ෙම්වා ඔක්ෙකොම තවම 
කර ෙගන යන්ෙන්. කරුණාකර ෙම් තත්ත්වය ෙවනස් කරන්න. 
සුදුසුකම් මත ඒ කටයුතු කරන්න ඕනෑ.  ඒ වාෙග්ම ෙම් සම්බන්ධව 
විධිමත් වැඩ පිළිෙවළක් කියාත්මක කරන්න ඕනෑ. ලංගම වැනි 
ආයතනවල යහ පාලන සංකල්පය හරියාකාරව ෙකෙරනවාද කියා 
ෙසොයා බලා එය නිවැරැදි කිරීමට කටයුතු කරන්නය කියා මා 
ඉතාමත් ඕනෑකමින් ඉල්ලමින් මෙග් වචන ස්වල්පය අවසන් 
කරනවා. 

 

නිෙයෝජɕ කථානායකතුමා 
(பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 
(The Deputy Speaker) 
ඊළඟට, ගරු දි.මු. ජයරත්න මන්තීතුමා.  
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

Order, please!  Before he starts, will an Hon. Member 
propose the Hon. R. Yogarajan to take the Chair? 

 
ගරු ලක්ෂම්න් කිරිඇල්ල  මහතා  
(மாண்ᾗமிகு லῆமன் கிாிஎல்ல) 
(The Hon.  Lakshman Kiriella) 
I propose that the Hon. R. Yogarajan do now take the 

Chair. 
 
පශන්ය විමසන ලදින්, සභා සම්මත විය. 
வினா விᾌக்கப்பட்ᾌ  ஏற்ᾠக்ெகாள்ளப்பட்டᾐ. 
Question put, and agreed to. 

 
අනතුරුව නිෙයෝජɕ  කථානායකතුමා මූලාසනෙයන් ඉවත් 

වුෙයන්, ගරු ආර්. ෙයෝගරාජන් මහතා මුලාසනාරූඪ විය. 
 அதன் பிறகு, பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள் அக்கிராசனத்தினின்ᾠ 

அகலேவ, மாண்ᾗமிகு ஆர். ேயாகராஜன் அவர்கள் தைலைம 
வகித்தார்கள். 

 Whereupon MR. DEPUTY SPEAKER left the Chair, and  THE 
HON. R. YOGARAJAN took the Chair. 

 
[අ.භා. 3.23] 
 
ගරු දි.මු. ජයරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ᾊ.எம். ஜயரத்ன) 
(The Hon. D.M. Jayaratne) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, අද ෙමවැනි කල්තැබීෙම් 

ෙයෝජනාවක් ෙගෙනන්න සිද්ධ ෙවලා තිෙබන්ෙන් ඇයි? යහ 
පාලනය කියලා තමුන්නාන්ෙසේලා කියන වචනෙය් අර්ථය මා 
පිළිගන්නවා. නමුත් රට අභɕන්තරෙය් සිද්ධ වන ෙද්වල් 
සම්බන්ධෙයන් ඔබතුමන්ලා හරියට දන්නවාද කියලා මා දන්ෙන් 
නැහැ. මා හිතන හැටියට ෙම්වා ගැන පරීක්ෂා කර බලනවා නම් 
හරියාකාරව සකස් කර ගන්න පුළුවන් වනවා. දැන් ෙබොෙහෝ 
තිෙබන්ෙන්, පුද්ගලයන් ගැන පරීක්ෂා කරලා පුද්ගලයන් ගැන 
කථා කරන ඒවා විතරයි.  

අෙප් ගරු ඇමතිතුමා කියලා තිබුණා, හිටපු අගමැතිවරයාෙග් 
වාහන 15ක් භාර දීලා නැහැයි කියලා. ඒෙකන් ෙපෙනනවා, ෙම් 
රෙට් තත්ත්වය පිළිබඳව ඔබතුමන්ලාට හරියාකාරව අවෙබෝධ කර 
දීලා නැහැයි කියලා. ඒ එක්කම ජනාධිපතිතුමා කිව්වා, වාහන 22ක් 
භාර දීලා නැහැයි කියා ෙපෙනනවාය කියලා. මා ඒකට පිළිතුරු 
සැපයූවා. මා ඒ ෙවලාෙව්ම tele-mails වලින් දැනුම් දුන්නා, වාහන 
භාර දීලා නැත්නම් වාහන භාර දීලා නැති නිලධාරින්ට දඬුවම් 
කරන්න, වාහන භාර දීලා තිබියදී රජයට වැරැදි අවෙබෝධයක් ලබා 
දීලා තිෙබනවා නම් ඒ ෙගොල්ලන්ට දඬුවම් කරන්න කියලා. Tele-
mails ජනාධිපතිතුමාටත් යැව්වා; ෙපොලිස්පතිතුමාටත් යැව්වා; 
අෙප් කරු ජයසූරිය ඇමතිතුමාටත් යැව්වා. ෙම් එක නිදර්ශනයක් 
තමයි තමුන්නාන්ෙසේලාට කියන්ෙන්. ඔබතුමන්ලා දන්ෙන් නැහැ, 
ගරු ඇමතිතුමා දන්ෙන් නැහැ, ෙමෙහම වුණාද කියලා. කියන එක 
ෙන් ඔබතුමන්ලාට අහන්න සිද්ධ ෙවලා තිෙබන්ෙන්. ඊට වඩා 
කරන්න ෙදයක් නැහැ. එම නිසා ෙකළින්ම මැති ඇමතිවරුන්ට 
ෙදෝෂාෙරෝපණය කරනවා. එෙහම ෙදෝෂාෙරෝපණය කළාට 
ෙමොකද, ඇත්තටම ඒක ෙවනත් ෙකොෙහේවත් තමයි සිද්ධ ෙවලා 
තිෙබන්ෙන්. එම නිසා මීට වඩා දක්ෂ, අවංක නිලධාරින් තබා 
ෙගන ඒ ගැන පරීක්ෂා කරනවා නම් ඒ හැම එකක්ම මීට වඩා 
විධිමත් ෙවයි කියලා මා හිතනවා.  

දැන් නිතර කියනවා, අෙප් හිටපු ජනාධිපතිතුමාෙග් පරාජයට 
ෙහේතු වුෙණ් ළඟ සිටි අයයි කියලා. ඒෙක් එක්තරා පමාණයක 
ඇත්තක් තිෙබනවා. ෙද්ශපාලන ක්ෙෂේතෙය් ෙබොෙහෝ දුරට ළඟම 
ඉන්න අය වැරැදි ෙච්තනාවන් ඇති කරලා, ඒ තුළින් ඵල පෙයෝජන 
ගන්නවා. ඇමතිවරයකුට, මන්තීවරයකුට ඔක්ෙකොම ෙද්වල් ගැන 

ෙසොයන්න විධියක් නැහැ. කවුරුන් ෙහෝ කියන ෙකනකුෙගන් 
තමයි ඒ සම්බන්ධෙයන් ෙතරතුරු ලබා ගන්ෙන්. ෙමන්න ෙම් 
තත්ත්වෙයන් අප පෙව්ශම් ෙවන්න ඕනෑය කියා මා කල්පනා 
කරනවා. ෙක්ළාම් කියලා, වැරැදි චින්තන ඇති කරලා තමන්ෙග් 
පෙයෝජන ලබා ගන්නවා; අනික් එක් ෙකනා වැරැදිකාරයා කියලා 
ෙපන්වනවා. ෙමන්න ෙමවැනි තත්ත්වයක් තමයි වැඩි වශෙයන් 
තිෙබන්ෙන් කියලා මට ෙපෙනනවා.  

ෙම් ෙයෝජනාෙව් හැටියට හැම තැනම පශ්න ගණනාවක් 
තිෙබනවා. ලංකා ගමනාගමන මණ්ඩලෙය් ෙබොෙහෝ ඩිෙපෝවලට 
දහෙදනා, පහෙළොස්ෙදනා ඇවිල්ලා ඒවාෙය් නායකත්වය 
බලහත්කාරෙයන් ලබා ෙගන තිෙබනවා. පිටින් කට්ටිය ඇවිල්ලා, 
ගම්ෙපොළ ඩිෙපෝෙව් හිටපු නිලධාරින් එළියට දාලා.  එතෙකොට 
හිටපු නිලධාරින් ඒ ගැන අහලා තිෙබනවා. "අෙප් ඇමතිතුමා 
කියලා තිෙබනවා. ඒක නිසා තමුන්නාන්ෙසේලා ඔක්ෙකොම එළියට 
යනවා" කියලා ඒ අය කියලා තිෙබනවා. ගම්ෙපොළ ඩිෙපෝෙව් හිටපු 
පාලකයා පවා අද එතැන නැහැ, ඔහුවත් එළියට දාලා. ෙම් වාෙග් 
තත්ත්වයක් ඇති ෙවලා තිෙබනවා. ෙද්ශපාලන වශෙයන් උදවු 
උපකාර කළ අය මැති-ඇමතිවරුන්ෙග් නම් පාවිච්චි කරලා 
එළිෙය්දී ෙම් විධියට කියා කරනවා. ඒෙකන් රජයටත්, මැති 
ඇමතිවරුන්ටත් අපහාසයක් වනවා පමණක් ෙනොෙවයි, ෙපොදු 
ජනතාවත් රජෙය් කියා මාර්ග ෙකෙරහි අමනාපයට පත් වනවා. ඒ 
වාෙග් තත්ත්වයන් ෙගොඩක් සිදු ෙවලා තිෙබනවා, සෑම තැනකම. 
ෙබොෙහොමයක් රජෙය් ආයතනවල පධාන නිලධාරින් පැත්තකට 
දාලා, අයින් කරලා පහළ ෙසේවකයින් මුල් තැන අරෙගන කියා 
කරනවා. ඇහුවාම කියන්ෙන්, "මට ඇමතිතුමා නියම කරලා 
තිෙබනවා, ඒ නිසා මම ෙම් වැඩ කරනවා" කියලායි. ෙම් වාෙග් 
තත්ත්වයක් අද ඇති ෙවලා තිෙබනවා. ෙම් ගැන පරීක්ෂා කරලා 
බලන්න කියලා මම විෙශේෂෙයන් ඉල්ලා සිටිනවා. 

මම මීට ෙපරත් කියලා තිෙබනවා, අෙප් ගරු ඇමතිතුමන්ලා, 
මන්තීතුමන්ලා ෙබොෙහෝ ෙදෙනකුත් කියලා තිෙබනවා, සංවර්ධන 
ෙයෝජනා කම ගැන. විපක්ෂ නායකතුමා වාෙග්ම ආණ්ඩු  පක්ෂෙය් 
පධාන සංවිධායකතුමාත් ෙහොඳට දන්නවා, සංවර්ධන වැඩසටහන්, 
පාලම් වාෙග් ඒවා භාගයට හදලා තිෙබනවා කියන එක. පාරක 
එක පැත්තකට බැමි දානවා, අෙනක් පැත්තට බැමි නැහැ. සමහර 
ඒවාෙය් එක පැත්තකට ෙකොන්කීට් බැමි ෙදකක් දාලා තිෙබනවා. 
සමහර පාරවලට ගල් දාලා තිෙබනවා. ඒ නිසා ෙගවල්වලට වතුර 
එනවා. ඒ ගල් ටිකවත් අයින් කරන්න කියලා මිනිසුන් කියනවා.  

දැන් අපට ෙප්නවා, ඒ කටයුතු සම්බන්ධෙයන් ෙනොෙයක් 
තැන්වල ෙපළපාළි යනවා; විෙරෝධය දක්වනවා කියලා.  ඒ නිසා 
ෙම් ගැන ෙසොයා බලන්න කියා මම විෙශේෂෙයන් ඉල්ලා සිටිනවා. 
ෙම් ෙහේතුෙවන්  රජෙය් මුදල්, ෙපොදු ජනතාවෙග් මුදල් විශාල 
වශෙයන් විනාශයට පත් ෙවලා තිෙබනවා. ඒ විතරක් ෙනොෙවයි, 
ෙම් නිසා අද ජනතාවටත් මහා හිරිහැරයකට පත් වන්නට සිදු 
ෙවලා තිෙබනවා. සමහර පාසල්වල ෙගොඩනැඟිලිවල තිබුණු පරණ 
ෙදොර ජෙනල් ගලවලා. ඒවා අලුෙතන් සවි කරලා නැහැ. ඒ වැඩ 
එෙහමම නතර කරලා.  

ස්වෙද්ශ කටයුතු  ඇමතිතුමා කිව්වා, ගිවිසුම් අත්සන් කරලා 
තිෙබන සංවර්ධන කටයුතු  කරෙගන යන්න ඉඩ ෙදනවා කියලා. 
නමුත් එකකටවත් එෙහම ඉඩ දීලා නැහැ. තවම එෙහම එකක්වත් 
සිදු  වුෙණ් නැහැ. මීට ෙපරත් මම ඒ ගැන කිව්වා. ඒ නිලධාරින් 
මට කිව්වා, "තවම අමාතɕාංශෙයන් ඒ පිළිබඳව කිසිම 
නිෙයෝගයක් ආෙව් නැහැ, ඒ නිසා වැඩ පටන් ගන්න ෙදන්න 
බැහැ" කියලා. ගිවිසුම් අත්සන් කළ අය සමහර විට ෙහට අනිද්දා 
උසාවියට යයි, "අපි ගිවිසුම් අත්සන් කරලා තිෙබනවා. නමුත් ඒ 
ගිවිසුම් අනුව වැඩ කරන්නට ඉඩ ෙදන්ෙන් නැහැ" කියලා. එවිට 
ඒක රජයටත් ෙහොඳ නැහැ; මහ ජනයාටත් විශාල කරදරයකට 
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මුහුණ ෙදන්න සිදු ෙවලා තිෙබනවා. ඒ නිසා ෙම් සම්බන්ධෙයන් 
ෙහොඳට කල්පනා කරලා බලලා කියා කරන්න කියලා මා ඉල්ලා 
සිටිනවා. ෙම්ක  ගම්ෙපොළ විතරක් ෙනොෙවයි, මහනුවර විතරක් 
ෙනොෙවයි සමස්ත ලංකාෙව්ම තිෙබන පශ්නයක් කියලා මැති 
ඇමතිවරුන් පකාශ කරලා තිෙබනවා. ඒ නිසා ඒ ගැන ෙසොයා 
බලන්න.  

සංවර්ධන කටයුතු සඳහා ගමකට රුපියල් ලක්ෂ 10ක මුදලක් 
ෙදනවා කියලා, මිනිසුන් රැස් කරලා ඒ සම්බන්ධෙයන් කථා 
කරනවා. විවිධ කණ්ඩායම් සංවිධානය ෙවලා ඒ මුදල ඒ 
කණ්ඩායමට ලබා ගැනීමට සූදානම් වන තත්ත්වයක් තිෙබන බවත් 
අපට ෙප්නවා. එෙහම වුණාම ඒෙකන් විශාල අපරාධයක් සිදු 
ෙවනවා විතරක් ෙනොෙවයි ඒ තුළින් රජයටත් ෙලොකු අවනම්බුවක් 
ඇති ෙවනවා. ෙම් ගැනත් ෙසොයා බලන්න කියලා මම කියා 
සිටිනවා. ඒ වාෙග්ම වැඩ නැති වීම නිසා විශාල සංඛɕාවකට 
රැකියා අහිමි ෙවලා තිෙබනවා. දිගටම විවිධ රක්ෂා කරෙගන ආපු 
අයට අද රක්ෂා නැහැ. එම නිසා ඒ අය ජීවත්වීෙම්දී 
අමාරුකම්වලට මුහුණ දීලා තිෙබනවා. අපි ඒ ගැනත් 
විෙශේෂෙයන්ම බලන්නට ඕනෑ. 

අමු ෙත් දළු කිෙලෝවකට රුපියල් 80ක සහතික මිලක් ලබා 
ෙදනවා කියලා ෙපොෙරොන්දු වුණා. ඒක ෙබොෙහොම ෙහොඳයි. අපි ඒ 
ගැන සන්ෙතෝෂ වුණා. නමුත් ඒ මිලට ෙත් දළු ගන්ෙන් නැහැ. 
සාමානɕෙයන් ෙත් දළු කිෙලෝ එකක් රුපියල් 55ක් 60ක් වාෙග් 
මිලකට තමයි ගන්ෙන්. ඒ නිසා වතු අයිතිකරුවන් ෙසේවකයන්ට 
වැඩ ෙදන්ෙන් සුළු පමාණයයි. ලබා ෙදන වැඩ පමාණය අඩු ෙවලා 
තිෙබනවා. "ෙත් දළු මිල අඩු නිසා අපට කරන්න ෙදයක් නැහැ" 
කියලා වතු අයිතිකරුවන් කියනවා. ඒ අනුව ඒ වතුවල දීර්ඝ 
කාලයක සිට වැඩ කරෙගන යන ජනතාවට අද ජිවත්වීෙම්දී 
අමාරුකම්වලට මුහුණ ෙදන්නට සිදු ෙවලා තිෙබනවා. ෙම් නිසා 
ජනතාවට විවිධ වද ෙව්දනාවලට මුහුණ ෙදන්නට සිදු ෙවලා 
තිෙබනවා. 

වතු ජනතාවෙග් ඉඩම් ෙබොෙහොමයක් නාය ගිහින් තිෙබනවා. ඒ 
නාය ගිහින් කඩාෙගන ගිය නිවාසවල පදිංචිකරුවන් සඳහා තවමත් 
ස්ථාන සකස් කරලා නැහැ. ඒ නිසා ඒ ජනතාව අපහසුතාවලට පත් 
ෙවලා තිෙබනවා. තවමත් ඒ අය ඉන්ෙන් එක එක ස්ථානවල. ඒ 
වතුවල තිෙබන ෙගොඩනැඟිලිවල ඉන්නවා. කෑම ටික හදා 
ගන්නවත් කමයක් නැති තත්ත්වයක් තිෙබනවා. එකක් තමයි 
රැකියාවක් නැහැ; අෙනක තමයි ජීවත් ෙවන්න තැනක් නැහැ. 
රැකියාවක් ෙනොමැති නිසා කන්න ෙබොන්නත් නැහැ. එතෙකොට 
ෙකොයි තරම් ෙව්දනා සහගත තත්ත්වයකින්ද ඔවුන් ජීවත් 
ෙවන්ෙන් කියලා අපි කල්පනා කරලා බලන්න ඕනෑ. ෙම්වා ඇහැට 
දැකපු, ෙම්වාට සහභාගි වුණු ෙකෙනක් හැටියටයි මම ෙම් ගැන 
පකාශ කරන්ෙන්.  

බඩු මිල අඩු කරනවා කියලා, සමහර දවɕ නමින්ම සඳහන් 
කරමින්ම මිල නියම කරලා තිෙබනවා. දැන් කරලා තිෙබන්ෙන් 
හරිම වැඩක් තමයි, මිල අඩු කරනවා කිව්වාට මිල අඩු කරලා 
නැහැ, බඩු අඩු කරලා තිෙබනවා. කෙඩන් බනිස් ෙගඩියක් 
ගත්තාම එය මිරිකලා බැලුෙවොත් තිෙබන්ෙන් කුඩා පමාණයක්. 
ආපහු ඇඟිලි ටික දිග ඇරියාම  බනිස් ෙගඩියක් තිබුණා ද කියලා 
ෙහොයන්නවත් බැහැ. හුළං ෙබෝල විතරයි, බනිස් ෙගඩියක් නැහැ. 
පාන් ෙගඩියත්  අතින් තද කරලා අල්ලන්න පුළුවන්. ඒක 
ඇතුෙළේත් හුළං තිෙබන්ෙන්. පාන් ෙගඩියත් එෙහමයි. සිෙමන්ති 
ගැන කියනවා නම්, ඉස්සර නම් සිෙමන්ති ෙකොට්ටයක් ඇල්ලුවාම 
කිසිම පැත්තකට ෙහල්ෙලන්ෙන් නැහැ. දැන් එෙහම නැහැ. 
සිෙමන්ති ෙකොට්ටය මැදින් ඇල්ලුෙවොත් සිෙමන්ති ෙදපැත්තට 
වැෙටනවා. ෙමොකක්ද ෙහේතුව? මැද සිෙමන්ති නැහැ. ෙම්වා 
මන්තීවරුන්ට, ඇමතිවරුන්ට කරන්න පුළුවන් ෙද්වල් ෙනොෙවයි. 
ෙචෝදනාවක් හැටියටමත් ෙනොෙවයි කියන්ෙන්. නමුත් ෙම්වාට 
සම්බන්ධ නිලධාරින් ෙම්වා හරියට කියාත්මක කරනවාද කියලා 

පරීක්ෂා කර බලන්න ඕනෑ. සාමානɕ  ජනතාවට ඇති ෙවලා 
තිෙබන ෙව්දනාවන්, අමාරුකම් සම්බන්ධෙයන් බලන එක අෙප් 
වගකීමක්, යුතුකමක් වන නිසා ඒ සම්බන්ධෙයන්  කියා කරන්න 
ඕනෑ කියලායි මම පකාශ කරන්ෙන්.  

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
ගරු මන්තීතුමනි, දැන් කථාව අවසන් කරන්න. ඔබතුමාෙග් 

කාලය අවසානයි. 

 
ගරු දි.මු. ජයරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ᾊ.எம். ஜயரத்ன) 
(The Hon. D.M. Jayaratne) 
ඊළඟට තවත් එක් කරුණක් කියන්න තිෙබනවා. ඔබතුමන්ලා 

තීරණය කරලා තිෙබනවා, පළාත් පාලන ආයතන විසුරුවලා 
අවුරුද්දකට ෙකොමසාරිස්වරෙයකු යටතට පත් කරන්න. ෙමය මීට 
කලින් සාකච්ඡා කළාම, "එෙහම නැහැ. අවුරුද්දක් කල් ෙදනවා. 
ඒ සභාවන් ඒ ආකාරෙයන්ම පවත්වනවා" කියලා තමයි තීරණය 
කරලා තිබු ෙණ්. ඒ ගැන කල්පනා කර බලා ඒ සභාවන් ඒ 
ආකාරෙයන්ම කියාත්මක කරලා අවුරුද්දක් ගියාම මැතිවරණයක් 
තියන්න සූදානම් කරනවා නම් ෙහොඳයි. එෙහම කිරීම තුළින් ඒ 
ජනතාවට අවශɕ වන ෙසේවාවන්  හරියාකාරව කියාත්මක වනවා. 
ජනතාවට ආණ්ඩුව ෙදන ආධාර-උපකාරත් හරියාකාරව ෙයොදා 
ගන්න ඒ තුළින් පුළුවන්කම ලැෙබනවා. නිලධාරින්ට  එෙහම 
පැමිණිල්ලක් තිෙබනවා කියලා අපට හරියට කියාත්මක කරන්න 
පුළුවන්කමක් නැහැ.  

අෙප් ගරු ෙජෝන් අමරතුංග ඇමතිතුමා ෙපොලීසිෙය් නිලධාරින් 
මාරු කළාය කියලා තිබුණා. අවුරුදු 5ක් ෙවනකන් එකම ෙපොලිස් 
ස්ථානෙය් ෙසේවය කළාම මාරුවීම් ලබා ෙදනවා. කලින් සිටම 
එෙහම කළා. අවුරුදු 5ක් හිටියාම ෙවනත් තැනකට දානවා. ඒක 
වැරැදියි කියලා කියන්න බැහැ. ෙකොයි නිලධාරියාට වුණත් එවැනි 
මාරුවීමක් ලබා ෙදන  එක ෙහොඳයි. නමුත්, ෙමය  election එක 
බලා ෙගන කරන්න ෙහොඳ නැහැ. අෙප් ෙකෙනක් ෙම තැනට දාලා 
ෙවන ෙකෙනක් එතැනට දානවා කියලා එෙහම දාන්න ෙහොඳ 
නැහැ. මම හිතනවා එෙහම හිතලා ෙනොෙවයි කරන්න ඇත්ෙත්. 
නමුත් එෙහම කළා කියලා තමයි මිනිස්සු කියන්ෙන්. මම දන්ෙන් 
නම් නැහැ. මිනිස්සු කියන්ෙන්, "ඔය දාලා තිෙබන්ෙන් ඡන්දය 
නිසා" කියලායි .   

 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க)   
(The Hon.  John Amaratunga) 
ඡන්දයක් නැහැෙන් තවම.  
 
ගරු දි.මු. ජයරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  ᾊ.எம். ஜயரத்ன) 
(The Hon. D.M. Jayaratne) 
එෙහම කියනවා. කට්ටිය විහිළුවට කියනවා එෙහම තමයි 

ෙවලා තිෙබන්ෙන් කියලා. ෙපොලීසිය ගැනත්, ෙපොලිස් නිලධාරින් 
ගැනත් අපි ෙබොෙහොම පරීක්ෂාෙවන් බලන්න ඕනෑ. ෙමොකද? 
ෙපොලීසිය හරියට කියාත්මක වීම තුළින් තමයි රෙට් සාමය 
සමාදානය ඇති වන්ෙන්; ජනතාවට ෙගෞරවනීය තත්ත්වයක් ඇති 
වන්ෙන්. ෙපොලීසිය හරියට කියාත්මක වුෙණ් නැත්නම් එෙහම 
ෙවන්ෙන් නැහැ. අෙප් ෙපොලීසිෙය් අය ඇත්තටම නරකයි කියන්න 
බැහැ. ෙපොලීසිෙය් සමහර පුද්ගලයන්ෙග් වැරැදි තිෙබනවා. 
ෙපොලීසිෙය් ෙනොෙවයි, ෙකොතැනත් එවැනි පුද්ගලෙයෝ ඉන්නවා. 
නමුත් වැඩි  පිරිසක් ෙහොඳ අය.  එම නිසා ෙපොලීසිෙය් තත්ත්වයත් 
ආරක්ෂා කරමින්, එහි ෙගෞරවයට බාධාවක් ෙනොවන අයුරින් කියා 
කරන්න ඕනෑ. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

599 600 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

[අ.භා. 3.36] 
 
ගරු මහින්දානන්ද අලුත්ගමෙග් මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  மஹிந்தானந்த அᾤத்கமேக) 
(The Hon. Mahindananda Aluthgamage) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, අද වන විට නව රජයක් 

බලයට පත් ෙවලා තිෙබනවා. එය ෙවනදා පැවැති රජයන්ට වඩා 
ෙවනස් රජයක්. ෙම් රජය බලයට පත්  වන විට, ෙව්දිකාවල කිව්ෙව් 
යහ පාලනයක් අනුව කටයුතු කරන රජයක් කියලායි. 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, යහ පාලනයක් සඳහා බලයට පත් 
කරපු රජයකින් අපි ෙමවැනි ෙද්වල් ඉල්ලන්න ඕනෑ නැහැ. 
ෙමොකද, යහ පාලනයක් තිෙබන රජයක් ෙමවැනි ෙද්වල් 
කරන්ෙන් නැහැ. මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් දින 75කට 
වැඩි කාලයක් තුළ අපි දැක්කා,  රාජɕ ආයතනවල විශාල වශෙයන් 
ෙද්ශපාලන පළිගැනීම්   සිදු වන බව.  

ගරු ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා අප හමු වුණු 
ෙවලාෙව් එතුමා අපට කිව්ව ෙද් තමයි යහ පාලනයක් තුළ 
ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් නැහැ කියන එක. ඒක තමයි එතුමා ෙම් 
රෙට් ජනතාවට කිව්ෙව් කියා එතුමා කිව්වා. හැබැයි, යහ 
පාලනයක් තුළ ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් නැහැ කිව්වාට ආයතන 
ඇතුෙළේ එෙහම ෙවන්ෙන් නැහැ. එතුමා ඒ නිෙයෝග ෙදනවා.  
නමුත් ඒ ෙද්  ෙවන්ෙන් නැහැ.  දැන් අෙප් ගරු ලක්ෂ්මන් 
කිරිඇල්ල ඇමතිතුමා කිව්වා, ජනාධිපතිතුමා ෙපොලිස් මාරුවීම් 
නවත්වන්න කිව්වා කියලා. එතුමා එෙහම කිව්වත් යම් යම් ෙද්වල් 
සිද්ධ වනවා.  අපි අද ෙම් ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කෙළේත් එවැනි 
ෙද්වල් නවත්වන්න ජනාධිපතිතුමා නිෙයෝග කරද්දීත් ආයතන 
ඇතුෙළේ දිගින් දිගටම ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් සිද්ධ වන නිසයි.   

විෙශේෂෙයන් ඛනිජ ෙතල් නීතිගත සංස්ථාව, රජෙය් මුදණාලය, 
ලංගම, දුම්රිය, ෙපොලීසිය වාෙග් ආයතනවල ෙම් තත්ත්වය 
තිෙබනවා.  ඒ වාෙග්ම පසු ගිය කාලෙය් දිසාපතිවරු මාරු කළා; 
සමෘද්ධි සංවර්ධන නිලධාරින් මාරු කරන්න කටයුතු කළා. දැන් 
ඒවා නැවතිලා තිෙබනවා.  දිගින් දිගටම දැන් යහ පාලනය හරි 
මඟට ෙයොමු කරන්න අපට සිද්ධ ෙවලා තිෙබනවා. දැන් 
ෙපොලීසිෙය් අය මාරු කරන ෙකොට අපි කියන්න ඕනෑ, ඒක 
කරන්න එපා කියලා. එතෙකොට තමයි නවතින්ෙන්. දිසාපතිවරු 
මාරු කරන ෙකොට අපි කියන්න ඕනෑ, එපා කියන එක. එතෙකොට 
තමයි නවතින්ෙන්. සමෘද්ධි නියාමකවරු මාරු කරන ෙකොට අපි 
එපා කියන්න ඕනෑ. එතෙකොට තමයි නවතින්ෙන්. ඉතින් 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, යහ පාලන ආණ්ඩුවක් තුළ එෙහම 
ෙවන්න බැහැ. විෙශේෂෙයන් ඛනිජ ෙතල් නීතිගත සංස්ථාෙව් දිගින් 
දිගටම ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් සිද්ධ වනවා. ඛනිජ ෙතල් නීතිගත 
සංස්ථාෙව් වෘත්තීය සමිතිය  දිගින් දිගටම අමාතɕවරයා හමු ෙවලා 
ෙම් පිළිබඳව පැහැදිලි කරලා තිබුණා. අද වෘත්තීය සමිතියට 
කාර්යාලයක් නැහැ. වැඩ කරන්න බැහැ. ෙසේවකයන්ට පහර 
ෙදනවා. ෙසේවකයින් මාරු කරනවා. දිගින් දිගටම බලපෑම් 
තිෙබනවා. ඒ නිසා ෙම් පිළිබඳව අමාතɕවරයාෙග් අවධානය ෙයොමු 
ෙවන්න ඕනෑ.  

රජෙය් මුදණාලෙය් ෙසේවකයන්ට පහර ෙදනවා දිගින් දිගටම. 
ෙම් පිළිබඳව අපි ජනාධිපතිතුමාට පැමිණිලි කළා. නමුත් ෙම්වා 
තවම නැවතිලා නැහැ. ෙම්වා  ඔබතුමන්ලාෙග් විෙශේෂ අවධානයට 
ෙයොමු කරනවා.  

අෙප් ගරු රංජිත් මද්දුමබණ්ඩාර ඇමතිතුමනි, ලංගමෙය් 
තත්ත්වයත් ඒ වාෙග්මයි. එදා අතුරු අය වැ ය විවාදෙය්දිත් මා 
කිව්වා අපි ෙම්ක ගැන ඔබතුමාට වරදක් කියන්ෙන් නැහැ කියලා. 
ෙමොකද, ඔබතුමා දන්ෙනත් නැහැ, සමහර වෘත්තීය සමිති 
නායකයන්.  මා ඔබතුමාට කිව්වා, නාවලපිටිය ඩිෙපෝව මධɕම 
පළාෙත් ලාභ ලැබූ ෙහොඳම ඩිෙපෝව කියලා. ඔබතුමා ෙතොරතුරු 
ෙගන්වා බලන්න. මධɕම පළාත තුළ ලංගමෙය් ෙහොඳම ලාභ ලැබූ 

ඩිෙපෝව තමයි නාවලපිටිය ඩිෙපෝව. ඒ ඩිෙපෝ අධිකාරිවරයාව 
එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් සංවිධායකවරයාෙග් ෙගදරට ෙගන්වා 
කනට ගැහුවා. මා ඔබතුමාට ෙම් ගැන කිව්වා.  නාවලපිටිය 
ඩිෙපෝෙව් වීරසිංහ මහත්මයාව ෙගන්වා ආසන සංවිධායකවරයා 
කනට ගැහුවා. කනට ගහලා අලුතින් පත් කළා, ඩිෙපෝ 
අධිකාරිවරෙයක්.  ඒ ඩිෙපෝ අධිකාරිවරයා කවුද?  තහඩු ෙහොරකම් 
කරලා වැරදිකාරෙයක් වුණු පුද්ගලෙයක්.  ෙම්ක ඔබතුමා දන්ෙන් 
නැහැ. ඔබතුමාට ෙම් ෙතොරතුරු හරියට එන්ෙන් නැහැ.  මා 
කිව්වාට ඔබතුමා ෙම්ක ගැන  ෙහොයලා බලන්න. නාවලපිටිය 
ඩිෙපෝෙව් වර්තමාන ඩිෙපෝ අධිකාරිවරයා හැටියට කටයුතු 
කරන්ෙන් තහඩු ෙහොරකම් කරලා වැරදිකාරෙයක් වුණු 
පුද්ගලෙයක්.  එෙහම නම් ෙකොෙහොමද යහ පාලනයක් ඇති 
වන්ෙන්? එෙහම ෙවන්න බැහැ, ගරු ඇමතිතුමනි.  ෙම්ක ගැන 
ඔබතුමාට මා ෙචෝදනා කරන්ෙන් නැහැ.  අපට ආරංචි විධියට 
ෙබොෙහෝ ෙද්වල්  ඔබතුමාට ඇවිල්ලා කිව්වාම ඔබතුමා ඒවා 
නිවැරදි කරලා තිෙබනවා. ඒ නිසා අපි ගරු අභɕන්තර පවාහන 
ඇමතිතුමාෙගන් ඉල්ලා සිටින්ෙන් එවැනි ෙද්වල් නතර කරන්න 
කටයුතු කරන්න කියලායි. 

විෙශේෂෙයන්ම මා ස්තුතිවන්ත ෙවන්න ඕනෑ,  අෙප් ගරු 
එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස්. ගුණවර්ධන ඇමතිතුමාට.  අෙප් ආසනෙය් ඉඩම් 
පතිසංස්කරණ බල මණ්ඩලය නීතɕනුකූලව ෙබදා දීපු ඉඩම්වලින් 
ඒ අයව එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් සංවිධායකවරයා ගිහිල්ලා  
ගහලා එලවනවා. හැබැයි, ගරු එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස්. ගුණවර්ධන 
ඇමතිතුමා ඒ නීතɕනුකූලව කර තිබුණු කිසි ෙදයක් ෙවනස් 
කරන්න දුන්ෙන් නැහැ. ඒ වාෙග්ම දුම්රිය ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් 
සමහර ඉඩම්වල තිබුණු ඒ වාෙග් කාරණා  ගරු ඇමතිතුමා නිවැරදි 
කළා. ඒ වාෙග් ෙද්වල් කළා. ඒ නිසා මා කියන්ෙන් වැරදි විධියට 
අරෙගන තිෙබනවා නම්,  බදු අරෙගන නැත්නම්,  වැරදි කරලා 
තිෙබනවා නම් ඒවා සම්බන්ධෙයන් කටයුතු කරන එක හරි කියන 
එකයි.  හැබැයි, නීතɕනුකූලව බදු ගිවිසුම් අත්සන් කරලා, බදු 
ෙගවලා, කටයුතු කරපු අයට එෙහම කරන එක වැරදියි.   දැන් 
අෙප් නාවලපිටිය ගුරු ගම්මානෙය් ෙගවල් හදාපු මිනිස්සුන්ට 
ගහනවා.  අෙප් ගරු ගුණවර්ධන ඇමතිතුමාට මා ෙම් ගැන කිව්වා.   
ඉතින් ෙකොෙහොමද යහ පාලනය ඇති වන්ෙන්?  ඒක ඉඩම් 
කච්ෙච්රි තියලා,  ෙතෝරා ෙගන ඉදි කරපු ගුරු ගම්මානයක්.  
විදුහල්පතිවරු, කලාප අධɕක්ෂවරු ඉන්ෙන්. ඉතින් ෙමොකක්ද ෙම් 
ෙවන්ෙන්?  ෙම්ක ෙනොෙවයි, යහ පාලනය කියන එෙකන් අදහස් 
කරන්ෙන්. සමහර ඇමතිවරුන්ට ෙත්ෙරන්ෙන් නැහැ, යහ 
පාලනය කියන එක. ඒ නිසා අපි ගරු ජනාධිපතිතුමාෙගන් 
ඉල්ලීමක් කරනවා,  යහ පාලනය කියන එක සම්බන්ධෙයන් ෙම් 
ඇමතිවරුන්ට පන්තියක් තියන්න කියලා  කියලා.  එතුමාට ෙම්ක 
කරන්න අවශɕ වුණාට කරන්න  විධියක් නැහැ.  

ඊළඟට, ෙපොලීසිය ගත්තත්  අද සමහර තැන්වල ඒ වැඩ 
පිළිෙවළ සිදු ෙකෙරනවා.  ෙපොලීසිය භාර ගරු  ඇමතිතුමාට, අෙප් 
මිතයාට කියන්න ඕනෑ ෙම් මෑතකදී වුණු සිද්ධියක් ගැන. පසු 
ගියදා ගම්ෙපොළ ෙපොලීසියට එක්තරා පුද්ගලයකු පැමිණිල්ලක් කර 
තිෙබනවා, මා අධිකරණයට ඇවිල්ලා ඒ පුද්ගලයාට ෙවඩි තියන්න 
හැදුවා කියලා. අධිකරණයට ඇවිල්ලා පිස්ෙතෝලයක් ෙපන්වා 
ෙවඩි තියන්න හැදුවා කියලා ගම්ෙපොළ ෙපොලීසියට පැමිණිල්ලක් 
කර තිෙබනවා. ඒ පිළිබඳ-  [බාධා කිරීමක්]  ඒ ඇමතිතුමාෙගන් 
 ඉෙගන ෙගන. ගරු ඇමතිතුමනි, ඒ පිළිබඳව ෙපොලීසිය 
පරීක්ෂණයක් පැවැත්වූවා. අධිකරණෙය් හිටපු ආරක්ෂක 
නිලධාරින් කියනවා එෙහම සිද්ධියක් ෙවලා නැහැ කියලා. 
එතෙකොට එයා සාක්ෂියට ඉදිරිපත් කරපු අය - පැමිණිලිකරුවාෙග් 
සාක්ෂිකරුෙවෝ - කියනවා එෙහම ෙදයක් වුෙණ් නැහැ කියලා.  
උසාවිෙය් ෙතෝල්කයා කියනවා එෙහම ෙදයක් වුෙණ් නැහැ 
කියලා.  ඔක්ෙකෝම කියනවා, “නැහැ” කියලා.   ෙපෙර්දා ගිනි අවි 
පනත යටෙත් "B" Report එකක් ඉදිරිපත් කරලා තිෙබනවා.  දැන් 
මම උසාවියට බාර වුෙණොත්,  මාස තුනක් ඇතුෙළේ.  ඉතින්  
ඇමතිතුමනි, ෙම් නීතිය ෙමොකක්ද? ගිනි අවි පනත යටෙත් 
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පැමිණිල්ලක්  දමන්න ආයුධයක් තිෙබන්න ඕනෑ;  තුවාල 
කාරෙයක් ඉන්න ඕනෑ;  ස්වාධීන සාක්ෂි තිෙබන්න ඕනෑ.  ෙම් 
කිසිම ෙදයක් නැහැ.  ආණ්ඩු පක්ෂෙය් හිටපු ඇමතිවරෙයක් නම්, 
කථා කරනවා නම් ඒ ගිනි අවි පනත යටෙත් පැමිණිල්ලක් දානවා. 
දැන් ගම්ෙපොළ අධිකරණෙය් "B" Report එක තිෙබනවා.  ගරු 
ඇමතිතුමනි, නීතිඥයන්ෙග් මාර්ගෙයන් මම නීතිපතිතුමාට කථා 
කළා.  මම අද  ෙජɕෂ්ඨ නිෙයෝජɕ ෙපොලිස්පතිතුමාටත් කථා කළා.  
එතුමා කියනවා " සර් ෙම්ක වැරැදියි " කියලා.  ගරු ෙජෝන් 
අමරතුංග ඇමතිතුමනි, ෙපොලීසිය  කියනවා ෙම්ක වැරැදියි කියලා.  
ෙමෙහ ම හිතමු.  ඔබතුමා පාර්ලිෙම්න්තුෙව් සිටිනවා.  ඔබතුමාට 
විරුද්ධව මම ෙකොල්ලුපිටිය ෙපොලීසියට ගිහිල්ලා පැමිණිල්ලක් 
දමනවා ෙජෝන් අමරතුංග මහත්තයා  පිස්ෙතෝලයක් ෙපන්නලා මට 
ෙවඩි තියන්න ගියා කියලා.  එතෙකොට  ගිනි අවි පනත යටෙත් 
පැමිණිල්ලක් කරලා ඔබතුමා අත් අඩංගුවට ගන්න මට පුළුවන්ද?  
එෙහම ගිෙයොත් ෙම් රෙට් මිනිස්සු ඉන්ෙන් ෙකොෙහොමද? ඉතින් 
ෙම්කද යහ පාලනය?   ෙම්කද ෙම් යහ පාලනය කියන්ෙන්?   

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි,  ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
ජනාධිපතිතුමා අපට කිව්වා, එතුමන්ලාෙග් දින සියෙය් වැඩ 
පිළිෙවළට සහෙයෝගය ෙදන්න කියලා.  අපි අත උස්සලා 
ඉතිහාසෙය් පළමුෙවනි වතාවට ඒ සහෙයෝගය ලබා දුන්නා.   හෘදය 
සාක්ෂියට එකඟව අපිට එෙහම ෙදන්න බැහැ.    එක්සත් ජාතික 
පක්ෂ ආණ්ඩුෙවන් ගහලා අෙප් ඇ  ෙඟ් මැහුම් අසූ ගණන් 
තිෙබනවා.  අෙප් මිනිස්සු මරලා තිෙබනවා. අපට පශ්න තිෙබනවා.  
හැබැයි, ඒ සියල්ලම අමතක කරලා අපි අතිගරු ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා ෙවනුෙවන්  තමුන්නාන්ෙසේලාට 
සහෙයෝගය දුන්නා.  හැබැයි, ඒ සහෙයෝගය ෙදන ෙකොට ෙමෙහම 
දිගින්දිගට මිනිස්සුන්ට ගහනවා නම්, ෙම් විධියට ෙබොරු ෙචෝදනා 
නඟලා අල්ලනවා නම්, - [බාධා කිරීමක්] අද ආණ්ඩුෙව් හිටපු 
ඇමතිවරෙයක් ෙමොනවා ෙහෝ ෙදයක් ෙවලා ගිහිල්ලා කථා 
කෙළොත් එෙහම නැත්නම්   හිටපු ජනාධිපති මහින්ද රාජපක්ෂ 
මහතා හමු වුෙණොත්, ඊට පහුවදා උෙද් අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ ෙචෝදනා 
විමර්ශන ෙකොමිසමට පැමිණිල්ලක් ඉදිරිපත් කරනවා.  ෙමොකක්ද 
ෙම්ෙක් ෙත්රුම?  ෙම් විධිෙය් මර්දනයක් කවදාවත් තිබුෙණ් නැහැ.   
ෙම් විධියට ෙද්ශපාලනඥයන්ෙගන් පළිගත්ත කාලයක් 
ඉතිහාසෙය් තිබුෙණ් නැහැ.   

ගරු ඇමතිතුමනි, ඊෙය් රත්ගම පාෙද්ශීය සභාෙව් 
සභාපතිතුමාට ෙවඩි තියලා මැරුවා.  ඔබතුමා ඒ ගැන දන්නවා 
ඇති. ෙපොලීසිය බාර ඇමතිතුමා හැටියට ඔබතුමාට ඒ ගැන ආරංචි 
ෙවලා ඇති. එතුමා මහජන නිෙයෝජිතෙයක්. එදා පාර්ලිෙම්න්තු 
ෙගොඩනැගිල්ලට ඇවිල්ලා එතුමා කථා කළා. එතුමා කථා කරපු 
යම් පශ්නයක් තිබුණා.  එතුමා විතරයි සභාපතිවරු ෙවනුෙවන් එදා  
කථා කෙළේ. ඊෙය් එතුමාෙග් ෙගදරටම ඇවිල්ලා අඬගහෙගන 
ගිහිල්ලා එතුමාට ෙවඩි තියලා මරා දමා තිෙබනවා. ෙමොකක්ද ෙම් 
නීතිය? ෙම්කද ෙම් යහ පාලනය කියන්ෙන්? ෙම්කටද ෙම් රෙට් 
මිනිස්සු ඡන්දය දුන්ෙන්? දැන් අෙප් මිනිස්සු අහනවා, 
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙරදි ඇඳෙගනද ෙම්වා කරන්ෙන් කියලා. ෙම්වා 
කරන්න ලජ්ජා නැද්ද  කියලා අහනවා? තමුන්නාන්ෙසේලාට 
ආණ්ඩුවට ඡන්දය ෙදන්න ලජ්ජා නැද්ද කියලා අහනවා.  ගරු 
ඇමතිතුමනි, ෙම් පශ්නයත් එක්ක ගම්වල දී අපි අසරණ ෙවනවා.  
ඒ නිසා අපි ඉතාම ෙගෞරවෙයන් ඔබතුමාෙගන් ඉල්ලා සිටින්ෙන්.  
දිගින් දිගටම ෙම් විධියට කටයුතු කරන්න ඉඩ ෙදන්න එපා 
කියලායි. 

අද අරලියගහ මන්දිරෙය් ඒකකයක් තිෙබනවා.  ඒ ඒකකය 
සතියකට වතාවක් හමු ෙවනවා.  එෙහම හමුෙවලා ඇමතිවරු කී 
ෙදෙනකුට නඩු දැම්මාද,  කී ෙදෙනක් ගැන බැලුවාද,  කී ෙදෙනක් 
අත්අඩංගුවට ගත්තාද, - [බාධා කිරීමක්]  අද ෙමොකක්ද ෙම් 
කරන්ෙන්?  ෙම්කටද ෙම් රෙට් ජනතාව ඡන්දය දුන්ෙන්?    කවුරු 
වැරදි කළත් වැරදියි කියලා අපි හැමදාම කිව්වා.  වැරදි කරපු 
මිනිස්සුන්ට දඬුවම් ෙදන්න.  ගරු ඇමතිතුමනි, ඒක අපි 
පිළිගන්නවා.  හැබැයි,  අෙප් ආණ්ඩුව කාලෙය් වැරදි කරපු 

ෙබොෙහෝ අය අද තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් කන්ෙතෝරුවල ඉන්නවා.  
අද ඇමතිතුමා කියනවා, පසු ගිය කාලෙය් මුදල්  ෙගවන්න බැරිවූ 
ෙලොකු ෙකොන්තාත්කාරෙයෝ ඉන්නවා  කියලා.  මහා මාර්ග 
අමාතɕාංශයට මහා පරිමාණ  ෙකොන්තාත්කරුවන්ට රුපියල් 
මිලියන ගණන් ෙගවන්න සල්ලි  තිෙබනවා.  අන්න අද මුදල් 
අමාතɕාංශෙය් එක එක කාමරවලට එක එක්ෙකනා ෙගනැල්ලා 
බිල් ෙගවන්න සියයට 10ක්  ඉල්ලනවා.  බිල් ෙගවන්න සියයට 
10ක් ඉල්ලනවා.  ෙමොකක්ද ෙම්ක?  තමුන්නාන්ෙසේලාට ෙම්කටද 
ඡන්දය දුන්ෙන්? ඒ වාෙග්ම ඇවන්ට් ගාර්ඩ්  සමාගමට අයත් අවි 
නැවක් ගැන කිව්වා.  ඒ අවි නැව පිළිබඳව වැරදි විධියට කථා 
කෙළේ කවුද?  ඒකට මිලියන 60ක් සල්ලි ගත්ෙත් කවුද? 
තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් දූෂණ කමිටුෙව් නීති උපෙද්ශකතුමායි.  
ෙම්කද යහ පාලනය කියන්ෙන්?  ෙම්කටද තමුන්නාන්ෙසේලාට 
ඡන්දය දුන්ෙන්?  මහ බැංකුෙව් සිදු වුණ දවල් මං ෙකොල්ලය ගැන 
ඔබතුමාත් දන්නවා.  ෙම් රෙට් ජනතාව ඔබතුමන්ලා ෙකෙරහි 
ෙලොකු විශ්වාසයක් තැබුවා.  අපි ඔබතුමන්ලාට සහෙයෝගය 
ෙදන්ෙනත්  ඔබතුමන්ලා ෙකෙරහි ඒ විශ්වාසය  තියාෙගනයි.   ඒ 
නිසායි අපි කියන්ෙන් ෙම් වාෙග් ෙද්වල් ෙවන්න ෙදන්න එපාය 
කියලා. දිගින් දිගටම විපක්ෂෙය් ෙද්ශපාලනඥයන්ට ගහනවා; මඩ 
ගහනවා.   

දැන් බලන්න, එක්තරා නාළිකාවක දිනපතාම ඇමතිවරුන්ෙග් 
නම් දමනවා ඔවුන්ට විරුද්ධව  අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ ෙචෝදනා  
විමර්ශන ෙකොමිසමට පැමිණිලි කළා කියලා.  ෙමොන තරම් 
අසාධාරණද?  දැන් එදා අෙප් කට්ටියම ගිහිල්ලා මහ බැංකුවට 
විරුද්ධව අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ ෙචෝදනා විමර්ශන ෙකොමිසමට 
පැමිණිලි කළාම එතැන අය කියනවා ෙම් දමා තිෙබන 
පැමිණිලිවලින් සියයට  80ක්ම ෙබොරු කියලා.  නිකම් ෙකොළ 
කෑල්ලක ලියා ෙගන ගිහිල්ලා පැමිණිලි ඉදිරිපත් කරනවා.   

අද ෙමොකක්ද ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ කරන්ෙන්?  අද අනුර 
දිසානායක මහත්මයාට ලජ්ජා නැහැ.  අද ෙමොකක්ද ෙජ්වීපී  එක 
කරන්ෙන්?  අනුර දානවා;  රවි ගහනවා.  අනුර දානවා; රනිල් 
ගහනවා.  අද ෙම්ක තමයි match එක.  අද පාර්ලිෙම්න්තුෙව් 
අලුත්ම  කීඩාව ෙම්ක තමයි.  ඔබතුමන්ලාම පශ්න ලියලා, 
ඔබතුමන්ලාම උත්තර ෙදනවා.  ෙමොකක්ද ෙම්ක?  ඔබතුමන්ලාම 
පශ්න අහලා ඔබතුමන්ලාම උත්තර ෙදනවා.  

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
ගරු මන්තීතුමනි, ඔබතුමාට ලබා දී ඇති කාලය අවසානයි.  

 
ගරු මහින්දානන්ද අලුත්ගමෙග් මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  மஹிந்தானந்த அᾤத்கமேக) 
(The Hon. Mahindananda Aluthgamage) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, මට තව සුළු ෙව්ලාවක් ලබා 

ෙදන්න. මා ෙම් අවස්ථාෙව්දී විෙශේෂෙයන්ම ෙපොලීසිය බාර ගරු 
අමාතɕතුමාෙගන් ඉල්ලීමක් කරනවා.  ගම්ෙපොළ ෙපොලීසියට දමා 
තිෙබන එම පැමිණිල්ල ගැන ෙහොයලා බලන්න. එෙහම පැමිණිලි 
දමන්න බැහැ, ගරු ඇමතිතුමනි.  ගරු ඇමතිතුමනි, ඔබතුමා පසු 
ගියවතාවට වඩා නම් ෙහොඳයි.  අපි ඒ ෙගෞරවයත් ඔබතුමාට ලබා 
ෙදන්න ඕනෑ.  2001 ෙපොලීසිය බාර ඇමතිතුමාට වැඩිය 2015 
ෙපොලීසිය බාර ඇමතිතුමා ෙබොෙහොම වැදගත්, ෙගෞරවනීයයි කියන 
එකත් ෙපොඩ්ඩක්  කියන්න ඕනෑ. පසු ගිය  වතාෙව්දී නම් අපට 
ෙබෙහවින් කරදර කළා. හැබැයි ෙමවර ඔබතුමා ෙහොඳයි.  

 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க)  
(The Hon.  John Amaratunga) 
ෙම්ක, යහ පාලනය ෙන්.  
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ගරු මහින්දානන්ද අලුත්ගමෙග් මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  மஹிந்தானந்த அᾤத்கமேக) 
(The Hon. Mahindananda Aluthgamage) 
වත්තලදී ෙමොකක් ෙහෝ ෙපොඩි misfire එකක් වුණා. වත්තල 

සිද්ධිය හැර ඔබතුමා ෙහොඳයි. අපි ඒකත් ඔබතුමාට කියන්න ඕනෑ.  

ගරු ඇමතිතුමනි, අපි ඔබතුමාෙගන් ඉතාම ෙගෞරවෙයන් 
ඉල්ලීමක් කරනවා. ඔබතුමා දන්නවා ෙන් ෙපොලිස් නිලධාරියා 
ගැන. අෙප් ළඟ හිටපු ෙකනාම තමයි අෙනක් පැත්තට salute 
කරන්ෙන්. අපි ෙගනාපු OICම තමයි අපව කූඩුවට දමන්ෙන්. ඒ 
වාෙග්මයි, ඔබතුමන්ලාට salute කරපු ෙකනාම තමයි අප බලයට 
ආවාම ඔබතුමන්ලාව කූඩුවට දමන්ෙන්. ගරු ඇමතිතුමනි, අපි 
ඉතාම ෙගෞරවෙයන් ඔබතුමාෙගන් ඉල්ලා සිටිනවා ඒ මර්දනය 
කිරීම් පිළිබඳව ඔබතුමාෙග් අවධානය ෙයොමු කරන්න කියලා.  

තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් ආණ්ඩුව යහ පාලන ආණ්ඩුවක් බව 
කියනවා. ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමාත්, රනිල් විකමසිංහ 
අගමැතිතුමාත් දිගින් දිගට ෙව්දිකාවල කියන්ෙන්, "ෙම්ක යහ 
පාලනයක්" කියලායි. ඒ යහ පාලනය ගව පාලනයක් බවට පත් 
කර ගන්න එපා. යහ පාලනය පිළිබඳව සැබැවින්ම දන්ෙන් නැති 
ෙගෝලයන් ටික එක්කරෙගන ඇවිල්ලා ඒ ගැන කියලා ෙදන්න; 
උගන්වන්න. දිගින් දිගට කරන ෙද්ශපාලන මර්දනය නවත්වන්න. 
වැරැදිකරුවන්ට දඬුවම් ෙදන්න. අපි එතැන ඉන්නවා. හැබැයි 
නිරපරාෙද් ෙබොරු ෙචෝදනා එල්ල කරන්න එපා. ඒ අහිංසක 
මිනිසුන්ට ගහන්න ෙදන්න එපා. නැවතත් ඒ ඉල්ලීම ෙම් රජෙයන් 
කරමින් මා නිහඬ ෙවනවා. ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
[අ.භා. 3.48] 

 
ගරු එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස.් ගුණවර්ධන මහතා (ඉඩම් 
අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு எம்.ேக.ஏ.ᾊ.எஸ். குணவர்தன - காணி அைமச்சர்) 
(The Hon. M.K.A.D.S. Gunawardana - Minister of  Lands)  
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් ගරු 

මන්තීතුමන්ලාෙග් කථා රාශියකට අපි ඇහුම් කන් දුන්නා. 
එතුමන්ලා යහ පාලනය ගැන විස්තර කරන ෙකොට අපට සිද්ධ 
ෙවනවා පසු ගිය කාලෙය් පැවැති රජය කර ෙගන ගිය පාලනය 
ෙමොකක්ද කියලා අහන්න. අපට එය සිහිපත් ෙවනවා. අප ඒ ගැන 
කියන්න ඕනෑ.  

 
ගරු මන්තීවරෙයක් 
(மாண்ᾗமிகு உᾠப்பினர் ஒᾞவர்) 
(An Hon. Member) 
ඔබතුමාත් ඒ රජෙය් සිටියා ෙන්ද?   
 
ගරු එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස.් ගුණවර්ධන මහතා 
(மாண்ᾗமிகு எம்.ேக.ஏ.ᾊ.எஸ். குணவர்தன) 
(The Hon. M.K.A.D.S. Gunawardana) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ඉඩම් ඇමතිවරයා හැටියට මම 

දන්නවා ඉඩම් අමාතɕාංශය කර තිෙබන ෙද්වල්. ඉඩම් 
අමාතɕාංශයට අයිතිව තිබුණු ඉඩම් පතිසංස්කරණ ෙකොමිසම 
ජනාධිපති කාර්යාලයට අරෙගන පවුෙල් අයට, නෑදෑයන්ට, අයියා 
මෙලෝට, බාප්පලා පුතාලාට රෙට් තිෙබන වටිනා ඉ ඩම් ටික ෙසේරම 
හරවා ෙගන තිෙබනවා. ඉතාම නරක විධියට ඒ වැඩ පිළිෙවළ කර 
ෙගන ගිහින් තිෙබනවා. එදා කවුරුවත් ඒ ගැන කිව්ෙව් නැහැ. 
නමුත් අපට ඒක බලා ෙගන ඉන්න බැරි වුණ නිසා ෙම් යහ 
පාලනය ඇති කරන්න අපි එතැනින් අයින් වුණාය කියන එක 
ෙබොෙහොම ෙගෞරවෙයන්, ආඩම්බරෙයන් කියනවා. එෙහම කියන 
ගමන්ම, අපි ජයගහණය තහවුරු කරවපු ෙකනාෙග් ජයගහණය 
ගැන කථා කරනවා මිස 62ට වැඩිය 58 ෙලොකුයි කියලා 
ෙපන්වන්න කටයුතු කර ෙගන යන්ෙන් නැහැ. ඔය 58 ගැනත් 

කියන්න ඕනෑ. කවුරුවත් විශ්වාස කර ෙගන සිටිෙය් නැහැ, 
ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමාට හැටෙදලක්ෂයක් ෙනොෙවයි, 
ෙදලක්ෂයක්වත් ඡන්ද ලැෙබ්වි කියලා. ෙරද්ද බැනියම අඳින, 
සිංහල භාෂාෙවන් කථා කරන, ෙපරකෙදෝරුකම්, අද්වකාත්කම් 
නැති, අහිංසක, නිරහංකාර, ගෙම් ෙගොවි පවුලක ෙගොවිෙයකු 
හැටියට හිටපු ෙකනාට ෙමොකාද ඡන්දය ෙදන්ෙන් කියලායි 
සියල්ෙලෝම කල්පනා කෙළේ. ඒ නිසා ඔය පනස් අටලක්ෂයවල් 
ගැන කථා කරන්න ෙදයක් නැහැ. දූෂණෙයන් පිරුණු, 
මර්දනෙයන් භීෂණෙයන් කටයුතු කරපු ඒ කාලකණ්ණි ආණ්ඩුව 
නැති කරන්න අපි හතරෙදනායි පක්ෂෙයන් ගිෙය්. තුෙනන් ෙදෙක් 
බලය තිබුණු රජයක් අෙනක් පැත්ත ගහන්න, යහ පාලනය ෙගන 
එන්න අපි හතරෙදනකුට පුළුවන් වුණා. ආසියාෙව් ආශ්චර්යය 
ඒකයි කියන එක මා ෙම් අවස්ථාෙව්දී සඳහන් කරනවා.  

තුෙනන් ෙදෙක් බලයක් තිබුණු මහා ආණ්ඩුව පිදුරුතලාගල 
වාෙගයි, කවදාවත් ෙහලෙවන්ෙන් නැහැ කියලායි හිතාෙගන 
සිටිෙය්. දූෂණෙයන්, භීෂණෙයන් පිරි සියලු ෙදනා දමා ෙගන කර 
ෙගන ගිය ඒ පාලනය නැති කෙළේ අපි හතරෙදනායි. ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන මහත්මයාත් එක්ක පස්ෙදනායි. එෙහම නම්, ඒක 
ආසියාෙව් ආශ්චර්යයයි. අවුරුදු ගණනක් තිස්ෙසේ කිය කියා සිටි 
ආසියාෙව් ආශ්චර්යය ඇති වුණා කියන එක අපි කියන්න ඕනෑ. 
හැම තැනකම බැලුවාම තත්ත්වය එකමයි. අපි ඒක දන්නවා. ඒ 
කාලෙය්  සෑම අමාතɕාංශයකම, සෑම ඇමතිවරෙයකුම මැසිවිලි 
නඟමිනුයි සිටිෙය්. ඒ අය අප එක්ක කිය කියා සිටිෙය්, "මචං, 
යමල්ලා යන්න. මුන් කාලකණ්ණි. මුන් එක්ක ඉන්න බැහැ. අෙප් 
අරකට ඇඟිලි ගහනවා, ෙම්කට ඇඟිලි ගහනවා." කියලායි. එෙහම 
වාතාවරණයක් තිෙයද්දී තමයි, ෙම් තත්ත්වය ඇති කර ගන්න 
පුළුවන්කම ලැබුෙණ්. ෙකොෙහොම වුණත් ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් 
කවුරුන් ෙහෝ කරනවා නම්, ඒක වැරැදියි. එය දිගින් දිගට එන 
කියා දාමයක්.  

රාජɕ ෙපරළියක් එක්ක ඒ ඒ ෙද්ශපාලන පක්ෂවල සිටින 
සමහර අය -නායකයන් ෙනොෙවයි. ඊළඟ නායකයනුත් ෙනොෙවයි 
- ඒ වාෙග් ෙද්වල් කරනවා.   ෙම්වා එදා ඉඳන්ම එන ෙද්වල්. 
නමුත් ඒවා නවත්වන්න ඕනෑ. ෙම් වැඩ පිළිෙවළ නවත්වන්න 
තමයි අතිගරු ජනාධිපතිතුමා යහ පාලනය තුළ ජාතික ආණ්ඩු 
සංකල්පයකට යන්ෙන්. ජාතික ආණ්ඩුවක් හැදුවාම 
පාර්ලිෙම්න්තුව නිෙයෝජනය කරන සියලුම පක්ෂවල අය නියමිත 
ඇමතිකම්වලට, නියමිත තනතුරුවලට පත් ෙවනවා. එෙහම පත් 
වුණාම ශී ලංකා ද, යූඑන්පී ද, ෙජ්වීපී ද, ජාතික ෙහළ උරුමය ද 
කියලා එකක් නැහැ. එකම ආණ්ඩුවක්. එතෙකොට කිසිම 
ෙකෙනක් එක් එක්ෙකනාට විරුද්ධව කටයුතු කරන්න, පළිගන්න, 
මාරු කරන්න, රක්ෂා නැති කරන්න කටයුතු කරන්ෙන් නැහැ. ඒ 
සඳහා සියලුම ෙදනාට  අපි ආරාධනා කරනවා. ජනතාව 
බලාෙපොෙරොත්තු වන්ෙන් ෙමන්න ෙම්කයි. මුළු ෙලෝකයම 
බලාෙපොෙරොත්තු වන්ෙන් ෙම් ජාතික සමගියයි.  ෙබොදුබල ෙසේනාව 
දමලා මුස්ලිම් ජනතාව විනාශ කරනෙකොට, මුස්ලිම් පල්ලි විනාශ 
කරනෙකොට, මුස්ලිම් පල්ලිය ළඟ තිබුණු කාලි මෑණියන්ෙග් 
ෙකෝවිල ගිනි තබනෙකොට මුළු ෙලෝකෙය්ම ඒ ඒ ආගම් අදහන අය 
-ෙබෞද්ධ, හින්දු, කෙතෝලික, ඉස්ලාම් ඇතුළු ෙලෝකෙය් තිෙබන 
අෙනකුත් සියලුම ආගම් අදහන අය- බලාෙපොෙරොත්තු වුණා අෙප් 
රෙට් ආගමික සංහිඳියාවක් තිෙයන්න ඕනෑ කියලා. ඒකට පිළිතුරු 
වශෙයන් තමයි ජනතාව බලාෙපොෙරොත්තු වුණු පරිදි එෙහම 
හිරිහැර කරන එකක් නැති  ෙවයි කියලා හිතා ෙගන ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන මැතිතුමා ගැන විශ්වාසය තියලා කටයුතු කෙළේ.  

අපි කියන්න ඕනෑ පසු ගිය දින ෙදක තුන තුළ ජාතීන් අතර 
විරසකවීමක් ඇති කරන්න සමහරු උත්සාහ කළ බව. නමුත් 
එෙහම ෙදයක් ඇති වන්ෙන් නැහැ. ආගම් අතර යම් කිසි පශ්න 
ඇති කරන්න හදනවා. නැවත ෙබොදුබල ෙසේනාව ෙග්න්න හදනවා. 
නමුත් ඒකට ජනතාව ඉඩ ෙදන්ෙන් නැහැ.  ෙම් ජාතීන් අතර ඇති 
වුණු සාමය  ෙලෝකය බලාෙපොෙරොත්තු වුණු සාමයක්. ෙලෝකෙය් 
සියලු ආගම් අදහන අය බලාෙපොෙරොත්තු වුණු ෙදයක්. නිදහෙසේ 
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අෙප් රටට ඇවිල්ලා යන්න, ඒ ඒ ආගම්වලට අයත් සිද්ධස්ථාන 
වැඳ පුදා ගන්න, අෙප් රටට ඇවිල්ලා කර්මාන්ත දියුණු කරන්න, 
අලුතින් කර්මාන්ත පටන් ගන්න ෙලෝකෙය් ජනතාව 
බලාෙපොෙරොත්තු වුණා. අද ෙම් රෙට් ඒ සියලු තත්ත්වයන් 
තිෙබනවා. අද යහ පාලනයක් තිෙබනවා. ඒ අතර සුළු සුළු සිදුවීම් 
ඇති ෙවනවා. අපි ඒක නැහැයි කියන්ෙන් නැහැ. ඒක සාමානɕ 
ෙදයක්. සර්වෙතෝභද කිසි ෙකෙනක් නැහැ. අපි දන්නා විධියට, 
අෙප් ආගෙම් හැටියට  ෙලෝකෙය්ම නිවැරදි ෙකෙනක් හිටිෙය්  
බුදුරජාණන් වහන්ෙසේ විතරයි. ඔය සිදු වන ෙද්වලුත්  නැති කර 
ෙගන ඉදිරිෙය්දී යහපත් විධියට  අපි කටයුතු කර ෙගන යනවා.    

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙපොලීසිය ගැනත් මම 
විෙශේෂෙයන් සඳහන් කරන්න ඕනෑ. ෙපොලීසිෙය් මාරු කිරීම් වාෙග් 
ෙද්වල් සිදු වුණාය කියලා ෙම් සභාව කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාෙව්  
තිෙබනවා. ෙම් ආණ්ඩුෙවන් කළත්, ෙකොයි ආණ්ඩුෙවන් කළත් 
වැරදි ෙද්වල් වැරදි හැටියට අපි ෙකොයි කවුරුත් පිළිගන්න ඕනෑ.  
ෙම් රෙට් අෙනකුත් ආරක්ෂක හමුදාවන් සමඟ සසඳන ෙකොට 
ෙපොලීසිය විශාල ෙසේවාවක් කරනවා. මහජනතාව ළඟින් ඉඳ ෙගන 
මහජනතාවට මාර්ගය ෙපන්වීෙම් තැන සිට දරුවා පාසලට යන්න 
පාෙරන් එහා පැත්තට මාරු කිරීම, හදිසි අනතුරු  විභාග කිරීම, ෙග් 
ෙදොර, ෙද්ෙපොළ ආරක්ෂා කිරීම,  මහජනතාව අතර සාමය ආරක්ෂා 
කිරීම ආදී සියලුම ෙද් කරනවා.  ෙනොෙයකුත් දුක් කරදර විඳිමින් 
ෙම් සියලු කටයුතු කරනවා. පසු ගිය රජය කාලෙය් හිටපු 
ජනාධිපතිතුමාට මම ෙබොෙහොම පැහැදිලිව කිව්වා, ආරක්ෂක 
ෙල්කම්වරයා හමුදා තුනට විතරයි සියලුම සැප පහසුකම් 
ෙදන්ෙන්, සියලු සැපයීම් කරන්ෙන්, ෙපොලීසිය ගැනත් බලන්න, 
ෙපොලීසිය කලකිරිලා ඉන්ෙන් කියලා. එතෙකොට එකපාරටම මට 
කිව්වා, "ගුෙණ්, ඔය ෙපොලිස්කාරෙයෝ පගාකාරෙයෝ" කියලා.  
එෙහමයි එදා රෙට් රාජɕ නායකයා ෙපොලීසියට සැලකුෙව්. නමුත් 
ෙපොලීසිය තමයි ජනතාවෙග් සෑම ෙදයකටම ඕනෑ කරන්ෙන්. 
ෙපොලීසිය ගැන බැලුෙව් නැහැ.  

අද අෙප් ආණ්ඩුව වුණත් ෙපොලීසියට සලකන්නට ඕනෑ. තවම 
සලකන්න පටන් ගත්ෙත් නැහැ.  යතුරුපැදි 24,000කට මුදල් 
බැඳලා තිෙබනවා, ඒවා ෙගනත් ෙදන්නට ඕනෑ. ඒ වාෙග්ම 
ෙපොලීසිෙය් තවත් 50,000කට පමණ යතුරුපැදි ලබා ෙදන්නට 
ඕනෑ. ෙපොලිස් නිලධාරින්ෙග් වැටුප ගැන කල්පනා කරන්නට 
ඕනෑ.  හමුදාවක සාජන් ෙම්ජර්වරෙයක් ගන්න වැටුප තමයි 
ෙපොලීසිෙය් ෙකොට්ඨාසයක් බාර ෙපොලිස් අධිකාරිවරෙයකු ගන්ෙන්.  
නමුත් කරන ෙසේවාව ෙදස බැලුවාම තුන්දහසක්, හාරදහසක් 
පාලනය කරන්න ඕනෑ,  ෙපොලිස් ස්ථාන 10ක්, 12ක් 
ෙමෙහයවන්නට ඕනෑ,  පැය 24 පුරාම රාජකාරි කරන්න ඕනෑ.  අද 
මහජන සාමය ෙවනුෙවන් විතරක් ෙනොෙවයි, සෑම ෙදයක් 
ෙවනුෙවන්ම ෙපොලීසියට කටයුතු කරන්න ෙවලා තිෙබනවා. 
ෙඩංගු මදුරුවන් අල්ලන්න ෙපොලීසිය යන්න ඕනෑ, කැළි කසල 
ශුද්ධ කරන්න ෙපොලීසිය යන්න ඕනෑ. කුමන ෙදපාර්තෙම්න්තු 
තිබුණත් මහජනතාවෙග් සියලු ආපදා ෙවනුෙවන් ෙපොලීසිය 
මැදිහත් ෙවන්නට ඕනෑ.   

ෙපොලිස් ආඥාපනෙත් සඳහන් රාජකාරි ෙනොෙවයි ෙපොලීසියට 
කරන්න තිෙබන්ෙන්. ෙපොලිස් ආඥාපනතට අමතරව තවත් රෙට් 
කියාත්මක ෙවන ආඥාපනත් 82ක වැඩ කටයුතු ෙපොලීසියට 
අමතර රාජකාරි හැටියට කරන්න සිද්ධ ෙවලා තිෙබනවා.  මත් 
පැන් අල්ලන එක ෙපොලීසිෙය් රාජකාරියක් ෙනොෙවයි, මත් කුඩු 
අල්ලන එක ෙපොලීසිෙය් රාජකාරියක් ෙනොෙවයි, දැව අල්ලන එක 
ෙපොලීසිෙය් රාජකාරියක් ෙනොෙවයි, මිල පාලන භාණ්ඩ අල්ලන 
එක ෙපොලීසිෙය් රාජකාරියක් ෙනොෙවයි, ඒවාට ෙවන ෙවනම 
ආඥාපනත් යටෙත් ෙදපාර්තෙම්න්තු පිහිටුවලා, ඒවාට අවශɕ 
නිලධාරින් පත් කරලා තිෙබනවා. ඒ නිලධාරින්ටත් වැටුප් 
ෙගවනවා.  වනසත්ව ආරක්ෂක, වනජීවී ආරක්ෂක, ධීවර ආදී ෙම් 
සියලු ක්ෙෂේතයන්හි රාජකාරි ෙපොලීසියට කරන්න ෙවලා 
තිෙබනවා.  නමුත් කවුරුවත් ෙපොලීසියට සලකන්ෙන් නැහැ.  එම 
නිසා මම ඉතා ඕනෑකමින් අෙප් ආණ්ඩුෙවනුත් ඉල්ලා සිටින්ෙන් 

ෙපොලිස් නිලධාරින්ට නිදහෙසේ කටයුතු කරන්න පුළුවන් වැඩ 
පිළිෙවළක් සකස් කරන්න කියලායි.  කුමන ෙහෝ ෙව්ලාවක, 
ෙකොතැනකට transfer ෙකරුවත් හිත සන්ෙතෝෂෙයන් යන්න නම් 
ෙහොඳ වැටුපක් ඔවුන්ට තිෙබන්නට ඕනෑ. ජීවත් වීෙම් ෙහොඳ 
මාර්ගයක් තිෙබන්නට ඕනෑ. පැය 24ක් රාජකාරි කරලා ෙගදර 
ගිහින් ෙනෝනා එක්ක, දරුවන් එක්ක සන්ෙතෝෂෙයන් ජීවත් 
ෙවන්නට පුළුවන් ෙවන්න ඕනෑ.  අෙනක් ඕනෑම රජෙය් 
ෙසේවකෙයකුට පැය 8ක් රාජකාරි කරලා ගියාට පස්ෙසේ අඩුම 
ගණෙන් තමන් ඉන්න තැන ෙකෙසල් පැළයක් සිටුවා ගන්න 
පුළුවන්.  ඉඩ පහසුකම් තිෙබන ගම් පෙද්ශයක නම් කිරි ගවෙයක් 
ඇති කර ගන්න පුළුවන් කිරි ටික ගන්න.  කුඹුරක්, ෙහේනක් ෙකොටා 
ගන්න පුළුවන්.  නමුත් ෙපොලිස් නිලධාරියාට ඒ නිදහස නැහැ.  ඒ 
ගැන කවුරුත් කථා කරන්ෙනත් නැහැ.  ෙමොකද, ෙපොලිස් 
නිලධාරින්ට වෘත්තීය සමිතියක් නැහැ. ෙපොලීසියට තිෙබන්ෙන් 
ශුභසාධක සංගමය විතරයි.  ඒකත් ෙපොලීසිෙය් අදූරදර්ශී උසස් 
නිලධාරින්ෙග් සපත්තුවට පාගා ෙගනයි ඉන්ෙන්.  ෙපොලිස් 
නිලධාරින්ට අවශɕ පහසුකම් සපයන්න ෙදන්ෙන් නැහැ.  අද 
ඉන්න ෙපොලිස්පතිවරයා ඉතාමත් වුවමනාෙවන් ෙපොලීසියට යමක් 
කරන්න බලාෙපොෙරොත්තු ෙවනවා.  

මම දන්නවා, පසු ගිය ආණ්ඩුව තිබියදීත් එතුමා ෙලොකු 
උනන්දුවක් දැක්වූවා ෙපොලීසියට යම්කිසි ෙදයක් කරන්න.  වැටුප් 
වැඩි වීමක් කරන්න, ෙපොලීසියට අවශɕ පහසුකම් ලබා ෙදන්න,  
නිල නිවාස අලුතින් සකස් කරන්න, උසස් වීම් කමයක් සකස් 
කරන්න ෙපොලිස්පතිතුමා යම්කිසි උත්සාහයක් ගත්තා. නමුත් පසු 
ගිය ආණ්ඩුව ඒවාට ඉඩක් දුන්ෙන් නැහැ.  ඒ සියල්ලම හැෙරව්ෙව් 
තිවිධ හමුදාව පැත්තට විතරයි.  අපි තිවිධ හමුදාව එපා කියන්ෙන් 
නැහැ.  යුද්ධයකින් රටක් ෙබ්රා ගන්න තිවිධ හමුදාවක් ඕනෑ.  පසු 
ගිය යුද්ධෙයන් අ ෙප් රට සම්පූර්ණෙයන්ම ෙබ්රා ගත්ෙත් තිවිධ 
හමුදාව.  අපි ඒක නැහැ කියන්ෙන් නැහැ. අපි ඒකට ගරු කරනවා.  
නමුත් ෙපොලීසියට යුද්ධය තිබුණත් නැතත් අවුරුද්ෙද්  සෑම 
දවසකම පැය 24 ම වැඩ කටයුතු කරන්න තිෙබනවා. 

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
ගරු ඇමතිතුමා, ඔබතුමාට තව විනාඩි ෙදකක කාලයක් 

තිෙබනවා. 
 
ගරු එම්.ෙක්.ඒ.ඩී.එස.් ගුණවර්ධන මහතා 
(மாண்ᾗமிகு எம்.ேக.ஏ.ᾊ.எஸ். குணவர்தன) 
(The Hon. M.K.A.D.S. Gunawardana) 
 අසාධාරණ ෙලස වැඩ කරන ෙපොලිස් නිලධාරින් ඉන්නවා.  ඒ 

නිලධාරින් මාරු කරන්න ෙවනවා. නමුත් දැන් අතිගරු 
ජනාධිපතිතුමාෙග් නිෙයෝගය මත ෙපොලිස්පතිතුමාත්, නීතිය හා 
සාමය ආරක්ෂා කිරීෙම් අමාතɕාංශෙය් ෙල්කම්තුමාත්,  ජනාධිපති 
ෙල්කම්තුමාත් එකතු ෙවලා මණ්ඩලයක් පත් කරලා තිෙබනවා.  
ඒක ෙබොෙහොම ෙහොඳ වැඩක්. ෙමොකද එතෙකොට ෙද්ශපාලන 
වශෙයන් අපිට ඇඟිල්ල දිගු කරන්ෙන් නැහැ ෙපොලිස් නිලධාරින් 
මාරු කෙළේ තමුන්නාන්ෙසේලා තමයි කියලා.  අෙප් ෙජෝන් 
අමරතුංග ඇමතිතුමාටත් ඒෙකන් නරක නාමයක් එන්ෙන් නැහැ. 
ඒ වාෙග්ම ෙජෝන් අමරතුංග ඇමතිතුමා බලාෙපොෙරොත්තු ෙවනවා 
ඉතා ඉක්මනින් ෙපොලීසිෙය් යහපත සඳහා කටයුතු කරන්න. අපි 
ෙදෙදනා නිතරම කථා කර ගන්නවා අවුරුදු 20ක ෙසේවා 
කාලයකින් පසුව ෙපොලිස් නිලධාරින් විශාම යැවීම ගැන කැබිනට් 
පතිකාවක් දමන්න ඕනෑ කියලා. ඒ වාෙග්ම යතුරුපැදි ලබා දීම 
සහ උසස්වීම් සම්බන්ධව ෙපොලිස්පතිතුමා සමඟ කථා කරලා ඒ 
අවශɕ කටයුතු කරෙගන යනවා. අපි දන්නවා, අවුරුදු 20කින් 
ෙපොලිස් නිලධාරින්ට විශාම යන්න සලසා දුන්නාම ෙපොලීසියට 
විශාල යහපතක් ෙවනවා කියලා. උසස්වීම් බලාෙපොෙරොත්තුෙවන් 
එක තැන පල්ෙවන ෙබොෙහෝ නිලධාරින් ෙසේවය ගැන 
කලකිෙරනවා. ඒ වාෙග් නිලධාරින්ට ෙසේවෙයන් ඉවත් ෙවලා 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

විශාම අරෙගන තව ෙමොකක් හරි ඔවුන් දන්නා කටයුත්තක 
ෙයෙදන්නට පුළුවන්කම තිෙබනවා.   

ෙපොලීසිෙය් රාජකාරි අනික් රාජකාරි වාෙග් ෙනොෙවයි. 
ෙපොලීසිෙය් රාජකාරි කරනවාය කියන්ෙන් කායික හා මානසික 
කියන අංශ ෙදකම ෙබොෙහොම ෙවෙහසට පත් වන කටයුත්තක්. ඒ 
නිසා ෙපොලිස් ෙරෝහෙල් ෙබෙහත්වලට යන මිල මුදල් පමාණය 
බැලුවාම හුඟක් කල් ෙසේවය කරන අය තබාෙගන සිටින එකත් 
ඇත්ත වශෙයන් විශාල පාඩුවක්. විෙශේෂ ෙබෙහත් වර්ග ෙගන්වූෙය් 
නැත්නම්, ෙපොලිස් ෙරෝහෙල් ෙබෙහත් සඳහා මාසයකට රුපියල් 
ෙකෝටි තුනක් වැය වනවා. ඒ වාෙග්ම ෙරෝගීභාවයට පත් වූ ඕනෑම 
ෙපොලිස් නිලධාරිෙයකුට අවශɕ කරන ඕනෑම ෙබෙහතක් රුපියල් 
ලක්ෂ ගණන් වියදම් කර ෙපොලිස් ෙදපාර්තෙම්න්තුව ෙගන්වා 
තිෙබනවා.  

පසු ගිය කාලෙය් රාජකාරියට ගිය සමහර නිලධාරින්ට ඇසිඩ් 
ගැහුවා. ඇසිඩ් ගහපු නිලධාරින් ෙලෝකෙය් ඉහළම ශලɕකර්ම 
පහසුකම් තිෙබන සිංගප්පූරුෙව් ෙරෝහලට යවා ඒ ෙගොල්ලන්ට 
අවශɕ පතිකාර කරන්න ෙපොලිස් ෙදපාර්තෙම්න්තුව කටයුතු කර 
ෙගන යනවා. ඒ වාෙග් ෙද්වල් වැඩිපුර කරන්නට පුළුවන් වන්ෙන් 
අර විධියට අවුරුදු 20කින් ෙපොලිස් ෙසේවෙයන් විශාම යන්න 
පුළුවන් වුෙණොත් පමණයි. එතෙකොට ෙපොලිස් ෙරෝහලට යන 
වියදම අඩු වනවා. ඒ තුළින් සුදුසුකම් තිෙබන තව සෑෙහන පිරිසක් 
අලුෙතන් ෙපොලිස් ෙසේවයට බඳවා ගන්නත් හැකියාව ලැෙබනවා. 
උස මහත අඩු අය, අධɕාපන සුදුසුකම් අඩු අය, එෙහම නැත්නම් 
ෙපනුම නැති අය ෙපොලීසියට බඳවා ගන්න කියා කවදාවත් අපි 
කියන්ෙන් නැහැ. ෙපොලිස් නිලධාරින් අවුරුදු 20කින් විශාම 
යැව්ෙවොත්, ඒ විශාම යන සංඛɕාවට සරිලන්න අලුෙතන් බඳවා 
ගන්න අපට පුළුවන් වනවා. එතෙකොට දැනට අෙප් රෙට් පවතින 
උග රැකියා පශ්නයත් අඩු වනවා. ෙමොකද, පසු ගිය කාලෙය් අෙප් 
කාටවත් රැකියාවක් දුන්ෙන් නැහැ. ඔක්ෙකෝම රැකියා 
හම්බන්ෙතොටට පැෙටව්ෙව්. බැංකුවල ෙසේවය සඳහා ඔක්ෙකෝම 
ෙදනා බඳවා ගත්ෙත් හම්බන්ෙතොටින්. ඒ තියා මා නිෙයෝජනය 
කරන තිකුණාමලය ආසනය අයිෙන් තිෙබන පුල්මුෙඩ් ඛනිජ වැලි 
සංස්ථාවට කම්කරුෙවෝ දැම්ෙම්ත් හිටපු රාජɕ නායකයින්ෙග් 
දරුවන්ට ඕනෑ විධියටයි.  

පසු ගිය කාලෙය් ඒ වාෙග් අසාධාරණකම් වුණා. ඒක නිසා අපි 
රැකියා අවස්ථා වැඩි කර සියලු ෙදනාටම සාධාරණය ඉටු වන 
විධිෙය් වැඩ පිළිෙවළක් ඇති කරන්න කටයුතු කරන්න ඕනෑ. ඒ 
නිසා අතිගරු ජනාධිපති ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමා ෙම් වැඩ 
පිළිෙවළ හරියට කර ෙගන යනවා. කවුරුත් එක්ක ඒකට 
සහෙයෝගය ෙදන්න. ෙම් ෙද්වල්වලට ෙපෞද්ගලිකව ඊර්ෂɕා   
කරන්න එපා. එතුමාට සහෙයෝගය ෙදන්න මුලින්ම ගිෙය් අපි. ඊට 
පස්ෙසේ තවත් අයට ඊෙය් - ෙපෙර්දා ඇමතිකම්, නිෙයෝජɕ 
ඇමතිකම් දුන්නාට පස්ෙසේ විරුද්ධ පක්ෂෙය් සමහරු අතෙර් යම් 
යම් ඊර්ෂɕාවන් ඇති වී තිෙබනවා, "අපට ඇමතිකම්, නිෙයෝජɕ 
ඇමතිකම් හම්බ වුෙණ් නැහැ" කියා. නමුත්, කරන්න ෙදයක් 
නැහැ. අපි තව ටික දවසක් ඉඳලා ෙම් කටයුත්ත හරියට සාර්ථකව 
කර ගන්න බලාෙපොෙරොත්තු වනවා.  

මම තව එක කාරණයක් කිව යුතුව තිෙබනවා. රෙට් ජනතාව 
බලාෙපොෙරොත්තු වන්ෙන් මැතිවරණ කමය ෙවනස් කර ආසන 
මට්ටමට ගිහිල්ලා මැතිවරණයක් පවත්වන එකයි කියන එක මම 
පැහැදිලිව පකාශ කරන්න ඕනෑ. ඒකයි ජනතාවෙග් 
බලාෙපොෙරොත්තුව. ජනාධිපති ෙකොමිෂන්, ස්වාධීන ෙකොමිෂන් 
අරවා ෙම්වා ගැන ජනතාවට වැටහීමක් නැහැ. ජනතාව කියන්ෙන් 
තමුන්ට වග කියන; තමුන් පාවිච්චි කරන ඡන්දයට වග කියන 
මන්තීවරෙයකු තමුන්ෙග් ආසනෙයන් පත් කර ගත යුතුය කියායි. 
ඒක නිසා අපි ෙද ෙගොල්ලන්ම කල්පනා කර, ජනතා මතයට කන් 
දීලා ෙම් මැතිවරණ කමය හරිගසස්ලා ඉදිරියට ජාතික ආණ්ඩුවක් 

හැටියට අප සැෙවොම කටයුතු කරමුය කියන ඉල්ලීම මා කරනවා. 
ස්තුතියි. 

 
[අ.භා. 4.05] 
 
ගරු ඩබ්ලිව්.ඩී.ෙජ්. ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  டபிள்ᾜ.ᾊ.ேஜ. ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. W.D.J. Senewiratne) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ඇත්ත වශෙයන්ම අෙප් රට 

පජාතන්තවාදී රටක් වශෙයන් තමුන්ට කැමැති ෙද්ශපාලන 
මතයක් දැරීෙම් අයිතිය ජනතාවට තිෙබනවා. ඒ වාෙග්ම තමුන් 
"හරි" කියා හිතන ෙද්ශපාලන මතය අනුව වැඩ කටයුතු කිරීමටත් 
ජනතාවට අයිතිය තිෙබනවා. ෙම් පජාතන්තවාදී රාමුව ෙම් වන 
ෙකොට අපි දීර්ඝ කාලයක් තිස්ෙසේ භුක්ති විඳලා තිෙබනවා. ෙමොකද, 
1931දී තමයි අපට පළමුෙවන්ම සර්ව ජන ඡන්ද බලය ලැබුෙණ්. 
එහිදී කාන්තාවටත්, පිරිමින්ටත් එක හා සමාන අයිතිවාසිකමක් 
ලැබුණා. එදා ඉඳලා වරින් වර - වරින් වර මැතිවරණ ගණනාවක් 
ෙම් රෙට් පැවතුණා. ඒ සෑම මැතිවරණයකදීම අපි දැකපු ෙදයක් 
තිබුණා. ආසියාෙව් වැඩිම පතිශතයක් තමුන්ෙග් ඡන්දය පාවිච්චි 
කෙළේ අෙප් රෙට්යි. ඒ ෙද්ශපාලන අවෙබෝධය, ෙද්ශපාලන 
උනන්දුව ජනතාව තුළ තිෙබන නිසායි. නමුත්, මම කනගාටුෙවන් 
ෙහෝ ෙම් කාරණයත් කියන්න ඕනෑ.  

යම් යම් බලෙලෝභී පුද්ගලයන්, අනික් අයෙග් 
අයිතිවාසිකම්වලට ගරු ෙනොකරන අය, ඒ වාෙග්ම අනික් අයෙග් 
ජයගහණ ඉවසන්න බැරි අය මැතිවරණවලින් පස්ෙසේ විශාල 
වශෙයන් නීතිය අතට අරෙගන කටයුතු කරනවා. ෙනොෙයක් 
අවස්ථාවලදී නීතිය අතට අරෙගන කටයුතු කරන බව  අපි දැකලා 
තිෙබනවා.  එවැනි තත්ත්වයක් තමයි අද උදා ෙවලා තිෙබන්ෙන්.  
පශ්චාත් මැතිවරණ සිද්ධීන්වලට විශාල වශෙයන් ජනතාව බිලි 
ෙවන්ෙන් ෙමන්න ෙම් තත්ත්වය නිසායි. ඒ නිසා  මම හිතනවා, 
ෙම් කාරණය ගැන අෙප් අවධානය විශාල වශෙයන් ෙයොමු  
ෙවන්න ඕනෑය කියා.   

මට මතකයි, අවුරුදු 17කට පසුව,  1994 දී ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂය ජයගහණය කරපු ෙවලාෙව්  එදා හිටපු  ජනාධිපතිනි 
චන්දිකා බණ්ඩාරනායක කුමාරතුංග මැතිනිය අපට උපෙදස්  
දුන්නා, තමන්ෙග් මිතයින් එෙහම නැත්නම් තමන්ෙග් අසල්වාසීන් 
ෙද්ශපාලන වශෙයන් ෙවනත් පක්ෂයකට  වැඩ කළා;  
ෙද්ශපාලන වශෙයන්  තමන්ට විරුද්ධ  වුණාට; ඒ අයට  හිරිහැර  
ෙනොකරන ෙලසට ශබ්දවාහිනී යන්ත බැඳෙගන ගම්වල  පසිද්ධ 
කරන්නය කියා.  ඒ වැඩ  පිළිෙවළ ෙබොෙහොම  සාර්ථක වුණා. 

 1994 දී පශ්චාත් මැතිවරණ සිද්ධීන් අවම කරන්න අපට  
පුළුවන්කම ලැබුණා. නමුත් අනික් අවස්ථාවලදී අඩු  වැඩි 
වශෙයන් පැවතුණා. ෙකොයි පක්ෂය දිනුවත් ඡන්දයකින් පසුව 
පශ්චාත්  මැතිවරණ සිද්ධීන් ඇති ෙවනවා. ෙම් තත්ත්වය නැති 
කරන්න නම්, පක්ෂ නායකයින්, පක්ෂ  කියාකාරීන් පතිපත්තියක් 
වශෙයන් පශ්චාත් මැතිවරණ සිද්ධීන්  නැති කිරීෙම්  වැඩ 
පිළිෙවළක්  කියාත්මක කරන්න අනිවාර්යෙයන්ම කටයුතු 
කරන්න ඕනෑ. පසු ගිය ජනවාරි 8 වැනි දා පැවති මැතිවරණෙයන් 
පසු යහ පාලනයක් ඇති කරනවාය කියා තමයි තමුන්නාන්ෙසේලා 
බලයට ආෙව්.  ඒ වාෙග්ම යහ පාලනය ගැන විශාල උනන්දුවක් 
දක්වන ජනාධිපතිතුෙමක් අපට පත් වුණා. ෙම් සියල්ල  තිෙබද්දිත් 
යම් යම් අවාසනාවන්ත  සිද්ධීන් ඇති වුණා. සමහර තැන්වල 
සමහර අයට පහර දුන්නා. ෙගවල්වලට පහර දුන්නා. වාහන ගිනි 
තිබ්බා. ඒ වාෙග්ම රතිඤ්ඤා පත්තු කළා. සමහර ෙදමව්පියන්ට 
තමන්ෙග්  දරුවන් ඉදිරිෙය් අසභɕ වචන කියා බැණලා, අපහාස 
කරලා  කටයුතු කරපු අවස්ථා අනන්ත අපමාණ වශෙයන් තිබුණා.  

ලංකාව කියන්ෙන් අධɕාපනය අතින්, සමාජ සංවර්ධනය 
අතින් දියුණු රටක්; ඉහළ සමාජ මට්ටමක  තිෙබන රටක්; 
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දැනමුතුකම්වලින් ඉහළ මට්ටමක තිෙබන රටක්; අධɕාපනය 
අතින් ඉතා ඉහළ මට්ටමක තිෙබන රටක්.   ෙමවැනි රටක ෙම්  
වාෙග් ෙද්වල් සිද්ධ ෙවනවා නම් ඒක ඉතා අවාසනාවන්ත 
තත්ත්වයක්. ඒ නිසා ෙමන්න ෙම් ෙද්වල් සම්බන්ධව අපි කල්පනා 
කළ යුතුව තිෙබනවා.     

පහු ගිය දවස්වල අපි දැකපු ෙදයක් තමයි, මැතිවරණෙයන් 
පසුව යම් යම් ක්ෙෂේතවල  නිලධාරින් මාරු කරන්න කටයුතු 
කළාය කියන එක. සමෘද්ධි නිලධාරින් මාරු කරන්න කටයුතු 
කරනෙකොට ජනාධිපතිතුමා ඉදිරිපත් ෙවලා ඒක නැවැත්වුවා. 
එතුමා කිව්වා, "යහ පාලනයක් යටෙත් ෙමවැනි මාරුවීම්වලට 
එකඟ නැහැ." කියා.  ඒ නිසා ඒක නවත්වන්න පුළුවන් වුණා. 
එෙහම ෙනොවුණා නම් ඒ මුළු ක්ෙෂේතයම මහා අවුලක් බවට පත් 
ෙවනවා.   

ඒ  වාෙග්ම පහුගිය දවස්වල ෙපොලීසිෙය්ත්  මාරු වීම් ෙකරුණා.  
සහකාර ෙපොලිස් අධිකාරිවරුන් 20 ෙදෙනක් එක වර එක  
ලිපිෙයන් මාරු කළා.   අනික් නිලධාරිනුත් මාරු කරන්න කටයුතු 
කරනෙකොට  ජනාධිපතිතුමා මැදිහත් ෙවලා, කමිටුවක් පත් කරලා, 
ඒ කමිටුව හරහා විතරක් ෙපොලිස් නිලධාරින් මාරු කරන්න 
සැලසුම් කර තිෙබනවා. ඒක ඉතාමත්ම ෙහොඳ කටයුත්තක්ය 
කියන එක මම ෙම් අවස්ථාෙව්දී කියන්න ඕනෑ.  පළිගැනීම් කියන 
එක අද  ඊෙය් ඇති ෙවච්ච ෙදයක් ෙනොෙවයි.  දීර්ඝ කාලයක් 
තිස්ෙසේ සිද්ධ වුණ ෙදයක්. විෙශේෂෙයන්ම රජෙය් නිලධාරින් තමයි 
ෙම්කට ඉලක්ක ෙවන්ෙන්. පචණ්ඩකාරී කියාවන් හැරුණු ෙකොට  
මැතිවරණයක් අවසන් වුණාම පීඩනයට  පත් ෙවන ඊළඟ ෙකොටස 
තමයි රජෙය් නිලධාරින්. රජෙය් අහිංසක නිලධාරින් ෙනොෙයක් 
පැතිවලට මාරු කරනවා.  

මට මතකයි, 1965 දී පමණ රත්නපුෙර් ගුරුවරයා 
තිකුණාමලයට මාරු කළා; එෙහම නැත්නම් රත්නපුෙර් ගුරුවරයා 
පුත්තලමට මාරු කළා. ඈත පළාත්වලට ගුරුවරුන්  මාරු කිරීෙම් 
එවැනි පතිපත්ති තිබුණා.  අද ඒ  තත්ත්වය හුඟාක් දුරට අඩු ෙවලා  
තිෙබනවා. හුඟාක් දුරට  අද එවැනි තිරිසන්  වැඩ සිද්ධ ෙවන්ෙන් 
නැහැ.   ඒ නිසා අපි  පුළුවන් තරම් නැති කරන්න ඕනෑ -අවම 
කරන්න ඕනෑ.- රජෙය් ෙසේවකයන්ෙගන් පළිගැනීම, රජෙය් 
ෙසේවකයන් මාරු කිරීම. ඇත්ත වශෙයන්ම රජෙය් ෙසේවකෙයකුට  
නිර්භයව, අපක්ෂාපතීව  ෙසේවය කරන්න පුළුවන් වාතාවරණයක් 
ඇති ෙවන්ෙන් එතෙකොටයි.    

යම් යම් අයට පක්ෂගාහීව වැඩ කරනවා නම්, පක්ෂගාහීව වැඩ 
කිරීම නිසාම ඒ අය ෙනොෙයක් ආපදාවලට ලක් වන්නට ඉඩ 
තිෙබනවා. හැබැයි, සමහර රජෙය් ෙසේවකයින්ෙගන් 
බලාෙපොෙරොත්තු වනවා, පක්ෂගාහීව වැඩ කිරීම. එෙහම කටයුතු 
ෙනොකළාමත් ඒ අයව මාරු කරනවා. මැතිවරණයකදී තමුන්ෙග් 
ඡන්දය පාවිච්චි කරන්න, තමුන් කැමැති ෙද්ශපාලන අදහස් දරන්න 
ඒ අයට අයිතියක් තිෙබනවා. නමුත් ඒ නිසා රජෙය් 
ෙසේවකයන්ෙගන් පළි ගන්නවා නම් ඒක ඉතාම වැරදි කියාවක්. 
එවැනි කරුණු අපි ෙම් අවස්ථාෙව්දී සලකා බලන්නට ඕනෑ.  

එවැනි පශ්චාත් මැතිවරණ කියා 1994 දී ෙගොඩක් අඩු කරලා 
කටයුතු කරන්න අපට පුළුවන්කම ලැබුණත්, 2002 දී තත්ත්වය 
හුඟක් ෙවනස් වුණා. 2002 දී තමුන්නාන්ෙසේලා අවුරුදු ෙදක 
හමාරකට බලයට ආවා. ඒ කාලය තුළ අපි දැක්කා ෙබෝම්බ දාලා, 
ගිනි අවි ආඥා පනත යටෙත්   හුඟ ෙදෙනක්ව අල්ලලා මාස ගණන් 
remand කළ බව; ඒ වාෙග්ම පුපුරන දවɕ ආඥා පනත - 
Explosives Ordinance - යටෙත් අත් අඩංගුවට ගත් අයව දීර්ඝ 
කාලයක් රක්ෂිත බන්ධනාගාරෙය් - remand භාරෙය් - තැබුව බව. 
ඒවා සිද්ධ වුණා. ඒවා ෙද්ශපාලනඥයන් මැතිවරණ අවසානෙය්දී 
හුඟක්  අවස්ථාවලදී කියාත්මක කළ ෙද්වල්. අපට සන්ෙතෝෂයි, අද 
එවැනි තත්ත්වයක් දකින්න නැතිවීම ගැන. අද එවැනි කියා 
ෙගොඩක් අඩු ෙවලා තිෙබනවා. ඒවා නැතිම කරන්න අපි දැන් 
කටයුතු කරන්න ඕනෑ.  

මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
ගරු මන්තීතුමා, ඔබතුමාෙග් ෙව්ලාව අවසන්. කථාව අවසන් 

කරන්න. 
 
 
 

ගරු ඩබ්ලිව්.ඩී.ෙජ්. ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  டபிள்ᾜ.ᾊ.ேஜ. ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. W.D.J. Senewiratne) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් කරුණ කියලා මෙග් 

කථාව අවසන් කරන්නම්. 

රජෙය් ෙසේවකයින්ට ඇති ෙවලා තිෙබන තත්ත්වය ගැන මම 
කථා කළා. ෙමතැන අභɕන්තර පවාහන  ඇමතිතුමා ඉන්න නිසා 
මම විෙශේෂෙයන්ම ෙම් කාරණය කියන්න ඕනෑ.  

ගරු ඇමතිතුමනි, ඔබතුමාෙග් ලංගමය ගැන අද ෙනොෙයකුත් 
මැසිවිලි තිෙබනවා. ශී ලංකා ගමනාගමන මණ්ඩලෙය් රත්නපුර 
ඩිෙපෝෙව් හිටපු DS ඉතාම ෙහොඳ පුද්ගලෙයක්. ඒ ඩිෙපෝව 
ෙබොෙහොම පාඩුවට දුවපු ඩිෙපෝවක් ෙලසයි කලින් තිබුෙණ්. එෙසේ 
පාඩුවට තිබුණු ඩිෙපෝව ඔහු දියුණු කරලා ඉහළ මට්ටමට ගත්තත්, 
ඊෙය්-ෙපෙර්දා දිනක ඔහුව මාරු කරලා ඩිෙපෝ අධිකාරි වශෙයන් 
සුළු ෙසේවකෙයක්ව පත් කර තිෙබනවා. ඩිෙපෝ ගණනාවකම එවැනි  
DSලා ඉවත් කරලා කිසිම උගත්කමක් නැති, පමාණවත් 
අධɕාපනයක් නැති උදවිය අද DS තනතුරුවලට පත් කරලා 
තිෙබනවා. ඒ අයට ෙසේවකයන්ව පාලනය කර ගන්න බැහැ. ඒ 
වාෙග්ම බස් ෙසේවාව හරියාකාරව කළමනාකරණය කර ගන්න 
බැහැ. ඒ නිසා ෙලොකු අර්බුදයකට පත් ෙවලා තිෙබනවා. 

ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමනි, තමුන්නාන්ෙසේෙග් 
ගෙම්, තමුන්නාන්ෙසේට ෙපෞද්ගලිකව බලපාන කාරණයකුත් මෙග් 
අවධානයට ෙයොමු ෙවලා තිෙබනවා. එච්.අර්. ධර්මපාල මහතා, 
දැලිව පාර, මකුල්ල නගරය, දඹගල්ල. ඔහුට බස් රථයක් 
තිෙබනවා. කාලයක් තිස්ෙසේ ෙපෞද්ගලික බලපතයක් මත දුවපු බස් 
රථයක්. තමුන්නාන්ෙසේෙග් නිවසට හැෙරන තැන තිෙබන 
ෙගොඩනැඟිල්ල අයිති ඔහුටයි. ඒ ගැන තමුන්නාන්ෙසේත් දන්නවා; 
මමත් දන්නවා. ෙමොකද පසු ගිය කාලෙය් පළාත් සභා ඡන්දෙය්දී 
අෙප් පක්ෂ කාර්යාලය තිබුෙණ් ඒ ෙගොඩනැඟිල්ෙල්යි.  අෙප් පක්ෂ 
කාර්යාලය පවත්වන්න ඔහු ඒ ෙගොඩනැඟිල්ල දුන්නාය කියලා අද 
ඔහුෙග් බස් රථෙය් ධාවන බලපතය ෙවනස් කර තිෙබනවා. [බාධා 
කිරීමක්] තමුන්නාන්ෙසේ පසුව උත්තර ෙදන්න. අද ඒ බලපතය 
ෙවනස් කරලා ෙවනත් මාර්ගයක ධාවනයට දාලා තිෙබනවා. ඔහුට 
ඒ බස් රථය කලින් මාර්ගෙය්ම ධාවනය කරවන්න කරුණාකරලා 
අවස්ථාව ෙදන්න. ඒ තමුන්නාන්ෙසේෙග් අසල්වාසියා. ෙද්ශපාලන 
වශෙයන් ෙම් වාෙග් අයෙගන් පළිගන්න එපා. ඔහු කියනවා, - 
[බාධා කිරීමක්] ෙපොඩ්ඩක් ඉන්න. ඔබතුමාෙග් ෙවලාෙව්දී උත්තර 
ෙදන්න ෙකෝ.  

ඔහු ෙම් විධියට කියනවා: "ෙමෙසේ කටයුතු කර ඇත්ෙත් දැනට 
යහ පාලන රජෙය් පවාහන අමාතɕතුමාෙග් උපෙදස් මත ඌව 
පළාත් මාර්ගස්ථ මගී පවාහන අධිකාරිෙය් සභාපතිවරයා විසිනි. 
එයට ෙහේතු සාධක බවට පත් වූෙය්, දැනට යහ පාලන රජෙය් 
පවාහන අමාතɕවරයාෙග් ෙමොනරාගල පිහිටි නිවසට පධාන 
මාර්ගෙයන් ඇතුළු වන හන්දිෙය් මෙග්ෙගොඩනැඟිල්ලක් ඇති අතර 
එම ෙගොඩනැඟිල්ල..." 

 
 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
විරුද්ධ පක්ෂෙය් පධාන සංවිධායකතුමා, ෙවලාව අවසන්. 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ගරු ඩබ්ලිව්.ඩී.ෙජ්. ෙසෙනවිරත්න මහතා 
(மாண்ᾗமிகு  டபிள்ᾜ.ᾊ.ேஜ. ெசெனவிரத்ன) 
(The Hon. W.D.J. Senewiratne) 
I will finish, Sir.   

තවදුරටත් ඔහු ෙමෙහම කියනවා: 

"...පසු ගිය ඌව පළාත් සභා ඡන්දෙය්දී ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂ 
ෙමොනරාගල දිස්තික් පධාන ෙමෙහයුම් කාර්යාලයට ලබා දී 
කටයුතු කර ඇති නිසා බව පවාහන ඇමතිවරයා විසින් වාචිකව 
පවසා ඇති බවද දැන ගැනීමට ඇත." කියලා.  

අපි යහ පාලනයක් ඇති කරන්න ෙකොච්චර කටයුතු කළත් 
ෙමවැනි කරුණු නිසා ඒක සම්පූර්ණෙයන්ම අසාර්ථක වනවා. ඒ 
නිසා මා ගරු ඇමතිතුමාෙගන් ඉල්ලනවා, කරුණාකරලා ෙම් 
කාරණා ගැන බලලා ඒවා නිවැරදි කරන්න කියලා. ෙබොෙහොම 
ස්තුතියි මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. 

  
[අ.භා. 4.17] 

 
ගරු ටී. බී. ඒකනායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாி. பி. ஏக்கநாயக்க) 
(The Hon. T.B. Ekanayake) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, අද දින සභාව කල් තබන 

අවස්ථාෙව්දී ඉදිරිපත් කරන ලද ෙමම  ෙයෝජනාව පිළිබඳව මීට 
ෙපර කරන ලද කථාවලින් කාරණා රාශියක් පැහැදිලි වුණා. 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් රටට ජනාධිපති වරෙයකු පත් 
කර ගැනීම සඳහා පැවති පසුගිය ජනාධිපතිවරණෙය්දී ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂෙය් වර්තමාන සභාපතිවරයා වන ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන මැතිතුමා පජාතන්තවාදි විධියට ජනාධිපතිවරයා 
වශෙයන් පත් වුණා. නමුත් ෙම් රෙට් පාර්ලිෙම්න්තුව තුළ 
ෙවනසක් ඇති කර අගමැතිවරයා පත් කිරීම සහ ඇමතිවරුන් පත් 
කිරීම  ෙකොපමණ දුරට ආණ්ඩුකම වɕවස්ථාවට අනුකූලව සිදු 
වුණාද කියන එක අද ආපසු සලකා බැලිය යුතු කාරණයක් බවට 
පත් වී තිෙබනවා.  

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් ෙවන ෙකොට ශී ලංගමෙය් 
සිදු කරනු ලබන මාරුවීම් සම්බන්ධව කථා කිරීෙම්දී අප කියන්න 
ඕනෑ, අෙප් වයඹ පළාෙත් උතුරු ඩිෙපෝෙව් ඉඳලා අනික් හැම 
ඩිෙපෝවකම  ඩිෙපෝ අධිකාරිවරුන්, කළමනාකාරවරුන් සහ මුදල් 
අයකැමිවරුන් මාරු කර තිෙබනවා කියන කාරණය. එපමණක් 
ෙනොෙවයි, ඉතාම ලාභ ලැබූ වයඹ පළාෙත් උතුරු ඩිෙපෝව - 
කුරුණෑගල ඩිෙපෝව - ෙහොඳින් පාලනය කළ ඩිෙපෝ අධිකාරිවරයා 
මාරු කර, එම ඩිෙපෝෙව් මල්වලට වතුර දැමූ පුද්ගලයා ඩිෙපෝ 
අධිකාරි වශෙයන් පත්කර තිෙබනවා. අද ඔහු තමයි, ඒ ඩිෙපෝව 
පාලනය කරන්ෙන්. ෙම්ක යහ පාලනෙය් ස්වභාවයද කියලා අප 
දන්ෙන් නැහැ. ඒ වාෙග්ම  සමෘද්ධි සංවර්ධන නිලධාරින්, කෘෂි 
පර්ෙය්ෂණ නිලධාරින්, කළමනාකරුවන් සහ ආර්ථික සංවර්ධන 
අමාතɕාංශෙය් සිටි උපාධිධාරින් විවිධාකාරෙයන් මාරු කරන්න 
කටයුතු කරනවා විතරක් ෙනොෙවයි, ෙමන්න ෙම් කාර්යය 
කරන්න, ෙම් ලැයිස්තු හදන්න කියලා ඒ අයට තර්ජනය කරනවා.  

දැන් ජාතික නිවාස සංවර්ධන අධිකාරිෙය් ෙවනම ලැයිස්තු 
හදනවා. එෙසේ හදන ලැයිස්තුවට නම ඇතුළත් කරන්න පක්ෂ 
ශාඛාෙව් සාමාජිකත්වය පිළිබඳව සහතිකය ඕනෑ. එම සහතිකය 
නැත්නම් නිවාස ණය වශෙයන් රුපියල් ලක්ෂයක් ලබා ගැනීෙම් 
ඉල්ලුම් පතය පිරෙවන්ෙන් නැහැ. ෛමතීපාල සිරිෙසේන 
ජනාධිපතිතුමා බලාෙපොෙරොත්තු වුෙණ් ෙම් තත්ත්වය ෙනොෙවයි. 
එතුමා නව දැක්මක් ඇති ෙද්ශයක් ෙගොඩ නැඟීමට දින සියෙය් 
වැඩසටහන සඳහා අෙපන් සහෙයෝගය ඉල්ලුවා. අපි අෙප් 
සහෙයෝගය ලබා දුන්නා. අපි එදා පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී එෙසේ 
සහෙයෝගය  ෙනොදුන්නා නම්, ගරු රවි කරුණානායක මැතිතුමා 
ඉදිරිපත් කළ අතුරු අය වැය ෙයෝජනාව පැරෙදනවා. එෙසේ 

පැරදුණා නම් වɕවස්ථාවට අනුව පසුව දාම පාර්ලිෙම්න්තුව 
විසුරුවා හරින්න සිදු ෙවනවා. නමුත් අපි එෙහම කෙළේ නැහැ. අපි 
ගරු ජනාධිපතිතුමාෙග් ඉල්ලීම අනුව ඒ සහෙයෝගය ලබා දුන්නා. 

එෙසේ සහෙයෝගය ලබා දුන්නා විතරක් ෙනොෙවයි, 
තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් ෙසෞඛɕ හා ෙද්ශීය ෛවදɕ ඇමතිතුමා වන 
ගරු (ෛවදɕ) රාජිත ෙසේනාරත්න මැතිතුමා ඉදිරිපත් කළ ජාතික 
ඖෂධ නියාමන අධිකාරිය පනත් ෙකටුම්පතටත් ඡන්දය දුන්නා. 
එම පනත් ෙකටුම්පතට ඡන්දය ෙදන්න එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙයන් විශාල පිරිසක් ආෙව් නැහැ. ෙසොයා බැලුවාම,  
විපක්ෂය විධියට අෙප් වගකීම ඉටු කිරීම සඳහා එයට වැඩි 
පමාණයක් ඡන්දය ලබා දීලා තිබුෙණ් අපියි. ෙම් වාෙග් 
ෙද්වල්වලට අෙපන් සහාය ඉල්ලන අතරතුර, ඒ සහාය 
පාෙයෝගිකව ලබා ගන්නා අතරතුර රට පුරා  ෙද්ශපාලන දඬුවම් 
දීම්, මාරු කිරීම් කියාත්මක කර ෙගන යන වැඩ පිළිෙවළත් 
කියාත්මක කරනවා කියන එක අප කියන්න ඕනෑ.  

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි,  පාෙවන අවි නැව පිළිබඳව 
කාරණය මතු වූ අවස්ථාෙව්දී  ඒ සම්බන්ධව ලිපි ගණනාවක් ආවා. 
ෙමය රාජɕ ආරක්ෂක අමාතɕාංශෙය් ලියා පදිංචි කරන ලද  
නීතɕනුකූල වɕාපෘතියක් කියලා ආරක්ෂක අමාතɕාංශෙය් 
ෙල්කම් වන බී.එම්.යූ.ඩී. බස්නායක මැතිතුමා ඒ ගැන 
නිෙව්දනයක් නිකුත් කළාම, රජ ය නිෙයෝගයක් දුන්නා, "මීට පසුව 
අමාතɕාංශ ෙල්කම්වරුන් නිෙව්දන නිකුත් කරන්න බැහැ" කියලා. 
එම නිසා ඒෙකන් එය නැවතුණා. ආරක්ෂක අමාතɕාංශෙය් 
ෙල්කම්තුමා නීතɕනුකූල ලිපිෙගොනු පිළිබඳව ෙසොයා බලා, 
ඒවාෙය් ස්වභාවයන් බලා ෙමය ලියා පදිංචි වුණු එකක්; ෙමය 
එංගලන්තය, ඇෙමරිකාව ඇතුළු රටවල් ගණනාවකින් පශංසාව 
ලැබුණු එකක්; එම නිසා මුහුදු ෙකොල්ලකරුවන්ට විරුද්ධව ෙම් 
කියාත්මක කරන වැඩ පිළිෙවළ කියාත්මක කරන්න කියා නිකුත් 
කළ ඒ නිෙව්දනය නිසා අද අමාතɕාංශ ෙල්කම්වරුන්ට කිසිම 
නිෙව්දනයක් නිකුත් කිරීමට හැකියාවක් නැති ෙවලා තිෙබනවා. 

විෙශේෂෙයන් අපි  කියන්න ඕනෑ, ෙම් කාරණාත් එක්ක දැන්  
හැම දාම  මාධɕ හරඹ කියාත්මක ෙවනවාය කියන එක.  අල්ලස් 
ෙහෝ  දුෂණ ෙචෝදනා විමර්ශන ෙකොමිෂන් සභාවට, ඒ වාෙග්ම 
ෙපොලිස් ෙදපාර්තෙම්න්තු ෙව්  රහස් ෙපොලීසියට  ගිහින් ලිපිෙගොනු 
භාර දීෙම්  ජනතා විමුක්ති ෙපරමුෙණ් ෙමෙහයුම දැන් අපිට 
ෙපෙනනවා. එක්සත් ජාතික පක්ෂය  විසින් ලබා ෙදන ෙතොරතුරු 
අනුව ජනතා විමුක්ති ෙපරමුණ  පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී  පශ්න 
අහනවා. ෙම් පැත්ෙතන් පශ්නය ඇහුවාම අෙනක් පැත්ෙතන් 
උත්තරය හම්බ ෙවනවා.  පශ්නයයි, උත්තරයයි ෙදකම එක 
පැත්ෙතන් ලැෙබන්ෙන්. ඒවා හැන්සාඩ්  වාර්තාවට යනවා. ඒක 
තමයි  දැන් පාර්ලිෙම්න්තුෙව්දී අපට දකින්නට තිෙබන ෙද්.  ෙම්වා 
Parliament jokes.  ඒ වා ෙග්ම  රූපවාහිනිෙයන් ෙපන්වන 
වැඩසටහන්වලදී ෙහොරු ඇල්ලීෙම් නɕාය පතය ගැන  කියනවා. 
නමුත් බලාෙගන යනෙකො ට අල්ලපු ෙහොෙරකුත් නැහැ.  ෙම් 
විධියට තමයි කටයුතු ෙකෙරන්ෙන්.  

නාරාෙහේපිට  ගබඩාවක ගුවන් යානයක් තිබුණා  කියලා පසු 
ගිය දවස්වල පචාරය  වුණා.  ඒක  ෙයෝෂිත රාජපක්ෂ මහතා සතුයි 
කියලා  පත්තරවල  පිටු ගණන් ලියලා,  රූපවාහිනී දර්ශන 
ගණනාවක් ෙපන්වලා  කටයුතු කළා. පසුව ඒ ගැන පරීක්ෂණයක් 
කළාම, අවසානෙය් ඒක ඔහුට  දුන්නු තෑග්ගක් බවට  ඒෙක් 
හිමිකරුවා පැහැදිලි කර දීලා තිබුණා. අවසාන ජවනිකාව හැටියට 
ෙපන්වූවා ඒක ගුවන් හමුදා ෙකෞතුකාගාරෙය් පදර්ශනය කරන්න 
අරෙගන යන බව.  ඒ වාෙග් කිසිම ෙත්රුමක් නැති, ජනතාව මුළා 
කරන වැඩසටහන් තමයි කියාත්මක කර ෙගන යන්ෙන්.  ඒවා 
තමයි අපට බලන්න ෙවලා ති ෙබන්ෙන්.  

විෙශේෂෙයන් මා භාරය හිටපු සංස්කෘතික අමාතɕාංශ යටෙත් 
කලා මණ්ඩලය තිෙබනවා.  කලා මණ්ඩලෙය් ඉන්ෙන් විවිධ 
ක්ෙෂේතවලට සම්බන්ධ  අය.  මම එදා ඒ අමාතɕාංශය භාර ගන්න 
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ෙවලාෙව් කලින් හිටපු නිලධාරින් ෙවනස් කෙළේ නැහැ. නමුත්  
දැන් කලා මණ්ඩලෙය් හිටපු සියලු ෙදනාම ඉවත් කරලා.  
මහාචාර්ය මුදියන්ෙසේ දිසානායක කියන්ෙන් ලංකාෙව් ෙසෞන්දර්ය 
ක්ෙෂේතය තුළ  ඉන්න මහාචාර්යවරෙයක්. ඔහු එතැනින් ඉවත් කර 
තිෙබනවා.  ඒ වාෙග්ම අනුමණ්ඩලවල හිටපු,  ඒ අංශවල හිටපු   
විද්වතුන් ෙසේරම ඉවත් කර තිෙබනවා. රාජɕ ඇමතිවරයාෙගන් ඒ 
ගැන ඇහුවාම  එතුමා කියනවා, "දන්ෙන් නැහැ" කියලා.  කලා 
මණ්ඩලයට  පත් කිරීම්  කරන්න  රාජɕ ඇමතිවරයා විසින් 
සංස්කෘතික විෂය භාර  කැබිනට් ඇමතිවරයාට - ගරු 
අගාමාතɕතුමා ට - නම් ලැයිස්තු  යැව්වාම,  ඒ එක්ෙකෙනක්වත් 
පත් කරලා නැහැ. ෙවන නම් තමයි  නිර්ෙද්ශ කරලා  එවා 
තිෙබන්ෙන්. ඒ කියන්ෙන්,  විෂය භාර අමාතɕවරයා ෙවනත් නම්  
අනුමත කරලා එවනවා, රාජɕ ඇමතිවරයා  දීපු එක නමක්වත්  
අනුමත කරන්ෙන් නැතිව.  

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
ගරු මන්තීතුමා  ඔබතුමාට තව  විනාඩියක් තිෙබනවා.  
 
ගරු ටී. බී. ඒකනායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாி. பி. ஏக்கநாயக்க) 
(The Hon. T.B. Ekanayake) 
ෙම් වාෙග් කමෙව්ද  තමයි අද   කියාත්මක ෙවන්ෙන්.  

මම ෙම් කාරණයත්  කියන්නට  ඕනෑ. මධɕම සංස්කෘතික 
අරමුදෙල්  හිටපු අධɕක්ෂ ජනරාල්  මහාචාර්ය ගාමිණි අධිකාරි 
මැතිතුමා ෙහොඳින් වැඩ කර ෙගන ගිය ෙකෙනක්. ඔහු  වහාම 
එතැනින් ඉවත් කරලා, එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් ෙපොෙළොන්නරුව 
දිස්තික් සංවිධායක  පසාන්ත ගුණවර්ධන  මධɕම සංස්කෘතික 
අරමුදෙල් අධɕක්ෂ ජනරාල් හැටියට පත් කරලා. හිටපු අධɕක්ෂ 
ජනරාල්තුමා කැලණි විශ්ව විදɕාලෙය් පුරාවිදɕාඥෙයක්; 
මහාචාර්යවරෙයක්; පුරා විදɕා ජාතික සභාෙව් සභාපතිවරෙයක්. 
ඔහු ඉවත් කරලා  ඒ තනතුරට පත් කර තිෙබනවා, එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් ෙපොෙළොන්නරුව දිස්තික් සංවිධායක. ඒකද යහපාලනය 
කියලා අපි අහන්න ඕනෑ.  

මූලාසනාරූඪ  ගරු  මන්තීතුමනි, පසු ගිය කාලෙය්  අපි 
කියාත්මක කළ විදුලි වɕාපෘති  විවෘත කරන්න  යනෙකොට අපට 
විවෘත කරන්න විධියක් නැහැ. ඒ වɕාපෘති  විවෘත කරන්ෙන් 
ෙවනත් අය.  අපි හදපු ෙගොඩනැඟිලි විවෘත කරන්ෙන් ෙවනත් අය. 
ෙම් තත්ත්වය ෙවනස් විය යුතුයි.   

පනත් ෙකටුම්පත් සම්මත කර ගන්නට තමුන්නාන්ෙසේලා 
අෙපන් සහාය ඉල්ලුවා; අපි සහාය දුන්නා.  යහ පාලනය 
කියාත්මක කරන්න අෙපන්  උදව් අරෙගන, අෙනක් පැත්ෙතන් 
කරන ෙම් ෙද්ශපාලන  පළිගැනීම් නවතා  දැමිය යුතුයි කියන එක 
තමයි අපි කියන්ෙන්.  

අද ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුෙව් වɖහය ගැන කථා කරන්න කාරණා 
රාශියක් තිබුණත්,  කාල ෙව්ලාව ෙනොමැති නිසා ෙම් අවස්ථාෙව්දී  
මෙග් කථාව ෙකටි කරනවා.  යහ පාලනය සඳහා කටයුතු කරනවා 
නම්  සතɕවාදීව කටයුතු කරන්න  කියලා  මා ආණ්ඩුෙවන්  
ඉල්ලන්න කැමැතියි. හැෙමෝටම තිෙබන පජාතන්තවාදී නිදහස,  
මානව හිතවාදී නිදහස ඒ වාෙග්ම වැදගත් වීෙම් නිදහස  ෙම් 
කාර්යයන් එක්කම ආරක්ෂා විය යුතුයි. එෙහම වුෙණොත් තමයි 
අපට කටයුතු කරන්න පුළුවන් වන්ෙන්.  

අවසාන වශෙයන්, ෙජෝන් අමරතුංග ගරු ඇමතිතුමාෙගන් 
ඉල්ලීමක් කරන්න කැමැතියි. අපි යාපහුව ආසනෙය් අඹන්ෙපොල 
ෙපොලිස් ස්ථානය හදලා ඉවරයි. මහව ෙපොලිස් අධිකාරි කාර්යාලය 

හදලා ඉවරයි. මම ෙම්වාට අවශɕ භාණ්ඩත් ලබා දීලා ඉවරයි. 
ඔබතුමා අපට දිනයක් ෙදන්න. ඉතාම ෙහොඳ උත්සවයක් තියලා 
අපි ඒවා විවෘත කිරීෙම් කාර්යය කරමු. ෙගොඩනැඟිලි හදලා, ඒ 
ෙගොඩනැඟිලිවලට අවශɕ භාණ්ඩත් සම්පූර්ණෙයන්ම ලබා දීලා 
ඉවරයි. අඹන්ෙපොල ෙපොලිස් ස්ථානයයි, මහව ෙපොලිස් අධිකාරි 
කාර්යාලයයි හදලා ඉවරයි. ඒවා විවෘත කරන්න අපට අවස්ථාව 
ලබා ෙදන්න කියන ඉල්ලීම කරමින් මෙග් කථාව අවසන් 
කරනවා. 

 
[අ.භා. 4.28] 

 
ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා (විදුලිබල හා බලශක්ති 
රාජɕ අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார - மின்வᾤ மற்ᾠம் 
எாிசக்தி இராஜாங்க அைமச்சர்) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara - State Minister of 
Power and Energy) 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් විවාදය පිළිබඳව විරුද්ධ 

පක්ෂය ෙකොච්චර උනන්දුවක් දක්වනවාද කියන එක ෙම් සභාව 
දිහා බලනෙකොට ෙපෙනනවා. ගජදීර මන්තීතුමාත්, ටී.බී. 
ඒකනායක මන්තීතුමාත් විතරයි ෙම් ෙමොෙහොෙත් ෙම් ගරු සභාෙව් 
ඉන්ෙන්. ෙම් විවාදය ආරම්භ කරපු ෙමොෙහොෙත් ඉඳලා විරුද්ධ 
පක්ෂෙය් මන්තීවරු වැඩි පමාණයක් ෙම් සභාව තුළ හිටිෙය් නැහැ. 
හැබැයි නහෙයන් අඬනවා, ෙසේවකයන් ස්ථාන මාරු කරනවා, ඒ 
අයට ෙවන ෙවන හිරි හැර කරනවා කියලා. සභාෙව් මන්තීවරු 
නැති එෙකන්ම ෙපෙනනවා, තමන්ෙග් පාක්ෂිකයා පිළිබඳව ඒ 
අයට තිෙබන උනන්දුව. ෙම්කයි ඇත්ත තත්ත්වය. රට 
හිනස්සවන්නට, රට රවටන්නට, මාධɕ තුළින් පචාරයක් ගන්නට 
ෙබොරුවක් කරනවා හැෙරන්නට, රඟපානවා හැෙරන්නට 
තමන්ෙග් පාක්ෂිකයා පිළිබඳව ෙමතුමන්ලාට සැබෑ කැක්කුමක් 
ගෑවිලාවත් නැහැ, මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි.  

පසු ගිය කාල පරිච්ෙඡ්දෙය් කියාත්මක කරපු විදුලි ෙයෝජනා 
කම දැන් විවෘත කරනවා කියලා අෙප්  ටී.බී. ඒකනායක හිටපු ගරු 
ඇමතිතුමා කිව්වා. මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, මම 2001 - 
2004 යුගෙය් ආණ්ඩුෙව් ඉන්න ෙකොට  දැවැන්ත විදුලි ෙයෝජනා 
කම 58ක් කියාත්මක කළා. ඒ විදුලි ෙයෝජනා 58ම විවෘත කෙළේ 
ද.මු. දසනායක හිටපු අමාතɕතුමා. ඒ ෙවලාෙව් අපි අඬන්න ගිෙය් 
නැහැ, අෙප් යුගෙය් ඒවා කියාත්මක කළා කියලා. ෙම් ෙයෝජනා 
කම එකක්වත් ෙපෞද්ගලික ෙද්පළ ෙයොදපු ඒවා ෙනොෙවයි; 
ෙපෞද්ගලික ධනය ෙයොදපු ෙනොෙවයි. තමන්ෙග් ෙපෞද්ගලික 
ධනෙයන් හදපු ෙගොඩනැඟිල්ලක් තිෙබනවා නම්, විදුලි ෙයෝජනා 
කමයක් තිෙබනවා නම්, ඒක ෙවනත් ෙකෙනක් ගිහිල්ලා විවෘත 
කළා නම් ඒ ගැන කම්පා ෙවන්න ඕනෑ.  

අපට මහජනයා විසින් බලය දීලා තිෙබනවා. ඒ බලයට අනුව, 
තනතුෙර් තිෙබන පරිමාවත් එක්ක අපි වැඩ කටයුතු කරනවා. අපි 
බලෙයන් පහ වුණාට පස්ෙසේ නැවත ගිහිල්ලා ඒ කටයුතු කරන්න 
පුළුවන්කමක් නැහැ. එෙහම නම්, රජෙය් ෙසේවකෙයක් ඔහුෙග් 
කාල පරිච්ෙඡ්දය තුළ ෙම් ෙම් වැඩ කටයුතු ආරම්භ කළා කියලා, 
විශාම ගියාට පසේසේත් එන්න ඕනෑ ඒවා විවෘත කරන්නයි, තීන්ත 
ගාන්නයි, පීත්ත පටි කපන්නයි. නමුත් එෙහම කමෙව්දයක් 
නැහැෙන් මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. ඔහු විශාම ගියාට 
පස්ෙසේ ඒවා ඉවරයි. ඒ විධියට ෙකෙනකු ඇමති ධුරෙයන් අයින් 
වුණාම එතුමාෙග් බලය ඉවරයි. ෙකෙනකු මන්තී ධුරෙයන් අයින් 
වුණාම ඒ බලය ඉවරයි. ඊට පස්ෙසේ, ඒ අවස්ථාෙව් බලෙය් ඉන්න 
පුද්ගලයා ඒ කටයුතු ඉදිරියට කරෙගන යා යුතුව තිෙබනවා. ඒ 
නිසා විදුලිබල මණ්ඩලෙයන් ඉදි කරලා තිෙබන විදුලි ෙයෝජනා 
කම සියල්ලම එක ඇමතිවරෙයකුෙග්වත්, එක 
මන්තීවරෙයකුෙග්වත් ෙද්ෙපොළවලින්වත්, ඒ අයෙග් ෙපෞද්ගලික 
බූදලෙයන්වත් කරපු ෙද්වල් ෙනොෙවයි. ඒවා රජෙය් මුදල්වලින් 
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කරලා තිෙබන්ෙන්; විදුලිබල මණ්ඩලෙය් මුදල්වලින් කරලා 
තිෙබන්ෙන්.  විදුලිබල මණ්ඩල ෙය් මුදල්වලින් කරලා තිෙබන ඒ 
සියල්ලම ඒ අදාළ පෙද්ශවල ඉන්න පාලක පක්ෂෙය් සියලු ෙදනා 
ගිහිල්ලා විවෘත කරනවා. ඒ සඳහා අපි අවස්ථාව දීලා තිෙබනවා. 
එක දවසක්වත් ඒවා පමාද කරන්න එපා කියලා අපි තිෙබනවා.  
අවශɕ සියලු ෙද්වල් මහජනයාට ඉතා ඉක්මනින් අපි ලබා ෙදනවා, 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි.  

මම දන්නවා, ෙම් විදුලි ෙයෝජනා කම විවෘත කිරීම සම්බන්ධව 
සමහර උදවියට කැක්කුමක් - ෙව්දනාවක්- තිෙබනවා කියලා. විදුලි 
ෙයෝජනා කම විවෘත කරන්න යනෙකොට ගෙම් විදුලි 
පාරිෙභෝගිකයාෙගන් -එක නිවසකින්- රුපියල් ෙදදාහ ගණෙන් 
එකතු කළා. මම ගියා යාපහුවට. මම ගියා ගල්ගමුවට. මම ගියා  
ඉබ්බාගමුවට, මම ගියා  හිරියාලට. මම ෙම් මැතිවරණ 
ෙකොට්ඨාසවලට ගියා. ඒ වාෙග්ම මම ගියා, මුලතිව්, වවුනියා, 
කිලිෙනොච්චි වාෙග් පෙද්ශවලට. ෙම් ආදී ලංකාෙව් ෙබොෙහෝ 
 පෙද්ශවලට ගිහිල්ලා ෙම් විදුලි ෙයෝජනා කම කඩිනම් කරන්න මම 
කටයුතු කළා, මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. කඩිනම් කරලා ඒවා 
විවෘත කරන්නත් අපි කටයුතු කළා. අපි පසු ගිය 14 වැනි දා, 15 
වැනි දා දවස් ෙදෙක් ලක්ෂ 3,750ක විදුලි ෙයෝජනා කම උතුරු 
පෙද්ශෙය් විවෘත කළා; වන්නි පෙද්ශෙය් විවෘත කළා.  

පසු ගිය කාලෙය් පශ්නයක් තිබුණා  මූලාසනාරූඪ ගරු 
මන්තීතුමනි. එක ෙගදරකින් රුපියල් ෙදදාහ ගණෙන් එකතු කළා, 
ඒ විවෘත කිරීෙම් උත්සවවලට. ඒ මුදල එකතු කරන්ෙන් සංගීත 
සංදර්ශනයට කියලා කිව්වා, ෙව්දිකාව හදන්න කියලා කිව්වා, මල් 
මාලා දාන්න කියලා කිව්වා, කෑම හදන්න කියලා කිව්වා. ෙම් සියලු 
ෙද්වල්වලට ෙදදාහ ගණෙන් එකතු කරලා, ඊට අමතරව එක 
පුද්ගලෙයකුෙගන් රුපියල් 200 ගණෙන්  එකතු කරනවා, 
ඇමතිතුමාට ''බකාඩි'' ෙබෝතලයක් ෙබොන්න කියලා. මම යාපහුවට 
ගියාම යාපහුව ජනතාව කිව්ෙව්, අද තමයි බකාඩි ෙබෝතලයක් 
නැතුව විදුලි ෙයෝජනා කමයක් විවෘත කෙළේ කියලා. මූලාසනාරූඪ 
ගරු මන්තීතුමනි, සමහරුන්ට ෙම්වා විවෘත කරන්න නැති ෙවන 
ෙකොට බකාඩි ෙබොන්න ලැෙබන්ෙන් නැතුව ඇති. බකාඩි ෙබොන්න 
නැතුව යන ෙකොට ෙව්දනාෙවන් කථා කරනවා ඇති. ෙම්ක තමයි 
ඇති ෙවලා තිෙබන තත්ත්වය. අපි කනගාටු ෙවනවා, බකාඩි 
නැතිකම පියවා ගන්න තමන්ෙග් පාක්ෂිකයන් ෙවනුෙවන් කියලා 
ෙමතැනට ඇවිල්ලා ෙබොරුවට කඳුළු හළමින් ෙම් විවාදයට මුහුණ 
ෙදන්ෙන් නැතුව මඟ ඇරලා යන එක පිළිබඳව. නිවාස ණය ෙදන 
ෙකොට සාමාජිකත්ව form එක බලනවාය කියලා සමහර මන්තීවරු 
කිව්වා.  

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, පාෙද්ශීය ෙල්කම්තුමා, 
සමෘද්ධි සංවර්ධන නිලධාරි, ගාම නිලධාරි, නිවාස සංවර්ධන 
නිලධාරි වාෙග්ම ආර්ථික සංවර්ධන නිලධාරි කියන ෙම් සියලුම 
නිලධාරින් එකට ඒක රාශි කරලා මණ්ඩලයක් හදලා තමයි ෙම් 
නිවාස වɕාපෘතිය සජිත් ෙපේමදාස ඇමතිතුමාෙග් නායකත්වෙයන් 
සිදු කරන්ෙන් කියලා අපි ෙබොෙහොම වගකීෙමන් කියනවා. අපි 
ඒෙක් සතɕය දකිනවා. ෙහට දවෙසේත් සජිත් ෙපේමදාස මැතිතුමා 
ආනමඩුෙව්දී පවුල් දාහකට නිවාස ආධාර ෙචක්පත් ලබා ෙදනවා. 
අපි ෙම් කටයුත්ත විවෘතව, ෙබොෙහොම පැහැදිලිවයි කරන්ෙන්. 
නිවසක් නැති මිනිෙහකුට නිවසක් හදා ගැනීමට අත් උදව්වක් 
දීමක් ෙමතැන සිදු කරන්ෙන් කාෙග්වත් සහතික දිහා බලලාවත්, 
සාමාජික පත් දිහා බලලාවත් ෙනොෙවයි කියන කාරණය වගකීමක් 
ඇතිව අපි කියනවා.  

ආර්ථික සංවර්ධන නිලධාරි කියලා බඳවා ෙගන පා ෙද්ශීය 
ෙල්කම් කාර්යාලවල, ෙවනත් කාර්යාලවල පුරවාෙගන ඔවුන් 
තමන්ෙග් ෙමෙහකාර ෙසේවෙය් ෙයොදවා ගත්තා. අපි දන්නවා , 
ඔවුන්  ෙද්ශපාලන ෙමෙහකාරකෙම් තමයි ෙයොදවා ගත්ෙත් කියලා. 

ආර්ථික සංවර්ධන ඇමතිවරයා ඒ නිලධාරින් ටික ෙද්ශපාලන 
ෙමෙහකාරකෙම් ෙයොදවාෙගන අතර මං කරලා තමන්ෙග් 
ෙනෝනාත් එක්ක ලංකාෙවන් පැනලා ඩුබායි ගිහිල්ලා ෙකොෙහේෙදෝ 
ගියා. අද ඒ නිලධාරින්ෙග් අනාගතය ශක්තිමත් කිරීම සඳහාත්, 
ඒෙගොල්ලන්ට සහතිකයක් දීම සඳහාත් අපි ඉදිරිපත් ෙවලා 
තිෙබනවා. අපි ඒෙගොල්ලන් ෙවනුෙවන් ඉදිරිපත් ෙවලා, 
ඒෙගොල්ලන්ෙග් අවශɕතාව ඉෂ්ට කරන්නට සූදානමින් ඉන්නවා 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. 

පාෙවන අවි ගබඩා ගැන කථා කළා. ඇවන්ට් ගාඩ් සමාගමට 
පාෙවන අවි ගබඩා තියා ගන්න බලය දුන්ෙන් කිසිදු නීතිමය 
පදනමක් තුළ ෙනොෙවයි මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. ෙම් රෙට් 
එල්ටීටීඊ තස්තවාදය උත්සන්න ෙවලා, ස්වයංකිය ෙනොවන අවි 
ආයුධවලින් තස්තවාදී කටයුතුවලට මුහුණ දීමට බැරි ෙවන ෙකොට 
තමයි T-56 සහ 84-S කියන ස්වයංකිය අවි ආයුධ ෙපොලීසියට 
පාවිච්චි කරන්නටත් අවසරය ලබා දුන්ෙන්. අපි ඒ කාරණය 
ෙබොෙහොම පැහැදිලිව දන්නවා. ස්වයංකිය ආයුධයක් ෙවනත් 
පුද්ගලෙයකුට පරිහරණය කරන්න පුළුවන්කමක් නැහැ; සිවිල් 
පුරවැසියකුට  පරිහරණය කරන්න පුළුවන්කමක් නැහැ 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි. ඇවන්ට් ගාඩ් සමාගම කියන්ෙන් 
අෙප් රෙට් තිෙබන ෙපෞද්ගලික ආරක්ෂක සමාගමක්. මීට කලින් 
ෙම් කටයුත්ත කෙළේ නාවික හමුදාවයි. මුහුදු 
ෙකොල්ලකරුවන්ෙගන් ෙබ්රා ගැනීම සඳහා ෙම් vesselsවලට 
ආරක්ෂාව සලසන ෙකොට ශී ලංකා රජයට එෙහම නැත්නම් 
නාවික හමුදාවට අවුරුද්දකට රුපියල් ලක්ෂ 33,640ක ආදායමක් 
ලැබුණා. ඒ සමස්ත මුදල් කන්දරාවම ෙපෞද්ගලික ආරක්ෂක 
සමාගමකට දුන්නා, ආයුධ අටදහස් ගණනකුත් එක්ක. ෙම්ක 
නීතɕනුකූලද? නීතිය කියාත්මක කරන යුගයක් ආවාම ෙම්ක 
නීතɕනුකූල ෙනොවන නිසා ඒ පිළිබඳව විමර්ශනය කරනවා. 
පසිද්ධ කියමනක් තිෙබනවා, "අවි ගැෙටන විට නීතිය නිහඬයි" 
කියලා. දැන් අවි ගැෙටන්ෙන් නැහැ; සුදු වෑන් කලාව නැහැ; 
මර්දනය නැහැ. ඒ නිසා දැන් නීතිය කියාත්මක වනවා. නීතිය 
කියාත්මක වන ෙකොට ෙම්වා පිළිබඳව විභාග කරනවා. විභාග 
කරන ෙකොට පශ්න ඇති වනවා. ෙහොර වැඩ කරපු, වංචා වැඩ 
කරපු, දූෂිත වැඩ කරපු උදවියට පශ්නයක් ඇති වනවා. ෙම්ක 
ආරක්ෂක ෙල්කම්වරයා සහ හිටපු අගවිනිසුරු ෙමොහාන් පීරිස් 
ඇතුළු කණ්ඩායමක් ගත්ත තීන්දුවක්. අධɕක්ෂ මණ්ඩල තීන්දුවක් 
නිසා තමයි ෙම්ක කියාත්මක වන්ෙන්. රෙට් නීතිෙය් ෙවනසක් 
කරලා නැහැ, සිවිල් පුරවැසියන්ට ස්වයංකිය අවි ආයුධ දරන්නට 
හැකියි කියලා.  

රජෙය් මුදණාලය ගැනත් කියන්න ඕනෑ මූලාසනාරූඪ ගරු 
මන්තීතුමනි. රජෙය් මුදණාලයාධිපතිවරයා වශෙයන් පත් කරලා 
තිබුෙණ් එහි ෙජɕෂ්ඨත්වෙයන් හයවැනි ස්ථානෙය් ඉන්න 
පුද්ගලයායි. ෙජɕෂ්ඨත්වෙයන් පළමුවැනියා, ෙදවැනියා, 
තුන්වැනියා, හතරවැනියා, පස්වැනියා කියන ෙම් පස් ෙදනාම 
සිටියදී මුදණාලයාධිපතිවරයා වශෙයන් පත් කරලා තිබුෙණ් 
හයවැනියායි. ඒ ෙද්ශපාලන අවශɕතාවට සහ රාජපක්ෂ 
අවශɕතාවට අනුවයි. රාජපක්ෂ අවශɕතාව මත පත් කරලා තිබුණු 
හයවැනියා ඉවත් කරලා දැන් පළමුවැනියාට එන්න තැන දීලා 
තිෙබනවා. ෙම්ක අයහපත් පාලනයක්ද? ෙම්ක තමයි යහ 
පාලනය. සුදුස්සාට සුදුසු තැන දීලා තිෙබනවා. බලහත්කාරකමින්, 
ෙද්ශපාලන හයිය මත ෙම් කියාත්මක වුණ එක නතර ෙවලා 
තිෙබනවා. ෙමොකක්ද ෙම්ෙක් තිෙබන වැරැද්ද?  නිවැරැදි ෙද් 
ෙවන්න ඕනෑ. දැන් හරි ෙද් ෙවලා තිෙබනවා මූලාසනාරූඪ ගරු 
මන්තීතුමනි. 

පුත්තලම ඩිෙපෝව ගැනත් මම කියන්න ඕනෑ. ලංගමය 
පිළිබඳව විවිධ ෙචෝදනා අෙප් ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුමබණ්ඩාර 
ඇමතිතුමාට ඉදිරිපත් කළා. ෙමොකක්ද කරලා තිෙබන්ෙන්? වයඹ 
පළාත ගත්තාම එහි ඩිෙපෝ දහතුනයි තිෙබන්ෙන් මූලාසනාරූඪ 
ගරු මන්තීතුමනි. 2001 අෙප් රජය බාර ගන්න ෙකොට පුත්තලම 
ඩිෙපෝව තිබුෙණ් දහතුන්වැනි ස්ථානයටයි. ඒ ඩිෙපෝව අපි 
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පළමුවැනි ස්ථානයට ෙගනාවා. එෙහම ෙගනැල්ලා බාර දුන්නු 
ඩිෙපෝව 2015 ගිහිල්ලා බාර ගන්න ෙකොට අටවැනි ස්ථානෙය් 
තිෙබන්ෙන්. මාස එකහමාරක පඩි ෙගවලා නැති ෙසේවකයන් 
ඉන්නවා. අපි ඒක යථාවත් කරෙගන ඇවිල්ලා තිෙබනවා. ඒ 
ඩිෙපෝෙව් ස්වර්ණසිරි කියලා ඩිෙපෝ අධිකාරිවරෙයක් හිටියා. ෙම් 
ස්වර්ණසිරිට මැතිවරණ ෙකොමසාරිස්වරයා නිෙයෝගයක් දීලා 
තිබුණා, මුලතිව් සහ වවුනියා පෙද්ශවල ඉන්න උදවියට 
මැතිවරණය දවෙසේ ඡන්දය දාන්න යන්නට බස් තිහක් ලබා ෙදන්න 
කියලා. ඒ නිෙයෝගයට ඔහු එකඟ ෙවලා තිබුණා. එදා - හත්ෙවනිදා
- රාති 11.00 දක්වා බස් රථ ෙගනිහිල්ලා කඳවුරු ළඟ ෙපෝලිම් 
කරලා තිබුණා. රාති 11.00ට බස ් ටික  ඩිෙපෝවට  ෙගනාවා. 
අටෙවනිදා උෙද් 11.30, 12.00 වන තුරු බස් එකක්වත් නැහැ. මම 
එතැනට ගිහිල්ලා උපරිම සටනක ෙයදුණා. ෙපෞද්ගලික බස් 
එකක්වත් ගන්න බැහැ. වයඹ පළාත් සභාෙව් ඇමතිවරයකු වන 
සනත් නිශාන්ත ගිහිල්ලා තර්ජනය කරලා තිබුණා, එක බස් 
එකක්වත් ෙදන්න එපාය කියලා. අයහපත් පාලනය තිෙබන්ෙන් 
එදාද, අදද? 

ෙම් අවස්ථාෙව්දී ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමා ෙම් 
ගරු සභාෙව් ඉන්නවා. ඒ ඩිෙපෝ අධිකාරිට විරුද්ධව අද  ෙවනකල් 
කිසිම පියවරක් අර ෙගන නැහැ; interdict කරලාවත් නැහැ; 
විමර්ශනයක්වත් කරලා නැහැ. ෙම්වා ගැන විමර්ශනය කරන්න 
ඕනෑ ගරු ඇමතිතුමනි. ෙම්වා ගැන විමර්ශනය ෙනොකර ඉන්න එක 
තමයි අයහපත් පාලනය කියන්ෙන්. අයහපත් පාලනයක් කරපු, 
ෙම් රට විනාශ කරපු, නීතිය කියාත්මක ෙනොකරපු පාදඩයන්ට තව 
දුරටත් මහජන ෙසේවෙය් ඉන්න තියන්න ෙහොඳ නැහැ. 
මහජනයාෙග් මුදල්වලිනුයි ෙම් සියලු ෙදනාම යැෙපන්ෙන්. එෙහම 
නම් ඒක මහජන ෙසේවය ෙවන්න බැහැ.  

එදින පුත්තලම ඩිෙපෝ අධිකාරීතුමාට මැතිවරණ 
ෙකොමසාරිස්වරයා ෙපෞද්ගලිකව කථා කළා; ඒ වාෙග්ම ෙත්රීම් 
භාර නිලධාරිවරයා කථා කළා. සහකාර මැතිවරණ 
ෙකොමසාරිස්වරුන් ෙදෙද ෙනක් උපරිම උත්සාහ කළා. ඔවුන් 
ෙදපළ ඩිෙපෝවට යනකල් ගියා. බස් ටික ෙගෙනන්න කියලා ඔවුන් 
SLTB bus stand එකට ගියා. එතෙකොට කිව්ෙව් "බස් එළවන්න 
කට්ටිය නැහැ" කියලායි. එදින රාතී 11.00 දක්වා driversලා 30 
ෙදෙනක් සිටියා; ෙකොන්ෙදොස්තරලා 30 ෙදෙනක් සිටියා. 
මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, එළිය වැෙටනෙකොට driversලාත් 
නැහැ, ෙකොන්ෙදොස්තරලාත් නැහැ. එෙහමයි ඒ අය වැඩ කටයුතු 
කෙළේ. එෙහම වැඩ කටයුතු කරපු උදවියද, ෙම් රටට නායකත්වය 
දුන්නු එෙහව් උදවියද, යහ පාලනයක් පිළිබඳව විෙව්චනාත්මකව 
ෙම් කථා කරන්ෙන් කියන එකයි තිෙබන පශ්නය.  

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ඒ වාෙග්ම තමයි එදා මාධɕය 
හසුරවපු ආකාරයත්. මාධɕය හසුරවපු හැටි අපි දැක්කා. අයිටීඑන් 
එක හැසිරවූෙය් ෙකොෙහොමද? ගරු චන්දසිරි ගජදීර මන්තීතුමනි, 
වෙරන්තු පිට වෙරන්තු තිබුණු පුද්ගලෙයක් තමයි 
තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් පාලන කාලය තුළදී අයිටීඑන් එෙක් සභාපති 
වශෙයන් සිටිෙය්. අයිටීඑන් එෙක් සභාපති වශෙයන් ඒ කාලෙය් 
සිටිෙය් කවුද? ගරු මන්තීතුමනි, තමුන්නාන්ෙසේ ඒ කාලෙය් 
පුනරුත්ථාපන හා බන්ධනාගාර පතිසංස්කරණ අමාතɕවරයා 
වශෙයන් වැඩ කටයුතු කළා. කවුද, අයිටීඑන් එෙක් සිටිෙය්? 
තමුන්නාන්ෙසේට ඒ සම්බන්ධෙයන් වග කීමක් තිබුණා. 
වෙරන්තුකාර සුදර්මන් රදලියෙගොඩ ස්වාධීන රූපවාහිනිෙය් 
පධානියා වශෙයන් සිටියා. ෙකොළඹ දිස්තික්කය භාර ෙජɕෂ්ඨ 
නිෙයෝජɕ ෙපොලිස්පති අනුර ෙසේනානායක මහත්මයා සමඟ ඔහු 
cameras ඉස්සරහා කථා කර කර හිටියා, මාධɕෙයන් ෙපන්නුවා. 
ෙම්කද අයහපත් පාලනය, ඒකද අයහපත් පාලනය?  

 
 
ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
ෙමොන කාලෙය්ද? 

ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් පාලන කාලෙය්දී ෙන්. රාජපක්ෂ පාලන 

කාලෙය්දී. තමුන්නාන්ෙසේ පුනරුත්ථාපන හා බන්ධනාගාර 
පතිසංස්කරණ අමාතɕවරයා වශෙයන් සිටි කාලෙය්දී ෙන්. 
තමුන්නාන ්ෙසේට ඒ කා ලය ගැනත් මතක නැද්ද? අලුත් ආණ්ඩුව 
පත් ෙවලා තවම අවුරුද්දක්වත් ගත වුෙණ් නැහැ.  

 
ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
මට ෙහොඳට මතකයි. තමුන්නාන්ෙසේ හිටපු කාලය ගැනත් 

මතකයි. 
 
ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
එෙහම නම් මම ඒ ගැන කියන්න ෙදයක් නැහැ ෙන්. 
 

ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 
ඒකද වැදගත් - 
 

 ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
ඔන්න, තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් යහ පාලනය! වැදගත් පාලනය!! 

එදා සුදර්මන් රදලියෙගොඩ කැමරා ෙදකක් ඉදිරිපිට හිට ෙගන කථා 
කළා. ෙමන්න මාධɕය හසුරවපු ආකාරය. ෙමන්න අයිටීඑන් එක 
කටයුතු කරපු ආකාරය. අර මිය ගිය මහින්ද අෙබ්සුන්දර 'විපරම' 
කියන වැඩසටහන හරහා ෙමොන තරම් මඩ කන්දරාවක් මාධɕය 
තුළ හැසිෙරව්වාද; ෙමොන විනාශයක් කළාද? චරිත විනාශ කළා. 
පුද්ලයින්ෙග් චරිත විනාශ කරලා මරලා දමන තත්ත්වයට එනකල් 
තමුන්නාන්ෙසේලා මාධɕය හැසිෙරව්වා. ඒ වාෙග් තමයි 
තමුන්නාන්ෙසේලා ගුවන් විදුලි සංස්ථාව හසුරවපු ආකාරයත්. 
පාර්ලිෙම්න්තු වරපසාද පිළිබඳ කමිටුවට ඇවිල්ලා බලන්න, 
වරපසාද පශ්න කීයක් තිෙබනවාද කියලා. ෙම් ගරු සභාෙව් ඉන්න 
මන්තීතුමන්ලා, ගරු ඇමතිතුමන්ලා ඉදිරිපත් කරපු වරපසාද පශ්න 
කීයක් තිෙබනවාද කියලා බලන්න. කාට විරුද්ධවද, ඒවා ඉදිරිපත් 
කරලා තිෙබන්ෙන්? ඒ ගුවන් විදුලි සංස්ථාෙව් හිටපු සභාපති 
හඩ්සන් සමරසිංහට විරුද්ධවයි. හඩ්සන් සමරසිංහ අමු වලත්ත 
කථා කිව්ෙව්. අමු වලත්ත කථා කිය කියා, තිරිසෙනකුට වාෙග්, 
ෙදෙක් පන්තියටවත් ගිෙය් නැති මිනිෙහකුට වාෙග් අපහාස 
කරමිනුයි කථා කෙළේ. මහජන මුදල්වලින් පවත්වා ෙගන ගිය ශී  
ලංකා ගුවන් විදුලි සංස්ථාෙව් සභාපතිවරයා වැඩ කෙළේ එෙහමයි, 
තමුන්නාන්ෙසේලාෙග් පාලන කාලෙය්දී. ඔන්න මතක තියා ගන්න, 
ඒ කාලෙය් ෙකරුණු ෙද්වල්. තමුන්නාන්ෙසේට ඒ ගැන මතක් 
කරලා ෙදන්නවත් කවුරුවත් නැහැ. සභාවටම ඉන්ෙන් චන්දසිරි 
ගජදීර මන්තීතුමා විතරයි; එක් ෙකනයි ඉන්ෙන්. ඉතින් ඔබතුමාට 
කියලා වැඩකුත් නැහැ. තමුන්නාන්ෙසේෙග් කාලෙය් ෙකරුණු ඒවා 
තමුන්නාන්ෙසේ දන්ෙන්ත් නැහැ. 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, මහින්දානන්ද අලුත්ගමෙග් 
මන්තීතුමා ෙතල් සංස්ථාෙව් පශ්න ගැන කථා කළා. නිදහස් 
ෙසේවක සංගමෙය් සභාපතිවරයා විසින් හිටපු ඛනිජ ෙතල් 
කර්මාන්ත අමාතɕතුමාට යවලා තිෙබන ලිපියක් හැන්සාඩ් 
වාර්තාවට ඇතුළත් කිරීම සඳහා මා ෙම් අවස්ථාෙව්දී සභාගත* 
කරනවා.  
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————————— 
*  පුස්තකාලෙය් තබා ඇත. 
*  ᾓனிைலயத்தில் ைவக்கப்பட்ᾌள்ளᾐ. 
*  Placed in the Library. 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

ෙමන්න කරලා තිෙබන ෙසල්ලම්. 

 "ශී ලංකා නිදහස් ෙසේවක සංගමය 

ගරු සභාපති - මහින්ද රාජපක්ෂ, පධාන ෙල්කම් - ෙලස්ලි ෙද්ෙව්න්ද, ගරු 
භාණ්ඩාගාරික - එන්.ජී. කාරියවසම් 

ඛනිජ ෙතල් කර්මාන්ත අමාතɕ, ගරු සුසිල් ෙපේමජයන්ත මැතිතුමා, ඛනිජ 
ෙතල් කර්මාන්ත අමාතɕාංශය, මල්පාර, ෙකොළඹ. 

2011.11.09 ෙවනි දින 

ගරු අමාතɕතුමනි, 

අප වෘත්තීය සමිතිෙය් නිලධාරි මණ්ඩලෙය් අතිකාල සම්බන්ධව 

ශී ලංකා නිදහස ්ෙසේවක සංගමෙය් ඛනිජ ෙතල් ශාඛාෙව් CPC ආයතනය 
නිෙයෝජනය කරමින් නිලධාරින් හය ෙදෙනකු හා කාරක සභිකයන්  14 
ෙදෙනකු 2011.06.24 ෙවනි දින සිට ෙත්රී පත්ව ඇත." 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙම් 2011 වසෙර්. මතක තියා 
ගන්න.  

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
Hon. Minister, you have one more minute. 
 
ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
ෙහොඳයි.  

එම ලිපිෙය් තවදුරටත් ෙමෙසේ තිෙබනවා: 

"අප සංගමෙය් සාමාජික සංඛɕාව 4300 ඉක්මවා ෙගොස් ඇති අතර, වසර 
ගණනාවක් තිස්ෙසේ ෙනොවිසඳුණු ගැටලු විසඳා ගැනීම සඳහා අප ෙකෙරහි 
විශ්වාසය තබා අපව පත් කිරීෙමන් පසු ඔවුන්ෙග් යහපත ෙවනුෙවන් හා 
ආයතනෙය් දියුණුව ෙවනුෙවන් කැප වී කියා කිරීමට අප සියලු ෙදනා බැඳී 
සිටී.  

කරුණු එෙසේ වුවද අප නිලධාරින් ෙලස ෙත්රී පත් වීමට ෙපර මාසිකව 
කරන ලද අතිකාල පැය පමාණය ඉන් පසු අවම වී යාම ෙහේතුෙවන් 
වෘත්තීය සමිති කටයුතු සඳහා එක් නිලධාරිෙයකුට අතිකාල පැය 50ක 
සීමාවකට යටත්ව අතිකාල ලබා දීමට කටයුතු කර ෙදන ෙමන් 
ෙගෞරවෙයන් යුතුව ඉල්ලා සිටිමි." 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, එක නිලධාරියකුට අතිකාල 
පැය 50ක් ඉල්ලනවා. ෙමොකටද? වෘත්තීය සමිති කටයුතු කරන්න. 
නිලධාරින් 20ක් ඉන්නවා. එතෙකොට ඒ නිලධාරින් 20ට පැය 50 
ගණෙන් පැය 1,000ක් අවශɕ වනවා. ෙසල්ලම ෙකොෙහොමද? 

එම ලිපිෙය් ෙමෙසේත් සඳහන් වනවා: 

"(නිලධාරි මණ්ඩලෙය් නාම ෙල්ඛනයක් ෙම් සමඟ අමුණා ඇත.     
2011.07.01 දින සිට) ෙම් සම්බන්ධෙයන් ඔබතුමා දක්වන සහෙයෝගය 
ඉතා අගය ෙකොට සලකමි.  

බන්දුල සමන් කුමාර, සභාපති, ශී ලංකා නිදහස් ෙසේවක සංගමය (ඛනිජ 
ෙතල් ශාඛාව)" 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, එතෙකොට ගරු ඇමතිතුමා 
ලියනවා, "Chairman, CPC , පැය 50ක් ලබා ෙදන්න" කියලා. 
2013.12.09 වැනිදා තමයි ඒක ලියන්ෙන්. එතෙකොට නිලධාරින් 
20ෙදෙනකු සඳහා එක මාසයකට පැය 1,000ක් ෙවනවා. එෙහම 
ඉල්ලන්ෙන් ෙද්ශපාලන කටයුතු සඳහා වෘත්තීය සමිතිවල කටයුතු 

කරන්නයි. ෙම්වා තමයි කරලා තිෙබන්ෙන්. යහ පාලනයක්ද ෙම් 
කරලා තිෙබන්ෙන්? ෙමොන වලත්ත පාලනයක්ද ෙම් කරලා 
තිෙබන්ෙන්? කාබාසිනියා කරන පාලනයක්ෙන් කරලා 
තිෙබන්ෙන්. එදා කරපු ෙකරුවාව ෙකොෙහොමද කියලා බලාගන්න 
පුළුවන් ෙවන්න මීට ඉස්ෙසල්ලා ඉදිරිපත් කළ ලිපිෙයන්.  අද 
ෙමොකක්ද කරලා තිෙබන වැරැද්ද? [බාධා කිරීමක්] 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, මෙග් කථාව අවසන් 
කරන්නම්. ෙතල් සංස්ථාෙව් මුනිදාස කියලා driver ෙකෙනක් පසු 
ගිය සිකුරාදා රාතිෙය් KH-0693 කියන මයිෙකෝ වර්ගෙය් ෙමෝටර් 
රථය අරෙගන ගියා. ඒ කාර් එක අරෙගන රෑ දඩාවෙත් ගිහිල්ලා 
හප්පගත්තා. Upholstering ගහන්න කියලා තමයි සංස්ථාෙවන් 
කාර් එක අරෙගන ගිහිල්ලා තිෙබන්ෙන්. ඒක ෙගනිහිල්ලා 
ෙහොෙරන් හැදුවා. ඊට පස්ෙසේ ෙහොෙරන්ම garage එෙක් park 
කරලා security එකටත් ෙහොෙරන් ඒ driver මාරු ෙවලා ගිහිල්ලා 
තිෙබනවා. ඔහු Darley Road එෙක් තිෙබන ශී ලංකා නිදහස් 
පක්ෂ මූලස්ථානෙය් වැඩ කරපු ෙසේවකෙයක්. දැන් ඔහු  ලංකා 
ඛනිජ ෙතල් නීතිගත සංස්ථාවට මාරු කරලා එතැන ෙසේවය 
කරනවා. ඒ, ෙම් ෙගොල්ලන්ෙග් උදවිය. ෙම් ෙගොල්ලන්ෙග් 
සාමාජිකෙයෝ කරන ෙද්වල් ෙම්වා. 

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි,  ෙපොලීසිය පිළිබඳව ෙගොඩක් 
ෙද්වල් කථා කළා. ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමා ජනාධිපති 
ධුරයට පත් වුණාට පස්ෙසේ ෙපොලිස් නිලධාරින්,- 

 
මූලාසනාරූඪ මන්තීතුමා 
(தைலைமதாங்கும்  உᾠப்பினர் அவர்கள்) 
(The Presiding Member) 
Order, please! The Hon. Deputy Chairman of 

Committees will now take the Chair. 
 
අනතුරුව ගරු ආර්. ෙයෝගරාජන් මහතා මූලාසනෙයන් ඉවත් 

වුෙයන්, නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා [ගරු මුරුෙග්සු චන්දකුමාර් 
මහතා] මුලාසනාරූඪ විය. 

 

அதன் பிறகு, மாண்ᾗமிகு ஆர். ேயாகராஜன் அவர்கள் 
அக்கிராசனத்தினின்ᾠ அகலேவ, குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் 
அவர்கள் [மாண்ᾗமிகு ᾙᾞேகசு சந்திரகுமார்]  தைலைம வகித்தார்கள். 

 

Whereupon THE HON. R. YOGARAJAN  left the Chair and MR. 
DEPUTY CHAIRMAN OF COMMITTEES [THE HON. 
MURUGESU CHANDRAKUMAR]  took the Chair. 

 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Please wind up. 
 
ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
මම තව විනාඩියකින් කථාව අවසන් කරන්නම්, ගරු 

නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි. ඔබතුමා මූලාසනයට ආවට 
පස්ෙසේ මම ෙමොකුත් කථා ෙනොකර ගිෙයොත් ඒක මෙග් හිතටත් 
හරි නැහැ. ඒ වාෙග්ම ඒක ඔබතුමාටත් ෙහොඳ නැහැෙන්. 

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ෙපොලීසිය පිළිබඳව 
ෙබොෙහොම විෙව්චනාත්මකව කථා කළා. [බාධා කිරීමක්] 

 

ගරු චන්දසිරි ගජදීර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு சந்திரசிறி கஜதீர) 
(The Hon. Chandrasiri Gajadeera) 

 
නැඟී සිටිෙය්ය. 
எᾨந்தார். 
rose. 
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ගරු පාලිත රංෙග බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு பாᾢத  ரங்ேக  பண்டார) 
(The Hon.  Palitha  Range  Bandara) 
අෙන්! ගජදීර උන්නැෙහේ. අෙන්! ගජදීර මන්තීතුමා 

ඔබතුමාෙග් පාලනය පැත්තක තියලා ෙපොඩ්ඩක් ඉන්න ෙකෝ. 
[බාධා කිරීමක්] ඔබතුමාෙග් පාලනය අපි දැක්කාෙන්. 
තමුන්නාන්ෙසේ ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය්ද? ෛමතී පිෙල්ද, මහින්ද 
පි ෙල්ද?  [බාධා කිරීමක්] ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, 
දැන් කාලය නාස්ති කරන්න ෙවලාවක් නැහැ. ෙම්වා කියන ෙකොට 
ෙමතුමන්ලාට රිෙදනවා. ඒක අපි දන්නවා. කරුණු එක්ක ෙම්වා 
ගැන කියන ෙකොට රිෙදනවා කියන එක අපි දන්නවා. ෙම්වා ඇදලා 
ගන්ෙන් අෙපන් රිදවාගන්න කියන එකත් අපි දන්නවා. ඒ නිසා 
නිහඬව හිටිෙයොත් ෙහොඳයි. 

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, සමහර කථික මහත්වරු 
ෙපොලීසිය පිළිබඳව දිගින් දිගටම විෙව්චනය කළා. ෙම් ෙපොලිස් 
නිලධාරින් කවුරුවත් අපි ෙගනාපු අය ෙනොෙවයි. මහින්ද රාජපක්ෂ 
පාලනය තුළ, ගජදීර ඇමතිතුමන්ලාෙග් පාලන කාලය තුළ 
එතුමන්ලා ෙහොඳයි, ෙහොඳයි කියලා ෙගනාපු ෙජɕෂ්ඨ ෙපොලිස් 
අධිකාරිවරු, නිෙයෝජɕ ෙපොලිස්පතිවරු, සහකාර ෙපොලිස් 
අධිකාරිවරු, ෙපොලිස් අධිකාරිවරු, ෙපොලිස් ස්ථානාධිපතිවරු තමයි 
අද තවමත් ඉන්ෙන්. දැන් ඉන්න ෙපොලිස් ස්ථානාධිපතිවරු, 
සහකාර ෙපොලිස් අධිකාරිවරු, ෙජɕෂ්ඨ ෙපොලිස් අධිකාරිවරු, 
ෙකොට්ඨාස භාර නිලධාරින්, නිෙයෝජɕ ෙපොලිස්පතිවරු, දිසා භාරව 
ඉන්න ෙපොලිස් නිලධාරින්, ෙපොලිසප්ති ඉලංගෙකෝන් මහත්මයා, ඒ 
අය අපි පත් කරපු උදවිය ෙනොෙවයි. ෙමතුමන්ලා පත් කරපු 
උදවියම තමයි තවම ඉන්ෙන්. ඒ ස්ථානවලම තමයි ඔවුන් තවම 
ඉන්ෙන්. එෙහම ඉන්න ෙකොට තමයි ෙමතුමන්ලාෙග් කට්ටිය අත් 
අඩංගුවට ගන්නවා කියලා කියන්ෙන්. පසු ගිය කාලෙය් කැලෑ 
නීතිය රජ වුණු නිසා, සුදු වෑන් කලාව කියාත්මක වුණු නිසා එදා 
නීතිය කියාත්මක වුෙණ් නැහැ. නමුත් අද නීතිය කියාත්මක 
ෙවනවා. අද ෙපොලිස් නිලධාරින්ට නිදහෙසේ නීතිය කියාත්මක 
කරන්න පුළුවන්කම ලැබී තිෙබනවා. ඒ වාතාවරණය තුළ ඒ අය 
නීතිය අනුව කටයුතු කරනවා. 

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ෙකොෙබයිගෙන් ෙපොලිස් 
වසෙම් තමයි මෙග් නංගී පදිංචිව ඉන්ෙන්. ඊෙය් රාතිෙය් එහි යම් 
සිද්ධියක් වුණා. ඇය මලියෙද්ව විදɕාලෙය් ගුරුවරියක වශෙයන් 
තමයි වැඩ කටයුතු කරන්ෙන්. ඇෙග් මහත්මයාත් පසිද්ධ ගණිත 
ගුරුවරෙයක්. ඊෙය් රාතිෙය් මෙග් සෙහෝදරියෙග් ෙගදරට ෙමෝටර් 
සයිකලයකින් ෙදපළක් ඇවිල්ලා කාර් එකට ගිනි තබා ගිහින් 
තිෙබනවා. අපි ෙපොලීසියට කථා කළා. මෙග් සෙහෝදරිය 
ෙපොලීසියට කථා කරලා "කට්ටියක් කාර් එක ගිනි තියලා යනවා" 
කියලා කිව්වාම, "ෙපොලීසියට ඇවිල්ලා පැමිණිල්ලක් දාන්න" 
කියලා ෙපොලීසිෙයන් කිව්වාලු. ගෙම් මිනිස්සු ඇවිල්ලා, garment 
factory එෙක් ළමයි ඇවිල්ලා ගින්න නිවලා තිෙබනවා. ෙපොලීසිය 
කිව්වා, "ඇවිල්ලා පැමිණිල්ලක් දාන්න" කියලා. මම ෙපොලිස ්
අනධɕයන නිලධාරිට කථා කළාම -එහි Director මහත්මයා මට 
අද උෙද්ත් කථා කළා- තමයි ෙකොෙබයිගෙන් ෙපොලිස් 
ස්ථානාධිපතිවරයා අපරාධය වුණු ස්ථානයට යවාගන්න පුළුවන් 
වුෙණ්. ඒ තමුන්නාන්ෙසේලා පත් කරපු ෙපොලිස් ස්ථානාධිපතිවරු. 
අපි පත් කරපු උදවිය ෙනොෙවයි. එෙහම ෙපොලිස් ස්ථානාධිපතිවරු 
මාරු කරන්න ෙනොෙවයි, විනය පරීක්ෂණ පවත්වලා interdict 
කරන්න ඕනෑ; ෙසේවෙයන් ෙදොට්ටම දාන්න ඕනෑ. 
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙගනැල්ලා තිෙබන්ෙන් සුදුසුකමක් නැති, 
හැකියාවක් නැති, පහත් වැඩ කරන්න පුළුවන්, මුට්ටිය අල්ලන්න 
පුළුවන් උදවිය නිසා ෙපොලිස ් ෙදපාර්තෙම්න්තුව ඒ විධියට 
කාබාසිනියා ෙවලා තිෙබනවා. නීතිය හා සාමය පිළිබඳව 
ෙදපාර්තෙම්න්තුවට තමුන්නාන්ෙසේලා ෙගනාපු ෙල්කම් බාලසූරිය 
උන්නැෙහේ තමයි ඒකට ෙහේතුව. විනය පරීක්ෂණ තිබුණු, interdict 
ෙවලා හිටපු උදවියට බාලසූරිය උන්නැෙහේ,- අර මනුස්සයා 
ෙපොලිස් ෙදපාර්තෙම්න්තුව පිළිෙවළකට හදාෙගන ආවා. එෙසේ 

හදාෙගන ආපු ෙදපාර්තෙම්න්තුව සම්පූර්ණෙයන්ම කාබාසිනියා 
කළා. අන්න ඒෙක් පතිඵලයක් උඩ තමයි ෙපොලිස් 
ෙදපාර්තෙම්න්තුව ඔය තත්ත්වයට පත් ෙවලා තිෙබන්ෙන් කියන 
එක තමුන්නාන්ෙසේලාට මතක් කරන්න ඕනෑ. ගරු නිෙයෝජɕ 
කාරක සභාපතිතුමනි, මට කථා කරන්න වැඩිපුර විනාඩියක් ලබා 
දීම පිළිබඳව මම තමුන්නාන්ෙසේට ස්තුතිවන්ත ෙවනවා. [බාධා 
කිරීමක්] 

 
[අ.භා. 4.47] 

 
ගරු වීරකුමාර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ᾪரகுமார திசாநாயக்க) 
(The Hon. Weerakumara Dissanayake)   
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, විෙශේෂෙයන්ම 

ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් සම්බන්ධෙයන් කරුණු සාකච්ඡා කරන 
ෙම් ෙව්ලාෙව් කියන්න ඕනෑ, ෙම් ආණ්ඩුව බලයට ආෙව් ඊට ෙපර 
තිබුණු ආණ්ඩුෙව් අඩු පාඩු විශාල පමාණයක් මැතිවරණ 
ෙව්දිකාෙව් සහ සෑම තැනම විෙව්චනයට ලක් කර බව. ඒ අයෙග් 
පතිපත්ති පකාශනවල ෙබොෙහොම පැහැදිලිව කිව්ෙව් යහ 
පාලනයක්, ෙබොෙහොම ෙහොඳ පරිසරයක් ෙම් රෙට් ජනතාවට 
නිර්මාණය කරන්න අවශɕ පසු බිම හදන්න ඡන්දය ෙදන්න 
කියලායි. ඒ අනුවයි මැතිවරණ වɕාපාරෙය් කටයුතු කරමින් 
පතිපත්ති පකාශන, වැඩ පිළිෙවල විශාල පමාණයක් ඉදිරිපත් 
කරලා, මතවාද ෙගොඩක් ඉදිරිපත් කරලා, තමන්ට අවශɕ බලය 
ලබා ගත්ෙත්. නමුත්, අෙප් අනුරාධපුර දිස්තික්කය වාෙග්ම රෙට් 
ෙබොෙහෝ පෙද්ශවල පසු ගිය කාලෙය් ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම්  
විශාල ෙලස වාර්තා වුණු බව අපි දන්නවා. තවමත් සමහර 
තැන්වල ඇතැම් සිදුවීම් සිදු ෙවනවා.  නිවාසවලට පහරදීම් සිදු 
වුණා. ගම්බිම්වල විවිධ පුද්ගලයන්ට බලපෑම් තිබුණා. සමහර අයට 
පහර දුන්නා. ෙම් ආකාරෙයන් විවිධ මට්ටෙමන් පළි ගැනීම් සිදු 
වුණා. ඒ වාෙග්ම, විශාල ෙලස රාජɕ ආයතන තුළ ස්ථාන මාරුවීම් 
සිදු කළා. රජෙය් ආයතන ගණනාවක තමන් දැරූ තනතුරුවලින් 
සමහර අය ඉවත් කළා විතරක් ෙනොෙවයි, ෙසේවකයන් විශාල 
පිරිසකට පසුවදා සිටම වැඩට එන්න ෙනොදී පලවා හැරියා. 
විෙශේෂෙයන්ම ශී ලංකා ගමනා ගමන මණ්ඩලෙය් එෙහම සිද්ධ 
වුණා. මාධɕ ආයතනවලත් එවැනි ෙද් සිද්ධ වුණා. ෙම් රෙට් හිටිය 
පසිද්ධ මාධɕෙව්දීන් ගණනාවකට තමන්ෙග් රැකියාව පවා අද 
අහිමි කර තිෙබනවා. ඒ අය පසු ගිය පාලන කාලය තුළ ජනතාව 
ආදරය කළ මාධɕෙව්දීන්; ජනතාව අතර ෙහොඳ නමක් දිනා ෙගන 
හිටිය මාධɕෙව්දීන්. ෙම් ආකාරෙයන් විවිධ මට්ටෙමන් පළි ගැනීම් 
සිදු වුණා.   

පසු ගිය  මැතිවරණය ෙව්ලාෙව් ෙපොලීසිෙය් මාරුවීම් ගැන 
කථා කළා. ෙපොලීසියට අනිසි බලපෑම් කරනවා, ෙපොලිස් මාරුවීම් 
කරනවා කියා විශාල ෙලස ෙම් ආණ්ඩුව කථා කළා. නමුත්, ෙම් 
ආණ්ඩුව බලයට ආවාට පස්ෙසේත් ෙපොලීසිෙය් ස්ථාන මාරු වීම් සිදු 
කළා. ෙපොලීසියට බලපෑම් සිදු කරමින් තමන්ට අවශɕ පරිදි 
ෙපොලීසිය නතු කර ගන්න, ෙපොලීසිය යටත් කර ගන්න, තමන්ෙග් 
පාලනයට සුදුසු පරිදි ෙපොලීසිය සකස් කර ගන්න දැරූ උත්සාහයක් 
ඒ ස්ථාන මාරුවීම් ඇතුෙළේ තිබුණා.   

ෙම් ආණ්ඩුව බලයට ආවාට පස්ෙසේ සමහර තැනකින් අතක් 
හම්බ ෙවනවා. තව තැනකින් කකුල් හම්බ ෙවනවා. ෙම්වාට 
ආණ්ඩුව වග කියන්න ඕනෑ. තව ශරීර ෙකොටසක් තව තැනකින් 
හම්බ ෙවනවා.  මිනිස්සු ඝාතනය කරලා අත පය කපා දමලාද කියා 
සැකයක් තිෙබනවා. ෙම්වා ගැන කිසිම වග විභාගයක් පසු ගිය 
කාලෙය් සිදු කෙළේ නැහැ. පසු ගිය රජය පැවැති කාලෙය් එවැනි 
ෙද් සිද්ධ වුණා නම් "අන්න! රාජපක්ෂ ආණ්ඩුෙව් සුදු වෑන්" 
කියලායි කියන්ෙන්. අද ආණ්ඩුව කාෙග්ද? ෙම්වා ෙවන්ෙන් කාෙග් 
අනු දැනුම ඇතිවද? කවුද ෙම්වාට වග කියන්ෙන්?  
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රත්ගම පාෙද්ශීය සභාෙව් සභාපතිවරයාට ෙවඩි තබා ඝාතනය 
කර තිබුණු බව මම  ඊෙය් රෑ දැක්කා. තව ෙදන්ෙනකුටද ෙකොෙහේද 
තුවාලත් සිද්ධ ෙවලා තිබුණා. එෙහම මිනිස්සුන්ව මරන්න 
පුළුවන්ද? ෙහෝටලයක හරි ෙකොෙහේ හරි නවාතැන් ගත්ත තැනකට 
ගිහිල්ලා ෙවඩි තියලා මිනිස්සු මරන්න පුළුවන්කම තිෙබනවාද? 
කවුද ඒ බලය දුන්ෙන්? ඒවාට වග කියන්න පුළුවන් කාටද? ෙම්වා 
ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් විතරක් ෙනොෙවයි ගරු නිෙයෝජɕ කාරක 
සභාපතිතුමනි, ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම්වලිනුත් එහාට ගිහිල්ලා 
ෙද්ශපාලන මිනී මැරුම් -ඝාතන- දක්වා ෙම් ෙද්වල් ඉස්සරහට 
ඇවිල්ලා තිෙබනවා.  

රත්ගම පාෙද්ශීය සභාෙව් සභාපතිවරයා ඝාතනය කිරීම නිකම් 
සිද්ධ වුණාය කියලා අපි හිතන්ෙන් නැහැ. ඒක නිකම් සිද්ධ වුණා 
කියලා අපට ෙපෙනන්ෙන් නැහැ. කාෙග් ෙහෝ ෙමෙහයවීමකින් 
එය සිදු වන්න ඇති. වත්තල පාෙද්ශීය සභාෙව් සභාපතිතුමාට 
පාෙරදි ඇද, ඇද ගැහුවා. ෙම් රෙට් ජනතාව මාධɕ ඔස්ෙසේ ඒ 
සිද්ධිය දැක්කා. අද පාෙද්ශීය සභා සභාපතිවරෙයක් ඝාතනය කර 
තිෙබනවා. ෙමෙහන් ශරීරවල අත්, පා  ෙකොටස් හම්බ ෙවනවා. 
එෙහම මරලා දමපු ෙකෙනකුෙග් මිනියක් ෙම් පාර්ලිෙම්න්තුව 
කිට්ටුවම දියවන්නාෙව් පා ෙවවී තිබිලා හම්බ වුණා. අනික් 
පැත්ෙතන් රාජɕ ආයතනවල ෙසේවකයන් පලවා හරිනවා. ඔවුන් 
පුටුවලින් ඇදලා දමලා වැඩට එන්න ෙදන්ෙන් නැහැ. කවුද, 
ෙම්වාට වග කියන්ෙන්? ෙම්ක යහ පාලනයද? යහ පාලනය 
කියන්ෙන් ෙම්කට නම් තමුන්නාන්ෙසේලා මැතිවරණ කාලෙය් 
කියපු පාලනය ෙමොකක්ද? ෙම් ආණ්ඩුව අද ජනතාවෙගන්, රෙටන් 
පළිගන්නා ආණ්ඩුවක් බවට පත් වී තිෙබනවා.  

රජෙය් ෙසේවකයා දිහා බලන්න. පසු ගිය අෙප් ආණ්ඩුෙවන් 
රාජɕ ෙසේවකයන්ට ෙමෝටර් සයිකල් දුන්නා. එදා කිව්වා, "ෙම් 
ෙදන්ෙන් අල්ලසක්" කියලා. ඊට පස්ෙසේ කිව්වා, "අපි ඒ බයිසිකල් 
එක නිකම් ෙදනවා, රුපියල් 50,000ක් දීපු අයට  ඒ මුදල ආපහු 
ෙදනවා" කියලා. ෙම් ආණ්ඩුව අද රජෙය් ෙසේවකයන්ෙගන් 
පළිගන්නවා. ෙගවපු රුපියල් 50,000ත් නැහැ; බයිසිකල් එකත් 
නැහැ. රුපියල් 50,000ක් දීපු මිනිසුන් බලාෙගන ඉන්නවා. ඔවුන්ට 
බයිසිකල් එකත් නැහැ; රුපියල් 50,000ත් නැහැ; නිකම් ෙදනවා 
කිව්වාට ඒකත් නැහැ. එවන් තත්ත්වයක් තමයි තිෙබන්ෙන්. 

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, අලුත් අවුරුදු උත්සවය 
සඳහා රජෙය් ෙසේවකයාට මාර්තු මාසෙය් වැටුපත් සමඟ රුපියල් 
5000ක උත්සව දීමනාවක් ෙදනවා. සෑම අවුරුද්දකම මාර්තු 
මාසෙය් ඒ මුදල දීලා තිෙබනවා. නමුත්, ෙමවර ඒ රුපියල් 5000 
නැහැ. දිගටම -අවුරුද්ද පුරාම- ඒ මුදල ඔවුන්ෙග් පඩිෙයන් 
කැෙපනවා. ඊළඟ අවුරුද්ෙද් ෙපබරවාරි මාසය අවසාන ෙවන 
ෙකොට ඒ මුදල කැපිලා ඉවරයි. නමුත්, ඒ කපා ගන්නා රුපියල් 
5000වත් අද රජෙය් ෙසේවකයාට නැහැ. ෙමන්න පළිගන්න විධිය. 
දින සියෙය් වැඩසටහන කිව්වා; රජෙය් ෙසේවකයාට සුර පුරයක් 
මැව්වා. ෙද්ශපාලන පළිගැනීම්වලින් එහාට ගිහින්, රජෙය් 
ෙසේවකයාෙගන් වාෙග්ම ෙම් රෙට් ජනතාවෙගනුත් පළිගන්නා 
තැනට අද ෙම් ආණ්ඩුව පත් වී තිෙබනවා.  

ෙමතුමන්ලා පසු ගිය කාල  සීමාෙව් ජනතාවට වාචිකව 
ෙපොෙරොන්දු  දුන්නාට, අනික් පැත්ෙතන් ඒ කිසිවක් ඉටු කර නැහැ. 
අරෙහන් ගැබිනි මවුවරුන්ට ගුල්ෙලෝ ගහපු ආහාර ෙබදනවා. ඒ 
අයට රුපියල් 20,000ක් ෙදනවා කිව්වා. ඒ 20,000 ෙකෝ? 
2,000ක්ද ෙකොෙහේද දීලා තිෙබනවා. ඉතිරි ගණන ෙදයිද දන්ෙන් 
නැහැ. ආහාර මල්ෙල් වටිනාකම රුපියල් 1,093යි. ඊට අමතරව 
රුපියල් 2,000යි දුන්ෙන්. ෙම් ආණ්ඩුව පසු ගිය කාලෙය් කියපු 
ෙද්වල් ෙනොෙවයි දැන් කරලා තිෙබන්ෙන්. එක පැත්තකින් 
ෙද්ශපාලන වශෙයන් ඉලක්ක කරලා පළිගැනීම් කරනවා; ඒ ඒ 
පුද්ගල චරිත ඉලක්ක කරලා පළිගැනීම් කරනවා. අල්ලස් ගත්තාය 
කියලා ෙබොරු  ෙචෝදනා එල්ල කරලා අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ ෙචෝදනා 

විමර්ශන ෙකොමිසමට පැමිණිලි කරනවා. නමුත්, ඒ එක 
පැමිණිල්ලක්වත් විභාග කරලා අද වන ෙතක් කවුරුවත් 
වැරැදිකරුෙවක් කරලා නැහැ. මිනිසුන්ට එෙහම කළාම ෙම් රෙට් 
ජනතාව තුළ ෙද්ශපාලනය ෙකෙරහි තිෙබන විශ්වාසය බිඳ 
වැෙටනවා. 

අද ෙම් ආණ්ඩුව පාර්ලිෙම්න්තුෙව් විපක්ෂ නායක ධුරය 
ෙකොල්ල කාලා තිෙබනවා. විපක්ෂ නායක ධුරයත් ෙකොල්ල කාලා 
විපක්ෂ නායකයාත් ආණ්ඩුවට පක්ෂපාතී තැනකට ගත්ෙතොත් 
ෙම්ක ඒකාධිපති ආණ්ඩුවක් ෙවනවා. මහින්ද රාජපක්ෂ 
ජනාධිපතිතුමාෙග් ආණ්ඩුවට ඒකාධිපති ආණ්ඩුවක් කියලා කිව්වා. 
දැන් අගමැතිවරයාත් ඒ පැත්ෙත්; කැබිනට් මණ්ඩලයත් ඒ 
පැත්ෙත්. විපක්ෂ නායකතුමාත් ඒ පැත්ෙත් වුණාම ඒක ෙනොෙවයිද 
ඒකාධිපති ආණ්ඩුව? ෙකෝ පජාතන්තවාදය? එෙහම 
පජාතන්තවාදය අහිමි වුණු රටක අර වාෙග් තව තවත් පාෙද්ශීය 
සභා සභාපතිතුමන්ලා ඝාතනය ෙවයි; ෙම් රෙට් තැන් තැන්වලින් 
අර වාෙග් අත්, පා ෙකොටස් හම්බ ෙවයි;  රාජɕ ආයතනවල 
මිනිසුන් තව තව පලවා හරියි;  ගම්බිම් මට්ටෙම් මිනිසුන්ෙගන් තව 
තව පළිගනියි; පක්ෂ ෙතෝරලා,  පක්ෂ  නායකයන්ව ෙතෝරලා 
පළිගනියි. අනික් පැත්ෙතන්  "ආ, ෙම් ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය්  
පා ෙද්ශීය සභා මන්තීතුමන්ලා, පළාත් සභා මන්තීතුමන්ලා 
ඉන්නවා, ෙම් අය මහින්ද රාජපක්ෂ හිටපු ජනාධිපතිතුමා එක්ක 
යනවා, එම නිසා ඒ අයෙගන් පළිගන්න ඕනෑ" කියලා ඒ පක්ෂය 
ඇතුෙළේම අය ෙතෝරා පළිගන්න බලයි. 

ෙමවැනි තත්ත්වයක් තමයි තිෙබන්ෙන්. තව පිරිසක් 
ෙද්ශපාලන වශෙයන් බිලී බා ගන්න උත්සාහ කරනවා. අද 
තනිකරම ඒකාධිපති ස්වභාවයක් තමයි, රට තුළ කියාත්මක 
වන්ෙන්. ජනතාව ෙවනුෙවන් හඬ නඟන්න අවශɕ කරන 
නායකත්වයන් සියල්ල හිරිවට්ටන්න උත්සාහ කරනවා. ඒ අයට 
ෙචෝදනා ඉදිරිපත් කරලා, ඒ අයට කථා කරන්න බැරි 
තත්ත්වයකට පත් කරන පසු බිමක් සකස් කරන්න හදනවා. ඒ 
අතර උතුරට ගිහින් ෙම් ර ෙට් උපාය මාර්ගික වශෙයන් ඉතාම 
වැදගත් ආරක්ෂිත භූමි කඩා ෙවන් කරමින්, රෙට් මහජන 
ආරක්ෂාව, රෙට් ජාතික ආරක්ෂාව ෙනොසලකා කටයුතු කරන 
තත්ත්වයක් ඇති ෙවලා තිෙබනවා.  

අනික් පැත්ෙතන්, ජනතාවට ආර්ථික වශෙයන් කිසිම 
දියුණුවක් ලැබී නැහැ. වෘත්තීන්වල නියැලී හිටපු මිනිසුන් ලක්ෂ 
ගණනක් අද ෙගවල්වලට යවා තිෙබනවා. ෙම්වා පළිගැනීම්. රෙට් 
තිබුණු වැඩ බිම් ලක්ෂ ගණනක් අද වසා දමා තිෙබනවා. 
ෙකොන්තාත් කරපු ස්ථාන වසා දමා තිෙබනවා. මහා පරිමාණ, 
මධɕ පරිමාණ හා සුළු පරිමාණ වɕාපාරවල හිටපු 
ෙකොන්තාත්කරුවන් දහස් ගණනකෙග් වැඩ අද නතර කරලා 
තිෙබනවා. ෙම්වා ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් ම තමයි. ෙම් වන ෙකොට 
රැකියා නැතිව ලක්ෂ ගණනක් ෙගවල්වලට ඇවිල්ලා ඉන්නවා. 
අනුරාධපුරෙය් ඈත ගම් බිම්වල සිට ෙකොළඹට ඇවිල්ලා රක්ෂාවල් 
කරපු මිනිස්සු අද රක්ෂා නැතුව ෙගවල්වලට ගිහින් ඉන්නවා. ෙම් 
අය ඒ ඒ රැකියාවල නිරත වුණා; රට පුරා  මුදල් සංසරණය වුණා. 
ඒ වɕාපෘති ඔසේසේ ජීවත් වුණු පවුල් ලක්ෂ ගණනක් ඉන්නවා. අද 
ඒ පවුල් අන්ත අසරණ තත්ත්වයට පත් ෙවලා තිෙබනවා.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, එක පැත්තකින් දින 
සියෙය් වɕාපෘතිය තුළ තමන් කියපු ෙද්වල් කරන්න බැරි වුණු 
නිසා, අද තමන්ට ස්ථාවරත්වයක් නැති නිසා ආණ්ඩුව තමන්ෙග් 
නිරුවත වහගන්න, තමන්ෙග් බලය පාවිච්චි කරලා ෙද්ශපාලන 
පළිගැනීම් තුළින් ෙම් හැම බලෙව්ගයක්ම යටත් කර ෙගන 
තමන්ට අවශɕ පරිදි හසුරුවා ගන්න  උත්සාහ කරනවා. එම නිසා 
තමයි ජනාධිපතිවරණය ජයගහණය කරලා පළමුවන සතිෙය් ගම් 
බිම්වලට ගැහුෙව් ඒවා යටත් කර ගන්න. අනිකුත් පක්ෂ -ශී ලංකා 
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නිදහස් පක්ෂය, අනිකුත් සන්ධානෙය් තිෙබන පක්ෂ- පාගා දමන්න 
උත්සාහ කළා. අද ඒ පක්ෂවල කියාකාරින්ව රාජɕ ආයතනවලින් 
පලවා හැරියා; පස්සට තල්ලු කළා. ඒ ෙමොකද, රෙට් පාලනය 
අස්ථාවර ෙවන්න-ෙවන්න, ජනතාවට කියපු වගකීම් ඉටු කරන්න 
බැරි ෙවන්න-බැරි ෙවන්න අද වර්තමාන ආණ්ඩුව උත්සාහ 
කරනවා, විපක්ෂෙය් බලෙව්ගවලට පුළුවන් තරම් අල්ලස් ෙචෝදනා 
ඉදිරිපත් කරලා, එෙහම නැත්නම් ෙවනත් ෙමොනවා ෙහෝ 
ෙචෝදනාවලට ෙකොටු කරලා ඒ අය පස්සට තල්ලු කරන්න.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ෙමවැනි තත්ත්වයක් 
තමයි, අද ෙම් රෙට් තිෙබන්ෙන්. එම නිසා වර්තමාන ආණ්ඩුව ෙම් 
තත්ත්වයට සම්පූර්ණෙයන්ම වග කියන්න ඕනෑ. ෙම් ආණ්ඩුවට 
පුළුවන්කමක් නැහැ, ෙම් ආණ්ඩුව සමත් වුෙණ් නැහැ, තමන්ෙග් 
ස්ථාවරභාවය රැක ෙගන ෙම් රෙට් ජනතාවට තමන් දීපු 
ෙපොෙරොන්දු ඉටු කරන්න. ජනතාවට කිව්ෙව්, රාජපක්ෂ ආණ්ඩුව 
දූෂිත ආණ්ඩුවක්ය කියලායි. හැබැයි අද ශී ලංකා මහ බැංකුෙව් 
ෙලොකුම ෙහොරකම කෙළේ ෙම් ආණ්ඩුවයි. ඒ ෙහොරකම අල්ලන්න 
ෙම් ආණ්ඩුවට පුළුවන්කමක් තිබුෙණ් නැහැ. ඒ වංචාව අල්ලන්න 
ෙම් ආණ්ඩුව මැදිහත් වුෙණ් නැහැ. ඒ ෙවනුවට ෙම් පැත්ෙත් ඉන්න 
අයට ෙචෝදනා එල්ල කරමින් ෙද්ශපාලන වශෙයන් පළිගන්න 
උත්සාහ කරනවා.  

 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Order, please! ඔබතුමාට නියමිත කාලය අවසානයි. 

 
ගරු වීරකුමාර දිසානායක මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ᾪரகுமார திசாநாயக்க) 
(The Hon. Weerakumara Dissanayake)   
මට තව විනාඩියක් ෙදන්න, ගරු නිෙයෝජɕ කාරක 

සභාපතිතුමනි.  

අද විපක්ෂෙය් ඉන්න අයට ෙචෝදනා කරමින් ෙද්ශපාලන 
පළිගැනීම් කරනවා. අද සමහර අය ෙද්ශපාලන බලය අතට 
අරෙගන ගිහින් රජෙය් ඉඩම් අල්ලා ගන්නවා. ගමක අහිංසක 
මිනිසකු ඉඩමක් ඇල්ලුවා නම් ඒ මිනිහාට ෙමොකද ෙවන්ෙන්? 
අෙප් ගම්වල මනුෂɕයකු ඉඩමක් ඇල්ලුවා නම් ෙමලහකටත් ඒ 
මනුෂɕයාව ෙපොලීසියටත් අල්ලා ෙගන ගිහින්, උසාවියටත් 
ඉදිරිපත් කරලා නඩු පවරලා. රාජɕ  ෙද්ෙපොළ, ඉදි කිරීම් අද සමහර 
ආයතන විනාශ කරනවා. ඉදි කිරීම්, රාජɕ ෙද්ෙපොළ විනාශ කළා 
නම් රාජɕ ෙද්ෙපොළ පනත යටෙත් නඩු පවරන්න ඕනෑ. රාජɕ 
ෙද්ෙපොළ කඩා බිඳ විනාශ කිරීම සම්බන්ධෙයන් මාස තුනකට වැඩි 
කාලයක් remand කරන්න ඕනෑ. ෙම් රෙට් අහිංසක මිනිසකු 
එෙහම කළා නම් තත්ත්වය ෙවනස් වනවා. ෙද්ශපාලන බලය 
අතට අරෙගන කරන අනවශɕ පළිගැනීම්, ඇඟිලි ගැසීම් සියල්ල 
අද සිද්ධ ෙවනවා. ඇළ ෙදොළ, ගංගාවල මිනිසුන්ෙග් අත පය 
පාෙවන තත්ත්වයක් අද ඇති වී තිෙබනවා. ෙම්කට ෙම් ආණ්ඩුව 
වග කියන්න ඕනෑය කියා පකාශ කරමින් මා නිහඬ වනවා. 
ස්තුතියි.  

 
[අ.භා. 5.01] 
 

ගරු ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර මහතා (අභɕන්තර 
පවාහන අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு ஆர்.எம். ரஞ்ஜித்  மத்ᾐம பண்டார - உள்ளக 
ேபாக்குவரத்ᾐ அைமச்சர்) 
(The Hon.  R.M. Ranjith Madduma Bandara - Minister of 
Internal Transport) 
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, අද ගරු විපක්ෂ 

නායකතුමා  රාජɕ ආයතනවල, සංස්ථාවල සහ මණ්ඩලවල ඇති 
වූවා යැයි කියන ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් ගැන ෙයෝජනාවක් 

ෙගනැත් තිෙබනවා. රාජɕ වෘත්තීය සමිති සම්ෙම්ලනෙය් 
සභාපතිවරයා වශෙයනුත් කටයුතු කරන නිසා මම විෙශේෂෙයන් 
කියන්නට ඕනෑ, පසු ගිය අවුරුදු 20ක කාලය තුළ කරපු විවිධ 
ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් නිසා සිරිෙකොත මන්දිරෙය් ෙද්ශපාලන පළි 
ගැනීම් කමිටුවක් පිහිටුවන්නට අපට සිද්ධ වුණු බව. ඒෙක් ෙවනම 
කාර්යාංශයක් පිහිටුවන්නට අපට සිද්ධ වුණා. ඒ කමිටුවට 
ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම්, උසස්වීම් ෙනොදීම්, ෙසේවෙයන් පහ කිරීම්, 
පහර දීම් සම්බන්ධ පැමිණිලි 72,000ක් ඇවිල්ලා තිෙබනවා. අපි ඒ 
පැමිණිලි 72,000 අතරින් ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම්වලට ලක් වුණු 
බව සනාථ ෙවලා තිෙබන එක්සත් ජාතික පාක්ෂිකයින් 31,000ක් 
ෙතෝරා ෙගන ඉන්නවා. ඒ 31,000 ගැනම අපි පසු ගිය වකවානුෙව් 
කථා කළා. රජෙය් ෙසේවෙය් උසස්වීම් ලබා දීෙම්දී බැලුෙව් 
ෙද්ශපාලන පක්ෂය. ඒ වාෙග්ම, සමහර අය ෙසේවෙයන් ඉවත් 
කළා. නමුත් මම කියන්නට කැමැතියි, අෙප් වත්මන් ආණ්ඩුව, 
වත්මන් ජනාධිපතිවරයා ජනවාරි මාසෙය් 08ෙවනි දා බලයට පත් 
වුණාට පසුව කිසිම ෙද්ශපාලන පළි ගැනීමකට ඉඩ තිබ්ෙබ් නැහැ 
කියලා. ජනාධිපතිතුමාත්, අගමැතිතුමාත්, අපිත් කිව්වා කිසිම 
අයකුෙගන් පළි ගන්න එපා, කිසිම ෙකෙනකුට පහර ෙදන්න එපා 
කියලා. මම හිතන හැටියට පසු ගිය වකවානුෙව් ෙපොඩි ෙපොඩි 
ෙපෞද්ගලික ආරවුල් මත සුළු ෙද්වල් කිහිපයක් ෙවන්න ඇති. මම 
කියනවා, ඉතිහාසෙය් -පසු ගිය අවුරුදු 40ක් 50ක් තුළ- 
ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් ෙනොෙකරුණු  මැතිවරණය තමයි පසු ගිය 
ජනාධිපතිවරණය කියලා. විෙශේෂෙයන් මම පවාහනය භාර 
ඇමතිවරයා වශෙයන් කියනවා -මට අයිති ෙවන්ෙන් ලංගම, 
දුම්රිය ඇතුළු පවාහන පද්ධතිය- පසු ගිය මැතිවරණ සියල්ෙල්දීම 
ෙද්ශපාලන පළි ගැනීම් සිද්ධ වුණු බව. බලයට පත් වුණු ආණ්ඩුව 
නිකම් හිටිෙය් නැහැ. DSලා ගහලා එෙළව්වා;  ෙසේවකයින්ට 
ගහලා එෙළව්වා. මට මතකයි ෙමොණරාගල දිස්තික්කෙය් බිබිෙල් 
ඩිෙපෝෙව් එක්සත් ජාතික පාක්ෂිකෙයෝ දණ ගසස්ලා තැබුවා; ඒ 
අයට නිල් වතුර බාල්දි හැලුවා. එක්සත් ජාතික පාක්ෂිකයින් විශාල 
පමාණයකට -දැනටත් පැමිණිලි එනවා- ගහලා එළවලා, රස්සාවට 
එන්න ඉඩ ෙදන්ෙන් නැතිව තිබුණා. පවාහනය භාර ඇමතිවරයා 
විධියට මම භය නැතිව කියනවා, ෙම් සැෙර් අඩුම තරමින් එක 
ඩිෙපෝවකවත් එෙහම කාටවත් ගහලා පැන්නුෙව් නැහැ කියලා. 
කාටවත් ෙසේවයට එන්න ඉඩ ෙනොදී සිටිෙය් නැහැ. මම ඒ වගකීම 
භාර ගන්නවා.  

අෙප් ගරු විපක්ෂ නායකතුමාට දීලා තිෙබන ෙතොරතුරු 
ෙකොපමණ වැරදිද කියනවා නම්, විපක්ෂ නායකවරයා කිව්වා 
ඩිෙපෝ 560ක් තිෙබනවා කියලා. ලංකාෙව් ඩිෙපෝ තිෙබන්ෙන් 
120යි. ඒ ඩිෙපෝවලින් කාවවත් තවම එළියට දාලාත් නැහැ, 
ෙසේවෙයන් පහ කරලාත් නැහැ. නමුත් SLTB එෙක් පාලනය ගැන 
අපිට හිතන්න සිද්ධ වුණා. සමහර ඩිෙපෝවල මාස 2කින් 3කින් පඩි 
දීලා තිබුෙණ් නැහැ. සමහර ඩිෙපෝ ඩීසල් බිල ෙගවලා තිබුෙණ් 
නැහැ. ෙහොරකම, වංචාව, දූෂණය ඉහ වහා ගිහින් තිබුණා. පසු ගිය 
ආණ්ඩු කාලෙය් පාලනය ෙකොපමණ අයහපත් වුණාද කියනවා 
නම් ලංගමෙය් ෙසේවකයින්ෙග් ෙසේවක අර්ථ සාධක අරමුදල්, 
ෙසේවක භාරකාර අරමුදල් සහ පාරිෙතෝෂිකය ෙගවන්න හිඟ 
තිෙබනවා රුපියල් 1,004,700ක්. ඒවා ෙසේරම ගසා කාලා. 1994 
වන විට ශත පහක්වත් ෙගවන්න තිබුෙණ් නැහැ. දැන් ඒ මුදල් 
ලබා ගන්න ෙසේවකෙයෝ අවුරුදු 3ක් 4ක් ඉන්න ඕනෑ. සමහරු 
අවුරුදු 5, 6, 7 ඉන්නවා, තමන්ෙග් අර්ථ සාධකය ලැබිලා නැහැ, 
පාරිෙතෝෂිකය ලැබිලා නැහැ. ඒ වාෙග්ම ඩිෙපෝවලට බඩු ගත්ත 
ඒවාට -අමතර ෙකොටස්, ටයර්, බැටරි ගත්ත ඒවාට- විතරක් 
රුපියල් මිලියන 700ක් ෙගවන්න තිෙබනවා. ෙමවැනි 
බංෙකොෙලොත් භාවයක තිබුෙණ්. අපි මාස 2ක් බලාෙගන හිටියා, 
ෙමොකුත් කෙළේ නැහැ කාටවත්. එන්න එන්නම පාලනය අයහපත් 
වුණා. ආණ්ඩුව අපසාදයට පත් කරන්න සමහර තැන්වල බස් 
දුවන්ෙන් නැති තත්ත්වයට පත් ෙවලා තිබුණා.  

අපට සිද්ධ වුණා ෙමය පතිවɗහගත කරන්න. පාෙද්ශීය 
කළමනාකරුවන්ව පත් කිරීම සම්බන්ධව විපක්ෂ නායකතුමා 

627 628 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

මෙගන් පශ්නයක් අහලා තිබුණා. එයට  මම උත්තරය දුන්නා. අපි 
හැම එකකටම සුදුසු අය පත් කරලා තිෙබනවා. ඒ වාෙග්ම 
ඩිෙපෝවල ෙහොඳට වැඩ කරන අය තවමත් ඒ විධියටම ඉන්නවා. 
මහරගම, තලංගම, අම්බලන්ෙතොට, හබරාදූව, පානදුර ඩිෙපෝවල 
හිටපු අයම ඉන්නවා. නමුත් 1994 වර්ෂෙය් 2004 වර්ෂෙය්  
මැතිවරණ පතිඵල කයලා ඉවර ෙවච්ච දවෙසේම DSලා එළියට 
දැම්මා.  අපි එෙහම කෙළේ නැහැ. අයහපත් පාලනයක් තිෙබන 
තැන්වලට, ෙහොරකම වංචාව දූෂණය තිෙබන තැන්වලට, 
ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් තිෙබන තැන්වලට අපි වැඩ බලන පත්වීම් 
ලබා දීලා තිෙබනවා. පසු ගිය කාලෙය් ඩිෙපෝවලට පත්වීම් ලබා 
දුන්ෙන්, කිසිම සම්මුඛ පරීක්ෂණයකින් ෙතොරව ඇමතිවරයාෙග් 
අභිමතාර්ථය පරිදියි. නමුත් මම දැනටමත් එම අසාර්ථක 
තැන්වලට වැඩ බැලීෙම් පදනමක් මත පත් කරලා ඉල්ලුම්පත 
කැඳවලා තිෙබනවා. ඒ සුදුසු තනතුර සුදුසු පුද්ගලයාටයි ලබා දීලා 
තිෙබන්ෙන්. පසු ගිය කාලෙය් වාෙග් මම කිසිම තැනක රියදුරු 
ෙකෙනකුට, ෙකොන්ෙදොස්තර ෙකෙනකුට ඩිෙපෝ අධිකාරි හැටියට 
පත්වීම් ලබා දීලා නැහැ. අපි පත්වීම් ලබා දීලා තිෙබන්ෙන් අඩුම 
තරෙම් ෙශේණියක් තිෙබන ෙකෙනකුට පමණයි.  

පසු ගිය කාලෙය් ෙමය ෙකොතරම් ෙද්ශපාලනීකරණය ෙවලා 
තිෙබනවා ද කියලා කියනවා නම්, කිසිම ඩිෙපෝවක එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් ජාතික ෙසේවක සංගමෙය් සමිතියට බැ ෙඳන්න දුන්ෙන් 
නැහැ. තනිකරම ෙද්ශපාලන අධිකාරියක් ෙවලා තිබුෙණ්. අෙප් 
යහ පාලනය යටෙත් අද හැම ඩිෙපෝවකම ශී ලංකා සමිතියක්, 
ෙජ්.වී.පී. සමිතියක්, යූ.එන්.පී. සමිතියක් ඇති කරන්න මට 
පුළුවන්කම ලැබුණා. ඒවා කඩාකප්පල් කරන්න බලහත්කාරකම් 
කළා කියලා කාටවත් කියන්න බැහැ. පසු ගිය අවුරුදු ගණෙන්ම 
අෙප් ජාතික ෙසේවක සංගමයට දුම්රිය ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් ෙහෝ 
ලංගමෙය් සාකච්ඡාවක් ලබා දීලා තිබුෙණ් නැහැ. පසු ගිය මාස 
ෙදක තුළදී ඒ හැම වෘත්තීය  සමිතියක් එක්කම මම සාකච්ඡා කළා. 
සාකච්ඡා කරලා මම අවශɕ ෙතොරතුරු ලබා ගත්තා.  

කඩුගන්නාෙව්, යටිනුවර SLTB එෙක් engines හදන වැඩ 
ෙපොළකට මම ගියා. මම ඇහුවා ෙමහි වැඩ පිළිෙවළ ෙකොෙහොමද  
කියලා. එම වැඩ ෙපොෙළේ ෙසේවකයන් කිව්වා, "සර්, අපි අවුරුද්දකට  
engines 300ක් විතර හදනවා" කියලා. මම ඇහුවා, "ඒවාෙය් 
තත්ත්වය ෙකොෙහොමද?" කියලා. ඔවුන් කිව්වා, "සර්,  සමහර ඒවා 
මාස ෙදකහමාරකින් පමණ  නැවත අකිය ෙවනවා. බාල බඩු අපට 
එවන්ෙන්" කියලා. අද ඒ වැඩෙපොළ ඒ තත්ත්වයට පත් ෙවලා 
තිෙබනවා. SLTB  එකට බඩු ගන්ෙන් සමාගම් ෙදකකින් විතරයි. 
ෙටන්ඩර් කැඳවීමක් නැහැ. ඉන්දියාෙවන් බාල බඩු ෙගෙනන්ෙන්. 
ෙම් තත්ත්වයට SLTB එක පත් ෙවලා තිෙබනවා. මම ඒ ගැන 
කියන්ෙන් නැහැ. නමුත් ෙහට අනිද්දා ෙවනෙකොට ඒ ෙතොරතුරු 
ෙහළිෙවයි. බස් 2200ක් අරෙගන තිෙබනවා. බස් 2200ක් ගන්න 
විට ෙතොග මිලට ගන්න පුළුවන්. නමුත් ෙම් බස් අරෙගන 
තිෙබන්ෙන් එකක් විකුණන මිලටයි. ඒ විධියට සිදු වුණු දූෂණය 
පිළිබඳව මම ෙම් ගරු සභාෙව්දී කථා කරන්ෙන් නැහැ, ෙහට 
අනිද්දා වන විට ඒ සියලු ෙද් අල්ලස් ෙහෝ දූෂණ  ෙචෝදනා 
විමර්ශන ෙකොමිෂන් සභාව මඟින් ෙහළිදරවු ෙවයි. ෙම් ආකාරයට 
පාලනයක් ෙගන ගිය ලංගමය ගැන තමයි දැන් කථා කරන්ෙන්. 
අපි එක ෙසේවකෙයක් එළියට දාලා නැහැ. අපි එක දූෂිත පත්වීමක් 
කරලා නැහැ. පසු ගිය දවස්වල වුණු සිදුවීම් වසා ගන්න එන්න 
එපා.  

අද ෙමම ගරු සභාව තුළ දුම්රිය ෙදපාර්තෙම්න්තුව ගැන කථා 
කළා. ෙමන්න, දුම්රිය ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් ෙකරුවාව ! 
මැතිවරණය පකාශයට පත් කරන්න දවසකට ඉස්සර ෙවලා දුම්රිය 
ෙදපාර්තෙම්න්තුවට ෙසේවකයන් 1319ක් බඳවා ෙගන තිෙබනවා. 
ෙම් ගරු සභාෙව් ඉන්න සන්ධානෙය් මන්තීවරුන්වත් -ශී ලංකා 
නිදහස් පක්ෂෙය් මන්තීවරුන්- ඒ ගැන දන්ෙන් නැතිව ඇති.  ෙමම 

ෙසේවකයන් 1319 බඳවා ෙගන තිෙබන්ෙන් කිසිම නීතɕනුකූල 
පදනමක් නැතිවයි. ෙම් සම්බන්ධෙයන් ලියුමක් එවලා තිෙබනවා. 
මා ඒ ලියුම ෙදන්නම්. රජෙය් කිසිම අනුමැතියක් නැතිවයි ෙම්  
1319 ෙදනාම බඳවා ෙගන තිෙබන්ෙන්.  අතිරික්තයක් තිබියදීයි 
ෙම් 1319 ෙදනා බඳවා ෙගන තිෙබන්ෙන්. භාණ්ඩාගාරය  එපා 
කියද්දී කළමනාකරණ ෙසේවා ෙදපාර්තෙම්න්තුවට ෙම්ක ඉදිරිපත් 
කර තිෙබනවා.  ෙම් ලියුෙම් සඳහන් වන විධියට  තනතුරු 
1,500ක් සඳහා  කළමනාකරණ ෙසේවා ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් 
අනුමැතියට ඉදිරිපත් කර ඇත්ෙත් මීට ෙපර අනුමැතිය 
ෙනොලැබුණු  ඒවායි. කළමනාකරණ ෙසේවා ෙදපාර්තෙම්න්තුෙවන් 
ෙම්වාට අනුමැතිය දීලා නැහැ. දැනට බඳවා ෙගන ඇති තනතුරු 
සඳහා ද  අනුමැතිය දීලා නැහැ. ෙමෙහම තත්ත්වයක් තුළ මට 
ඕනෑ නම් පුළුවන් ෙම් 1319 ෙදනාෙග්ම,  කළමනාකරණ ෙසේවා 
ෙදපාර්තෙම්න්තුෙවන් එපා කියද්දී බඳවා ගත්ත ෙම් 1319 
ෙදනාෙග්ම වැඩ නවත්වන්න.   අපි ඒ ෙද්ශපාලන පළිගැනීම 
කෙළේ නැහැ.  ඒ  විතරක් ෙනොෙවයි. ෙම් 1319 ෙදනා ෙසේවා 
අවශɕතාවන් සඳහා බඳවා ෙගන නැහැ. ෙම් අයෙගන් මාර්ග 
අංශයට බඳවා ගත් අය ආරක්ෂක අංශයට අනුයුක්ත කර 67 
ෙදනකු නිකම් ඉන්නවා. දුම්රිය සාමානɕාධිකාරිවරයා ෙම් අය 
නියමිත ෙසේවයට යවා තිෙබනවා.  ඒ විතරක් ෙනොෙවයි. කිසිම 
ෙසේවාවක් ෙනොමැතිව මතුගම ආසනෙයන්  නිකම්ම බඳවා ගත්ත 
තරුණිෙයෝ විතරක් එකසිය ගණනක් හිටියා. ඒ අය පුරප්පාඩු 
තිෙබන තැන්වලට දැම්මා.  ඒකත් ෙද්ශපාලන පළිගැනීමක් ද?  
දුම්රිය ගැන කථා කෙළොත් ෙම් වාෙග් ෙද්වල් තව ෙගොඩක් 
කියන්න තිෙබනවා. 

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ගරු ඩබ්ලිව්.ඩී.ෙජ්. 
ෙසෙනවිරත්න  මන්තීතුමා කිව්වා, "ෙමොනරාගල බස් ෙසේවාවක්" 
ගැන. ෙමොනරාගල මාරි අරාව නමැති පාරක් තිෙබනවා. ෙම් පාෙර් 
බස් හිමියන් හත් අට ෙදනකුෙග් බස් ධාවනය කරනවා. ෙමොකක්ද, 
දැන් තිෙබන පශ්නය.  එතුමා ඔය කියන පුද්ගලයා මමත් උදව් 
කරපු මනුෂɕෙයක්.  අෙනක් බස් හිමියන් හය ෙදනකුෙග්ම බස ්
කාල සටහන අනුව ධාවනය කරනවා.  නමුත් ෙමතුමා කියාපු 
පුද්ගලයාට -එක්සත් ජනතා නිදහස් සන්ධානෙය් කාර්යාලය 
ඇරියාය කියන පුද්ගලයාට- පළාත් සභාෙවන් දීලා තිබුණු 
අවස්ථාව ෙමොකක්ද? කිසිම කාල සටහනක් නැතිව ඕනෑ 
ෙවලාවක බස් එක ධාවනය කරන්න අවස්ථාව දීලා තිබුණා. හය 
ෙදනකුෙග්ම බස්, කාල සටහනට අනුව ධාවනය කරද්දී  
ඒකාධිපති විධියට, නීතියට පිටින් එක් ෙකනකුට විතරක් විෙශේෂ 
වරපසාදයක් දීලා තිබුණා, කාල සටහන නැතිව ඕනෑ ෙවලාවක 
බස් ධාවනය කරන්න. අව නීතිය තමයි ෙම්ෙකන් ෙපෙනන්ෙන්. 
ෙම් සම්බන්ධව අෙනක් අය පැමිණිලි කර තිෙබනවා. ෙම් කියන 
බස් හිමියා ෙකොච්චර දඩබ්බර අයකුද කිව්ෙවොත් අෙනක් අය 
ෙම්කට විරුද්ධව කථා කරද්දී ඒ බස ් හිමියන්ට ගහලා එක් 
අයකුෙග් පුතකු ඉස්පිරිතාලයටත් ෙගන යන්න ෙවලා තිෙබනවා. 
ෙපොලීසියට ගියාම පැමිණිල්ලක් භාර ගන්ෙන් නැති තත්ත්වයට 
පත් ෙවලා තිෙබනවා.  

 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Hon. Minister, please wind up now. 
 
ගරු ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ஆர்.எம். ரஞ்ஜித்  மத்ᾐம பண்டார) 
(The Hon.  R.M. Ranjith Madduma Bandara) 
ෙහොඳයි.  ඊට පස්ෙසේ මා කිව්ෙව් හැෙමෝටම සාධාරණයක් වන 

විධියට කටයුතු කරන්න කියායි. ෙම් පුද්ගලයා අයින් කෙළේ නැහැ.  
ගරු ෙජෝන් ෙසෙනවිරත්න මන්තීතුමාට මෙග් කනගාටුව පකාශ 
කරනවා. ඔබතුමා දන්ෙන් නැතිව කථා කරන්න එපා;  ෙචෝදනා 
එල්ල කරන්න එපා. ෙම් පුද්ගලයා ඇතුළු සෑම ෙදනාටම කාල 
සටහන අනුව බස් ධාවනය කරන්න අවස්ථාව ලබා දුන්නා.  

629 630 

[ගරු ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර  මහතා] 
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සාධාරණය, යහ පාලනය ඉෂ්ට කරන්න ගිහිල්ලා තමයි  අපට ෙම් 
ෙචෝදනා කරන්ෙන්. ඉස්සර අව නීතිය පාවිච්චි කරමින්, නීතියක් 
නැතිව,  චණ්ඩිකමින් බස ්ධාවනය කරපු අය කාල සටහනට අනුව 
ධාවනය කරන්න දැම්මාම දැන් කියනවා, "ෙද්ශපාලන පළිගැනීම්" 
කියා.  

ෙපොලීසිය ගැනත් යමක් කියන්න ඕනෑ.  ෙපොලීසිෙය් මාරුවීම් 
කරන්න එපා කියා තිෙබනවා.  ෙද්ශපාලන පත්වීම් ලබාපු අය 
තමයි  තවමත් ෙපොලිස් ස්ථානවල ඉන්ෙන්. එෙහම නම් ඒවා 
නිවැරදි කර, අව නීතිය නැති කර, යහ පාලනය ෙග ෙනන්න යන 
ෙකොට තමයි අද විපක්ෂය කියන්ෙන්, "ෙම්වා ෙද්ශපාලන 
පළිගැනීම්" කියා. අපි ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් කෙළේ නැහැ.  එදා 
වුණු වැරදි වැඩ නිවැරදි කර, සාධාරණය ඉෂ්ට කර තමයි අපි යහ 
පාලනය ෙගෙනන්ෙන්.  SLTB එෙක් අපි ඒක කළා. දුම්රිය 
ෙදපාර්තෙම්න්තුෙව් අපි ඒක කළා. ෙපොලීසිෙයත් ඒක කරන්න 
ඕනෑයි කියා මා  මහජන සාමය පිළිබඳ ඇමතිතුමාට කියනවා. 
ෙමොකද, තවම ඉන්ෙන් ෙද්ශපාලන පත්වීම් ලබාපු අය.  
තමුන්නාන්ෙසේලා ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් දසදහස් ගණනක් කර, 
යූඑන්පීකාරයින්ට විරුද්ධව  තිසේදදහසක් ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් 
කර අද ෙපොඩි සිද්ධියක් ෙදකක් අල්ලා ෙගන ෙමෙසේ කටයුතු කිරීම 
කනගාටුවට කරුණක් බව මා පකාශ කරනවා.  ෙබොෙහොම ස්තුතියි. 

 
[අ.භා. 5.17] 
 
ගරු ටී. රංජිත් ද ෙසොයිසා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாீ. ரஞ்ஜித் த ெசாய்சா) 
(The Hon. T. Ranjith De Zoysa) 
ගරු  නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි,  සභාව කල් තබන 

අවස්ථාෙව් ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මැතිතුමා විසින් ඉදිරිපත් 
කරන ලද ෙයෝජනාව සම්බන්ධව කාලීනව කරුණු කිහිපයක් 
ඉදිරිපත් කරන්න මමත් බලාෙපොෙරොත්තු ෙවනවා.  වර්තමාන 
රජය බලයට පත්වීමත් සමඟ පසු ගිය දින 70 ගණන තුළ 
සමාජෙය් විවිධ ක්ෙෂේතයන් පුරා යම් යම් ආකාරෙය් 
පචණ්ඩත්වයක් මුදාහැර තිබුණා.  ඒ පචණ්ඩත්වය ජනවාරි 
මාසෙය් 9 ෙවනිදා ඉඳලා සමාජය පුරා පැතිරිලා ගියා කිව්ෙවොත් 
නිවැරැදියි.  හැබැයි, එතැනදී ඒ ආකාරෙයන් පචණ්ඩ කියා සිද්ධ 
වුණා කියා ෙම් ගරු සභාෙව් සිටින මැතිඇමතිවරුන්ට අපි 
පුද්ගලයාෙගන් පුද්ගලයාට ඇඟිල්ල දික් කර කර එෙහම කථා 
කරන්න බලාෙපොෙරොත්තු ෙවන්ෙනත් නැහැ. ලංගම බාර 
ඇමතිතුමා වන ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමා දැන් ෙම් 
ගරු සභාෙව් ඉන්නවා.  "අෙප් පෙද්ශවල යම් යම් සිදුවීම් සිද්ධ 
වුණා" කියා අපි ඇමතිතුමාට ඇඟිල්ල දික් කර  "ඇමතිතුමාෙග් 
අනුදැනුම මත ෙම් සියල්ල සිදුවුණා" කියා  ෙචෝදනා කරන්ෙනත් 
නැහැ.  එතුමා ලංගම ෙගොඩ දමා ගන්න ෙබොෙහොම උත්සාහයක් 
ගන්නවා වා ෙග් අපිට ෙපෙනනවා.  හැබැයි, ලංකා ගමනා ගමන 
මණ්ඩලෙය් ඇතැම් ස්ථානවල අකටයුතු සිද්ධ ෙවලා තිෙබනවා, 
ගරු ඇමතිතුමනි.  ඒ පිළිබඳව ඔබතුමා සමහරවිට දන්නවා, 
ෙවන්නත් පුළුවන්.  සමහර විට ෙනොදන්නවා ෙවන්නත් පුළුවන්.  
ඒ ෙකොෙහොම නමුත් ෙම් වන විට ඒ ඩිෙපෝවලට පාලකයන් පත් 
කිරීෙම් කටයුතු සම්බන්ධව කරුණු පැහැදිලිව දක්වමින් ඔබතුමා 
අදහස් පකාශ කළා.  ඒ වුණත් අපි පකාශ කරනවා, "පසු ගිය 
කාලවකවානුව තුළ ෙම් ඩිෙපෝවල ආදායම් තත්ත්වය වැටිලා 
තිබුණා" කියා. ඔබතුමා කිව්වා වාෙග් ඩීසල් ටිෙක් බිල ෙගවා 
ගන්න බැරුව, ෙසේවකයන්ෙග් පඩිනඩි මාස ගණන් ෙගවා ගන්න 
බැරුව තිබුණ අවස්ථාවක පසු ගිය රජය විෙශේෂෙයන්ම හිටපු 
ජනාධිපති මහින්ද රාජපක්ෂ මැතිතුමාෙග් අදහසක් අනුව හිටපු 
පවාහන ඇමතිතුමා වන කුමාර ෙවල්ගම  මහතා විසින් බස් රථ 
ෙගනැල්ලා ලබා දුන්නා. අෙප් වාෙග් ෙකොළඹින් බැහැර දුෂ්කර 
පළාත්වල ඩිෙපෝවලටත් ඒ කියන්ෙන් මෙග් ආසනෙය් 
ෙගොඩකෙවල ඩිෙපෝවටත් බස් රථ 20ක් ලබා දුන්නා.  ඒක හරියට 
මැෙරන්න පණ අදින ෙලඩාට ඔක්සිජන් දුන්නා වාෙග් කාරණයක් 
වුණා.   

ගරු නලින් බණ්ඩාර ජයමහ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு நᾢன் பண்டார ஜயமஹ)  
(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  
Sir, I rise to a point of Order. 
       
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Order, please! What is your point of Order? 

 
ගරු නලින් බණ්ඩාර ජයමහ මහතා 
(மாண்ᾗமிகு நᾢன் பண்டார ஜயமஹ)  
(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  
මැතිවරණ කාලෙය් බස්වලින් ෙසනග ඇද්ද ඒවාට සල්ලි 

ෙගවන එකට ඔබතුමා ෙමොකද දන්ෙන් නැහැ කරන්ෙන්? 
 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
That is not a point of Order. - [Interruption.] Hon. 

Member, please sit down. Hon. Ranjith De Zoysa, you 
carry on with your speech.  
 

ගරු ටී. රංජිත් ද ෙසොයිසා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாீ. ரஞ்ஜித் த ெசாய்சா) 
(The Hon. T. Ranjith De Zoysa) 
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි. ඒක  point of Order   

එකක් ෙනොෙවයි. [බාධා කිරීමක්] ඒ කාරණය ෙවනත් එකක්.  ෙම් 
කාරණය ෙවනත් එකක්. [බාධා කිරීමක්] ෙපොත බලලා කථා 
කරන්න. ඕක point of Order එකක් ෙනොෙවයි. [බාධා කිරීමක්] 
සල්ලි නැත්නම් මම ඒක ඇමතිතුමාෙගන් අහගන්නම්.  
තමුන්නාන්ෙසේ වාඩිෙවන්න. ඕක  point of Order  එකක් ද?  ගරු 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, මම කථා කරන්ෙන් ගරු රංජිත් 
මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමාටයි.  [බාධා කිරීමක්] ගරු මන්තීතුමනි, 
වල්ගය පාගාෙගන නිකම් දඟලන්න එපා. [බාධා කිරීමක්]  ඒක 
තමයි ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමනි, මම කියන්න 
උත්සාහ කරන්ෙන් ෙම් බස ්රථ ටික දුන්නාට පස්ෙසේ ඒ ඩිෙපෝවල 
ආදායම ෙහොඳ මට්ටමකට ආ බවයි.  සමහර බස් රථ අධිෙව්ගී 
මාර්ගෙය් ගමනාගමනයට දැම්මා.  අෙප් ෙගොඩකෙවල ඩිෙපෝෙව් 
විතරක් මාස ෙදකින් වැටුප් ෙගවීම පමාද ෙවලා තිබුණා. ඒක 
ෙගව්වා. ඒ ගැන අපි සතුටු ෙවනවා. ඩීසල්වලට බිල් තිබුණා;  
ඒවාත් ෙගවලා ඩිෙපෝව යම් මට්ටමකට ඇවිල්ලා තිබුණා.  ඒ අතර 
දැන් සතියකට ෙදකට පමණ ෙපර ඒ ඩිෙපෝවට කළමනාකරුවන් 
පත් කරන්න පටන් ගත්තා.  එතැන හිටපු කළමනාකාරතුමා 
ෙහොඳට වැඩ කටයුතු කළා.  ඒ ගැන සබරගමුව පධාන කාර්යාලය 
හරහා ඔබතුමා ෙහොයලා බලන්න. එතුමා අතින් ඒ කටයුතු  ටික 
ෙකරුණා .  එෙහම ෙවනස් කළා කියා ඒෙකත් අපිට පශ්නයක් 
නැහැ.  අපි පත් කළ අයත් ෙනොෙවයි. ඒ ගැන ගැටලුවක් නැහැ.  
ඒක SLTB එෙකන්ම ඩිෙපෝව වැෙටන්න යනෙකොට බල බලා දාපු 
අය.  ලංගමෙය් තිෙබන අකාර්යක්ෂමතාව ෙපන්වන්නයි  මම 
හදන්ෙන්.  ගරු ඇමතිතුමනි, ඒ ආසනෙය් එක්සත් ජාතික 
පක්ෂෙය් පළාත් සභා මන්තීවරු ෙදන්ෙනක් ඉන්නවා. ඒ එක් 
පළාත් සභා මන්තීවරෙයක්  උෙද් 7.00ට DS ෙකෙනක් පත් කළා.  
එයත් එක්ක ගියා.   අනිත් පළාත් සභා මන්තීවරයා 7.30ට තව 
එක්ෙකනක් පත් ෙකරුවා.  දැන් ඇතුෙළේ එක්ෙකනයි, පිට 
එක්ෙකනයි  කණ්ඩායම් ෙදක රණ්ඩු ෙවනවා.  ෙම් මට්ටමට 
ගියාම ආයතනෙය් පරිපාලනය ෙගන යන්න බැරුව ඒ ආයතනය 
ඇදෙගන වැෙටනවා. අපි දන්නවා, ඔබතුමා ෙම් අංශය ෙගොඩ 
ගන්න ෙබොෙහෝ ෙවෙහස මහන්සි ෙවන බව. ඔබතුමා විපක්ෂෙය් 
හිටපු කාලෙය් වුණත් ෙබොෙහොම  සාවධානව ඇහුම්කන් ෙදමින් 
සමබරව කටයුතු කරපු මන්තීවරෙයක්.  ඒ නිසා ෙම් ආයතන 
ෙගොඩඟන්න යනෙකොට ෙම් වාෙග් ෙද්වල් වුණාම විෂය බාර 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

ඇමතිවරයා හැටියට ඔබතුමාට ඒක ෙහොඳ නැහැ.  ඒ නිසා ෙහොඳ 
ෙකෙනකු පත් කරෙගන ඒ ඩිෙපෝව කරෙගන යන්න කටයුතු 
කරන්න.  

ඊළඟ කාරණය ෙම්කයි ගරු ඇමතිතුමනි. සබරගමුව මාර්ගස්ථ 
මඟී පවාහන අධිකාරිය මඟින් නියමිත පරිදි බලපත ලබාෙගන 
අදාළ මාර්ගවල ධාවනය කරවූ ෙපෞද්ගලික බස් රථ ෙවනුවට 
ෙවනත් බස් රථ ෙයොදවා තිෙබනවා, ෙම් රජය බලයට පත්වීමත් 
සමඟම. එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් ෙද්ශපාලන හිතවතුන් තමන්ෙග් 
බලහත්කාරකම පාවිච්චි කරලා ඒ මාර්ගවල බස ් රථ ධාවනයට 
ෙයදවූවා. ගරු ඇමතිතුමනි, මම උදාහරණයක් කියන්නම්. ඔබතුමා 
ඒ ගැන ෙසොයා බලන්න. ෙගොඩකෙවල, මස් ඉඹුල හරහා රක්වාන 
පාෙර් ඒ ආකාරයට බස් රථයක් ධාවනය කරවනවා.  

 
ගරු ආර්.එම්. රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර මහතා  
(மாண்ᾗமிகு ஆர்.எம். ரஞ்ஜித்  மத்ᾐம பண்டார) 
(The Hon.  R.M. Ranjith Madduma Bandara) 
බල පතයක් නිකුත් කර තිෙබනවාද? 
 
ගරු ටී. රංජිත් ද ෙසොයිසා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாீ. ரஞ்ஜித் த ெசாய்சா) 
(The Hon. T. Ranjith De Zoysa) 
ගරු ඇමතිතුමනි, බල පතය නිකුත් කරලා නැහැ. ඒ බස් රථය 

බලහත්කාරෙයන් ධාවනය කරවනවා. ෙපොලීසියට ඒ 
සම්බන්ධෙයන් කටයුතු කරන්නත් බැහැ. "රක්වාන - ෙපොතුපිටිය" 
බස්  බලහත්කාරකමින් ධාවනය කරවනවා. ෙමන්න ෙම් තත්ත්වය 
නීතියට හා යහ පාලනයට ෙහොඳ ෙදයක් ෙනොෙවයි. යහ පාලනය 
නම්, නීතියට අනුව කටයුතු කරන්න ඕනෑ. නමුත් එෙහම ෙදයක් 
සිද්ධ ෙවලා නැති නිසා විෂයය භාර ඇමතිවරයා හැටියට එකී 
කාරණය සම්බන්ධෙයන් ටිකක් ෙසොයා බලා කටයුතු කෙළොත් එය 
ඔබතුමාෙග් නමට ෙහොඳයි කියා මම පකාශ කරනවා.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, දැන් හැම අංශයක් තුළම 
යම් යම් ආකාරෙය් කඩා වැටීමක් ෙපෙනන්න තිෙබනවා. ෙම් 
සමාජය දැන් කම්පනයට පත් ෙවලා තිෙබනවා. නාඳුනන ඝාතක 
කල්ලි, පාතාල කල්ලි ආෙයත් ෙම් මුළු සමාජයම අරක් ෙගන 
තිෙබනවාද කියන සැකය අපට ඇති ෙවලා තිෙබනවා. ෙමොකද, 
එක තැනක, කපපු අත් ෙදකක් තිබුණා. තවත් තැනක, කපපු 
කකුල් ෙදකක් තිබුණා. කඳ විතරක් දියවන්නාවට ෙගනැවිත් දමලා 
තිබුණා. ඊෙය් පාෙද්ශීය සභා සභාපතිවරයකුට ෙවඩි තබා මරලා 
තිෙබනවා. ෙම් රෙට් තිබුණු පාතාල සංස්කෘතිය නැති කරලායි 
තිබුෙණ්. හැබැයි දැන් ආපසු එය හිස ඔසවාෙගන එනවා. අපට හුරු 
පුරුදු විධිෙය් ෙකොළ ෙකොටි වාෙග් කණ්ඩායම් නීතɕනුකූලව ෙහෝ 
නීතɕනුකූල ෙනොවන ෙලස ආපසු ඔළුව උස්සාෙගන එනවාද 
කියන සැකය ඇති ෙවනවා, රට පුරා ෙමවැනි ඝාතන සිදුවීම් වැලක් 
එක හා සමාන ආකාරෙයන් සිදු ෙවමින් පැවතීම තුළ. ෙමය යහ 
පාලනයට ෙහොඳ නැහැ. ෙම්ක ෙනොෙවයි යහ පාලනය කියන්ෙන්. 
එදා කිව්වා, සුදු වෑන් සංස්කෘතිය නැති කරනවා කියලා. නමුත් දැන් 
ආපසු ඇවිත් තිෙබනවා අත පය නැති කරන සංස්කෘතියක්. ෙම් 
තත්ත්වය රටක් හැටියට ඒ තරම් ෙහොඳ ෙදයක් ෙලස අපි දකින්ෙන් 
නැහැ.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ඊළඟ කාරණය ෙම්කයි. 
ෙපොලීසිය භාර ගරු ඇමතිතුමා දැන් ෙම් ගරු සභාෙව් ඉන්නවා. 
ගරු ඇමතිතුමනි, මා ඔබතුමාෙග් අවධානයට කරුණක් ෙයොමු 
කරවනවා. අනවසරෙයන් ෙගන ආ දැව ෙතොගයක්, රක්වාන 
මැතිවරණ ෙකොට්ඨාසෙය් ෙගොඩකෙවල ෙපොලීසිෙය් ෙපොලිස් 
නිලධාරි මහත්වරු ගිහින් අත් අඩංගුවට ගත්තා. ගරු ඇමතිතුමනි, 
ෙම්වා ඔබතුමා දන්ෙන්ත් නැහැ. සහකාර ෙපොලිස් 
අධිකාරිවරයාෙග් දැනුම් දීමක් මත ගිහිල්ලා අදාළ අය අත් 
අඩංගුවට ෙගන නීතɕනුකූලව කටයුතු කළා. නීතɕනුකූලව 

කටයුතු කරලා ඒ අනවසර දැව ෙතොගය අධිකරණයට ඉදිරිපත් 
කළා. අධිකරණයට ඉදිරිපත් කරලා එන ෙකොටම, ඒ ෙපොලිස ්
නිලධාරින් ෙදෙදනා සබරගමුෙව් එහා ෙකළවරට මාරු කර දමලා. 
හැබැයි ඒ ෙපොලිස් නිලධාරින් ෙදෙදනාත් පසු ගිය 
ජනාධිපතිවරණෙය්දී හංසයා ලකුණ දිනවන්න ෛමතීපාල 
සිරිෙසේන මැතිතුමාට වැඩ කළ උදවියයි. ඒ ෙදෙදනා මාරු කරලා. 
ෙම්ක මහ පුදුම වැඩක්. නිලධාරින්ට තමන්ෙග් රාජකාරි කරන්න 
ඉඩ කඩ නැති වන තත්ත්වයක් ඇති වන ෙකොට ඒවා දිහා 
බලාෙගන සිටින මිනිසුන් කියන්ෙන් ෙහොර ලී ඇල්ලූ නිසා 
රාළහාමිලා මාරු කරලා කියලායි. මම ෙම් සම්බන්ධව ඊෙය්ත් 
පකාශ කළා. ගරු ඇමතිතුමනි, ෙම් පිළිබඳව ටිකක් ෙසොයා 
බලන්න කියලා මම ඔබතුමාට කියනවා. ෙමවැනි ෙද්වල් සිද්ධ 
ෙවන්න ෙදන්න එපා. ඒවාෙයහි නරක නාමය එන්ෙන් ෙම් 
ආණ්ඩුවටයි. සමහර විට ෙම් ගැන ආණ්ඩුෙව් ඇමතිවරයා 
දන්ෙන්ත් නැතිව ඇති. පළාෙත් පාෙද්ශීය සභා මන්තීවරෙයකු 
ෙහෝ පාෙද්ශීය සභාෙව් කවුරුන් ෙහෝ ෙකනකු කියලා ඒ ෙද් 
කරවන්න ඇති. ෙමවැනි තත්ත්වයන් ඇති ෙනොවිය යුතුයි කියන 
එකයි අෙප් අදහස.  

 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Hon. Member, please wind up now. 
 
ගරු ටී. රංජිත් ද ෙසොයිසා මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ாீ. ரஞ்ஜித் த ெசாய்சா) 
(The Hon. T. Ranjith De Zoysa) 
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, මට තවත් විනාඩියක 

කාලයක් ෙදන්න.             

අපි රජෙය් ෙසේවකයන්ෙගන් පළි ගන්ෙන් නැහැ, ඒ කාලෙය් 
නම් එක්සත් ජාතික පාක්ෂිකයන් 31,000 ෙදනකුෙගන් 
ෙද්ශපාලන වශෙයන් පළිෙගන තිෙබනවා කියලා අෙප් ගරු රංජිත් 
මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමා පකාශ කළා. හැබැයි මාර්ග සංවර්ධන 
අධිකාරිෙය් අනියම් තත්ත්වය යටෙත් වැඩ කළ සිය ගණනක් 
ෙසේවකයන්ෙග් රැකියා ෙම් වන ෙකොට අහිමි කර දමා තිෙබනවා. 
ඔවුන් දැන් අට්ටාල ගහෙගන රස්සා ඉල්ලනවා. ඒ අය කෙළේ 
පාරවල්වල තාර දැමූ එකයි, කානු හෑරූ එකයි, වල් කැපූ එකයි. 
කම්කරු ෙශේණිවල වැඩ කළ අය පවා රැකියා අහිමි කළ 
තත්ත්වයට පත් කරනවා නම්, ෙම්කද අප බලාෙපොෙරොත්තු වූ යහ 
පාලනය, ෙම්කද ෛමතී පාලනය, ෙම්කද රට ෙපරට ෙගන යෑම 
කියා අපි අහනවා. ෙමන්න ෙම් තත්ත්වය වහාම ෙවනස් විය 
යුතුයි. විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් නායක ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා 
මැතිතුමා ඉදිරිපත් කර තිෙබන ෙයෝජනාව ඉතාම කාලීන 
ෙයෝජනාවක් බව පකාශ කරමින් මම නිහඬ ෙවනවා. ෙබොෙහොම 
ස්තුතියි.  

[අ.භා. 5.26] 

 
ගරු අජිත් මාන්නප්ෙපරුම මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அஜித் மான்னப்ெபᾞம) 
(The Hon. Ajith Mannapperuma) 
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ෙද්ශපාලන 

පළිගැනීම්වලට ලක් වනවාය කියලා විරුද්ධ පාර්ශ්වෙය් නායක 
ගරු නිමල් සිරිපාල ද සිල්වා මැතිතුමා විෙශේෂෙයන්ම සඳහන් 
කෙළේ SLTB එක සහ ෙපොලීසිය ගැනයි. පසු ගිය කාලයන්හි 
තත්ත්වය දිහා බැලුවාම, ෙද්ශපාලන පළිගැනීම කියන එකක් සිදු 
වුෙණ්ම නැති ගණනට තමයි, බලයට පත් වූ විට ෙම් ආණ්ඩුව 
කියා කරලා තිෙබන්ෙන්. ගරු ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමා 
ජනාධිපතිවරයා වශෙයන් දිවුරුම් දීමටත් ෙපර සහ ෙම් ආණ්ඩුව 
වැඩ කටයුතු පටන්ගන්නා විට වූ සිද්ධීන් සහ එදා වූ සිද්ධීන් ෙගන 
බැලුවාම ඒ කාරණය පැහැදිලි ෙවනවා.    
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2010 ජනාධිපතිවරණෙයන් පරාජය වුණු අෙප්ක්ෂකයා වන 
සරත් ෙෆොන්ෙසේකා මැතිතුමා අත් අඩංගුවට ගත්තා; හිර ෙගදරට 
ඇරියා; දස වධ දුන්නා. ඔහුට තිබුණු තනතුරු, තානාන්තර ඉවත් 
කළා. නමුත් 2015 ජනාධිපතිවරණෙය්දී පැරදුණු අෙප්ක්ෂකයාට 
අපි එෙහම කළාද? එතැනින්ම යහ පාලනය පිළිබිඹු ෙවනවා. 
පැරදුණු අෙප්ක්ෂකයාට ෙහලිෙකොප්ටරයක් දීලා ෙගදර යැව්වා. 
මහපාෙරන්  ෙනොෙවයි ෙගදර ඇරිෙය්. ෙහලිෙකොප්රටයක් දීලා 
ෙගදර ඇරියා, සුවෙසේ ඉන්න. එෙහම තමයි අපි යහ පාලනය පටන් 
ගත්ෙත්. ෛමතීපාල සිරිෙසේන මැතිතුමා ජනාධිපතිවරයා වශෙයන් 
දිවුරුම් දුන්නාට පස්ෙසේ ගරු රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා 
අගාමාතɕවරයා වශෙයන් දිවුරුම් ෙදද්දී අපි ඒක සැමරුෙව් 
කාටවත් තුවක්කු, පිස්ෙතෝල ෙපන්වලා ෙනොෙවයි; ෙගවල් කඩා 
බිඳ දමලා ෙනොෙවයි; මිනීමැරුම් ඇති කරලා ෙනොෙවයි. අපි  හන්දි 
ගාෙන් සියලු පිරිස් එකතු කර ෙගන කිරිබත් උයාෙගන, ෙබදා 
ෙගන කාලා,  අනික් අයට කිරිබත්වලින් සංගහ කරලා තමයි අපි 
අෙප් ජයගහණය සැමරුෙව්. අපි ඒ විධියට ආරම්භය ඇති කළා. 
නමුත් එදා ෙම් වාෙග් ෙදයක් වුෙණ් නැහැ.  

විෙශේෂෙයන්ම ෙමහිදී SLTB එක ගැන කථා කළා.  ෙම් අයට 
ශී ලංගමය ගැන කථා කරන්න පුළුවන්ද කියලා අපට හිෙතනවා. 
ෙම් අය ෙසේවක අයිතිවාසිකම් ගැන කථා කරනවා; 
ෙසේවකයන්ෙගන් පළි ගැනීම් ගැන කථා කරනවා. පසු ගිය 2014 
වසර අවසන් වන විට එක්සත් ජාතික පක්ෂෙය් ජාතික ෙසේවක 
සංගමය ෙවනුෙවන් ෙසේවකයන්ෙග් පඩිෙයන් කපා ගත් දායක 
මුදල් රුපියල් ලක්ෂ 35කට වැඩි පමාණයක් සිරිෙකොත මන්දිරයට 
ෙගවලා තිබුෙණ් නැහැ. එෙහම නම් ඒක ෙසේවක අයිතිවාසිකම් 
ෙතොග වශෙයන් කපා දැමීමක් ෙනොෙවයිද? ඒ විතරක් ෙනොෙවයි, 
විශාම ගන්නා ෙසේවකයන්ට ෙගවන්න තිෙබන පාරිෙතෝෂික 
දීමනාව රුපියල් ෙකෝටි 12කට වැඩියි. ඒ  මුදල ෙගවලා නැහැ.  ඒ 
අයෙගන් සියයට 60ක් විතර දැන් මිය ගිහිල්ලා. "ඒ පාරිෙතෝෂික 
මුදල ෙකොෙහොම හරි අර ෙගන ෙදන්න ෙකෝ" කියා ෙගන දැන් ඒ 
අයෙග් බිරින්දෑවරු එනවා. ඒ මුදල රුපියල් ෙකෝටි 12කට  වැඩියි. 
ඒ වාෙග්ම ෙසේවක අර්ථ සාධක අරමුදල ෙගවලා නැහැ. අවුරුදු 
තුන හතරක් ෙසේවකයන්ෙග් පඩිෙයන් කපා ගත් ෙසේවක 
අර්ථසාධක අරමුදල ෙගවලා නැහැ. නමුත් අද ෙසේවකයන්ෙග් 
අයිතිවාසිකම් ගැන කථා කරන්න එනවා.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ඒ විතරක් ෙනොෙවයි.  
ඊළඟට ෙපොලීසිය ගැන කථා කළා. ෙපොලීසිෙය් ස්ථාන මාරුවීම් 
කරනවා, ෙපොලීසිෙය් අයට අඩන්ෙත්ට්ටම් සිද්ධ ෙවනවා කිව්වා. 
මම වගකීෙමන් කියනවා, අෙප් දිස්තික්කය තුළ,  - මහජන සාමය 
පිළිබඳව කටයුතු කරන ගරු ෙජෝන් අමරතුංග අමාතɕවරයා ඉන්න 
දිස්තික්කය තුළ-  කිසිම OIC ෙකෙනක් මාරු කරලා නැහැයි 
කියලා. ෙවන ආණ්ඩු බලය ට පත් ෙවද්දී, හිටපු OICලා මාරු 
කරනවා. අපි ඒවා කරලා නැහැ. මෙග් ගම්පහ ආසනයට අයිති 
ෙපොලීසි තුනක් තිෙබනවා. එකම ෙපොලීසියකවත් OIC ෙකෙනක් 
ෙහෝ නිලධාරිෙයක් අයුතු විධියට මාරු කරලා නැහැ. නමුත් ඔවුන් 
එක ස්ථානයක සිටිය යුතු කාලය ඉවර වුණා නම්, අවුරුදු පහකට 
වඩා එම ස්ථානෙය් ෙසේවය කර තිෙබනවා නම් කමානුකූලව එන 
මාරුවීම්වලට මුහුණ ෙදන්න ඒ අයට සිදු ෙවනවා. නමුත් ෙම් අය 
බලා ෙගන හිටිෙය් අෙප් ආණ්ඩුව පත් ෙවන ෙකොට ෙපොලීසිවල 
ඉන්න අය ඔක්ෙකොම මාරු කරලා දමයි කියලායි. අපි එෙහම 
කෙළේ  නැහැ. ෙමොකද, අපි දන්නවා  රාජපක්ෂ පාලනය -එක්සත් 
ජනතා නිදහස් සන්ධානෙය් පාලනය- එපා ෙවලා සිටි ෙපොලිස් 
නිලධාරින් සියයට 99ක්ම වාෙග් හංසයා ෙවනුෙවන් කතිරය ගැහුව 
බව. අපි ඒ අයෙගන් පළි ගන්න යන්ෙන් නැහැ. අපි පළි ගන්ෙන් 
ෙමොකටද? නමුත් ෙම් අය බලා ෙගන හිටිෙය් ෙම් ආණ්ඩුව බලයට 
පැමිණි  ගමන් පළි ගැනීම් කරයි කියලායි. ෙම්ක පළි ගැනීමක්, 
අරක පළි ගැනීමක් කියලා උළුප්ප, උළුප්ප ෙපන්වනවා. නමුත් 
එෙහම ෙදයක් ෙවලා නැහැ. බැලුවාම මාරු වුණු ෙපොලිස් 
නිලධාරියකුත් නැහැ. මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි, ෙපොලීසිෙය් 
දැක්ම ෙමොකක්ද කියලා අපි දන්නවා. "අපරාධ හා 

පචණ්ඩත්වෙයන් ෙතොර සාමකාමී පරිසරයක් ෙගොඩ නැඟීමට 
අවශɕ කටයුතු ඉටු කිරීම" තමයි ෙපොලීසිෙය් දැක්ම.  

පසු ගිය ආණ්ඩුව කාලෙය් ෙම් දැක්ම කියාත්මක වුණාද? 
එෙහම නැත්නම් ෙද්ශපාලන බලධාරින් ෙම් දැක්ම කියාත්මක 
කරන්න ඉඩ දුන්නාද? ෙහොඳ ෙපොලිස්පතිතුෙමක් හිටියා. දැනුත් 
ඉන්නවා. නමුත් ඒ ෙපොලිස්පතිතුමාෙග් අදහස් අනුව ෙම්වා 
කියාත්මක කරන්න ඉඩ දුන්නාද? අවුරුදු ගණනාවකට 
ඉස්සරෙවලා -2002 අවුරුද්ෙද්- රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා දැන 
ගත්තා එන විධිය හරි නැහැ,  ෙවනත් ආණ්ඩුවක් බලයට ආව 
දවසකට ෙපොලීසිය ෙද්ශපාලනීකරණය කරන්නයි යන්ෙන් 
කියලා . ඒ නිසා තමයි එදා දහහත්වැනි ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය ෙගනැල්ලා ෙපොලීසියට නිදහෙසේ වැඩ කරන්න 
පුළුවන්, ෙපොලිස්පතිතුමාෙග් දැක්ම අනුව කටයුතු කරන්න 
පුළුවන්, ෙපොලීසිෙය් දැක්ම අනුව කටයුතු කරන්න පුළුවන් 
වාතාවරණයක් නිර්මාණය කරන්න කටයුතු කෙළේ. නමුත් ඊළඟට 
මහින්ද රාජපක්ෂ ජනාධිපතිතුමාෙග් ආණ්ඩුව ඇවිල්ලා ෙම් නිදහස 
ඉතිරි කළාද? 

අපි දැන් සටන් කරන්ෙන් ඒ නිදහස ෙදන්න. දහනවවන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය තුළින් හෘදය සාක්ෂියට එකඟව 
කටයුතු කිරීෙම් අයිතිය කිසිම බාධාවකින් ෙතොරව අපි ෙපොලීසියට 
ලබා ෙදනවා. අපි  ෙම් අයිතිය එදාත් ෙපොලීසියට දුන්නා. රනිල් 
විකමසිංහ මැතිතුමා පමුඛ එක්සත් ජාතික පක්ෂ ආණ්ඩුවක් ෙම් 
රෙට් ස්ථාපිත ෙවනෙකොට හැම දාම අපි රාජɕ අංශයට නිදහස 
දුන්නා, තමුන්ෙග් බුද්ධිය, තමුන්ෙග් දැනුම පාවිච්චි කරලා කටයුතු 
කරන්න.  නමුත් ඊළඟට ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂ ආණ්ඩුවක් 
ආෙවොත් ඒක කප්පාදු කරනවා කියලා අපි දන්නවා. හැම දාම ඒක 
වුණා.  අද අපි දිවි හිමිෙයන් කටයුතු කරලා ෙම් දහනවවන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සං ෙශෝධනය ෙගෙනන්න හදනෙකොටත්              
ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් විපක්ෂ නායකතුමා සහ හිටපු මැති 
ඇමතිවරුන් කියනවා, '' ඒකට ඡන්දය ෙදන්ෙන් නැහැ, මැතිවරණ 
කමෙය් ෙවනසත් ෙගෙනන්න'' කියලා. ෙහොඳ ෙද් බාර ගන්න ෙම් 
ෙගොල්ලන් කැමැති නැහැ. ඇයි ඒ? ෙපොලීසියට, රාජɕ ෙසේවයට 
නිදහස දුන්ෙනොත් ඔවුන්ට ඕනෑ විධියට, රූකඩ විධියට රාජɕ 
ෙසේවකයා, ෙපොලිස් නිලධාරියා හසුරුවන්න බැහැයි කියන එක 
ඔවුන් දන්නවා. ඔවුන්ෙග් දැක්ම අනුව අවුරුදු 20ක් ෙම් රට 
පාලනය කෙළේ එවැනි කියාදාමයක් තුළින්. නීතියට අනුව කටයුතු 
කරන්ෙන් නැතිව ෙපොලිස් නිලධාරියා රූකඩ වාෙග් හසුරුවමින්, 
ෙම් රෙට් සාමානɕ ජනතාවට ෙපොලීසිය ගැන විශ්වාසයක් නැති 
ෙවන විධියට පසු ගිය කාලෙය්  කටයුතු කළා.  කරදරයක් 
වුෙණොත් ෙපොලීසියට යන්න ඔවුන් තුළ විශ්වාසයක් තිබුෙණ් 
නැහැ. එෙහම තත්ත්වයකින් තමයි ෙපොලීසිය පාලනය කෙළේ.  

ෙම් රෙට් ෙපොලිස්පතිතුමා ෙමෙහයවන ෙපොලීසියක් තිබුණා. 
නීති-රීති අනුව, සාධාරණත්වය අනුව කටයුතු කරන ෙමෙහයවීමක් 
තිබුණා.  හැබැයි, ඒක අභිභවා පාලක ෙද්ශපාලනඥයන් 
ෙමෙහයවන ෙපොලීසියකුත් තිබුණා.  කැලෑ නීතිය රජ කරවන 
ෙපොලීසියකුත් තිබුණා. ඒකයි ෙම් රෙට් ජනතාවට ෙපොලීසිය ගැන 
විශ්වාසය නැති වුෙණ්. ඒකයි  මහින්ද රාජපක්ෂ ආණ්ඩුව -පසු ගිය 
ෙපොදුජන එක්සත් ෙපරමුණු ආණ්ඩුව- ෙපොලිස් නිලධාරින්ට එපා 
වුෙණ්. නමුත් අද විපක්ෂෙය් අය ඒ අය ගැන කිඹුල් කඳුළු හළනවා.   

එදා  බිතානɕ අධිරාජɕවාදීන්ෙග් කාලෙය් ෙම් රෙට් ෙපොලීසිය 
ඇති කෙළේ පාලකයන් ආරක්ෂා කරන්නයි. නමුත් නිදහස 
ලැබුණාට පස්ෙසේ ෙම් රෙට් ජනතාවට සාමය ෙගෙනන්න, ජනතාව 
ආරක්ෂා කරන්න ෙපොලීසිය මැදිහත් වුණා; ඒ  පතිපත්ති ෙවනස් 
වුණා. නමුත් විෙශේෂෙයන් පසු ගිය මහින්ද රාජපක්ෂ පාලන කාලය 
දිහා බැලුෙවොත් ජනතාව ආරක්ෂා කරන්න ෙනොෙවයි ෙපොලීසිය 
තිබුෙණ්. ෙපොලීසිය තිබුෙණ් පාලකයාත්, පාලකයාෙග් 
ෙහන්චයියන් සහ පාලකයාට සල්ලි ෙදන වɕාපාරත් ආරක්ෂා 
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පාර්ලිෙම්න්තුව 

කරන්න මිසක් ජනතාව ආරක්ෂා කරන්න ෙනොෙවයි කියන එක 
ෙපෙනන්න පටන් ගත්තා. ෙම්වා දරුණු විධියට කියාත්මක වුණා.  
ඒකයි ජනතාව ෙබොෙහෝ විට ෙපොලීසිය පතික්ෙෂේප කරන්න පටන් 
ගත්ෙත්. එෙහම නැතිව ෙපොලීසිෙය් වරදකින් ෙනොෙවයි.    

බලන්න, දැන් අපි -ෙද්ශපාලනඥයන්- ෙපොලීසිෙය් 
කටයුතුවලට ඇඟිලි ගහලා තිෙබනවාද?  ෙකොෙහේද ෙපොලීසිවල 
කටයුතුවලට ඇඟිලි ගහලා තිෙබන්ෙන්?  ෙකොෙහේද සුදු වෑන් 
සංසක්ෘතියක් කියාත්මක වන්ෙන්? ෙපොලීසිය අල්ලා ගත්ත 
ෙකෙනක් ''කූඩුෙවන් නිදහස් කරලා ෙදන්න, ෙම්ක අෙප් ආණ්ඩුව'' 
කියලා ෙකොතැනදීද අපි කියලා තිෙබන්ෙන්? ඒ සංස්කෘතියට අපි 
දැන් තිත තිබ්බා.  යහ පාලනය තුළ අපි ඒ කටයුතු කර ෙගන 
යනවා.   

එදා ආණ්ඩු පක්ෂෙය් හිටපු මැති ඇමතිවරුන් අද කථා 
කරන්ෙන් සිල් ගත්ත බළල්ලු වාෙග්. උපාසක බළල්ලු වාෙග් 
කිසිම ෙදයක් දන්ෙන් නැති විධියට ෙබොෙහෝම සාන්ත දාන්ත 
විධියට කථා කරනවා. අවුරුදු 10ක්, 20ක් තමන්ෙග් පාලන කාලය 
ෙගවුෙණ් ෙකොෙහොමද කියලා දන්ෙන් නැති විධියට කථා කරනවා.  

1990 වර්ෂෙය් නිතɕ ෙසේවයට බැඳුණු ෙපොලිස් 
ෙකොස්තාපල්වරුන් 400 ෙදෙනක්  ඉන්නවා. අවුරුදු 25ක් වන තුරු 
ඔවුන්ට උසස්වීමක් දීලා තිබුෙණ් නැහැ. ගරු නිෙයෝජɕ කාරක 
සභාපතිතුමනි, පුවත් පත් මඟින්, මාධɕ මඟින් ෙපන්නුවා ෙපොලිස් 
නිලධාරින් 400 ෙදෙනකුට උසස්වීම් නැහැ කියලා.  නමුත් 1990 දී  
ෙපොලිස් ෙසේවයට බැදුණු නිලධාරින් 400 ෙදනාට උසස්වීම් නැති 
වුණාට, 1999 වර්ෂෙය්දී  ෙපොලිස්  ෙසේවයට බඳවා ගත් අයට 
උසස්වීම් දුන්නා. කිසිම විනිවිදභාවයකින් ෙතොරව, ''මුට්ටිය 
ඇල්ලීෙම්'' පතිපත්තියම පාදක කරෙගන තමයි ෙමෙතක් කල් 
ෙපොලීසිෙය් අයට උසස්වීම් ලබා දුන්ෙන්. ඒ නිසා ෙපොලිස ්
නිලධාරින් ෙපොලිස් ෙසේවය ගැන කලකිරිලායි හිටිෙය්.  ඔවුන්ෙග් 
හෘදය සාක්ෂියට අනුව කටයුතු කරන්න බැහැ. ඔවුන්ෙග් කියා 
කලාපයට ඇගැයීමක් නැහැ.  ඔවුන්ෙග් ෙසේවා කාලය එකතු 
කිරීමක් නැහැ. මුට්ටිය ඇල්ලීම පමණක්, ෙද්ශපාලන 
වන්දිභට්ටෙයක් වීම පමණක්, ෙද්ශපාලනඥයන්ෙග් රූකඩයක් 
වීම පමණක් උසස්වීම් ලැබීමට පමාණවත් වුණා.  ඒ නිසා ෙබොෙහෝ 
ෙපොලිස් නිලධාරින් පසු ගිය කාලෙය් ඉල්ලුෙව් අපට විශාම යන්න 
කමයක් හරි ගස්සලා ෙදන්න කියලායි. අපට ෙම් රාජකාරිය එපා 
ෙවලා තිෙබන්ෙන් කියන එක තමයි ෙපොලිස් නිලධාරින්ෙගන් 
අසන්නට ලැබුෙණ්.  

ගරු රංජිත් මද්දුම බණ්ඩාර ඇමතිතුමා කිව්වා වාෙග්, 
සිරිෙකොත මන්දිරෙය් තිෙබන ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් කමිටුවට 
විතරක්  පසු ගිය අවුරුදු විස්ස තුළ -ෙපොදුජන එක්සත් ෙපරමුණ 
ආණ්ඩුෙව් පාලනය තුළ- ෙද්ශපාලන පළිගැනීම්වලට ලක් ෙවච්ච 
අහිංසක මිනිස්සු 75,474 ෙදෙනක් පැමිණිලි කළා, අපිට 
ෙද්ශපාලන පශ්න තිෙබනවා, ෙද්ශපාලන පළිගැනීම් තිෙබනවා 
කියලා. 

තමුන්නාන්ෙසේලා  ඒ කරුණ පතික්ෙෂේප කරනවා නම්, ෙම් 
75,474 ෙදනාෙග්ම විස්තර සඳහන් ලිය කියවිලි, කරපු පරීක්ෂණ 
කටයුතුවල විස්තර ඇතුළු ෙම් සියලු ෙද්ම තිෙබනවා. සිරිෙකොත 
මන්දිරයට ගිෙයොත් ඒවා බලන්න පුළුවන්. ෙම් පැමිණිලිවලින් 
උත්තර ෙදන්න පුළුවන් ඒවා ෙමොනවාද, යාවත්කාලීන කරන්න 
පුළුවන් ඒවා ෙමොනවාද, නිවැරදි කරන්න පුළුවන් ඒවා ෙමොනවාද 
කියලා බැලුවාම, ඒ වාෙග් පැමිණිලි අපට හම්බ වුෙණ් 31,897යි. 
ෙම් 2014 වර්ෂයට ෙපර සිද්ධ ෙවච්ච ඒවායි. නමුත්, කවදාවත් ෙම් 
ආණ්ඩුව ෙපරළන්න බැහැ, ෙම්ක සීගිරි පර්වතය වාෙග්යි කියලා 
එදා ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂය, ෙපොදුජන එක්සත් ෙපරමුණ ගැන 
හිතාෙගන හිටපු, බියගැන්වීම්වලට ලක් වූ, අසාධාරණයට ලක් වූ 
පුද්ගලයන් 5,000කට, 10,000කට ආසන්න පිරිසක් දැන් 
වනෙකොට -ජනාධිපතිවරණෙයන් පස්ෙසේ- එක්සත් ජාතික පක්ෂ 

මූලස්ථානයට ඇවිල්ලා ඔවුන්ට සිදු වූ අසාධාරණකම් කියා පාන්න 
පටන්ෙගන තිෙබනවා. ෙම් එන පිරිෙසන් සියයට 80ක් පමණ 
රජෙය් ෙසේවකෙයෝ. නමුත්, පසු ගිය කාලෙය් පැවැති ආණ්ඩුව ඒ 
දවස්වල පුන පුනා කිව්වා, "අපි තමයි රාජɕ ෙසේවය ශක්තිමත් 
කෙළේ" කියලා. නමුත්, පැමිණිලි ඉදිරිපත් කළ අයෙග් මැසිවිලි දිහා 
බැලුවාම අපට ෙපනී ගියා, පසු ගිය කාලෙය් පැවැති ආණ්ඩුව 
රාජɕ ෙසේවය ශක්තිමත් කළා ෙනොෙවයි, රාජɕ ෙසේවය බාල්දු 
කළා, හෑල්ලු කළා, උගත්කමට, බුද්ධිමත්කමට නිගා කළාය 
කියන එක.  

 
නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමා 
(குᾨக்களின் பிரதித் தவிசாளர் அவர்கள்) 
(Mr. Deputy Chairman of Committees) 
Hon. Member, please wind up now.  

 
ගරු අජිත් මාන්නප්ෙපරුම මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அஜித் மான்னப்ெபᾞம) 
(The Hon. Ajith Mannapperuma) 
Sir, please give me two more minutes.  
එදා රනිල් විකමසිංහ මැතිතුමා ෙම්වා දැකලා තමයි රාජɕ 

ෙසේවා ෙකොමිෂන් සභාව ඇති කෙළේ. පසු ගිය කාලෙය්  ෙපොලිස් 
නිලධාරින්ට, රාජɕ ෙසේවකයන්ට ෙමොකක්ද කෙළේ කියලා අපි 
දන්නවා. පසු ගිය කාලෙය් ඇමතිවරයා ගිහිල්ලා සමෘද්ධි 
නිලධාරියා ගෙහේ බඳිනවා. එෙහම සංස්කෘතියක් තිබුෙණ්. ඒවා 
මතක නැද්ද? ඒ විතරක් ෙනොෙවයි, පාසල් භූමියට ගිහිල්ලා 
ගුරුවරයා  දණ ගස්සවන ෙද්ශපාලනඥයන් හිටපු සංස්කෘතියක් 
එදා ෙම් රෙට් තිබුෙණ්. ඒවා මතක නැද්ද? ඒ විතරක් ෙනොෙවයි. 
අධික ෙව්ගෙයන් ගිය නිෙයෝජɕ ඇමතිවරෙයකුට ෙපොලිස් 
නිලධාරිෙයකු දඩ ෙකොළයක් නිකුත් කළාය කියලා ඒ 
නිලධාරියාෙග් ෙපෞද්ගලික ෙද්පළ ගිනි  තිබ්බා.  ඒ නිලධාරියාෙග් 
රැකියාව අහිමි කරලා ෙගදර යන තත්ත්වයට   පත් කළා; ඔහුට 
පහර දුන්නා.  ෙමන්න, එදා තිබුණු තත්ත්වය. අද ෙම් අය කිඹුල් 
කඳුළු ෙහළුවාට, සිල් ගත්ත උපාසක බළල්ලු වාෙග් කථා කළාට 
එදා ෙම් රෙට් තිබුෙණ් ෙමොන වාෙග් තත්ත්වයක්ද කියලා ෙම් 
රෙට් ජනතාව දන්නවා, ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි. 

 
 

[අ.භා. 5.40] 
 
ගරු ෙජෝන් අමරතුංග මහතා (මහජන සාමය, ආපදා 
කළමනාකරණය හා කිසත්ියානි ආගමික කටයුතු  
අමාතɕතුමා) 
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க - மக்கள் ஒᾨங்கு, அனர்த்த 
ᾙகாைம மற்ᾠம் கிறிஸ்தவ சமய அᾤவல்கள்  
அைமச்சர்)   
(The Hon.  John Amaratunga - Minister of Public Order, 
Disaster Management and Christian Affairs) 
ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, ෙපොලීසිය ගැන ෙහොඳ 

විගහයක් කිරීම පිළිබඳව මම අජිත් මාන්නප්ෙපරුම මන්තීතුමාට 
ස්තුතිවන්ත වනවා. ෙම් ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කරපු අවස්ථාෙව් 
අෙප් ගරු අමාතɕ ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර් රා මැතිතුමා ෙම් 
ෙයෝජනාවට සංෙශෝධනයක් ඇතුළු කරන්න ඕනෑය කිව්වා. ඒ 
තමයි, 2004 වර්ෂෙය් සිට සිදු වූ අසාධාරණකම් ද ෙම් ෙයෝජනාවට 
ඇතුළත් කරලා ඒ සම්බන්ධෙයන් කමිටුවක් පත් කරන්න ඕනෑය 
කියලා. අපි එෙහම කියන්න ෙහේතුවක් තිෙබනවා. ඊට අදාළ 
විස්තර දැන් මා ළඟ තිෙබනවා. 1994න් පස්ෙසේ සිදු වූ 
අසාධාරණකම් පිළිබඳව, පළිගැනීම් පිළිබඳව,  ෙගවල් ගිනි තැබීම් 
පිළිබඳව, මිනී මැරුම් පිළිබඳව, රැකියා නැතිවීම් පිළිබඳව 
සිරිෙකොත මූලස්ථානයට පැමිණිලි 62,000ක් එකතු ෙවලා තිබුණා. 
නමුත් විපක්ෂෙයන් ෙම් කථා කරන්ෙන් අද තිෙබන පැමිණිලි 
10ක්, 15ක් පිළිබඳව. නමුත්, මා සතුව ඇති විස්තර අනුව 
සිරිෙකොතට එකතු වී ඇති පැමිණිලිවලින් 25,000ක්ම  රස්සාවලින් 
ඉවත්  කරපු ඒවා ගැන පැමිණිලි. දැන් ඒවා ඔක්ෙකෝම ෙසෝදිසි 
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කරන්න කමිටුවකට ඉදිරිපත් කරලා තිෙබනවා. ඒ වාෙග්ම, ෙම් 
අසාධාරණකම්වලට ලක්වූවන්ට සාධාරණය ඉටු කරන්න කියලා 
කැබිනට් අනුකමිටුවකුත් පත් කරලා තිෙබනවා. ඒ අනුව බැලුවාම  
දැන් ෙම් ෙමොනවාද ෙවලා තිෙබන්ෙන්? 

පසු ගිය දවස්වල මෙගන් ෙම් සම්බන්ධෙයන් පශ්නයක් අහපු 
ෙවලාෙව් මට ඊට අදාළ ෙතොරතුරු ලැබුණා. ජනාධිපතිවරණෙයන් 
පස්ෙසේ පචණ්ඩ කියා පිළිබඳව පැමිණිලි තිබුෙණ් 49යි. මිනී මැරුම් 
තිබුෙණ් එකයි. නමුත්, පසු ගිය කාලෙය් හැම මැතිවරණයකින්ම 
පස්ෙසේ ඒ වාෙග් තත්ත්වයක් ෙනොෙවයි  තිබුෙණ්. සිරිෙකොතට 
ලැබුණු පැමිණිලි 62,000ම ඒවා තමයි. මම ඒවා ගැන මීට වැඩිය 
කථා කරන්න යන්ෙන් නැහැ.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, අද ජාතික ආණ්ඩු 
සංකල්පය තහවුරු කරන්න ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් සෑෙහන 
පිරිසක් ආණ්ඩුවට ඇවිල්ලා ඇමතිකම් අරෙගන තිෙබනවා. ෙම් 
අවස්ථාෙව්දී ඒ සම්බන්ධෙයන් අපි සන්ෙතෝෂ වන්න ඕනෑ. අපි 
ෙබොෙහොම ආදර භක්තිෙයන් ඒ අය සියලු ෙදනාම පිළිගත්තා. අපි 
ඒ අයට ඇමතිකම් ලබා දීලා තිෙබනවා. ඔවුන් දැන් ෙබොෙහොම 
සතුෙටන් ඒ කටයුතු කරනවා. තවත් පිරිසක් අප සමඟ එකතු 
වන්න බලාෙගන ඉන්නවා. ඒ අයටත් එන්න කියලා අපි ආරාධනා 
කරනවා.   

ෙම් ෙයෝජනාව ෙගනාපු මන්තීවරු කවුරුත් දැන් ෙම් ගරු 
සභාෙව් නැහැ. ෙම් ගරු සභාෙව් අසුන් හිස්.  

 
ගරු අජිත් මාන්නප්ෙපරුම මහතා 
(மாண்ᾗமிகு அஜித் மான்னப்ெபᾞம) 
(The Hon. Ajith Mannapperuma) 
එක් ෙකෙනක් ඉන්නවා. 

 
ගරු  ෙජෝන් අමරතුංග  මහතා 
(மாண்ᾗமிகு ேஜான் அமரᾐங்க)  
(The Hon.  John Amaratunga) 
අපි ෙම් කථා කරන්ෙන් හිස් පුටුවලට. 

එක් ෙකෙනක් ඉන්නවාද?  මට ඒකත් ෙපෙනන්ෙන් නැහැ.  
ඉතින් ෙමොකක්ද ෙම්ෙක් ෙත්රුම? ෙයෝජනාවක් ඉදිරිපත් කරලා, 
ඒකට උත්තර ෙදද්දි පැනලා යනවා. ෙම්ක නම් හරි කනගාටුදායක 
තත්ත්වයක්.  ෙකෙසේ ෙවතත් අපට කරපු ෙචෝදනා කිහිපයක් 
තිෙබනවා. මම ඒකයි කිව්ෙව්, 25,000කෙග් රක්ෂා  නැති  කරපු  
ඒවා ගැන පැමිණිලි  අෙප් පක්ෂ මූලස්ථානෙය් තිෙබනවා. ඒවා 
ගැන සාධාරණය ඉටු කරන්නයි දැන් අපට සිද්ධ ෙවලා  
තිෙබන්ෙන්.  

පාතාල සංස්කෘතිය නැවත ෙම් රෙට් බිහි ෙවලා තිෙබනවාය 
කියා එක මන්තීතුෙමක් කථා කළා. ෙමොකද,  කෑලිවලට කපපු මිනී 
ෙදකක කෑලි හම්බ ෙවලා තිෙබන නිසා. ඒ ගැන අපිත් සැක 
කරනවා. ෙම්ක අෙප් ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමාෙග්ත්, 
අගමැතිතුමාෙග්ත් යහ පාලනය ආණ්ඩුෙව් පතිරූපය විනාශ 
කරන්න ඇතැම් උදවිය විපක්ෂෙය් ඉඳෙගන ඒ වාෙග් ෙදයක් 
කරනවාද කියන එක ගැන මට සැකයක් තිෙබනවා. අපි දැන් ඒ 
ගැන ෙසොයා බලා ෙගන යනවා. ෙම් පැත්ෙත් කිසි ෙකෙනක් අතින් 
නම් එවැනි ෙද්වල් ෙවන්ෙන් නැහැ. ෙම් වාෙග් ෙද්වල් කරන්ෙන්, 
ආණ්ඩුෙව් පතිරූපය නැති කරන්නද කියන එක ගැන අපට 
සැකයක් තිෙබනවා. ඉතින් ඒවා එෙහම ෙවද්දි පසු ගිය කාලෙය් 
ෙවච්ච අතුරුදහන් වීම්,  සුදු වෑන් සංකල්ප ආදී ඒ ඔක්ෙකොම ගැන 
අපි දැන් ෙසොයාෙගන යනවා.  

මූලාසනාරූඪ ගරු මන්තීතුමනි,  රවිරාජ් මන්තීතුමාට ෙවඩි 
තියපු එක ගැන, ඒ  වාෙග්ම තවත් මන්තීවරුන් ගණනාවකෙග් 

මරණ ගැන, විෙශේෂෙයන්ම දවිඩ මන්තීවරුන් මරා දමපු ඒවා ගැන 
අපි දැන් සාක්ෂි ෙසොයා ෙගන යනවා. අපට දැන් වැදගත් කරුණු 
කිහිපයක් හම්බ ෙවලා තිෙබනවා. හරියටම විමර්ශනය  කරලා 
තමයි ඒ  අදාළ අය අත් අඩංගුවට ගන්ෙන්. 'සන්ෙඩ් ලීඩර්'  පතෙය් 
ජනමාධɕෙව්දියා මරා දැම්ෙම් කවුද, කාෙග් ඉල්ලීමක්  පිටද  
කියන එකත් දැන් ෙසොයා ෙගන යනවා.  ෙකොයි කාලෙය්ද ෙම්වා 
සිද්ධ වුෙණ්? අද එවැනි ෙද්වල් සිද්ධ වනවාද? අද එවැනි ෙද්වල් 
වන්ෙන් නැහැ.  

ෙම් තත්ත්වය ඇති වන්න මූලික ෙහේතුව දහහත්වන 
ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය අෙහෝසි කිරීමය කියන එක මම 
මතක් කරන්න ඕනෑ. අෙප් මන්තීවරු හැෙමෝම ඒ ගැන කථා කළා. 
ඒ වනෙකොට මම අභɕන්තර කටයුතු ඇමතිතුමා හැටියටයි හිටිෙය්. 
ම ෙග් හිෙත් හැටියට කටයුතු කරන්න ලැබුෙණ් මාස තුනයි. 
ෙපොලිස් ෙකොමිසම ආවායින් පසුව මාරුවීම්, උසස්වීම්, දඬුවම් 
කිරීම් ආදී ඒ හැම ෙදයක්ම ෙපොලිස් ෙකොමිසෙමන් තමයි 
ෙකරුෙණ්. ඒක ෙහොඳට හැඩ ගැහී ෙගන ආවා.   

ඒ එක්කම රාජɕ ෙසේවය පිළිබඳව කටයුතු කිරීමට රාජɕ ෙසේවා 
ෙකොමිෂන් සභාව තිබුණා.  රජෙය් ෙසේවකයන්ෙග් අයිතිවාසිකම් 
පවා ෙබොෙහොම ෙහොඳට ආරක්ෂා ෙවලා තිබුණා. නමුත් පසු ගිය 
ආණ්ඩුව ඇවිල්ලා, දහඅටවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය 
 ෙගනැල්ලා අර ස්වාධීනත්වය සම්පූර්ණෙයන්ම විනාශ කරලා 
දැම්මා. ඒෙකන් තමයි ෙම් රෙට් අපරාධ වැඩි වුෙණ්; ෙපොලීසිෙය් 
විනය නැති වුෙණ්. ඒ නැති ෙවච්ච විනය ඇති කර, ආරක්ෂා 
කරන්න දහනව වන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා සංෙශෝධනය පනත් 
ෙකටුම්පත අපි අද සභාවට ඉදිරිපත් කළා. ඒක ස්ථාපිත ෙව්විය 
කියා මා හිතනවා. ඒෙකන් ෙකොමිෂන් සභා ගණනාවක් ෙයෝජනා 
කර තිෙබනවා. ෙපොලිස් ෙකොමිසම තිෙබනවා, රාජɕ ෙසේවා 
ෙකොමිසම තිෙබනවා, මැතිවරණ ෙකොමිසම තිෙබනවා. එවැනි 
ෙකොමිෂන් සභා 10ක් පත් කරන්න ෙයෝජනා කර තිෙබනවා. ඒවා 
ස්වාධීන ෙකොමිෂන් සභා. ඒවා අවශɕයි. ඒක යහ පාලනෙය් 
මූලධර්මයක්. පසු ගිය ආණ්ඩුව ඒක නැති කරලා දැම්මා. ඒ නිසා 
තමයි ෙලෝෙක් නැති පශ්න ෙම් රෙට් ඇති වුෙණ්.  අපට ෙකොච්චර 
ෙචෝදනා කළත්, ෙබොෙහොම සුළු ෙකොටසකට අසාධාරණකම් 
ෙවලා ඇති. ඒවාත් වළක්වන්න පියවර අපි අරෙගන තිෙබනවා. 
ජනාධිපතිතුමා අෙප්ම ෙහොඳට කිව්වා, "අපි ස්වාධීන ෙපොලිස් 
ෙකොමිසම වාෙග් කමිටුවක් දමමු" කියලා.  

මීට පසුව මාරු වීම් වනෙකොට ජනාධිපති ෙල්කම්තුමාත්, මෙග් 
අමාතɕාංශෙය් ෙල්කම්තුමාත්, ෙපොලිස්පතිතුමාත් ඇතුළුව 
කමිටුවක් විසින් සලකා බලා සුදුසු විධියක් කරන්නය කියා එතුමා 
කිව්වා. ඒක ෙබොෙහොම ෙහොඳයි. මම හරි සන්ෙතෝෂ ෙවනවා, 
එවැනි කමිටුවක් පත් කිරීම ගැන.  ෙමොකද, එතෙකොට  ෙම් 
කටයුතුවලින් මම නිදහස් වනවා. ෙමොකද, පසු ගිය දවස්වලදී 
ෙපොලිස් ෙකොස්තාපල්ෙග් ඉඳලා පධාන ෙපොලිස් පරීක්ෂක - CI - 
දක්වා මාරු කිරීම්, උසස ් කිරීම්, විනය පරීක්ෂණ ගැන බලය 
තිබුෙණ් ෙපොලිස්පතිතුමාටයි;  ASP මහත්මයාෙග් ඉඳලා ඉහළ 
තනතුරු ගැන බලතල තිබුෙණ් අමාතɕාංශෙය් ෙල්කම්තුමාටයි. ඒ 
බලය තිබුෙණ් මට ෙනොෙවයි. ඇමතිවරයා හැටියට මට ෙවන 
ෙවන වගකීම් තිබුණා. මට තිබුෙණ් ෙම්වා සාධාරණව ඉටු 
ෙවනවාද නැද්ද කියා බලන්නයි. බාෙග ෙවලාවට අෙප් 
ෙල්කම්තුමාටත්,  ඒ වාෙග්ම ෙපොලිස්පතිතුමාටත් ඉල්ලීම් රාශියක් 
එන්න ඇති. මට එන ඉල්ලීම් පවා මම ඒ අයට ඉදිරිපත් කරනවා. 
ඒ මිසක් මට අයිතියක් නැහැ, මාරු කිරීම් කරන්න. ෙමතැන 
ෙචෝදනාව තිෙබන්ෙන් හරියට මම මාරුවීම් ෙකරුවා වාෙගයි.  මම 
රජෙය් නිලධාරිෙයක් යැ. ඒෙක් අයිතිවාසිකම තිබුෙණ් 
අමාතɕාංශෙය් ෙල්කම්ටයි, ෙපොලිස්පතිතුමාටයි. ඒ ෙදෙදනා තමයි 
ඒ කටයුත්ත කෙළේ. ඒකට ෙද්ශපාලන අධිකාරියට ෙචෝදනා කරන 
එක වැරදියි.  ෙකෙසේ ෙවතත්, ඒ පාර්ශ්ව අතිනුත් වැරදි වුණා නම් 
ඒක නිවැරදි කරන්න තමයි ජනාධිපතිතුමා කල්පනා කරලා ෙම් 
කමිටුව පත් කෙළේ.  

639 640 



පාර්ලිෙම්න්තුව 

අද සභාව කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාෙව් ඉදිරිපත් කර තිෙබන 
කරුණු ටික බැලුවාම මට හිෙතන්ෙන් එච්චර හරයක් නැහැ 
කියලායි. ෙමොකද, එෙහම නම් කෑ ගහන්නවත් ෙමතැන ඒ අය 
ඉන්න ඕනෑ ෙන්. ෙම් ෙමොෙහොෙත් විපක්ෂෙය් එකම 
මන්තීවරයකුවත් ගරු සභාෙව් නැහැ. ඒක තමයි කනගාටුදායක 
තත්ත්වය. පාර්ලිෙම්න්තුෙව් වාද විවාදවලට අපි  ෙකෝටි ගණනින් 
මුදල් වියදම් කරනවා. නමුත් ඒවාෙයන් පතිඵලයක් ගන්න 
ෙයෝජනාව ඉදිරිපත් කළ පිරිසවත් පිළිතුර ෙදන විට ෙම් ස්ථානෙය් 
නැහැ. 

ෙයෝජනාෙව් සඳහන් ෙම් කරුණු පසු ගිය කාලෙය් සිදු වුණු 
සිද්ධීන් එක්ක සලකා බලන ෙකොට අපට කියන්න තිෙබන්ෙන්, 
ෛමතීපාල සිරිෙසේන ජනාධිපතිතුමා පත් වුණාට පස්ෙසේ එවැනි 
සිදුවීම් සිදු ෙවලා තිෙබන්ෙන් ෙබොෙහොම අතෙළොස්සක් බවයි. 
වෘත්තීය සමිතිවල ෙචෝදනා, ඇතැම් රාජɕ ආයතනවල ෙසේවය කළ 
අයෙග් මාරු කිරීම් ගැන ෙචෝදනා වැනි සිද්ධීන් ෙබොෙහොම සුළු 
පමාණයක් තමයි ෙවලා තිෙබන්ෙන්. ඉදිරිෙය්දී ඒවා සිදු 
ෙවන්ෙන්ත් නැහැ. ඒ පිළිබඳව ජනාධිපතිතුමා අපට උපෙදස් දීලා 
තිෙබනවා. විෙශේෂෙයන්ම දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනය සථ්ාපිත කළාම එවැනි සිද්ධීන් ඉදිරිෙය්දී සිදු 
ෙවන්ෙන් නැහැ. යහ පාලනය වුවමනා කරන සියලු ෙදනාෙගන් 
අපි ඉල්ලීමක් කරනවා, දහනවවන ආණ්ඩුකම වɕවස්ථා 
සංෙශෝධනයට ඡන්දය පාවිච්චි කරලා තවදුරටත් යහ පාලනය 
ස්ථාපිත කරන්න සහෙයෝගය ෙදන්න කියලා. ඒක තමයි අෙප් 
බලාෙපොෙරොත්තුව. මට ඒ ගැන කියන්න දැන් විපක්ෂෙය් ගරු 
මන්තීතුමන්ලා ෙමතැන නැහැ. විපක්ෂය ඒ ගැන කල්පනා කරලා 
ඒ සංෙශෝධන පනත් ෙකටුම්පතට ඡන්දය දීලා, ඒකමතිකව සම්මත 
කර ගත්ෙතොත් තමයි වටිනාකම තිෙබන්ෙන්. එක්ෙකෙනක් ෙහෝ 
විරුද්ධ වුෙණොත් මම හිතන්ෙන් ඒක අසාධාරණයි; ඒක ෙලොකු 

අඩුවක්. මම බලාෙපොෙරොත්තු වනවා, ෙද්ශපාලන ෙභ්දෙයන් 
ෙතොරව, හැලහැප්පිලිවලින් ෙතොරව සියලු ෙදනාම ඒ සංෙශෝධන 
පනත් ෙකටුම්පතට එක හඬින් ඡන්දය පාවිච්චි කරලා ෙම් රෙට් 
යහ පාලනය ස්ථාපිත කරන්න එකමුතු ෙවයි කියලා.  

ශී ලංකා නිදහස් පක්ෂෙය් සෑෙහන පිරිසක් ඊෙය්-ෙපෙර්දා 
ඇවිත් ආණ්ඩු පක්ෂෙය් වාඩි වුණා; ඇමතිකම් ලබා ගත්තා; දිවුරුම් 
දුන්නා. මම දන්නා හැටියට තව කීප ෙදෙනක් එන්න ලෑස්ති ෙවලා 
ඉන්නවා. ඒ අයවත් අපි ෙබොෙහොම ආදරෙයන් පිළිගන්නවා. 
ෙමොකද, පක්ෂ සටන තුළින් තමයි ජනතාව බැට කෑෙව්. පක්ෂ 
ෙද්ශපාලනය නැතුව තනි ආණ්ඩු තන්තයක් ෙම් රෙට් තිෙබනවා 
නම් කිසි පශ්නයක් ඇති වන්ෙන් නැහැ.  

ගරු නිෙයෝජɕ කාරක සභාපතිතුමනි, විපක්ෂෙයන් ෙගනාපු 
ෙම් කල් තැබීෙම් ෙයෝජනාවට සංෙශෝධනයක් ඇතුළු කළ යුතුය 
කියා අෙප් ගරු අමාතɕ ෙජෝශප් මයිකල් ෙපෙර් රා මැතිතුමා 
කිව්වා. ඒ තමයි, 2004 වර්ෂෙය් සිට සිදු වූ අසාධාරණකම් ද ෙම් 
ෙයෝජනාවට ඇතුළත් කරලා ඒ සම්බන්ධෙයන් කමිටුවක් පත් 
කරන්න ඕනෑය කියන එක. අෙප් ඒ සංෙශෝධනයත් ෙමම 
ෙයෝජනාවට ඇතුළත් කර, අපි ෙම් කටයුතු අවසාන කරනවා. 
ඔබතුමාට ස්තුතියි.  

 
පශන්ය විමසන ලදින්, සභා සම්මත විය. 
வினா விᾌக்கப்பட்ᾌ ஏற்ᾠக்ெகாள்ளப்பட்டᾐ. 
Question put, and agreed to. 
 
පාර්ලිෙම්න්තුව ඊට අනුකූලව අ. භා. 5.50ට, 2015 අෙපේල් 07 වන 

අඟහරුවාදා අ. භා. 1.00  වන ෙතක් කල් ගිෙය්ය. 
அதன்பᾊ பி.ப. 5.50 மணிக்கு பாராᾦமன்றம், 2015 ஏப்பிரல் 07, 

ெசவ்வாய்க்கிழைம பி.ப. 1.00  மணிவைர ஒத்திைவக்கப்பட்டᾐ. 
Adjourned accordingly at 5.50 p.m. until 1.00 p.m. on Tuesday, 

07th April, 2015. 
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[ගරු ෙජෝන් අමරතුංග  මහතා] 



 

සැ.යු. 
 
ෙමම වාර්තාෙව් අවසාන මුදණය සඳහා ස්වකීය නිවැරදි කළ යුතු තැන් දක්වනු රිසි මන්තීන් මින් පිටපතක් ෙගන නිවැරදි කළ යුතු 
ආකාරය එහි පැහැදිලිව ලකුණු ෙකොට, පිටපත ලැබී ෙදසතියක් ෙනොඉක්මවා හැන්සාඩ් සංසක්ාරක ෙවත ලැෙබන ෙසේ එවිය යුතුය. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

குறிப்ᾗ 
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திᾞத்தப்படாத பிரதி கிைடத்த இᾞ வாரங்கᾦள் ஹன்சாட் பதிப்பாசிாியᾞக்கு அᾔப்ᾗதல் ேவண்ᾌம். 
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